



နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့် အမျိုးသားစီမံကိန်းကော်မရှင် (၁/၂၀၂၀) အစည်းအဝေးတွင် အမှာစကားပြောကြားစဉ်။

နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်က

Covid ကာလမှာ အခက်အခဲကျော်လွှားနည်းကောင်းတွေ၊ ပြင်ပကမ္ဘာကြီးနဲ့ခြားပြီး အိမ်တွင်းမှာပဲ နေချိန်တွေကို တန်ဖိုးရှိရှိ သုံးစွဲနည်းတွေ တွေ့ရှိထားရင် မျှဝေကြပါဟု ရေးသားဖော်ပြ

နေပြည်တော် ၉ ဇွန် ၂၂
နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်က Covid ကာလမှာ အခက်အခဲကျော်လွှားနည်းကောင်းတွေ၊ ပြင်ပကမ္ဘာကြီးနဲ့ခြားပြီး အိမ်တွင်းမှာပဲ နေချိန်တွေကို တန်ဖိုးရှိရှိ သုံးစွဲနည်းတွေ တွေ့ရှိထားရင် မျှဝေကြပါဟု ၎င်း၏ ဖေ့စ်ဘွတ်စာမျက်နှာမှ ယနေ့တွင် ရေးသားဖော်ပြထားသည်။

နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်က “Covid အလွန် ကမ္ဘာ” ဆိုတဲ့ အသုံးအနှုန်းက အတော်ကျယ်ပြန့်လာပါ ကြောင်း၊ ၂၀၁၉ ခုနှစ်ကုန်အထိ သိခဲ့ကြတဲ့ ကမ္ဘာကြီး ပုံစံပြန်လည်မဖြစ်နိုင်တော့ဘူးဆိုတဲ့ အဓိပ္ပာယ်လား၊ ထိရောက်တဲ့ ကာကွယ်ဆေးကို သုံးစွဲနိုင်တဲ့အခါမှာတောင် အရင်လို ပြန်ဖြစ်နိုင်ဘူးလား၊ ဘာတွေက ပြန်မပြောင်း နိုင်ဖြစ်နေမှာလဲ။

အင်မတန် ပြင်းထန်တဲ့ အတွေ့အကြုံတွေကြောင့် လူတွေ၊ နိုင်ငံတွေ၊ ကမ္ဘာကြီးတစ်ခုလုံး၊ ပြန်လှန်လို့ မရနိုင် လောက်အောင် အကြီးအကျယ် ပြောင်းလဲခဲ့တာတွေ ရှိပါကြောင်း၊ မိမိတို့နိုင်ငံ သမိုင်းကိုကြည့်ရင်ပဲ တွေ့နိုင်ပါ ကြောင်း၊ တစ်ကမ္ဘာလုံးအတိုင်းအတာနဲ့ ကြည့်မယ်ဆိုရင် (၂၀) ရာစုနှစ်အတွင်းမှာကို ပထမကမ္ဘာစစ်၊ ဒုတိယကမ္ဘာ စစ်၊ စစ်အေးခေတ်၊ စစ်အေးလွန်ခေတ်၊ ဆက်သွယ်ရေး နည်းပညာတော်လှန်ရေးခေတ်တို့ကို မြင်နိုင်ပါကြောင်း။

တစ်ခေတ်တစ်ခေတ်အလွန်မှာ တိုးတက်တဲ့ ပြောင်းသွားတာတွေ၊ ဆုတ်ယုတ်တဲ့ဘက်ကို ပြောင်းသွားတာတွေ နှစ်မျိုးလုံး မြင်ရပါကြောင်း၊ တိုးတက်ခြင်း၊ ဆုတ်ယုတ်ခြင်းဆိုတာ ကာယကံရှင်တွေ အပေါ် အများကြီးတည်ပါကြောင်း၊ ဖြစ်ပေါ်လာတဲ့ အခြေအနေတွေကို အကောင်းဆုံးကိုင်တွယ်နိုင်ဖို့ အားထုတ်ရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ကံ၊ (‘ကံ’ ကို “ကမ္မ-အလုပ်” ဆိုတဲ့ အခြေခံအဓိပ္ပာယ်နဲ့ သုံးပါတယ်)၊ ဉာဏ်၊ ဝီရိယတို့စိုက်ထုတ်ပြီး အကောင်းဆုံးလမ်းရွေးပြီး လျှောက်ဖို့ဖြစ်ပါကြောင်း။

လမ်းကလည်း ကြမ်းတဲ့အပိုင်းတွေရှိတော့ မိမိတို့ တွေအချင်းချင်း ကူညီဖို့လိုပါကြောင်း၊ Covid ကာလမှာ အခက်အခဲတွေ ကျော်လွှားနည်းကောင်းတွေ၊ ပြင်ပကမ္ဘာ ကြီးနဲ့ခြားပြီး အိမ်တွင်းမှာပဲ နေချိန်တွေကို တန်ဖိုးရှိရှိ သုံးစွဲနည်းတွေ တွေ့ရှိထားရင် မျှဝေကြပါ။ မိမိလည်း အလျဉ်းသင့်သလို မိမိရဲ့အတွေ့အကြုံတွေအကြောင်း ဆွေးနွေးမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရေးသားဖော်ပြထားသည်။

- အင်မတန်ပြင်းထန်တဲ့ အတွေ့အကြုံတွေကြောင့် လူတွေ၊ နိုင်ငံတွေ၊ ကမ္ဘာကြီးတစ်ခုလုံး၊ ပြန်လှန်လို့ မရနိုင်လောက်အောင် အကြီးအကျယ် ပြောင်းလဲခဲ့တာတွေရှိ
- တစ်ကမ္ဘာလုံးအတိုင်းအတာနဲ့ ကြည့်မယ်ဆိုရင် (၂၀) ရာစုနှစ် အတွင်းမှာကို ပထမကမ္ဘာစစ်၊ ဒုတိယကမ္ဘာစစ်၊ စစ်အေးခေတ်၊ စစ်အေးလွန်ခေတ်၊ ဆက်သွယ်ရေးနည်းပညာတော်လှန်ရေးခေတ် တို့ကို မြင်နိုင်
- တစ်ခေတ်တစ်ခေတ်အလွန်မှာ တိုးတက်တဲ့ဘက်ကို ပြောင်းသွားတာ တွေ၊ ဆုတ်ယုတ်တဲ့ဘက်ကို ပြောင်းသွားတာတွေ နှစ်မျိုးလုံး မြင်ရ

အမျိုးသားစီမံကိန်းကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်

အမျိုးသားစီမံကိန်းကော်မရှင် (၁/၂၀၂၀) အစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်အမှာစကားပြောကြား

နေပြည်တော် ၉ ဇွန် ၂၂
အမျိုးသားစီမံကိန်းကော်မရှင် (၁/၂၀၂၀) အစည်းအဝေးကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီတွင် နိုင်ငံတော်သမ္မတအိမ်တော် ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့ အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပရာ အမျိုးသားစီမံကိန်းကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ၊ နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့် တက်ရောက်၍ အမှာစကားပြောကြားသည်။
အစည်းအဝေးသို့ အမျိုးသားစီမံကိန်းကော်မရှင် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌများဖြစ်ကြသည့် ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေ၊ ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဗန်ထီးယူ၊ စီမံကိန်းကော်မရှင် အဖွဲ့ဝင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ ပြည်ထောင်စုစာရင်း စစ်ချုပ်၊ ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ၊ နေပြည်တော် ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်များ၊ မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်ဥက္ကဋ္ဌ၊ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရ တိုင်းနှင့် ဒေသဦးစီးဥက္ကဋ္ဌများနှင့် တာဝန်ရှိသူများ

တက်ရောက်ကြသည်။
အစည်းအဝေးတွင် အမျိုးသားစီမံကိန်းကော်မရှင် ဥက္ကဋ္ဌ၊ နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်က ယခုအချိန်သည် မြန်မာနိုင်ငံအပါအဝင် ကမ္ဘာတစ်ဝန်းဖြစ်ပွားနေသည့် COVID-19 ရောဂါကြောင့် စီးပွားရေး၊ လူမှုရေး၊ ပညာရေးနှင့် ကျန်းမာရေးထိခိုက်မှုများ လျော့နည်းစေရန် အဘက်ဘက် က ဝိုင်းဝန်းကြိုးပမ်းနေသည့်ကာလဖြစ်ပါကြောင်း၊ ကပ်ရောဂါစိန်ခေါ်မှုများကြားက ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာနှစ် အမျိုးသားစီမံကိန်းကို ဖြစ်မြောက်အောင် ရေးဆွဲတင်ပြလာ သည့်အတွက် စီမံကိန်း၊ ဘဏ္ဍာရေးနှင့် စက်မှုဝန်ကြီးဌာန အပါအဝင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာနများနှင့် တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့များအားလုံး၏ ကြိုးပမ်းအားထုတ်မှု များကို မှတ်တမ်းတင်ကြောင်း ပြောကြားလိုပါကြောင်း။
စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ သို့ ❁

တက်ကြွလန်းဆန်းသော ၅၀ ကျော်ဘဝအတွက် အထူးထုတ်လုပ်ထားသော အားဆေး

Spektrum

50+

I'M NOT 50+ I'M 18 WITH 32 YEARS EXPERIENCE

မြောက်

ကိုဗစ်-၁၉ ကိုကျော်လွှား ပညာသင်ကြား

မြန်မာနိုင်ငံတွင် သန်းနှင့်ချီသော ကလေးသူငယ် လူငယ်လူရွယ်များ စဉ်ဆက်မပြတ်ပညာသင်ကြားနိုင်ရေးအတွက် အထူးအရေးကြီးသော ကိစ္စ ဖြစ်သည်။ ကလေးလူငယ်များ အသိဉာဏ်ဖွံ့ဖြိုး၍ ပညာတိုးပွားပါမှ

ထို့ကြောင့် ကလေးသူငယ် လူငယ်လူရွယ်များအား စဉ်ဆက်မပြတ် ပညာအမွေ လက်ဆင့်ကမ်းပေးဝေကြရမည် ဖြစ်သည်။ မျက်မှောက် ကာလပညာသင်ကြားရေးသည် ကိုဗစ်-၁၉ ကြောင့် ယခင်ပညာ သင်နှစ်များနှင့်မတူ ပုံစံပြောင်းလဲကာ ဖော်ဆောင်ကြတော့မည် ဖြစ်သည်။

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ မကူးစက်စေရေးအတွက် ကျောင်းသား ကျောင်းသူ အရေအတွက် အနည်း၊ အများ၊ သင်ကြားပို့ချပေးနိုင်မည့် ဆရာ ဆရာမများ အင်အားအပေါ်တွင်မူတည်၍ တစ်သုတ်တက်ကျောင်း၊ နှစ်သုတ်တက် ကျောင်း၊ တစ်ပတ်ခြားကျောင်းဟူ၍ ရွေးချယ်လျာထားပြီး ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ပညာသင်နှစ်အတွက် လာမည့် ဇူလိုင်လ ၂၁ ရက်နေ့မှစတင်ကာ အထက် တန်းအဆင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ စတင်ပညာသင်ကြားကြရတော့ မည်ဖြစ်သည်။

ယခုအခါ သက်ဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများနှင့် အခြေခံပညာဆရာ ဆရာမများ စုပေါင်း၍ ကျောင်းနှင့်ပတ်ဝန်းကျင် သန့်ရှင်းသာယာလှပရေး၊ ကျောင်းတက်၊ ကျောင်းဆင်း၊ ကျောင်းကြို၊ ကျောင်းပိုရေး၊ ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများနှင့် ဆရာ ဆရာမများ ကူးစက်ရောဂါ အကာအကွယ်များ ဆောင်ရွက်ရေး၊ စာသင်ခန်းများအတွင်း ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ တစ်ဦးနှင့်တစ်ဦး ခြောက်ပေစီခြားပြီး ပညာသင်ကြားနိုင်ရေးအတွက် စာသင်ခန်း၊ စာသင်ခန်း၊ နေရာထိုင်ခင်း အစီအစဉ်များကို လစ်ဟင်းမှုမရှိစေရန် စနစ်တကျပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်နေကြသည်။

နိုင်ငံတစ်ဝန်းတွင် အခြေခံပညာကျောင်းပေါင်း ၄၇၀၀၀ ကျော်ရှိပြီး ကျောင်းသား ကျောင်းသူပေါင်း ကိုးသန်းကျော်ရှိကာ ဆရာ ဆရာမ သုံးသိန်းကျော်အတွက် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ရေး လိုအပ်ချက်များ၊ အစီအမံများကို ကျောင်းများအားလုံးအတွက် ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးမှာ လက်တွေ့တွင် လွယ်ကူလှသောကိစ္စရပ်မဟုတ်ပေ။ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ အနည်း၊ အများနှင့် စွမ်းဆောင်နိုင်မှုအနေအထားများအရ အဆင့်မြင့်အောင် ဆောင်ရွက်နိုင်သောကျောင်းများရှိသလို အဆင့်မမြေ အခက်အခဲရှိသော ကျောင်းများလည်းရှိမည် ဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့် ပညာရေးဌာနနှင့် ကျောင်းများသာမက မိဘပြည်သူများနှင့် စေတနာရှင် အဖွဲ့အစည်းများကပါ ပိုင်းဝန်းကူညီဆောင်ရွက်ပေးသင့်ပေသည်။

အဓိကမှာ ရုပ်ဝတ္ထုပိုင်းဆိုင်ရာ ဆောင်ရွက်ပေးရေးတို့အပြင် ကျောင်းသား ကျောင်းသူ၊ အုပ်ထိန်းသူမိဘပြည်သူများအနေဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ရေး ကျန်းမာရေးအသိပညာပေးပို့ချပေးရန် တိုးပွားပြီး ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၊ အထူးသဖြင့် မူလတန်းအရွယ် ကလေးငယ်များ လက်ကိုဆုပ်ပြာဖြင့် ဆေးကြောခြင်း၊ နှာခေါင်းပါးစပ် စည်းများ ဝတ်ဆင်ခြင်း၊ တစ်ဦးနှင့်တစ်ဦး ခပ်ခာခာနေထိုင်ခြင်း စသည့်ပြုမူ ဆောင်ရွက်မှုများကို နေ့စဉ်အလေ့အထဖြစ်လာစေရန် ဆရာ ဆရာမများ၏ အသိပညာပေးလမ်းညွှန်မှုများအပြင် မိဘအုပ်ထိန်းသူများ၏ ကူညီပေးမှု များဖြင့် ပိုင်းဝန်းဆောင်ရွက်ကြရမည် ဖြစ်ပါကြောင်း။

သို့ဖြစ်ရာ စာသင်ကျောင်းဆိုသည်မှာ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ စုဝေးရာနေရာဖြစ်၍ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ အစုအဝေးများကို လျော့ချရေး၊ ရောဂါကာကွယ်ရေး အလေ့အထအလေ့အကျင့်ကောင်းများ ဖြစ်ထွန်းရေးအတွက် ကျောင်းများအားလုံးမှ တာဝန်ရှိသော ဆရာ ဆရာမ များသာမက မိဘအုပ်ထိန်းသူများနှင့် ပြည်သူများကပါ ကိုဗစ်-၁၉ ကို ကျော်လွှား၍ ပညာသင်ကြားနိုင်မည့် ရည်မှန်းချက်အောင်မြင်အောင် ပိုင်းဝန်းကူညီဆောင်ရွက်ပေးကြရမည် ဖြစ်ပါကြောင်း။ ။

တရားမအထူးအယူခံမှု ခြောက်မှုနှင့် တရားမအထူးထွေထွေလျှောက်ထားမှု (စာချွန်တော်) နှစ်မှုတို့ကို စီရင်ချက်ချမှတ်၊ တရားမအထူးအယူခံမှု ရှစ်မှုကို ရုံးထိုင်ကြားနာ

နေပြည်တော် ဇွန် ၂၂ - ပြည်ထောင်စုတရားသူကြီးချုပ် ဦးထွန်းထွန်းဦးနှင့် ပြည်ထောင်စုတရား လွှတ်တော်ချုပ် တရားသူကြီးများဖြစ်ကြသော ဦးအောင်ဇော်သိန်း၊ ဦးမျိုးဝင်း တို့ပါဝင်သည့် အထူးအယူခံခံရသည် ယနေ့နံနက် ၉ နာရီခွဲတွင် ပြည်ထောင်စု တရားလွှတ်တော်ချုပ် ရုံးခန်းအမှတ်(၁)၌ တရားမအထူးအယူခံမှု ခြောက်မှုနှင့် တရားမအထူးထွေထွေလျှောက်ထားမှု (စာချွန်တော်) နှစ်မှုတို့ကို စီရင်ချက် ချမှတ်သည်။ ထို့ပြင် တရားမအထူးအယူခံမှု ရှစ်မှုကို ရုံးထိုင်ကြားနာခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ဖြောင့်မတ်တည်ကြည်မှု၊ ကျင့်ဝတ်နှင့် အဂတိလိုက်စားမှုတို့ကို ဖျက်ရေးဆိုင်ရာ ရည်ညွှန်းစာစောင်များ လွှဲပြောင်းပေးအပ်

နေပြည်တော် ဇွန် ၂၂ - တည်ကြည်မှု၊ ကျင့်ဝတ်နှင့် အဂတိ လိုက်စားမှု တို့ကိုဖျက်ရေး ဆိုင်ရာ နှင့် ပြည်နယ်တရားလွှတ်တော်များသို့ ကော်မရှင်ကထုတ်ဝေသည့် ဖြောင့်မတ် ရည်ညွှန်းစာစောင်များကို ကချင် လှူဒါန်းပေးအပ်ပွဲကို ယနေ့ မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ ကချင်ပြည် နယ်အစိုးရ ဧည့်ဂေဟာ၌ ကျင်းပ သည်။



တက်ရောက် အခမ်းအနားသို့ ကချင်ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာ ခက်အောင်၊ ကော်မရှင် အတွင်းရေးမှူး ဦးစန်းဝင်း၊ အဖွဲ့ဝင် ဦးခင်မောင်မြင့်နှင့် ကော်မရှင် ရုံးမှ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက် သည်။ အခမ်းအနားတွင် ကော်မရှင် အတွင်းရေးမှူး ဦးစန်းဝင်းက ရည်ညွှန်း စာစောင်များ လှူဒါန်းပေးအပ်ရသည့် ရည်ရွယ်ချက်များကို ရှင်းလင်းပြော ကြားကာ ရည်ညွှန်းစာစောင် ၈၃ စုံ အား လွှဲပြောင်းပေးအပ်ခဲ့ပြီး ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ်က ကျေးဇူးတင်စကား ပြန်လည်ပြောကြားသည်။ သတင်းစဉ်

ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းဈေးကွက် (၂၂-၆-၂၀၂၀)

Table with 5 columns: Index Name, Change, and 4 values. Includes MCB, FPB, TMH, EFR, FMI, and MTSH.

ရွှေဈေး၊ စက်သုံးဆီဈေးနှင့် နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်း

Table with 4 columns: Item Name, Unit, and 2 values. Includes gold prices, oil prices, and exchange rates.

မြောက်

ခေတ္တ စာတည်းမှူးချုပ် - ဦးစိုးစိုးနိုင်
စာတည်းမှူး - ဦးဝင်းနိုင်
စာတည်းများ - ဦးစန်းအောင်၊ ဦးကျော်ဇေယျာမြင့်၊ ဦးအောင်မိုး၊ ဒေါ်ခင်ခင်သက်၊ ဒေါ်ယုဝါဝါ၊ ဒေါ်သီသီမင်း
သတင်းထောက်မှူး - ဦးမြင့်စိုး
ဘာသာပြန်စာတည်းများ - ဦးဇော်ဝင်း၊ ဦးအောင်ကျော်ကျော်
အကြီးတန်း - ဦးဟိန်းထက်လင်း၊ ဦးနိုင်လင်းကြည်၊ ဒေါ်နေဇာဇာထွန်း၊ ဦးသက်ထွေး၊ ဦးကိုမင်း၊ ဒေါ်စန်းယုညို
အငယ်တန်း - ဦးအောင်ကျော်ဦး၊ ဦးအောင်ကျော်ဝင်း၊ ဦးသန်းတင်အောင်၊ ဒေါ်ခင်မိုးမိုးအောင်၊ ဒေါ်ခင်မိုးနိုင်၊ ဒေါ်ခင်စုစုလှိုင်၊ ဦးအေးမင်းသူ၊ ဒေါ်မာမာစိုး
သတင်းထောက်များ - ဦးခင်မောင်ဝင်း၊ ဒေါ်ဇော်မာဝင့်
စာတည်းများ - ဒေါ်မြသီတာ၊ ဒေါ်ခင်သက်မွန်နှင့်အဖွဲ့
စာမျက်နှာဖွဲ့စည်းမှုနှင့် ဒီဇိုင်း - ဦးကျော်စွာလင်း၊ ဦးချစ်ဇေယျာထွန်းနှင့်အဖွဲ့
အီးမေးလ်နှင့် အွန်လိုင်း - ဒေါ်ဇော်ရည်မွန်၊ ဦးစည်သူလွင်နှင့်အဖွဲ့



ပြည်သူ့သာလျှင် အဓိက



အမျိုးသားစီမံကိန်းကော်မရှင် (၁/၂၀၂၀) အစည်းအဝေး ကျင်းပစဉ်။

ရှေ့ဖို့မှ

၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာနှစ် အမျိုးသားစီမံကိန်းကို ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပုဒ်မ ၁၀၀ (ခ) အရ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်သို့ မတင်သွင်းမီ ညှိနှိုင်းအတည်ပြုချက် ရယူရန်အတွက် ယနေ့အစည်းအဝေးကို ခေါ်ယူကျင်းပခြင်း ဖြစ်ပါကြောင်း။

COVID-19 ကြောင့် ယခုနှစ်တွင် ကမ္ဘာ့စီးပွားရေးကျဆင်းနေပြီး ဒေသ အလိုက် စီးပွားရေးအခြေအနေမှာလည်း ကျဆင်းနေသည်ကို တွေ့ရပါကြောင်း၊ မိမိတို့နိုင်ငံအနေဖြင့်လည်း အခြားနိုင်ငံများနည်းတူ ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာနှစ် နှစ်ကုန်တွင် စီးပွားရေး တိုးတက်မှုနှုန်းသည် ယခင်ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် ရရှိခဲ့သည့် တိုးတက်မှုနှုန်းအောက် ကျဆင်းမည်ဟု နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်းများအပါအဝင် သက်ဆိုင်ရာဌာနကလည်း ခန့်မှန်းထားသည်ကို တွေ့ရပါကြောင်း၊ သို့သော် လည်း လေးနှစ်တာကာလအတွင်းတွင် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားကို အိမ်ထောင်စုများ၏ ၅၀ ရာခိုင်နှုန်းအထိ ပေးနိုင်ခဲ့သည့်အပြင် တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်များအကြား ဖွံ့ဖြိုးမှုကွာဟချက် လျော့ကျစေရေးအတွက် လမ်း၊ တံတားလုပ်ငန်းများ၊ အခြေခံ ပညာကျောင်းများ၊ ကျေးလက်ကျန်းမာရေးဌာနနှင့် ဌာနခွဲများ တိုးချဲ့ဖွင့်လှစ် ပေးနိုင်ခဲ့ပါကြောင်း။

တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခဲ့

ထို့ပြင် လူမှုကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေး အစီအစဉ်အရ လူမှုရေးပင်စင် ခံစားခွင့်ကို အသက် ၈၅ နှစ်အထိ လျှော့ပေါ့ခံစားခွင့်ပြုခဲ့ခြင်း၊ ကိုယ်ဝန်ဆောင် မိခင်နှင့်ယင်းတို့မှမွေးဖွားလာသည့် နှစ်နှစ်အောက်ကလေးသူငယ်စောင့်ရှောက်ရေး အစီအစဉ်များ ဆောင်ရွက်ပေးခြင်းတို့ကို တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခဲ့ပါကြောင်း၊ ယခုထက်ပိုမိုပြီး တိုးချဲ့ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ရန်လည်း ရည်မှန်းထားပါကြောင်း။

မကြာသေးမီကာလက COVID-19 ကြောင့် လူမှုစီးပွားထိခိုက်မှုများ လျော့နည်းစေရန် အခြေခံလူတန်းစားများအတွက် အခြေခံစားသောက်ကုန် ငါးမျိုးနှင့် ငွေကြေးထောက်ပံ့ပေးခြင်း၊ အိမ်သုံးမိဘသုံးစွဲယူနစ်များ လျှော့ပေါ့ ပေးခြင်း၊ အသေးစား၊ အလတ်စားလုပ်ငန်းများအတွက် အတိုးနှုန်းသက်သာသည့် ချေးငွေထုတ်ပေးခြင်း၊ အခွန်ပေးဆောင်ရမည့် အချိန်ကာလရွှေ့ဆိုင်းပေးခြင်း၊ ဆေးဝါးနှင့် ဆေးဝါးကုန်ကြမ်းများအားလုံးအပေါ် သွင်းကုန်လိုင်စင်ကြေး ကင်းလွတ်ခွင့်ပြုခြင်း၊ ဝိကုန်လုပ်ငန်းမှ ကြိုတင်ကောက်ခံသည့် ဝင်ငွေခွန် ၂ ရာခိုင်နှုန်း ကင်းလွတ်ခွင့်ပေးခြင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံတော် ဗဟိုဘဏ်၏ အတိုးနှုန်း များ လျော့ချပေးခြင်း စသည့်ကိစ္စရပ်များကို နိုင်ငံတော်အစိုးရအနေဖြင့် ချက်ချင်း အရေးယူ ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ပါကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်အစိုးရအနေဖြင့် အကန့် အသတ်ဖြစ်နေသည့် အရင်းအမြစ်များအတွင်းမှ ပြည်သူများအတွက် လိုအပ်ချက် ကို တစ်ဖက်တစ်လမ်းက ဖြည့်ဆည်းနိုင်ရန် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ခဲ့သည်ကို အားလုံးသိရှိပြီးဖြစ်သည်ဟု ယုံကြည်ပါကြောင်း။

COVID-19 ကြောင့် စီးပွားရေးကျဆင်းမှုကို ကုစားနိုင်ရန် COVID-19 စီးပွားရေးကုစားမှုအစီအစဉ် [COVID-19 Economic Relief Plan (CERP)]ကို ရည်မှန်းချက် ၇ ရပ်၊ မဟာဗျူဟာ ၁၀ ရပ်ပေါ်တွင် အခြေခံပြီး ရေးဆွဲအကောင် အထည်ဖော်နေသည်ကိုလည်း တွေ့ရပါကြောင်း၊ ကုစားရန် အစီအစဉ်များ တွင်လည်း ချက်ချင်းအရေးယူဆောင်ရွက်ရမည့် ကိစ္စရပ်များနှင့် ယခုနှစ်ကုန်မီ ဆောင်ရွက်ရမည့် ကိစ္စရပ်များ ခွဲခြားထားသည်ကို တွေ့ရပါကြောင်း၊ ချက်ချင်း ဆောင်ရွက်ရမည့် ကိစ္စရပ်များကို သက်ဆိုင်ရာဌာနအားလုံးက ချက်ချင်း အရေးယူဆောင်ရွက်ရန် ဝိုင်းဝန်းကြိုးပမ်းရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ အားလုံးပါဝင် ဆောင်ရွက်မှသာ နိုင်ငံတော်အစိုးရ၏ ရည်မှန်းချက်ကို အောင်မြင်စွာ အကောင် အထည်ဖော်နိုင်မည် ဖြစ်ပါကြောင်း။

ထို့ကြောင့် ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာနှစ် အမျိုးသားစီမံကိန်းကို အကောင် အထည်ဖော်ရာတွင် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲပြီး ဟန်ချက်ညီသော ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု စီမံကိန်းနှင့် ချိတ်ဆက်ပြီးဆောင်ရွက်မည့် လုပ်ငန်းစီမံကိန်းများ သာမက CERP တွင်ပါသည့် ၂၀၂၀ နှစ်ကုန် ပြီးစီးရမည့် လုပ်ငန်းစီမံကိန်းများကိုပါ အကောင်အထည်ဖော်ရမည် ဖြစ်ပါကြောင်း။

စီမံကိန်းများကို အကောင်အထည်ဖော်ရာတွင် စီမံကိန်းမစတင်မီ အချိန်က စပြီး အကောင်အထည်ဖော်ပြီးသည်အထိ စီမံကိန်းစက်ဝန်းတစ်ခုလုံးကို အချိတ် အဆက်မိမိဆောင်ရွက်ရန် တိုက်တွန်းလိုပါကြောင်း၊ ပြည်သူထံမှရရှိသည့် အခွန်အကောက်ရငွေများသည် နိုင်ငံတော်၏ အဓိကကျသော ဝင်ငွေများဖြစ်သည့် အတွက် လုပ်ငန်းစီမံကိန်းများ ရွေးချယ်ရာတွင်လည်း နိုင်ငံတော်နှင့် ပြည်သူကို အကျိုးဖြစ်ထွန်းစေမည့် လုပ်ငန်းစီမံကိန်းများကို ရွေးချယ်အကောင်အထည် ဖော်ရမည် ဖြစ်ပါကြောင်း။

လုပ်ငန်းစီမံကိန်းကြီးများကို အကောင်အထည်ဖော်ရာတွင်လည်း နိုင်ငံတော်၏ ဘဏ္ဍာငွေလေလွင့်ဆုံးရှုံးမှုမရှိစေရေးကို တာဝန်ရှိသူအဆင့်ဆင့်က ကြီးကြပ်ရန်လိုအပ်ပြီး တန်ဖိုးနှင့်ညီမျှသည့် ရလဒ်ရရှိရေးကိုလည်း အထူး အလေးထားရန် လိုပါကြောင်း။

အကျိုးရှိစွာအသုံးချနိုင်ရေး

ထို့ပြင် အရည်အသွေးပြည့်ဝသည့် အခြေခံအဆောက်အအုံ ဝန်းကျင် ကောင်း ဖြစ်စေရေးကိုလည်း အစဉ်ကြိုးပမ်းရမည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ မိမိတို့နိုင်ငံ သည် ကြွယ်ဝချမ်းသာသည့် နိုင်ငံမဟုတ်သည့်အတွက် မိမိတို့တွင်ရှိသည့် အရင်း အမြစ်များကို ထိထိရောက်ရောက် အကျိုးရှိစွာအသုံးချနိုင်ရေးသည် အရေးကြီး ပါကြောင်း၊ ထိထိရောက်ရောက် ဆောင်ရွက်ရန်ဆိုလျှင် စီမံကိန်းရွေးချယ်မှုသည် လည်း အရေးကြီးပါကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်၏ အခြေခံအဆောက်အအုံ လိုအပ် ချက်ကို ဖြည့်တင်းနိုင်ရန်နှင့် ပြည်သူများ၏ လူမှုစီးပွား ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေမည့် စီမံကိန်းများကို ဦးစားပေးရွေးချယ်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် အရေးကြီးပါကြောင်း။

လုပ်ငန်းစီမံကိန်းများကို အကောင်အထည်ဖော်ရာတွင် စီမံကိန်းအားလုံးကို နိုင်ငံတော်ဘဏ်ဂျာနယ်တစ်ခုတည်းက ကျခံသုံးစွဲရန်ဆိုသည်မှာ မည်သည့်နိုင်ငံမှ မဖြစ်နိုင်သည့် ကိစ္စရပ်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် လုပ်ငန်းစီမံကိန်းအလိုက် မည်သည့်ဘဏ္ဍာငွေ အရင်းအမြစ်ကို သုံးစွဲမည်ဆိုသည်ကိုလည်း သေချာစွာ သုံးသပ်စိစစ်ပြီးမှသာ ဆောင်ရွက်ရန် မှာကြားလိုပါကြောင်း။

အစိုးရ-ပုဂ္ဂလိက ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုနှင့် အကောင်အထည်ဖော်နိုင်မည့် လုပ်ငန်းများဆိုလျှင်လည်း အစိုးရ-ပုဂ္ဂလိက ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုပုံစံဖြင့် ပွင့်လင်းမြင်သာစွာ ဆောင်ရွက်သွားရန် မှာကြားလိုပါကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်က ထုတ်ပြန်ထားသည့် အမိန့်၊ ညွှန်ကြားချက်များကို လိုက်နာဆောင်ရွက်ရန် အဆင့်ဆင့် တာဝန်ယူ တာဝန်ခံ ဆောင်ရွက်ကြရမည် ဖြစ်ပါကြောင်း။

နိုင်ငံတော်အစိုးရအနေဖြင့် စီမံကိန်းများဆောင်ရွက်ရာတွင် ပွင့်လင်း မြင်သာစွာဖြင့် ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်၊ တစ်နေရာတည်းတွင် တစုတစည်းတည်း ရှာဖွေနိုင်ရန်နှင့် အားလုံး လက်လှမ်းမီနိုင်ရန်အတွက် စီမံကိန်းဘဏ် အင်တာနက် ကွန်ရက်ကိုလည်း တည်ထောင်ပြီး ဖြစ်ပါကြောင်း၊ စီမံကိန်းဘဏ် အင်တာနက် ကွန်ရက်တွင် ဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေလောက်မှု မရှိသေးသည့် လုပ်ငန်းစီမံကိန်းများ လည်း တွေ့ရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယင်းလုပ်ငန်းများတွင် ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပ ပုဂ္ဂလိကလုပ်ငန်းရှင်များ ပါဝင်ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးကို အားပေးလျက်ရှိပါကြောင်း။

COVID-19 ကြောင့် စီးပွားရေးထိခိုက်မှုများကို အမြန်ဆုံးကုစားနိုင်ရန် ဝိုင်းဝန်းကြိုးပမ်းမှသာ စီးပွားရေးကျဆင်းမှုနည်းနိုင်မည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ လာမည့်

၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် လမ်း၊ တံတားကွန်ရက်တိုးတက်ရေး၊ လျှပ်စစ်မီးရရှိမှု ပိုမိုတိုးတက်လာစေရေးနှင့် COVID-19 ကာလအလွန် နိုင်ငံစီးပွားရေး ပြန်လည် ဦးမော့လာစေရေးတို့အတွက် ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် လျာထားခြင်းများကို တွေ့ရပါ ကြောင်း၊ အသေးစား၊ အလတ်စားလုပ်ငန်းများ တိုးတက်စေရေးနှင့် ဝင်ငွေနည်း ပြည်သူများအတွက် စီးပွားရေးအခွင့်အလမ်းကောင်းများ ဖန်တီးနိုင်ရေး၊ အလုပ် အကိုင်အခွင့်အလမ်း ရရှိရေးတို့အတွက် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ပါကြောင်း။

စီမံကိန်းများကို အကောင်အထည်ဖော်ရာတွင် ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းမှုနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများသည် အလွန်အရေးကြီးပါကြောင်း၊ ပြည်ထောင်စုနှင့် တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်များအကြား ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းမှု အားကောင်းရေးနှင့် အပြန်အလှန် နားလည်မှုရှိရေးသည်လည်း စီမံကိန်းများ အကောင်အထည်ဖော်ရာ တွင် အရေးပါသည့် အခန်းကဏ္ဍမှ ပါဝင်နေပါကြောင်း။

မျှော်လင့်ချက်နှင့် ဆန္ဒများပြည့်ဝစေရန်

လေးနှစ်တာကာလအတွင်း ဆောင်ရွက်ပြီး၊ ဆောင်ရွက်ဆဲစီမံကိန်းများ၏ အားနည်းချက်၊ အားသာချက်များကို ပကတိအရှိအတိုင်း ပြန်လည်သုံးသပ်ပြီး ရှေ့ဆက်ဆောင်ရွက်မည့် လုပ်ငန်းစီမံကိန်းများအတွက် သင်ခန်းစာယူကြရမည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဆောင်ရွက်ဆဲစီမံကိန်းများကို အကောင်အထည်ဖော်ရာတွင်လည်း ပြည်သူအတွက် အကျိုးရလဒ်ကောင်းရရှိစေမည့် စီမံကိန်းများကို အမြန်ဆုံး အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ရေးကို ကြိုးပမ်းရမည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ပြည်သူများ၏ မျှော်လင့်ချက်နှင့်ဆန္ဒများ ပြည့်ဝစေရန်အတွက် ဝိုင်းဝန်းအကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ကြရမည် ဖြစ်ပါကြောင်း။

နိဂုံးချုပ်အနေဖြင့် မမျှော်လင့်သည့် အခက်အခဲများကြားက နိုင်ငံစီးပွားရေး ပြန်လည်နိုးထရေးကို အားလုံးကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရန် အထူးတိုက်တွန်းလိုပါ ကြောင်း၊ စီးပွားရေး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု၏ အသီးအပွင့်များကို ပြည်သူများအားလုံး တန်းတူရရှိခံစားနိုင်ရန် မည်သူတစ်ဦးတစ်ယောက်ကိုမျှ ချန်လှပ်ထားခြင်းမရှိ ဆိုသည့် ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲပြီး ဟန်ချက်ညီသော ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုစီမံကိန်း၏ ရည်မှန်းချက်အတိုင်း ဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်သည့် ဦးစားပေးလုပ်ငန်းများ၊ နိုင်ငံတော်နှင့် ပြည်သူကို အမှန်တကယ်အကျိုးပြုမည့် လုပ်ငန်းများကို ဆက်လက်ဖော်ထုတ်ဆောင်ရွက်ပေးကြရန် မှာကြားလိုပါကြောင်း ပြောကြား သည်။

ထို့နောက် အမျိုးသားစီမံကိန်းကော်မရှင် အတွင်းရေးမှူး စီမံကိန်း၊ ဘဏ္ဍာရေးနှင့် စက်မှုဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဖိုးဝင်းက ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာနှစ် အမျိုးသားစီမံကိန်း(အဆိုပြုမှုကြမ်း)ရေးဆွဲ ဆောင်ရွက်ထားရှိမှု အခြေအနေကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်သမ္မတက နိဂုံးချုပ်အမှာစကား ပြောကြားရာတွင် ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာနှစ် အမျိုးသားစီမံကိန်းဥပဒေကြမ်းကို ယခုရေးဆွဲထားသည့် အတိုင်း သတ်မှတ်ပြဋ္ဌာန်းထားသည့် နည်းလမ်းများနှင့်အညီ ပြည်ထောင်စု လွှတ်တော်သို့ တင်ပြအတည်ပြုချက်ရယူ ဆောင်ရွက်သွားရမည် ဖြစ်ပါကြောင်း။

ယခုတင်ပြသည့် စီမံကိန်းများတွင် COVID-19 ကာလအလွန် ဆောင်ရွက် ရမည့် ကိစ္စရပ်များရှိသကဲ့သို့ မည်သူတစ်ဦးတစ်ယောက်မျှ မကျန်စေဘဲ တိုင်းရင်းသားပြည်သူ ညီအစ်ကိုမောင်နှမများအားလုံး ဖွံ့ဖြိုးမှုအသီးအပွင့်များကို ရရှိခံစားနိုင်ရေးအတွက် ဆောင်ရွက်သွားကြရမည့် ကိစ္စရပ်များလည်း ရှိပါ ကြောင်း၊ ပြည်သူ့အကျိုးပြုလုပ်ငန်းများ ထိထိရောက်ရောက်ဖြစ်စေရန် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာနများ၊

စာမျက်နှာ ၅ သို့ >>>



နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့် ဘဏ္ဍာရေးကော်မရှင် (၂/၂၀၂၀) ကြိမ်မြောက် အစည်းအဝေးတွင် လမ်းညွှန်အမှာစကား ပြောကြားစဉ်။

နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့် ဘဏ္ဍာရေးကော်မရှင် (၂/၂၀၂၀) ကြိမ်မြောက် အစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက် လမ်းညွှန်အမှာစကားပြောကြား

နေပြည်တော် ဇွန် ၂၂
ဘဏ္ဍာရေးကော်မရှင် (၂/၂၀၂၀) ကြိမ်
မြောက် အစည်းအဝေးကို ယနေ့
နံနက် ၁၀ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ
နိုင်ငံတော်သမ္မတ အိမ်တော်
ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့ အစည်း
အဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပရာ ဘဏ္ဍာရေး
ကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်သမ္မတ
ဦးဝင်းမြင့် တက်ရောက် လမ်းညွှန်
အမှာစကား ပြောကြားသည်။

ပြည်ထောင်စုအဆင့်ဌာန၊ အဖွဲ့အစည်း
များ၊ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်အဆင့်
ဌာန၊ အဖွဲ့အစည်းများ အားလုံး ခွဲဝေ
ရရှိသည့် အသုံးစရိတ်များကို အပြည့်
အဝန်းစွဲကြခြင်းဖြင့် နိုင်ငံစီးပွားရေး
ပြန်လည်တိုးတက်စေရန် ကြိုးပမ်းကြ
ရမည် ဖြစ်ပါကြောင်း။

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာန အချင်းချင်း
ညှိနှိုင်းမှု ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာနနှင့်
တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်အစိုးရ
အဖွဲ့တို့ ညှိနှိုင်းမှုများပြုလုပ်ကြပြီး
ဦးစားပေးဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်သည့်
လုပ်ငန်းများ၊ စီမံကိန်းများကို ဥပဒေ၊
နည်းဥပဒေ၊ စည်းမျဉ်း၊ အမိန့်၊ ညွှန်ကြား

ကြောင့် နိုင်ငံတော်အပေါ် လူမှုရေး၊
စီးပွားရေး ထိခိုက်မှုများကို ကုစား
နိုင်ရန် ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်က
လွှတ်တော်အတည်ပြုချက်ဖြင့် ရယူခဲ့
သည့် ပြည်ပချေးငွေများသည် ၂၀၂၀-
၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် ထုတ်ယူသုံး
စွဲကြမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ချေးငွေရယူ

လာခဲ့ပါကြောင်း၊ ကဏ္ဍအလိုက်၊ ဒေသ
အလိုက်ရရှိခဲ့သည့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု
များကို ရုပ်သံလွှင့်ငွေများ၊
သတင်းစာ၊ ရေဒီယိုတို့မှတစ်ဆင့်
ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာနအလိုက်၊
တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်အလိုက်
တင်ပြခဲ့ကြပြီး ဖြစ်ပါကြောင်း။

ဝိုင်းဝန်းဆွေးနွေး အတည်ပြုပေး
ကြရန်လိုကြောင်း ပြောကြားသည်။
ဦးစားပေးခွင့်ပြု
ထို့နောက် ဘဏ္ဍာရေးကော်မရှင်
ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယသမ္မတဦးမြင့်ဆွေ
က ပြည်ထောင်စုအဆင့်ဌာန အဖွဲ့
အစည်းများ၏ ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာ
ရေးနှစ်အတွက် အသုံးစရိတ်များကို
ခွင့်ပြုပေးခဲ့သည့် အခြေအနေများမှာ
COVID- 19 အလွန် ကာလများတွင်
ပြည်သူလူထု၏ လူမှုစီးပွားအပေါ်
သက်ရောက်မှုလျော့ကျစေရေး အစီ
အစဉ်များနှင့် စီးပွားရေးကုစားမှု
အစီအစဉ် (COVID-19 Economic
Relief Plan- CERP) တွင်ပါသည့်
စီမံကိန်းများ၊ ဆောင်ရွက်ဆဲစီမံကိန်း
လုပ်ငန်းများကို ပြီးပြတ်အောင်ဆောင်
ရွက်နိုင်ရန်နှင့် ဘဏ္ဍာနှစ်အတွင်း
ပြီးစီးအောင် အကောင်အထည်ဖော်
ဆောင်ရွက်နိုင်ပြီး နိုင်ငံတော်အတွက်
အကျိုးရှိမည့် စီမံကိန်းများကို
အဓိကထားပြီး ဦးစားပေးခွင့်ပြုခဲ့ပါ
ကြောင်း။

အစည်းအဝေးသို့ ဘဏ္ဍာရေး
ကော်မရှင် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌများဖြစ်ကြ
သည့် ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေ၊
ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဗန်ထီးယူ၊
ဘဏ္ဍာရေးကော်မရှင် အတွင်းရေးမှူး
ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးစိုးဝင်း၊ အဖွဲ့
ဝင်များဖြစ်ကြသည့် ပြည်ထောင်စု
စာရင်းစစ်ချုပ် ဦးမော်သန်း၊
နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ တိုင်း
ဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်များ
နှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြ
သည်။



ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေ ဆွေးနွေးတင်ပြစဉ်။



ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဗန်ထီးယူ ဆွေးနွေးတင်ပြစဉ်။

အစည်းအဝေးတွင် ဘဏ္ဍာရေး
ကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ၊ နိုင်ငံတော်သမ္မတ
ဦးဝင်းမြင့်က ယနေ့ကျင်းပသည့်
ဘဏ္ဍာရေးကော်မရှင် (၂/၂၀၂၀) ကြိမ်
မြောက် အစည်းအဝေးတွင် ၂၀၂၀-
၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် ပြည်ထောင်စု၏
အရအသုံးခန့်မှန်းခြေ ငွေစာရင်းနှင့်
၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်
ပြည်ထောင်စု၏ဘဏ္ဍာငွေ အရအသုံး
ဆိုင်ရာ ဥပဒေကြမ်းတို့ကို ဆွေးနွေး
အတည်ပြုကြရန် ဖြစ်ပါကြောင်း။

၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်၏
အသုံးစရိတ်များထဲတွင် COVID-19
ကပ်ရောဂါကြောင့် ထိခိုက်ခဲ့သည့်
ကဏ္ဍများအတွက် ပြန်လည်ထူထောင်
ရေးဆိုင်ရာ အသုံးစရိတ်များ၊
ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ လူမှုရေး
အသုံးစရိတ်များ၊ ပြည်ပအကူအညီ
ရငွေ၊ ပြည်ပချေးငွေများအတွက်
အသုံးစရိတ်များ၊ လျှပ်စစ်မီး၊ လမ်း
တံတား၊ သောက်သုံးရေနှင့်စိုက်ပျိုးရေး
ရရှိရေးဆိုင်ရာ အသုံးစရိတ်များကို
ခွဲဝေပေးထားသည့်အပြင် အထွေထွေ
ရွေးကောက်ပွဲအတွက် ရွေးကောက်ပွဲ
ကော်မရှင်၏ အသုံးစရိတ်များလည်း
ပါဝင်သည်ကို တွေ့ရပါကြောင်း။

ချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ကြစေ
လိုပါကြောင်း။
လုပ်ပိုင်ခွင့် ခွဲဝေ
တည်ဆောက်ရေး၊ ဝယ်ယူရေး
လုပ်ငန်းများအတွက် တင်ဒါခေါ်ယူ
ခြင်း၊ စိစစ်ရွေးချယ်ခြင်း၊ စာချုပ်ချုပ်ဆို
ခြင်း၊ ပြီးစီးမှုအဆင့်အလိုက် ငွေပေး
ချေခြင်းများ ဆောင်ရွက်ကြရာတွင်
လွှတ်တော်က အကြိမ်ကြိမ်ထောက်ပြ
နေသော်လည်း ကြန့်ကြာမှုများ ရှိနေ
ဆဲဖြစ်သည်ကို တွေ့ရပါကြောင်း။
ထိုသို့ ကြန့်ကြာမှုများ မဖြစ်စေရန်
သက်ဆိုင်ရာဌာန၊ အဖွဲ့အစည်းများ
အနေဖြင့် လက်အောက်ရုံးအသီးသီး
ကို လုပ်ပိုင်ခွင့်များ အပ်နှင်းခွဲဝေပေးပြီး
တာဝန်ရှိသူ အဆင့်ဆင့်က တာဝန်ယူ၊
တာဝန်ခံဆောင်ရွက်ကြရန် လိုအပ်
ကြောင်း။

သည့် ရည်ရွယ်ချက်အတိုင်း သုံးစွဲ
နိုင်ပါက COVID-19 ကပ်ရောဂါကြောင့်
စီးပွားရေးထိခိုက်မှုကို ကုစားနိုင်မည့်
အပြင် စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု
အခွင့်အလမ်းသစ်များကိုလည်း ရရှိ
စေမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။
သုံးစွဲသွားမည်
COVID-19 ၏ အကျိုးဆက်ကြောင့်
၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် အခွန်
အကောက်ရငွေများ၊ အခြားရငွေ
များ လျော့နည်းနိုင်သော်လည်း
ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့ အနေဖြင့်
COVID-19 ကြောင့် စီးပွားရေးထိခိုက်
မှုကို ကာကွယ်နိုင်ရန် သုံးသုံးထိုက်
သည့် အသုံးစရိတ်များကို သုံးစွဲသွား
မည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

ကုန်ထုတ်လုပ်မှု၊ ကုန်သွယ်မှု၊
ဝန်ဆောင်မှုကဏ္ဍများတွင် တိုးတက်
ခဲ့သည့်အတိုင်း အခြေခံအဆောက်
အဦများကိုလည်း များစွာတိုးတက်
အောင် ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ပါကြောင်း၊
အထူးသဖြင့် လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်
ဆိုင်ရာ အသုံးစရိတ်များဖြစ်သည့်
ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ လူမှုကာကွယ်
စောင့်ရှောက်ရေး အသုံးစရိတ်များကို
သိသိသာသာ တိုးမြှင့်ပေးနိုင်ခဲ့ပါ
ကြောင်း။

အသုံးစရိတ်များကို စိစစ်ခဲ့ရာတွင်
နှစ်လတ်ဘဏ္ဍာရေး မူဘောင်အရ
သတ်မှတ်ထားသည့် ဘောင်ထက်
ကျော်လွန်မှု မရှိစေရန်၊ လုပ်ငန်းစီမံ
ကိန်းအသစ်များကို နိုင်ငံတော်၏
ဦးစားပေးမူဝါဒနှင့် ကိုက်ညီမှုရှိစေရန်၊
တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများတွင်
မြေပိုင်ဆိုင်ခွင့်နှင့် ဒီဇိုင်းပုံစံရှိပြီး
ဘဏ္ဍာရေးနှစ် တစ်နှစ်အတွက် တင်ဒါ
ခေါ်ယူကာ ပြီးစီးအောင်ဆောင်ရွက်
နိုင်သည့် လုပ်ငန်းများဖြစ်စေရန်နှင့်
ပြည်ထောင်စုကတာဝန်ယူဆောင်ရွက်
သည့် လုပ်ငန်းသည် တိုင်းဒေသကြီး/
ပြည်နယ်ကတာဝန်ယူဆောင်ရွက်မည့်
လုပ်ငန်းနှင့် မထပ်စေရန်၊ ချေးငွေနှင့်
အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်
သည့်လုပ်ငန်း၊ စီမံကိန်းများတွင်လည်း
ချေးငွေ ရယူသည့် လုပ်ငန်းများကို
အချိန်ဇယားနှင့်အညီ အမှန်အကောင်
အထည်ဖော်နိုင်မည့် အခြေအနေတို့
အပေါ် ဆောင်ရွက်နိုင်မည့် လုပ်ငန်း
များကို စိစစ်ခဲ့ပါကြောင်း။

COVID-19 ကမ္ဘာ့ကပ်ရောဂါဘေး
ကြောင့် ကြီးမားသည့် ကမ္ဘာ့စီးပွားရေး
ကျဆင်းမှု ဖြစ်ပေါ်သည့်အတိုင်း
မြန်မာနိုင်ငံတွင်လည်း စီးပွားရေး
ထိခိုက်မှုများ ရှိလာပါကြောင်း၊ ၂၀၁၉-
၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် ဒုတိယခြောက်လ
ကဲ့သို့ ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင်
လည်း အစိုးရ၊ ပုဂ္ဂလိက ကဏ္ဍများ
အားလုံး ဝင်ငွေကျဆင်းနိုင်ပါကြောင်း။
ပြည်ထောင်စု၏ ရငွေ အခြေအနေ
ပေါ်မူတည်ပြီး အသုံးစရိတ်များကို
ခွဲဝေခြင်း ဖြစ်သည့်အတွက်

စိစစ်ကြရန်လို
နိုင်ငံတော်နှင့် ပြည်သူအတွက်
ကဏ္ဍအလိုက် ငွေလုံးငွေရင်းလုပ်ငန်း
များ ဆောင်ရွက်ရာတွင် ပြည်ထောင်စု
ဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေဖြင့် ဆောင်ရွက်ခြင်းနှင့်
တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်ဘဏ္ဍာရန်ပုံ
ငွေဖြင့် ဆောင်ရွက်ခြင်းတို့ မထပ်စေ
ရေး စိစစ်ကြရန် လိုပါကြောင်း။

ပြည်ပအကူအညီရငွေ၊ ပြည်ပ
ချေးငွေများနှင့်ပတ်သက်၍ အလေ
အလွင့်မရှိစေဘဲ အကျိုးရလဒ်များ
အပြည့်အဝရရှိစေရန် ကြိုးပမ်းကြစေ
ရေး လိုပါကြောင်း၊ COVID-19 ကပ်ရောဂါ

ပြောကြား
နိဂုံးချုပ်အနေဖြင့် ဘဏ္ဍာရေး
ကော်မရှင်အတွင်းရေးမှူး စီမံကိန်း၊
ဘဏ္ဍာရေးနှင့် စက်မှုဝန်ကြီးဌာန၊
ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ရှင်းလင်းတင်ပြ
မည့် ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်
ပြည်ထောင်စု၏ အရအသုံးခန့်မှန်း
ခြေငွေစာရင်းနှင့် ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာ
ရေးနှစ် ပြည်ထောင်စု၏ ဘဏ္ဍာငွေ
အရအသုံးဆိုင်ရာ ဥပဒေကြမ်းတို့ကို
ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်သို့ အချိန်မီ
ပေးပို့နိုင်ရန် ဘဏ္ဍာရေးကော်မရှင်က

ဝ စာမျက်နှာ ၄ မှ ကြိုတင် မမျှော်မှန်းနိုင်သည့် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ကာကွယ်မှုနှင့် ကယ်ဆယ်မှုလုပ်ငန်းများကို လျင်လျင် မြန်မြန် တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် အတွက် အရေးပေါ်ရန်ပုံငွေကို ယခု နှစ်တွင် ယခင်နှစ်ထက် ငွေကျပ် ဘီလီယံ ၅၀ တိုးမြှင့်ပြီး ဗဟိုတွင် ငွေကျပ် ဘီလီယံ ၁၀၀၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာနများ၊ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်များတွင် ငွေကျပ် ဘီလီယံ ၅၀ စုစုပေါင်း ငွေကျပ် ဘီလီယံ ၁၅၀ ခွဲဝေ လျာထားပေးခြင်း၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များ၏ လိုငွေအတွက် ပြည်ထောင်စု ဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေမှ ထောက်ပံ့ပေးငွေကျပ် ၂၃၈ ဘီလီယံ ကိုပါ ထည့်သွင်းလျာထားပေးခြင်း အပြင် လူမှုကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေး အသုံးစရိတ်များကိုလည်း ယခင်နှစ် များထက် ပိုမိုတိုးမြှင့်ပေးခြင်းနှင့် မသန်စွမ်းသူများ၏ အခွင့်အရေးများ ဆိုင်ရာ ရန်ပုံငွေအတွက်ပါ ထည့်သွင်း လျာထားပေးခြင်းများ ဆောင်ရွက် ထားပါကြောင်း။

လျာထား

၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွက် ပြည်ပအကူအညီရငွေ ငွေကျပ် ၁၁၂ ဘီလီယံနှင့် ပြည်ပချေးယူရငွေ ငွေကျပ် ၄၀၃၄ ဘီလီယံတို့ကို ထည့်သွင်း လျာထားခဲ့ပါကြောင်း၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များ၏ လိုငွေအတွက် ပြည်ထောင်စုဘဏ္ဍာ ရန်ပုံငွေမှ ထောက်ပံ့ပေးငွေကျပ် ၂၃၈ ဘီလီယံအပါအဝင် ပြည်ထောင်စု ၏ ဘဏ္ဍာငွေ အရအသုံးခန့်မှန်းခြေ ငွေစာရင်းချုပ်မှာ ရငွေစုစုပေါင်း ငွေကျပ် ၂၇၈၅ ဘီလီယံ၊ သုံးငွေ စုစုပေါင်း ငွေကျပ် ၃၄၆၅ ဘီလီယံ၊ စုစုပေါင်းလိုငွေ ငွေကျပ် ဘီလီယံ ၆၈၀၀ ဖြစ်ပြီး လိုငွေနှင့် ဂျီဒီပီအချိုးမှာ ၅ ဒသမ ၄ ရာခိုင်နှုန်း ဖြစ်ပါကြောင်း။ နိဂုံးချုပ်အနေဖြင့် ပြည်ထောင်စု အဆင့်ဌာန၊ အဖွဲ့အစည်းများ၏

၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် ပြည်ထောင်စု၏ဘဏ္ဍာငွေ အရအသုံး ခန့်မှန်းခြေ ငွေစာရင်းနှင့် ၎င်းကို အခြေပြု၍ ရေးဆွဲထားသည့် ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် ပြည်ထောင်စု၏ ဘဏ္ဍာငွေ အရအသုံးဆိုင်ရာ ဥပဒေ ကြမ်းတို့ကို ဘဏ္ဍာရေးကော်မရှင်က သုံးသပ်ပြီးထောက်ခံ အတည်ပြုပေး နိုင်ပါရန် တင်ပြအပ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ပိုမိုထောက်ပံ့ပေး

ဆက်လက်၍ဘဏ္ဍာရေးကော်မရှင် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးဟင်နရီ ဗန်ထီးယူက တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ် များတွင် ပြည်သူများ၏ လိုအပ်ချက် များ ပိုမိုဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ပြည်ထောင်စုက တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်များသို့ ထောက်ပံ့ငွေများကို တစ်နှစ်ထက်တစ်နှစ် ပိုပြီးထောက်ပံ့ ပေးခဲ့ပါကြောင်း၊ ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာ ရေးနှစ် မူလခန့်မှန်းခြေငွေစာရင်း အတွက် ပြည်ထောင်စုမှ တိုင်းဒေသ ကြီး/ ပြည်နယ်များသို့ လိုငွေအတွက် ထောက်ပံ့ပေးမည့် ငွေကျပ်မှာ ၂၃၈ ဘီလီယံဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယခင်နှစ်က ထောက်ပံ့ငွေကျပ် ၂၁၄ ဘီလီယံ ဖြစ်သည့်အတွက် ယခင်နှစ်ထက် ငွေကျပ် ၂၆၄ ဘီလီယံ ပိုမို ထောက်ပံ့ ပေးခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း။

အခွန်ဝေစုအနေဖြင့်လည်း ယခင် နှစ်ကထက် ငွေကျပ် ၁၆ ဘီလီယံပိုမို ပြန်ပေး ငွေကျပ် ၃၆၉ ဘီလီယံကို ခွဲဝေ ပေးမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ပြည်ထောင်စု လွှတ်တော်ဆိုင်ရာ ဖွံ့ဖြိုးရေး ရန်ပုံငွေ အနေဖြင့် ယခင်နှစ်များနည်းတူ ငွေကျပ် ၃၂ ဘီလီယံဖြစ်ပါကြောင်း၊ ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် ပြည်ထောင်စုမှ လိုငွေအတွက် ထောက်ပံ့ပေးမည့် ငွေကျပ် ၂၃၈ ဘီလီယံအပေါ်အခြေခံပြီး တိုင်းဒေသ ကြီး/ပြည်နယ်များက ရေးဆွဲတင်ပြ လာသည့် အရအသုံးခန့်မှန်းခြေငွေ စာရင်းသည် စုစုပေါင်း ရငွေကျပ်

၁၄၃၈ ဘီလီယံ၊ စုစုပေါင်း အသုံးစရိတ် ငွေကျပ် ၃၈၁၉ ဘီလီယံနှင့် လိုငွေ ကျပ် ၂၃၈၀ ဘီလီယံဖြစ်ပါကြောင်း။ စုစုပေါင်း အသုံးစရိတ် တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်များ၏ အရအသုံး ခန့်မှန်းခြေငွေစာရင်း လျာထားချက်များကို ဘဏ္ဍာရေး ကော်မရှင်သို့ မတင်ပြမီ ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥပဒေပါ ဘဏ္ဍာရေးကော်မရှင် ၏ တာဝန်၊ လုပ်ပိုင်ခွင့်နှင့်အညီ စိစစ်ခဲ့ ပါကြောင်း၊ စိစစ်ပြီး ဖြစ်ပေါ်လာသည့် တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်များ၏ သာမန်အသုံးစရိတ်ငွေကျပ် ၁၀၆၂



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးစိုးဝင်း ရှင်းလင်းတင်ပြစဉ်။



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးစိုးဝင်း ရှင်းလင်းတင်ပြစဉ်။

ဘီလီယံ၊ ငွေလုံးငွေရင်း အသုံးစရိတ် ငွေကျပ် ၂၇၅၇ ဘီလီယံ စုစုပေါင်း အသုံးစရိတ် ငွေကျပ် ၃၈၁၉ ဘီလီယံ ဖြစ်ပါကြောင်း။ တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်များ၏ အရအသုံးခန့်မှန်းခြေ ငွေစာရင်းများ ကို စိစစ်ရာတွင် ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရေး အသုံးစရိတ်များကို ဦးစားပေး သုံးစွဲရန်နှင့် ရုံးများ၊ ဧည့်ရိပ်သာများ နှင့် ဝန်ထမ်းအိမ်ရာ တည်ဆောက်ခြင်း များကို မဖြစ်မနေ လိုအပ်မှသာ ဆောင်ရွက်ရန်၊ မော်တော် ယာဉ်ဝယ် ယူမှုများ မပြုလုပ်ဘဲ ယာဉ်လိုအပ်ချက် များရှိပါက စက်ပစ္စည်းကြီးကြပ်မှု ကော်မတီသို့ တင်ပြတောင်းခံရန် လမ်းညွှန်ကြပ်မတ်ခဲ့ပါကြောင်း။ တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်အစိုးရ အဖွဲ့များက ပြည်သူအတွက် ထင်သာ

မြင်သာဖြစ်စေသည့် လုပ်ငန်းများ၊ ပြည်သူများ အဓိကလိုအပ်နေသည့် လုပ်ငန်းများကို ဦးစားပေးပြီး ဆောင် ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်းကို တင်ပြခဲ့ ပါကြောင်း၊ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ် များ၏ တင်ပြချက်များကိုလည်း မှတ်သားထားရှိပြီး ပြည်ထောင်စုနှင့် ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းပေးမည် ဖြစ်ပါ ကြောင်း။

ဂရုပြုဆောင်ရွက်

တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်များ အနေဖြင့် စီမံကိန်းလုပ်ငန်းများ အချိန်မီပြီးစီးအောင် ဆောင်ရွက်နိုင်

ရေး၊ ရန်ပုံငွေလွှဲပြောင်းသုံးစွဲမှုများ နည်းပါးစေရေးနှင့် ပိုလျှံငွေ အမြောက် အမြား ပြန်လည်အပ်နှံမှု မဖြစ်စေရေး တို့ကို ဂရုပြုဆောင်ရွက်သွားကြရန် လည်း တိုက်တွန်းပါကြောင်း။ ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွက် တိုင်း ဒေသကြီး/ ပြည်နယ်များက ရေးဆွဲ တင်ပြလာသည့် အရအသုံးခန့်မှန်းခြေ ငွေစာရင်းများကို ဘဏ္ဍာရေးကော်မရှင် က ဆွေးနွေးသုံးသပ်အတည်ပြုပေးနိုင် ပါရန် လေးစားစွာ တင်ပြအပ်ပါ ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် ဘဏ္ဍာရေးကော်မရှင် အတွင်းရေးမှူး စီမံကိန်း၊ ဘဏ္ဍာရေး နှင့် စက်မှုဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဦးစိုးဝင်းက ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် ပြည်ထောင်စု၏ အရ အသုံးခန့်မှန်းခြေ ငွေစာရင်းအပါအဝင် ပြည်ထောင်စု၏ ဘဏ္ဍာငွေအရအသုံး ဆိုင်ရာ ဥပဒေကြမ်းတို့အပေါ် ဘဏ္ဍာ ရေးကော်မရှင်က အတည်ပြုပြီးဖြစ် သည့်အတွက် ဘဏ္ဍာရေးကော်မရှင်၏ ထောက်ခံချက်ဖြင့် ပြည်ထောင်စုအစိုးရ အဖွဲ့က ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်သို့ ဆက်လက်ပေးပို့တင်ပြရေး ဆောင် ရွက်မည် ဖြစ်ပါကြောင်း။

၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် ပြည်ထောင်စု၏ ဘဏ္ဍာငွေအရအသုံးဆိုင်ရာ ဥပဒေ ကြမ်းတို့နှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်း တင်ပြသည်။ ထို့နောက် ဘဏ္ဍာရေးကော်မရှင် အဖွဲ့ဝင်များဖြစ်ကြသည့် နေပြည်တော် ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌနှင့် တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်များက ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် ပြည်ထောင်စု၏ အရအသုံးခန့်မှန်းခြေ ငွေစာရင်းနှင့် ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် ပြည်ထောင်စု၏ ဘဏ္ဍာငွေ အရအသုံး ဆိုင်ရာ ဥပဒေကြမ်းတို့ကို ထောက်ခံ ဆွေးနွေးကြသည်။

ဆက်လက်ပေးပို့တင်ပြ

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်သမ္မတက နိဂုံးချုပ်အမှာစကား ပြောကြားရာတွင် ယနေ့ အစည်းအဝေးတွင် ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် ပြည်ထောင်စု၏ အရ အသုံးခန့်မှန်းခြေ ငွေစာရင်းအပါအဝင် ပြည်ထောင်စု၏ ဘဏ္ဍာငွေအရအသုံး ဆိုင်ရာ ဥပဒေကြမ်းတို့အပေါ် ဘဏ္ဍာ ရေးကော်မရှင်က အတည်ပြုပြီးဖြစ် သည့်အတွက် ဘဏ္ဍာရေးကော်မရှင်၏ ထောက်ခံချက်ဖြင့် ပြည်ထောင်စုအစိုးရ အဖွဲ့က ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်သို့ ဆက်လက်ပေးပို့တင်ပြရေး ဆောင် ရွက်မည် ဖြစ်ပါကြောင်း။

၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် ရင်ဆိုင်ကြုံတွေ့ခဲ့ရသည့် COVID-19 ဂယက်ကြောင့် ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာ ရေးနှစ်တွင် ဝင်ငွေကျဆင်းမှုရှိနိုင်သော် လည်း အတတ်နိုင်ဆုံး လျာထားချက် အတိုင်း ရရှိအောင် စီမံကြီးကြပ် ကောက်ခံကြရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ ပြည်ပအကူအညီ ရငွေ၊ ပြည်ပချေးယူ ရငွေများ အပါအဝင် ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးဌာနများ၊ တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်များကို ခွဲဝေပေးသည့် အသုံး စရိတ်များကိုလည်း ထိရောက်စွာ သုံးစွဲကြစေလိုပါကြောင်း၊ COVID-19 ဂယက်ကို တုံ့ပြန်နိုင်ရန် ရေးဆွဲထား သည့် COVID-19 စီးပွားရေး ကုစားမှု

အစီအစဉ် [COVID-19 Economic Relief Plan (CERP)] ပါ လုပ်ငန်းစဉ် များကိုလည်း ကဏ္ဍအလိုက်၊ ဒေသ အလိုက် ဆက်လက်အကောင်အထည် ဖော်ကြရန် ဖြစ်ပါကြောင်း။

ရလဒ်ကောင်းများ

ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့နှင့် တိုင်း ဒေသကြီး/ ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့များ က ဥပဒေနှင့်အညီ စီမံခန့်ခွဲရ သည့် အသုံးစရိတ်များမှတစ်ဆင့် ကုန်ထုတ်လုပ်မှု တိုးတက်ရေး၊ ကုန်သွယ်မှုတိုးတက်ရေး၊ ဝန်ဆောင် မှုတိုးတက်ရေးတို့ကို မောင်းနှင်အား သဖွယ်ဖြစ်စေပြီး အလုပ်အကိုင်အခွင့် အလမ်းများ ဖြစ်ထွန်းစေခြင်း၊ ပြည်သူ တို့၏ တစ်ဦးချင်းဝင်ငွေ တိုးတက်မြှင့်မား စေခြင်း၊ လူနေမှု အဆင့်မြင့်မားစေခြင်း စသည့် ရလဒ်ကောင်းများ ရရှိစေမည် ဖြစ်ပါကြောင်း။

ပြည်သူ့ဘဏ္ဍာငွေများကို သုံးစွဲရာ တွင် ပြည်သူကို တိုက်ရိုက်အကျိုးပြု သည့် အသုံးစရိတ်များကို ပထမဦးစား ပေး သုံးစွဲရမည်ဖြစ်ပြီး ရုံးဌာနများ အတွက် အသုံးစရိတ်များကို ဒုတိယ ဦးစားပေးသာ ထားရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာနတိုင်း အုပ်ချုပ် မှုအသုံးစရိတ်များကို တတ်နိုင်သမျှ လျှော့ချပြီး နိုင်ငံစီးပွားဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရေးနှင့် ပြည်သူတို့၏ စားဝတ်နေရေး၊ လူနေမှုအဆင့်အတန်း မြင့်မားရေးတို့ အတွက် လိုအပ်သည့် အသုံးစရိတ်များ ကို တိုးမြှင့်သုံးစွဲကြစေလိုပါကြောင်း။

ဗဟိုအဖွဲ့အစည်းများ၊ ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးဌာနများ၊ တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်အစိုးရများက ပြည်ထောင်စု ဘဏ္ဍာငွေ၊ သုံးငွေများကို စီမံခန့်ခွဲ ဆောင်ရွက်ရာတွင် ကောင်းမွန်သည့် ပြည်သူ့ဘဏ္ဍာရေးစီမံခန့်ခွဲမှုစနစ်ကို ကျင့်သုံးပြီး နိုင်ငံတော်နှင့် နိုင်ငံသူ နိုင်ငံသားများအပေါ် စေတနာထား လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်ကြရန် မှာကြား လိုပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

သတင်းစဉ်

» စာမျက်နှာ ၃ မှ

တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ် အစိုးရများအနေဖြင့် နိုင်ငံတော် က ချမှတ်ထားသည့် မူဝါဒ၊ ညွှန်ကြားချက်၊ စည်းမျဉ်း စည်းကမ်းဘောင်အတွင်းက ဆောင်ရွက်ကြရမည် ဖြစ်ပါ ကြောင်း၊ စီမံကိန်းများ အကောင်အထည်ဖော်ရာတွင်လည်း အရေးပေါ်တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်ရမည့် ကိစ္စရပ်များဖြစ်ပေါ် လာပါက အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးကို အလေးထားရန် မှာကြားလိုပါကြောင်း။

အကျိုးစီးပွား အလေးထား

လာမည့် ဘဏ္ဍာနှစ်၊ အမျိုးသားစီမံကိန်းကို ရေးဆွဲ အကောင်အထည်ဖော်သည့်အခါတွင် လက်ရှိအစိုးရ သက်တမ်းနှင့် လာမည့်သက်တမ်းနှစ်ခုအကြားတွင် ဆောင်ရွက်ရမည့်ကိစ္စဖြစ်သည့်အတွက် အထူးကြပ်မတ် ဆောင်ရွက်ကြရန် လိုအပ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထို့ပြင် ကာလအပိုင်းအခြားအလိုက် ဆောင်ရွက်ရမည့် အသေးစိတ် စီမံချက်များကို ယခုကတည်းက ရေးဆွဲပြီး အကောင် အထည်ဖော်မှုလုပ်ငန်းစဉ်များ နှောင့်နှေးမှုမရှိစေရေးကို ဂရုပြုကြရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် များ၏ အပြုသဘောဆောင်သည့် အကြံပြု ဆွေးနွေးချက် များကိုလည်း အလေးထားဆောင်ရွက်ကြရမည် ဖြစ်ပါ ကြောင်း၊ တစ်ဦးနှင့်တစ်ဦး အပြန်အလှန်ထိန်းကျောင်းရင်း နိုင်ငံတော်နှင့် နိုင်ငံသူနိုင်ငံသားများ၏ အကျိုးစီးပွားကို အလေးထားဆောင်ရွက်ကြရမည် ဖြစ်ပါကြောင်း။

နိုင်ငံတော်က မျှော်မှန်းထားသည့်အတိုင်း COVID-19 ကာလအလွန် စီးပွားရေးပြန်လည်ဦးမော့လာစေရေး၊ ရေရှည်တည်တံ့သည့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုလမ်းကြောင်းကို စနစ်တကျ အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ရေးတို့အတွက် အားလုံးက တက်ညီလက်ညီ ပိုင်းဝန်းအလေးထားဆောင် ရွက်ကြရန် မှာကြားလိုကြောင်း ပြောကြားသည်။

သတင်းစဉ်

ပခုက္ကူမြို့နယ် ပန်းပဲမြေသမဝါယမအသင်းမှ ကျေးရွာတစ်ရွာ ထုတ်ကုန်တစ်မယ်အဖြစ် သံထည်ပစ္စည်းများ ထုတ်လုပ်ရောင်းချ

မကွေး ဇွန် ၂၂

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ပခုက္ကူမြို့နယ် ချိုက်ကျေးရွာရှိ ပန်းပဲမြေသမဝါယမအသင်းမှ အသင်းသား များအနေဖြင့် မိမိ၏ မူလစီးပွားရေးလုပ်ငန်းများအပြင် အိမ်တွင်းမူလုပ်ငန်းအဖြစ် (One Village One Product) ကျေးရွာတစ်ရွာ ထုတ်ကုန်တစ်မယ် ပစ္စည်းများဖြစ်သည့် ကတ်ကြေး၊ ဓား၊ မွေးညှပ် စသည့် သံထည်ပစ္စည်းများကို ထုတ်လုပ်လျက်ရှိသည်။ ထိုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေခြင်းဖြင့် တစ်လလျှင် ငွေကျပ် ၈၀၀၀၀ ခန့် အပိုဝင်ငွေရရှိကြပြီး ယင်းအသင်းမှ ထုတ်လုပ်သော သံထည် ပစ္စည်းများသည် အရည်အသွေးကောင်းမွန်သဖြင့် သုံးစွဲသူများ ကြိုက်နှစ်သက်ကြကြောင်း သိရ သည်။

ကြေးမုံ



မကွေးတိုင်းဒေသကြီး သမဝါယမအသင်းစုချုပ်က ဆိပ်ဖြူမြို့နယ်ထွက် ကြက်သွန်နီများဖြန့်ဖြူးရောင်းချ

မကွေး ဇွန် ၂၂

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး သမဝါယမအသင်းစုချုပ်သည် ဆိပ်ဖြူမြို့နယ် စိုက်ပျိုး ထုတ်လုပ်ရေး သမဝါယမအသင်းများမှ အသင်းသားတော်သူများ စိုက်ပျိုး ထုတ်လုပ်သော ကြက်သွန်နီများကို ကိုဗစ်-၁၉ ကာလအတွင်း ဈေးကွက်ရရှိစေရန် နှင့် လေလွင့်ဆုံးရှုံးမှုမရှိစေရန်ရည်ရွယ်၍ ရှမ်းပြည်နယ်သမဝါယမအသင်းစုချုပ် နှင့် ချိတ်ဆက်ကာ ဒေသထွက် ကြက်သွန်နီ (လတ်ကြီး) တစ်ပိဿာလျှင် ငွေကျပ် ၄၉၀ နှုန်းဖြင့် ပိဿာချိန် ၅၀၀၀ ဝယ်ယူပြီး ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း)နှင့် (အရှေ့ ပိုင်း) ဒေသရှိ သမဝါယမအသင်းသားများနှင့် ပြည်သူများ ဝယ်ယူစားသုံးနိုင်ရန် အတွက် အမြတ်အစွန်းမယူဘဲ ဖြန့်ဖြူးရောင်းချပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ကြေးမုံ



တိုင်ကြားပေးပို့လာသော မူးယစ်ဆေးဝါးသတင်းများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ထပ်မံဖော်ထုတ်ရရှိမှုများ ထုတ်ပြန်

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်
နိုင်ငံတော်သမ္မတရုံး
သတင်းထုတ်ပြန်ချက်အမှတ်၊ ၂၄ / ၂၀၂၀
၁၃၈၂ ခုနှစ်၊ ပထမဝါဆိုလဆန်း ၃ ရက်
(၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ ဇွန်လ ၂၂ ရက်)

“တိုင်ကြားပေးပို့လာသော မူးယစ်ဆေးဝါးသတင်းများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ထပ်မံဖော်ထုတ်ရရှိမှုများ ထုတ်ပြန်ခြင်း”

၁။ မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကိုပြောင်းလဲစေသည့် ဆေးဝါးအန္တရာယ် တားဆီးကာကွယ်နိုင်ရန်အတွက် ပြည်သူ့ထုတ်ဝေမှု ဝန်ကြီးဌာနသည် သတင်းအချက်အလက်များကို စနစ်တကျ လက်ခံရယူနိုင်ရန် “မူးယစ်ဆေးဝါး အထူးသတင်း တိုင်ကြားရေးဌာန” ကို ဤရုံးတွင် ဖွင့်လှစ်ထားရှိကြောင်း ၂၀၁၈ ခုနှစ်၊ ဇွန်လ ၂၆ ရက်နေ့တွင် အများပြည်သူသို့ ထုတ်ပြန် ကြေညာခဲ့ပါသည်။

၂။ “မူးယစ်ဆေးဝါး အထူးသတင်းတိုင်ကြားရေးဌာန” သို့ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ ဇွန်လ ၂၀ ရက်နေ့အထိ ပေးပို့တိုင်ကြားလာ သည့် မူးယစ်ဆေးဝါးသတင်းများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ နိုင်ငံတော်သမ္မတရုံး၏ ညွှန်ကြားချက်အရ ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာနက အောက်ပါအတိုင်း ထပ်မံဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးအရေးယူနိုင်ခဲ့ပါသည်-

စဉ်	သတင်းလက်ခံရရှိမှု	ဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးအရေးယူမှု
၁	စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ထီးချိုင့်မြို့နယ်၊ ပျဉ်းစုကျေးရွာနေ ရွှေကျီးညို (ခ) မင်းနိုင်ဦး သည် မူးယစ်ဆေးဝါးများ သုံးစွဲ/ဖြန့်ဖြူး ရောင်းချနေကြောင်း သတင်းပေးပို့ခြင်း။	၁၄-၆-၂၀၂၀ ရက်နေ့တွင် ထီးချိုင့်မြို့နယ်၊ ပျဉ်းစုကျေးရွာနေ ရွှေကျီးညို (ခ) မင်းနိုင်ဦး (၃၄)နှစ်၊ (ဘ)ဦးတင်ရွှေ၏ နေအိမ်အား ဝင်ရောက်ရှာဖွေရာ WY စာတန်းပါ စိတ်ကြွဆေးပြားနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိသဖြင့် မမစ(ထီးချိုင့်) မယ (၁) ၆၇/၂၀၂၀၊ မူး/စိတ်ပုဒ်မ ၁၆(ဂ)ဖြင့် အမှုဖွင့်အရေးယူထားရှိပါသည်။
၂	စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ဖောင်းပြင်မြို့နယ်၊ ပင်သာကျေးရွာနေ ခင်မောင်မြင့် သည် မူးယစ်ဆေးဝါးများ သုံးစွဲ/ဖြန့်ဖြူးရောင်းချနေကြောင်း သတင်းပေးပို့ခြင်း။	၁၄-၆-၂၀၂၀ ရက်နေ့တွင် ဖောင်းပြင်မြို့နယ်၊ ပင်သာကျေးရွာနေ ခင်မောင်မြင့် (၃၅)နှစ်၊ (ဘ)ဦးထွန်းခင်၏ လယ်တဲအား ဝင်ရောက်ရှာဖွေရာ ၎င်းနှင့်အတူ ဇနီး မအေးအေးဝင်း (ခ) အေးအေး (၂၇)နှစ်၊ (ဘ)ဦးဖိုးမုန်းတို့ (၂) ဦးအား ဘိန်းဖြူများနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိသဖြင့် မမစ (ဖောင်းပြင်) မယ(၁) ၁၀၉/၂၀၂၀၊ မူး/စိတ်ပုဒ်မ ၁၉(က)/ ၂၁ ဖြင့် အမှုဖွင့်အရေးယူ ထားရှိပါသည်။
၃	စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ အင်းတော်မြို့နယ်၊ ပေကုန်းကျေးရွာနေ သန်းကျော်ဌေးနှင့် အိပ်ပိုသည် မူးယစ်ဆေးဝါးများ သုံးစွဲ/ဖြန့်ဖြူးရောင်းချနေကြောင်း သတင်းပေးပို့ခြင်း။	၁၅-၆-၂၀၂၀ ရက်နေ့တွင် အင်းတော်မြို့နယ်၊ ပေကုန်းကျေးရွာနေ သန်းကျော်ဌေး (ခ) အငယ်လေး (၄၀)နှစ်၊ (ဘ) ဦးဘသိန်း၏ နေအိမ်အား ဝင်ရောက်ရှာဖွေရာ ဘိန်းဖြူများနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိသဖြင့် မမစ (မော်လူး) မယ(၁) ၂၈/ ၂၀၂၀၊ မူး/စိတ်ပုဒ်မ ၁၉(က)ဖြင့်လည်းကောင်း၊ အလားတူ ၁၉-၆-၂၀၂၀ ရက်နေ့တွင် ၎င်းကျေးရွာနေ အိပ်ပို (ခ) ကျော်မင်းနိုင် (၃၉)နှစ်၊ (ဘ)ဦးထွန်းမြင့်၏ နေအိမ်အား ဝင်ရောက်ရှာဖွေရာ ၎င်းနှင့် အတူ ကချင်ပြည်နယ်၊ မိုးညှင်းမြို့နယ်၊ သာယာကုန်းကျေးရွာနေ မောင်ဦး (ခ) မြင့်ဦး (၄၀) နှစ်၊ (ဘ)ဦးမောင်၊ မြိုင်သာယာကျေးရွာနေ ကျော်ကိုကို (၃၆)နှစ်၊ (ဘ)ဦးမောင်ဝင်းတို့ (၃)ဦးအား စိတ်ကြွဆေးပြားများနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိသဖြင့် မမစ (မော်လူး) မယ(၁) ၃၄/၂၀၂၀၊ မူး/စိတ်ပုဒ်မ ၁၆(ဂ)/ ၂၀(က)/ ၂၁ဖြင့်လည်းကောင်း အသီးသီး အမှုဖွင့်အရေးယူထားရှိပါသည်။
၄	စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ကလေးဝမြို့နယ်၊ ဟဲဒေါင်းကျေးရွာနေ ဖိုးချိန် သည် မူးယစ်ဆေးဝါးများ သုံးစွဲ/ဖြန့်ဖြူးရောင်းချနေကြောင်း သတင်းပေးပို့ခြင်း။	၁၆-၆-၂၀၂၀ ရက်နေ့တွင် ကလေးဝမြို့နယ်၊ ဟဲဒေါင်းကျေးရွာနေ ဖိုးချိန် (၄၄)နှစ်၊ (ဘ)ဦးအေးမောင်၏ နေအိမ်အား ဝင်ရောက်ရှာဖွေရာ ၎င်းနှင့်အတူ သားချမ်းမင်းသူ (ခ) ချမ်းသူ (၁၉)နှစ်တို့ (၂)ဦးအား ဘိန်းဖြူများနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိသဖြင့် မမစ(မစ်နီ)မယ(၁) ၂/၂၀၂၀၊ မူး/စိတ်ပုဒ်မ ၁၆(ဂ)/၂၁ဖြင့် အမှုဖွင့်အရေးယူထားရှိပါသည်။
၅	စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ စစ်ကိုင်းမြို့၊ မိုးဇာရပ်ကွက်နေ စိုးမိုးသန်းသည် မူးယစ်ဆေးဝါးများ သုံးစွဲ/ဖြန့်ဖြူး ရောင်းချနေကြောင်း သတင်းပေးပို့ခြင်း။	၁၈-၆-၂၀၂၀ ရက်နေ့တွင် စစ်ကိုင်းမြို့၊ ချင်းစုရပ်ကွက်၊ အောင်ချမ်းသာ ဘုရားလမ်းကြား၌ မိုးဇာရပ်ကွက်နေ စိုးမိုးသန်း (၃၅)နှစ်၊ (ဘ)ဦးထွန်းသန်း မောင်းနှင်လာသည့်ဆိုင်ကယ်အား ရပ်တန့်စိစစ်ရာ ဘိန်းဖြူများနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိသဖြင့် မမစ(စစ်ကိုင်း)မယ(၁) ၁၇/၂၀၂၀၊ မူး/စိတ်ပုဒ်မ ၁၆(ဂ)/၂၀(က)ဖြင့် အမှုဖွင့်အရေးယူထားရှိပါသည်။
၆	စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ဝန်းသိုမြို့နယ်၊ နမ်းခမ်းကျေးရွာနေ ကြက်လီးသည် မူးယစ်ဆေးဝါးများ သုံးစွဲ/ဖြန့်ဖြူးရောင်းချနေကြောင်း သတင်းပေးပို့ခြင်း။	၁၉-၆-၂၀၂၀ ရက်နေ့တွင် ဝန်းသိုမြို့နယ်၊ နမ်းခမ်းကျေးရွာနေ ကြက်လီး (ခ) သူရဲစန်း (၄၆)နှစ်၊ (ဘ) ဦးရဲမောင်၏ နေအိမ်အား ဝင်ရောက်ရှာဖွေရာ WY စာတန်းပါ စိတ်ကြွဆေးပြားများနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိသဖြင့် မမစ (ဝန်းသို)မယ(၁) ၆၇/၂၀၂၀၊ မူး/စိတ်ပုဒ်မ ၁၆(ဂ)ဖြင့် အမှုဖွင့်အရေးယူ ထားရှိပါသည်။
၇	တနင်္သာရီတိုင်း ဒေသကြီး၊ ကော့သောင်းမြို့၊ အောင်သုခရပ်ကွက်အတွင်း မူးယစ်ဆေးဝါး သုံးစွဲ/ဖြန့်ဖြူးရောင်းချသူ ပေါများလျက်ရှိကြောင်း သတင်းပေးပို့ခြင်း။	ယခင်သီတင်းပတ်များ၌ အမှု (၂) မှ ဖော်ထုတ်နိုင်ခဲ့ပြီး တရားခံကျား (၂) ဦး၊ မ(၄)ဦး၊ ပေါင်း (၆) ဦးတို့အား စိတ်ကြွဆေးပြားများ၊ စိတ်ကြွဆေးပြား အကြွေမှုန့်များ၊ ဘိန်းစာမှုန့်များနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိပြီး ဥပဒေနှင့်အညီ အမှုဖွင့်အရေးယူထားကြောင်း သတင်းထုတ်ပြန်ပြီး ဖြစ်ပါသည်။ ၁၄-၆-၂၀၂၀ ရက်နေ့တွင် ယခင်ဖမ်းဆီးရမိမှုများမှ ကွင်းဆက်သတင်းအရ ကော့သောင်းမြို့၊ အောင်သုခရပ်ကွက်၊ သတန်းလမ်းဆုံ၌ ၎င်းရပ်ကွက်နေ ရှိုင်းထက်နိုင် (၁၉)နှစ်၊ (ဘ)ဦးကျော်နိုင်အား ရှာဖွေရာ WY စာတန်းပါ စိတ်ကြွဆေးပြားများနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိသဖြင့် မမစ(ကော့သောင်း) မယ(၁) ၁၁၆/၂၀၂၀၊ မူး/စိတ်ပုဒ်မ ၁၆(ဂ)ဖြင့် အမှုဖွင့်အရေးယူထားရှိပါသည်။
၈	ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ပဲခူးကုန်းမြို့၊ တပင်ရွှေထီးရပ်ကွက်နေ ဇေယျာနိုင် သည် မူးယစ်ဆေးဝါးများ သုံးစွဲ/ဖြန့်ဖြူးရောင်းချနေကြောင်း သတင်းပေးပို့ခြင်း။	၁၇-၆-၂၀၂၀ ရက်နေ့တွင် ပဲခူးကုန်းမြို့၊ ရန်ကုန်-မန္တလေး လမ်းဟောင်း မိုင်တိုင် (၁၀၇/၃)၌ တပင်ရွှေထီးရပ်ကွက်နေ ဇေယျာနိုင် (ခ) ဇီးတရုတ် (၂)နှစ်၊ (ဘ) ဦးထွေးဆောင် မောင်းနှင်လာသည့်ဆိုင်ကယ်အား ရပ်တန့်စိစစ်ရာ WY စာတန်းပါ စိတ်ကြွဆေးပြားများနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိသဖြင့် မမစ(ပဲခူးကုန်း)မယ (၁) ၁/၂၀၂၀၊ မူး/စိတ်ပုဒ်မ ၁၉(က)ဖြင့် အမှုဖွင့်အရေးယူထားရှိပါသည်။

၉	ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ဖြူးမြို့နယ်၊ သစ်ခြောက်ခင်ကျေးရွာနေ ဒေါ်ခင်တုတ် (၅၈)နှစ်၊ (ဘ)ဦးကြီးစိတ်၏ နေအိမ်အား ဝင်ရောက်ရှာဖွေရာ WY စာတန်းပါ စိတ်ကြွဆေးပြားများနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိသဖြင့် မမစ (ဖြူး)မယ (၁) ၆/ ၂၀၂၀၊ မူး/စိတ်ပုဒ်မ ၁၉(က)/၂၁ဖြင့် အမှုဖွင့်အရေးယူ ထားရှိပါသည်။	၁၉-၆-၂၀၂၀ ရက်နေ့တွင် ဖြူးမြို့နယ်၊ သစ်ခြောက်ခင် ကျေးရွာနေ ဒေါ်ခင်တုတ် (၅၈)နှစ်၊ (ဘ)ဦးကြီးစိတ်၏ နေအိမ်အား ဝင်ရောက်ရှာဖွေရာ WY စာတန်းပါ စိတ်ကြွဆေးပြားများနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိသဖြင့် မမစ (ဖြူး)မယ (၁) ၆/ ၂၀၂၀၊ မူး/စိတ်ပုဒ်မ ၁၉(က)/၂၁ဖြင့် အမှုဖွင့်အရေးယူ ထားရှိပါသည်။
၁၀	မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ သာစည်မြို့နယ်၊ ကြပ်စခန်းကျေးရွာနေ မျိုးမင်းထွန်း (ခ) ကိုမင်း (၄၁)နှစ်၊ (ဘ) ဦးသန်းအောင်၏ နေအိမ်အား ဝင်ရောက်ရှာဖွေရာ WY စာတန်းပါ စိတ်ကြွဆေးပြားများနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိသဖြင့် မမစ (ယင်းမာပင်)မယ (၁) ၆/၂၀၂၀၊ မူး/စိတ်ပုဒ်မ ၁၆ (ဂ)ဖြင့် အမှုဖွင့်အရေးယူထားရှိပါသည်။	၁၉-၆-၂၀၂၀ ရက်နေ့တွင် သာစည်မြို့နယ်၊ ကြပ်စခန်းကျေးရွာနေ မျိုးမင်းထွန်း (ခ) ကိုမင်း (၄၁)နှစ်၊ (ဘ) ဦးသန်းအောင်၏ နေအိမ်အား ဝင်ရောက်ရှာဖွေရာ WY စာတန်းပါ စိတ်ကြွဆေးပြားများနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိသဖြင့် မမစ (ယင်းမာပင်)မယ (၁) ၆/၂၀၂၀၊ မူး/စိတ်ပုဒ်မ ၁၆ (ဂ)ဖြင့် အမှုဖွင့်အရေးယူထားရှိပါသည်။
၁၁	မွန်ပြည်နယ်၊ မုဒုံမြို့နယ်၊ အဘစ်-ခလယ် တံခွန်တိုင်ကျေးရွာသွားလမ်းပေါ်၌ မူးယစ်ဆေးဝါး သုံးစွဲ/ဖြန့်ဖြူး ရောင်းချသူ ပေါများလျက်ရှိကြောင်း သတင်းပေးပို့ခြင်း။	ယခင်သီတင်းပတ်များ၌ အမှု (၁၂) မှ ဖော်ထုတ်နိုင်ခဲ့ပြီး တရားခံကျား (၂၁) ဦးတို့အား ဘိန်းစာမှုန့်များ၊ စိတ်ကြွဆေးပြားများနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိပြီး ဥပဒေနှင့်အညီ အမှုဖွင့်အရေးယူထားကြောင်း သတင်းထုတ်ပြန်ပြီး ဖြစ်ပါသည်။ ၁၆-၆-၂၀၂၀ ရက်နေ့တွင် ယခင်ဖမ်းဆီးရမိမှုများမှ ကွင်းဆက်သတင်းအရ မုဒုံမြို့နယ်၊ အဘစ်ကျေးရွာအနီး အဘစ်-ခလယ် တံခွန်တိုင်သွား ကားလမ်းပေါ်၌ သံဖြူဇရပ်မြို့နယ်၊ ကျောင်းရွာကျေးရွာနေ ချစ်စိုး (၂၃) နှစ်၊ (ဘ) ဦးပြာနှင့် တစ်ရွာတည်းနေ ကိုကိုနိုင် (၁၉)နှစ်၊ (ဘ) ဦးကောက်မဲ တို့ (၂)ဦး စီးနင်းလာသည့် ဆိုင်ကယ်အား ရပ်တန့်စိစစ်ရာ WY စာတန်းပါ စိတ်ကြွဆေးပြားများနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိသဖြင့် မမစ (ကမာဝက်) မယ (၁) ၃၅/၂၀၂၀၊ မူး/စိတ်ပုဒ်မ ၁၉(က)/၂၁ဖြင့် အမှုဖွင့်အရေးယူထားရှိပါသည်။
၁၂	ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ လှိုင်မြို့နယ်၊ (၂) ရပ်ကွက်နေ မလဲ့လဲ့ဝင်းသည် မူးယစ်ဆေးဝါးများ သုံးစွဲ/ဖြန့်ဖြူး ရောင်းချနေကြောင်း သတင်းပေးပို့ခြင်း။	၁၄-၆-၂၀၂၀ ရက်နေ့တွင် လှိုင်မြို့နယ်၊ (၂) ရပ်ကွက်၊ ရွာမကွေ့ ကားမှတ်တိုင်အနီး၌ ၎င်းရပ်ကွက်နေ မလဲ့လဲ့ဝင်း (ခ) မဇာလေး (၃၂)နှစ်၊ (ဘ)ဦးမြင့်အား ရှာဖွေရာ WY စာတန်းပါ စိတ်ကြွဆေးပြားများ၊ ဆေးခြောက်များနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိသဖြင့် မမစ (ပိတောက်ချောင်း) မယ(၁) ၆/၂၀၂၀၊ မူး/စိတ်ပုဒ်မ ၁၆(ဂ)ဖြင့် အမှုဖွင့်အရေးယူထားရှိပါသည်။
၁၃	ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဒလမြို့နယ်၊ မှော်စက်ရပ်ကွက်နေ ဒေါ်သေးသေးမ (ခ) နွဲ့နွဲ့ရီ (၄၃)နှစ်၊ (ဘ)ဦးလှရီ၏ နေအိမ်အား ဝင်ရောက်ရှာဖွေရာ ၎င်းနှင့်အတူ တစ်ရပ်ကွက်တည်းနေ မြိုးကိုကို (ခ) ကိုဖြိုး (၂၂)နှစ်၊ (ဘ) ဦးနန်းရွှေတို့ (၂)ဦးအား WY စာတန်းပါ စိတ်ကြွဆေးပြားများနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိသဖြင့် မမစ (ဒလ)မယ(၁) ၂၁/၂၀၂၀၊ မူး/စိတ်ပုဒ်မ ၁၉(က)/၂၁ ဖြင့် အမှုဖွင့်အရေးယူထားရှိပါသည်။	၁၈-၆-၂၀၂၀ ရက်နေ့တွင် ဒလမြို့နယ်၊ မှော်စက်ရပ်ကွက်နေ ဒေါ်သေးသေးမ (ခ) နွဲ့နွဲ့ရီ (၄၃)နှစ်၊ (ဘ)ဦးလှရီ၏ နေအိမ်အား ဝင်ရောက်ရှာဖွေရာ ၎င်းနှင့်အတူ တစ်ရပ်ကွက်တည်းနေ မြိုးကိုကို (ခ) ကိုဖြိုး (၂၂)နှစ်၊ (ဘ) ဦးနန်းရွှေတို့ (၂)ဦးအား WY စာတန်းပါ စိတ်ကြွဆေးပြားများနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိသဖြင့် မမစ (ဒလ)မယ(၁) ၂၁/၂၀၂၀၊ မူး/စိတ်ပုဒ်မ ၁၉(က)/၂၁ ဖြင့် အမှုဖွင့်အရေးယူထားရှိပါသည်။
၁၄	ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ (၂) ရပ်ကွက်နေ အဖွားကြီးသည် မူးယစ်ဆေးဝါးများ သုံးစွဲ/ဖြန့်ဖြူးရောင်းချနေကြောင်း သတင်းပေးပို့ခြင်း။	၂၀-၆-၂၀၂၀ ရက်နေ့တွင် မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ (၂) ရပ်ကွက်နေ အဖွားကြီး (ခ) ဒေါ်ရင်ဌေး (၆၂)နှစ်၊ (ဘ) ဦးခင်မောင်ဦး၏ နေအိမ်အား ဝင်ရောက်ရှာဖွေရာ WY စာတန်းပါစိတ်ကြွဆေးပြားများနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိသဖြင့် မမစ(မြောက်ဥက္ကလာပ)မယ(၁) ၄၁/၂၀၂၀၊ မူး/ စိတ်ပုဒ်မ ၁၉(က)ဖြင့် အမှုဖွင့်အရေးယူထားရှိပါသည်။
၁၅	ရမ်းပြည်နယ် (မြောက်ပိုင်း)၊ လားရှိုးမြို့၊ အမှတ် (၅) ရပ်ကွက်၌ မူးယစ်ဆေးဝါး သုံးစွဲ/ဖြန့်ဖြူးရောင်းချသူ များဖြင့် စည်ကားလျက်ရှိကြောင်း သတင်းပေးပို့ခြင်း။	ယခင်သီတင်းပတ်များ၌ အမှု (၁၃) မှ ဖော်ထုတ်နိုင်ခဲ့ပြီး တရားခံကျား (၁၆) ဦးအား ဘိန်းစာမှုန့်များ၊ စိတ်ကြွဆေးပြားများနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိပြီး ဥပဒေနှင့်အညီ အမှုဖွင့်အရေးယူထားကြောင်း သတင်းထုတ်ပြန်ပြီးဖြစ်ပါသည်။ ၁၄-၆-၂၀၂၀ ရက်နေ့တွင် ယခင်ဖမ်းဆီးရမိမှုများမှ ကွင်းဆက်သတင်းအရ လားရှိုးမြို့၊ အမှတ် (၅) ရပ်ကွက်၊ ရန်အောင်လမ်းပေါ်၌ ၎င်းရပ်ကွက်နေ ဇော်ဇော် (၅၆)နှစ်၊ (ဘ)ဦးဇော်ဒေါ်နှင့် ၎င်း၏အစ်မ ဒေါ်မာကော် (၅၉) နှစ်တို့ (၂)ဦးအား ရှာဖွေရာ ဘိန်းဖြူများနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိသဖြင့် မမစ (လားရှိုး)မယ(၁) ၁၁၉/၂၀၂၀၊ မူး/စိတ်ပုဒ်မ ၁၆(ဂ)/ ၂၁ ဖြင့်လည်းကောင်း၊ အလားတူ ၁၇-၆-၂၀၂၀ ရက်နေ့တွင် အမှတ် (၅) ရပ်ကွက်နေ ဒေါ်တိုရီမေ (၃၃)နှစ်၊ (ဘ) ဦးတံပေါက်ချိန်၏ နေအိမ်အား ဝင်ရောက်ရှာဖွေရာ ၎င်းနှင့်အတူ အမှတ် (၄) ရပ်ကွက်နေ စိုးခိုင် (၄၂)နှစ်၊ (ဘ) ဦးစန်းတင် တို့ (၂)ဦးအား စိတ်ကြွဆေးပြားများနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိသဖြင့် မမစ (လားရှိုး) မယ(၁) ၁၂၀/၂၀၂၀၊ မူး/စိတ်ပုဒ်မ ၁၉(က)/၂၁ ဖြင့်လည်းကောင်း အသီးသီး အမှုဖွင့်အရေးယူထားရှိပါသည်။

၃။ တိုင်ကြားလာသော သတင်းများအနက် အထက်ဖော်ပြပါ ယခုသီတင်းပတ်အတွင်း ဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးရမိမှုအပါအဝင် မူးယစ်ဆေးဝါးအထူးသတင်းတိုင်ကြားရေးဌာန စတင်ဖွင့်လှစ်ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် ၂၆-၆-၂၀၁၈ ရက်နေ့မှ ၂၀-၆-၂၀၂၀ ရက်နေ့အထိ စုံစမ်းဖော်ထုတ်ချက်များအရ အမှုပေါင်း (၁၁၉၆) မှ ဖွင့်လှစ်အရေးယူခဲ့ပြီး တရားခံကျား (၁၅၄၃) ဦး၊ မ(၃၀၃) ဦး၊ ပေါင်း (၁၈၄၆) ဦးဖမ်းဆီးရမိခဲ့၍ ဘိန်းဖြူ (၉၅၅၅၆.၃၃၄၄) ဂရမ်၊ ICE (၁၃၄၇.၄၂) ဂရမ်၊ ဘိန်း (၄၃၅၆၃.၉၂၈၈၆) ဂရမ်၊ အဆင့်နိမ့်ဘိန်း (၁၃၆၇.၉၆၆) ဂရမ်၊ ဘိန်းစာမှုန့် (၅၃၂၆၃.၇၆၆) ဂရမ်၊ ဘိန်းစာရွက် (၁၅၀၉၇.၃၂) ဂရမ်၊ ဘိန်းစာရည် (၂.၅) လီတာ၊ စိတ်ကြွဆေးပြား (၆၃၅၄၄၄) ပြား၊ ဆေးခြောက် (၁၀၇၇၁.၉၀) ဂရမ်၊ ဘိန်းရည် (၀.၁) လီတာ၊ ဘိန်းဆီခဲ (၆၂၉.၂၈) ဂရမ်၊ ဘိန်းစေ့ (၆၀) ဂရမ်၊ စိတ်ကြွဆေးပြား အကြွေမှုန့် (၅၆.၉၅) ဂရမ်၊ ECSTASY အကြွေမှုန့် (၀.၀၀၁) ဂရမ်၊ လက်နက်မျိုးစုံ (၂၆) လက်၊ ကျည်မျိုးစုံ (၆၀၉) တောင့်၊ လက်ပစ်ဗုံး (၁) လုံးတို့အား သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ကြောင်းနှင့် မူးယစ်ဆေးဝါးသတင်းများနှင့်ပတ်သက်၍ ဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးအရေးယူမှုကို အရှိန်အဟုန်မြှင့်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး ထပ်မံဖော်ထုတ် ဖမ်းဆီးအရေးယူနိုင်မှု အခြေအနေအား ဆက်လက်ထုတ်ပြန်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

၄။ မူးယစ်ဆေးဝါးများ ပိုမိုဖမ်းဆီးရမိနိုင်ရေးနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့များသို့ တိုင်ကြားနိုင်သည့်အပြင် ထူးခြားသည့်စွန့်ပေးမှုများနှင့် ကြီးမားသည့်မူးယစ်ဆေးဝါး ရောင်း/ ဝယ်မှုကိစ္စရပ်များကို နိုင်ငံတော်သမ္မတရုံး၏ “မူးယစ်ဆေးဝါးအထူးသတင်းတိုင်ကြားရေးဌာန” အောက်ဖော်ပြပါ တယ်လီဖုန်း/ဖက်စ်ဖုန်းနှင့် အီးမေးလ်လိပ်စာတို့သို့ ရုံးချိန်အတွင်း လုံခြုံစိတ်ချစွာ တိုင်ကြားနိုင်ပါကြောင်း ထပ်မံအသိပေးအပ်ပါသည်-

- ဆက်သွယ်ရန်- အော်တိုတယ်လီဖုန်းနံပါတ် - ၀၆၇-၅၉၀၂၀၀
- ဖက်စ်ဖုန်းနံပါတ် - ၀၆၇-၅၉၀၂၃၃
- အီးမေးလ်လိပ်စာ - antinarcotics@presidentoffice.gov.mm

ကျောပိုးမှ ရှောင်ရန်များကို တိတိကျကျ လိုက်နာ ဆောင်ရွက်ပါက ကိုဗစ်-၁၉ ခုတ်ယ လှိုင်းအတွက် စိုးရိမ်စရာမလိုပါကြောင်း၊ ကပ်ရောဂါ သဘောသဘာဝ အရ ရောဂါကူးစက်မှုမှာ အတက်၊ တည်တည်သွား၊ ပြန်ကျဖြစ်ပါကြောင်း၊ အခုအခြေအနေတွင် မတက်တော့ဘဲ နည်းနည်းပြန်ဆင်းနေသည့် ပုံစံဖြစ်ပါကြောင်း၊ ပြည်သူများအနေဖြင့် မပေါ့ဆ သင့်ပါကြောင်း၊ နှာခေါင်းစည်း တပ်ဆင်ခြင်းသည် ရောဂါကာကွယ် ရေးအတွက် အရေးကြီး သည့်အတွက် ပြည်သူများအနေဖြင့် အပြင်ထွက်လျှင် နှာခေါင်းစည်းများ တပ်ဆင်သွား ကြရန်လိုအပ်ပြီး မိဒီယာများအနေဖြင့် လည်း မိမိတို့ မိဒီယာများမှတစ်ဆင့် တိုက်တွန်းလှုံ့ဆော် အားပေးသင့်ပါ ကြောင်း ဖြေကြားသည်။

ရှင်းလင်းပြောကြား

ဆက်လက်၍ သတင်းမီဒီယာ များက ပြည်ပနိုင်ငံများမှ ပြန်လာသူ များတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါပိုး တွေ့ရှိမှု များနေပြီး ရောဂါကာကွယ်ရေး အတွက် နယ်စပ်ဂိတ်များအား လအကန့်အသတ်ဖြင့် ပိတ်ထားရန် အစီအစဉ် ရှိ၊ မရှိ၊ ပြည်သူများအကြား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါနှင့် ပတ်သက်သည့် ညွှန်ကြားချက်များကို ဆက်လက် လိုက်နာမှုရှိစေရေး ကြပ်မတ်ဆောင် ရွက်နေမှု၊ ပြည်ပမှ ပြန်လည် ဝင်ရောက်လာသူဦးရေ၊ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေး လုပ်ငန်းများတွင် ဝန်ကြီးဌာနအနေ ဖြင့် ဘတ်ဂျက်သုံးစွဲမှု၊ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ စတင်ဖြစ်ပွားချိန်မှ ယခုအချိန် အထိ အဓိကကြုံတွေ့ရသည့် အခက် အခဲနှင့် စိန်ခေါ်မှု၊ မြန်မာနိုင်ငံအနေ ဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေး ထုတ်လုပ်ရန် ဆောင်ရွက်နေမှု ရှိ၊ မရှိ၊ ကိုဗစ်-၁၉ ကာလတွင် စာသင်ကျောင်း များ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်နိုင်ရန် လမ်းညွှန် ချက်များ ထုတ်ပြန်ထားမှုအခြေအနေ၊ စားသောက်ဆိုင်များတွင် Social Distancing ဆောင်ရွက် ထားရှိမှု အခြေအနေနှင့်ပတ်သက်၍ ဝန်ကြီး ဌာန၏ သုံးသပ်ချက်၊ ဆရာဝန်များ ပိုမိုပိုင်ထုတ်လာစေရေး ဝန်ကြီးဌာန အနေဖြင့် စီမံဆောင်ရွက်နေမှုအခြေ အနေ၊ ဆေးတက္ကသိုလ် ဝင်ခွင့်ရမှတ် များ လျှော့ချခေါ်ယူရန် အစီအစဉ် ရှိ၊ မရှိ၊ ဆရာဝန်နှင့် သူနာပြုအရေ အတွက်၊ အားကစားကဏ္ဍမြှင့်တင်ရေး ဆောင်ရွက်နေမှု အခြေအနေ၊ အားကစားသမားများအတွက် ဘဝ အာမခံချက်ရှိစေရေး ဆောင်ရွက်ထား ရှိမှုအခြေအနေ၊ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ နှင့်ပတ်သက်၍ မဟာဗျူဟာနှင့် မူဝါဒ များ ချမှတ်ရေးဆွဲဆောင်ရွက်နေမှု အခြေအနေ၊ အခြေခံပညာကျောင်း အားလုံးတွင် အပူချိန်တိုင်းကိရိယာများ ရရှိမှုအခြေအနေ၊ ပြည်ပမှ ပြန်လည် ဝင်ရောက်လာသူများထံမှ ရောဂါပိုး စစ်ဆေးတွေ့ရှိသူဦးရေ၊ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဖြစ်ပွားမှု ခုတ်ယလှိုင်းအခြေ အနေနှင့် ပြည်သူများ ဆောင်ရန်၊ ရှောင်ရန်အချက်များနှင့် စပ်လျဉ်း၍ မေးမြန်းကြရာ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဒေါက်တာမြင့်ထွေးနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ပြန်လည်ရှင်းလင်း ဖြေကြားကြသည်။

ယင်းနောက် ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီး ဌာန၏ ပြည်သူ့အတွက် စတုတ္ထ (၁)နှစ်တာ ကာလအတွင်း ဆောင်ရွက်ခဲ့မှုနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးခိုင်ထွန်းဦး က နိုင်ငံတော်အစိုးရ၏ (၄)နှစ်တာ သက်တမ်းအတွင်း ပြုပြင်ပြောင်းလဲ



ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန၏ စတုတ္ထ(၁)နှစ်တာကာလ ဆောင်ရွက်ခဲ့မှုများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးခိုင်ထွန်းဦး ရှင်းလင်းပြောကြားစဉ်။

မှုလုပ်ငန်းစဉ်များတွင် ပြည်ထဲရေး ဝန်ကြီးဌာနသည် နိုင်ငံတော် လုံခြုံရေး၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး၊ ရပ်ရွာ အေးချမ်းသာယာရေးနှင့် ပြည်သူ့အကျိုးပြုလုပ်ငန်း ဆောင် ရွက်ရေး စသည့် ရည်မှန်းချက်တာဝန် (၄)ရပ် ချမှတ်ကာ ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးရုံး အပါအဝင် မြန်မာနိုင်ငံ ရဲတပ်ဖွဲ့၊ အထူးစုံစမ်းစစ်ဆေးရေးဦးစီး ဌာန၊ အကျဉ်းဦးစီးဌာန၊ မီးသတ်ဦးစီး ဌာနတို့ဖြင့် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း။

ဥပဒေသုံးခု ရေးဆွဲ

မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့၏ (၄) နှစ် တာကာလအတွင်း လုပ်ငန်းဆောင်ရွက် ချက်များအနေဖြင့် ခေတ်အဆက် ဆက်က ပြဋ္ဌာန်းထားရှိသော ဥပဒေ များကို ပြောင်းလဲလာသည့်ခေတ်စနစ် နှင့်လိုက်လျောညီထွေပြီး အစိုးရ၏ မူဝါဒနှင့် ကိုက်ညီမှုရှိမည့် ပြည်သူ့ လူထုတို့၏ အကျိုးစီးပွားကို ကာကွယ် သည့်ဥပဒေ ဖြစ်စေရေးတို့အတွက် လက်ရှိစီမံခန့်ခွဲလျက်ရှိသော ဥပဒေ ၃၄ ခုအနက် မူလအတိုင်းထားရှိမည့် ဥပဒေ ၁၉ ခု ပြင်ဆင်ရေးဆွဲဆဲ ဥပဒေ ၃ နှစ်ခု၊ ရုပ်သိမ်းရန် အသစ်ရေးဆွဲသည့် ဥပဒေ ၁၀ ခုနှင့် အသစ်ရေးဆွဲဆဲ ဥပဒေ သုံးခုတို့ကို ရေးဆွဲဆောင်ရွက် လျက်ရှိပါကြောင်း။

ပြည်တွင်းလုံခြုံရေးနှင့် ရပ်ရွာ အေးချမ်းသာယာရေးအတွက် ဆောင် ရွက်ရာတွင် မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့သည် ပြည်သူ့လူထု အခြေပြုရဲလုပ်ငန်းစနစ် ကိုကျင့်သုံး၍ နိုင်ငံတော်အစိုးရ၏ စတုတ္ထ(၁)နှစ်တာကာလအတွင်း ခရိုင် ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးရုံး၊ တစ်ရုံး၊ နယ်မြေရဲစခန်း နှစ်ခု၊ ရဲကင်းစခန်း ခုနစ်ခုတို့ချဲ့ဖွင့်လှစ် နိုင်ခဲ့သဖြင့် (၄)နှစ်တာကာလအတွင်း ခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးရုံး သုံးရုံး၊ နယ်မြေ ရဲစခန်း ၂၇ ခုနှင့် ရဲကင်းစခန်း ၃၁ ခု တို့အား အသစ်တိုးချဲ့ဖွင့်လှစ်ဆောင် ရွက်ခဲ့ပါကြောင်း။

ရခိုင်ပြည်နယ်တွင် နယ်စပ်ဒေသ လုံခြုံရေးအတွက် ယခင် (၃) နှစ်တာ ကာလအထိ အမှတ်(၁) နယ်ခြားစောင့် ရဲကွပ်ကဲမှုအဖွဲ့မှူးရုံးနှင့် အမှတ်(၁) နယ်ခြားစောင့်ရဲတပ်ဖွဲ့ခွဲမှ (၈) အထိ နယ်ခြားစောင့်ရဲတပ်ဖွဲ့ခွဲ ရှစ်ခုတို့ဖြင့် လုံခြုံရေးဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ၂၀၁၉ ခုနှစ်တွင် အမှတ်(၉) နယ်ခြားစောင့် ရဲတပ်ဖွဲ့ခွဲနှင့် အမှတ်(၁၀) နယ်ခြား စောင့်ရဲတပ်ဖွဲ့ခွဲများ ထပ်မံတိုးချဲ့ ဖွဲ့စည်းခဲ့ပြီး ယခုအခါ နယ်ခြားစောင့် ရဲတပ်ဖွဲ့ခွဲ ၁၀ ခုဖြင့် လုံခြုံရေးကို တိုးမြှင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း။

ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်

မြန်မာ - ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ် နှစ်နိုင်ငံ နယ်စပ်ဒေသလုံခြုံရေး ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်မှုအဖြစ် နယ်ခြားစောင့် တပ်များအကြား အလံတင်အစည်း အဝေးများပြုလုပ်ခဲ့ရာ ယခင် (၃) နှစ် တာကာလအတွင်း (၂၆) ကြိမ် ဆောင် ရွက်ခဲ့ပြီး ယခုအစီရင်ခံသည့်ကာလ တွင် လေးကြိမ် ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့သဖြင့် (၄) နှစ်တာကာလအတွင်း စုစုပေါင်း အစည်းအဝေးအကြိမ် (၃၀) ဆောင်ရွက် ခဲ့ပြီး နှစ်ဖက်ညီနိုင်၍ ခြေလျင်ကင်း လှည့်ခြင်း ၂၁၆ ကြိမ်၊ မြစ်ကြောင်း ကင်းလှည့်ခြင်းအကြိမ် ၁၀၀ ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ပါကြောင်း။

နိုင်ငံခြေတော် မှုခင်းများ၊ အခြားမှုခင်းများနှင့် ပတ်သက်၍ မှုခင်းကာကွယ်တားဆီးရေးနှင့် စုံစမ်း ဖော်ထုတ်မှုများတွင် INTERPOL ရဲ့ အဖွဲ့၊ အာဆီယံရဲ့အဖွဲ့၊ ဥရောပရဲ့အဖွဲ့၊ နိုင်ငံအလိုက် ရဲအဖွဲ့များနှင့် ဆက်သွယ် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ ထို့ အပြင် အိမ်နီးချင်းနိုင်ငံများနှင့် နှစ်နိုင်ငံ နယ်စပ်ဆက်ဆံရေး (BLO) ရုံးများ အပြန်အလှန်ဖွင့်လှစ် ဆောင် ရွက်ခဲ့ရာ တရုတ်ပြည်သူ့ သမ္မတ နိုင်ငံနှင့် လေးရုံး၊ လာအိုနိုင်ငံနှင့် နှစ် ရုံး၊ ထိုင်းနိုင်ငံနှင့် သုံးရုံး၊ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ် နိုင်ငံနှင့် တစ်ရုံး၊ အိန္ဒိယနိုင်ငံနှင့် သုံး ရုံး စုစုပေါင်း ၁၃ ရုံး ဖွင့်လှစ်ဆောင် ရွက်ခဲ့ပါကြောင်း။

၂၄၄ ဦး ဖော်ထုတ်နိုင်ခဲ့

လူကုန်ကူးမှု တိုက်ဖျက်ရေး အတွက် (၅) နှစ်စီမံကိန်း ၂၀၁၇ - ၂၀၂၁ ကို ရေးဆွဲ၍ မဟာဗျူဟာ (၃)ရပ် ချမှတ်ကာ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး ယခု စတုတ္ထ (၁)နှစ်တာကာလအတွင်း လူကုန် ကူးမှုတားဆီး ကာကွယ်ရေးဥပဒေဖြင့် အမှုပေါင်း ၁၉၁ မှု အရေးယူဆောင်ရွက် ခဲ့ပြီး တရားခံပေါင်း ၅၇၀ နှင့် လူကုန်ကူးခံရသူပေါင်း ၂၄၄ ဦး ဖော် ထုတ်နိုင်ခဲ့ပါကြောင်း၊ လူကုန်ကူးခံရ သူများအား ပြန်လည်လွှဲပြောင်း၊ လက်ခံမှုများဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ အကြိမ် ပေါင်း ၁၃၂ ကြိမ်နှင့် စုစုပေါင်း ၂၅၆ ဦးတို့အားလည်းကောင်း၊ ပြည်ပသို့ သွားရောက် အလုပ်လုပ်ကိုင်မည့်သူ များအား ပူးပေါင်းအဖွဲ့များဖြင့် စစ်ဆေး၍ အချက်အလက် မပြည့်စုံ သူများတွေ့ရှိပါက မလိုလားအပ်သည့် ပြဿနာများ မဖြစ်ပေါ်စေရေးအတွက် တားဆီး၊ ပြန်လွှတ်ခြင်းများ ဆောင် ရွက်ခဲ့ရာ အကြိမ်ပေါင်း ၅၁ ကြိမ် စုစု ပေါင်း ၂၅၅ ဦးတို့အား တားဆီး/

ပြန်လွှတ်နိုင်ခဲ့ပါကြောင်း။

ငွေကြေးခဝါချမှုနှင့် အကြမ်း ဖက်မှုကို ငွေကြေးထောက်ပံ့မှုတိုက် ဖျက်ရေးဆိုင်ရာ အမျိုးသားအဆင့် မဟာဗျူဟာအား ရေးဆွဲခဲ့ပြီး အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက် လျက်ရှိပါကြောင်း၊ မူးယစ်ဆေးဝါး သယ်ဆောင်/ ထုတ်လုပ်မှု အဓိက ပစ်မှတ်များ၊ ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပဂိုဏ်း အဖွဲ့များနှင့် ပူးပေါင်းကျူးလွန်သူ များကို အလေးထားဖော်ထုတ် ဖမ်းဆီး လျက်ရှိရာ ယခင်(၃)နှစ်တာ ကာလ အတွင်း အထူးစစ်ဆင်ရေး ၁၁ ကြိမ် ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး စတုတ္ထ (၁) နှစ်တာ ကာလတွင်း အထူးစစ်ဆင်ရေး လေးကြိမ် ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါကြောင်း၊ (၄)နှစ်တာ ကာလအတွင်း အထူးစစ်ဆင်ရေး စုစုပေါင်း ၁၅ ကြိမ် ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး အမှုပေါင်း ၄၀၇၀ နှင့် တရားခံပေါင်း ၅၅၇၅ ဦး တို့ကို ဖမ်းဆီးအရေးယူနိုင် ခဲ့ပါကြောင်း။

ဖမ်းဆီးအရေးယူ

ယခင် (၃) နှစ်တာ သက်တမ်း ကာလအတွင်း မူးယစ်ဆေးဝါး အမှု ပေါင်း ၃၃၀၇၃ မှုနှင့် တရားခံပေါင်း ၄၈၆၇၅ ဦး ကိုလည်းကောင်း၊ ယခု စတုတ္ထ (၁)နှစ်တာကာလအတွင်း အမှု ပေါင်း ၁၀၈၅၂ မှုနှင့် တရားခံပေါင်း ၁၅၇၉၄ ဦးကိုလည်းကောင်း အရေးယူ နိုင်ခဲ့သဖြင့် (၄)နှစ်တာကာလအတွင်း စုစုပေါင်းအမှု ၄၃၉၅၅ မှုနှင့် တရားခံ ပေါင်း ၆၄၀၇၁ ဦးတို့ကိုမူးယစ်ဆေးဝါး များ၊ ဓာတုပစ္စည်းများ၊ ဆက်စပ်ပစ္စည်း များနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးအရေးယူ ဆောင် ရွက်နိုင်ခဲ့ပါကြောင်း။

ဘိန်းစိုက်ပျိုး ထုတ်လုပ်မှုလျော့ နည်းကျဆင်းရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ ရာ (၃)နှစ်တာသက်တမ်းကာလအတွင်း ဘိန်းခင်း ၂၀၁၄၁ ဒဿမ ၀၃ ဧက ဖျက်ဆီးခဲ့ပြီး စတုတ္ထ (၁)နှစ်တာ ကာလအတွင်း ဘိန်းခင်း ၄၁၃၀ ဒဿမ ၀၁ ဧက ဖျက်ဆီးနိုင်ခဲ့သဖြင့် (၄)နှစ် တာကာလအတွင်း ဘိန်းခင်းစုစုပေါင်း ၂၄၂၇၁ ဒဿမ ၀၄ ဧကအား ဖျက်ဆီး ခဲ့ပါကြောင်း၊ ဘိန်းစိုက်ပျိုးထုတ်လုပ် မှု စစ်တမ်းကောက်ယူရာ၌ ၂၀၁၇ ခုနှစ်တွင် ၂၅ ရာခိုင်နှုန်း၊ ၂၀၁၈ ခုနှစ် တွင် ၉ ဒဿမ ၁ ရာခိုင်နှုန်း၊ ၂၀၁၉ ခုနှစ် တွင် ၁၁ ရာခိုင်နှုန်းကျဆင်းခဲ့ပြီး ထုတ်လုပ်မှုတွင် နှစ်ရာခိုင်နှုန်း ကျဆင်း ခဲ့သဖြင့် ယခင်ဘိန်းစိုက်ပျိုးထုတ်လုပ် မှု ခုတ်ယနေရာမှ တတိယနေရာသို့ လျော့နည်းကျဆင်းအောင်ဆောင်ရွက် နိုင်ခဲ့ပါကြောင်း။

အထူးစုံစမ်းစစ်ဆေးရေး ဦးစီး

ဌာန၏ (၄)နှစ်တာကာလအတွင်း လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ချက်များ အနေဖြင့် စီးပွားရေးပြစ်မှုများနှင့် ဝန်ထမ်း မသမာမှုများ စုံစမ်းဖော်ထုတ်ရေး ယူရေးတို့ကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ (၄)နှစ်တာကာလအတွင်း ပြည်ထဲရေး ဝန်ကြီးဌာနမှ တာဝန်ပေးအပ်သည့် အမှုများ၊ တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့မှ စုံစမ်းစစ်ဆေးရေးအဖွဲ့ များဖြင့် ဖွဲ့စည်းစုံစမ်းစစ်ဆေးသည့် အမှုများတွင် အဖွဲ့ဝင်အဖြစ်ပါဝင်၍ စုံစမ်းစစ်ဆေးခဲ့သည့် အမှုများနှင့် ငွေကြေးခဝါချမှု တိုက်ဖျက်ရေးဗဟို အဖွဲ့မှ တာဝန်ပေးအပ်သည့်အမှု ၂၆၈ မှု အပါအဝင် စုစုပေါင်း ၆၇၁ မှုကို စုံစမ်းစစ်ဆေးမှုများ ပြုလုပ်ခဲ့ပါ ကြောင်း။

ဝန်ထမ်း မသမာမှုများနှင့် ပတ်သက်၍ ထုတ်ပြန်ထားသော ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေ၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်း၊ အမိန့်၊ ညွှန်ကြားချက်များကို ဖောက် ဖျက်ကျူးလွန်သည့် မသမာမှု ၁၉၉ မှု အား စုံစမ်းဖော်ထုတ်အရေးယူခဲ့ပါ ကြောင်း။

အထူးစုံစမ်းစစ်ဆေးရေး ဦးစီး ဌာနအနေဖြင့် စုံစမ်းစစ်ဆေးခဲ့သည့် အမှုအရေအတွက်မှာ စီးပွားရေး ဆိုင်ရာပြစ်မှု ၂၀၄ မှု၊ ဝန်ထမ်းမသမာမှု၊ ငွေကြေးခဝါချမှု တိုက်ဖျက်ရေး အဖွဲ့များနှင့် ပူးပေါင်းကျူးလွန်သူ များကို အလေးထားဖော်ထုတ် ဖမ်းဆီး လျက်ရှိရာ ယခင်(၃)နှစ်တာ ကာလ အတွင်း အထူးစစ်ဆင်ရေး ၁၁ ကြိမ် ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး စတုတ္ထ (၁) နှစ်တာ ကာလတွင်း အထူးစစ်ဆင်ရေး လေးကြိမ် ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါကြောင်း၊ (၄)နှစ်တာ ကာလအတွင်း အထူးစစ်ဆင်ရေး စုစုပေါင်း ၁၅ ကြိမ် ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး အမှုပေါင်း ၄၀၇၀ နှင့် တရားခံပေါင်း ၅၅၇၅ ဦး တို့ကို ဖမ်းဆီးအရေးယူနိုင် ခဲ့ပါကြောင်း။

အတန်းပညာ သင်ကြားပေး

အကျဉ်းဦးစီးဌာန၏ လုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်ချက်များအနေဖြင့် အကျဉ်း ထောင်များအတွင်း ပြစ်ဒဏ်ကျခံ လျက်ရှိသော ပညာတစ်ပိုင်းတစ်စဖြင့် လူငယ်အကျဉ်းသားများကို ပညာရေး ဝန်ကြီးဌာနနှင့် ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်း၍ အတန်းပညာဆက်လက်သင်ကြားပေး ခဲ့ရာ ၂၀၁၈-၂၀၁၉ ပညာသင်နှစ်တွင် အကျဉ်းသားအကျဉ်းသူ ၃၄၇ ဦးအား သင်ကြားပေးနိုင်ခဲ့ပြီး တက္ကသိုလ် ဝင်တန်းစာမေးပွဲတွင် အကျဉ်းသား၊ အကျဉ်းသူ ၁၇၁ ဦး ဝင်ရောက်ဖြေဆို ခဲ့ရာ အကျဉ်းသား ၈၇ ဦး၊ အကျဉ်းသူ ခုနစ်ဦး၊ စုစုပေါင်း ၉၄ ဦး အောင်မြင်ခဲ့ ပါကြောင်း၊ ၎င်းတို့အနက် သုံးဘာသာ ဂုဏ်ထူးရှင် လေးဦး၊ နှစ်ဘာသာ ဂုဏ်ထူးရှင် ၁၆ ဦးနှင့် တစ်ဘာသာ ဂုဏ်ထူးရှင် ၂၁ ဦး ထွက်ပေါ်ခဲ့ပါ ကြောင်း၊ ယခု ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ပညာ သင်နှစ်မှာလည်း အကျဉ်းသား၊ အကျဉ်းသူ ၃၃၅ ဦးအား အတန်း ပညာသင်ကြားပေးခဲ့ပြီး တက္ကသိုလ် ဝင်တန်းစာမေးပွဲတွင် အကျဉ်းသား၊ အကျဉ်းသူ စုစုပေါင်း ၁၇၈ ဦး ဝင်ရောက်ဖြေဆိုခဲ့ပါကြောင်း။

မန္တလေး ဗဟိုအကျဉ်းထောင် တွင် မြန်မာနိုင်ငံအကျဉ်းထောင်များ အတွင်း ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု တိုးတက်ရေးစီမံချက်အရ UNOPS အဖွဲ့၏ ပံ့ပိုးကူညီမှုဖြင့် TB နှစ်ထပ် ဆေးရုံဆောင်အသစ်ကို ၂၀၁၉ ခုနှစ် အောက်တိုဘာ ၂၀ ရက်တွင် တည် ဆောက်ဖွင့်လှစ်နိုင်ခဲ့ပါကြောင်း။

အကျဉ်းဦးစီးဌာနနှင့် အပြည် ပြည်ဆိုင်ရာ ကြက်ခြေနီကော်မတီ

(ICRC) တို့ ပူးပေါင်း၍ မန္တလေးဗဟို အကျဉ်းထောင်တွင် အသက်မွေးမှု အတတ်သင်သင်တန်းကျောင်း နှစ်ထပ် ဆောင်အား ဆောက်လုပ်ခဲ့ပြီး ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ဇန်နဝါရီ ၁၈ ရက်တွင် ဖွင့်လှစ်နိုင်ခဲ့ပါကြောင်း၊ အဆိုပါ သင်တန်းကျောင်းတွင် အကြီးစား အင်ဂျင်ပြုပြင်ရေးလုပ်ငန်း၊ ဆံသ လုပ်ငန်း၊ လျှပ်စစ်လုပ်ငန်းနှင့် လက် သမား/ပန်းရန်လုပ်ငန်းတို့ကို သင်ကြား လျက်ရှိပါကြောင်း။

မီးဘေးလုံခြုံရေး စစ်ဆေး

မီးသတ်ဦးစီးဌာန၏ လုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်ချက်များအနေဖြင့် မီးဘေး လုံခြုံရေးနှင့် သဘာဝဘေးအန္တရာယ် ကာကွယ်ရေး လုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး အထပ်မြင့် အဆောက်အအုံ ၈၉၇၈ လုံးအတွက် မီးဘေးလုံခြုံရေး စစ်ဆေးအကြံပြုပေး နိုင်ခဲ့သဖြင့် ဆောင်ရွက်ပေးမှု ရငွေ ကျပ် ၁၈၃၀၀ ဒဿမ ၁၄ သန်းကို နိုင်ငံ တော်သို့ ပေးသွင်းနိုင်ခဲ့ပြီး အဆောက် အအုံ ၅၉၄၈ လုံးအတွက် မီးဘေးလုံခြုံ ရေးဆိုင်ရာ ထောက်ခံချက်အား ထုတ်ပေးနိုင်ခဲ့ပါကြောင်း။

ခေတ်မီ၍ စွမ်းအားပြည့်ဝသော တပ်ဖွဲ့ဖြစ်စေရန်အတွက် ပိုလန်နိုင်ငံ အစိုးရ နောက်ခံအခြေပြု ဥရောပ သမဂ္ဂ၏ တစ်စိတ်တစ်ပိုင်းကူညီ ထောက်ပံ့မှုချေးငွေ OECD မှ တရားဝင် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး အထောက်အပံ့ ODA အစီအစဉ်အရ ယူရိုသန်း ၅၀ ထောက်ပံ့ချေးငွေဖြင့်ရရှိသည့် မီးငြိမ်း သတ်ယာဉ်ရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေးယာဉ် နှင့် မီးသတ်အထောက်အကူပြုယာဉ် စုစုပေါင်း ၇၅ စီးကို ဖြည့်တင်းဆောင် ရွက်ခဲ့ပါကြောင်း၊ မီးသတ်ဦးစီးဌာန သည် သဘာဝဘေးအန္တရာယ် အပါ အဝင် မတော်တဆဖြစ်စဉ်များတွင် ရှာဖွေရေးနှင့် ကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်း များကို ကူညီဆောင်ရွက်ပေးလျက် ရှိရာ အစီရင်ခံသည့် ကာလအတွင်း ရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေးဖြစ်စဉ် ၂၈၉၂ ကြိမ်ရှိပြီး ပျက်စီးခဲ့သည့် အိမ်ခြေ ၃၉၉၈၇ လုံးမှ ဒုက္ခရောက်ရှိခဲ့သူ ၇၈၉၉၂ ဦးအား ကူညီဆောင်ရွက် ပေးနိုင်ခဲ့ပါကြောင်း။

Covid-19 ရောဂါကြိုတင် ကာကွယ်ရေး ပိုးသတ်ဆေးဖျန်းခြင်း ဆောင်ရွက်ရာတွင် မီးသတ်ဦးစီး ဌာနအနေဖြင့် ကမ္ဘာ့ကပ်ရောဂါ Coronavirus Disease 2019 (COVID-19) ကြိုတင်ကာကွယ်ရေး အတွက် ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစား ဝန်ကြီးဌာန၊ တပ်မတော်တို့နှင့် ပူးပေါင်း၍ ပိုလန်နိုင်ငံ ODA အစီ အစဉ်ဖြင့် ဝယ်ယူရရှိထားသည့် ခေတ်မီ မီးသတ်ယာဉ်/စက်များကို အသုံးပြုပြီး ပိုးသတ်ဆေးဖျန်းခြင်း လုပ်ငန်းများကို ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ဇွန် ၁၉ ရက်အထိ ၁၂၅၅၅ ကြိမ်အား အများပြည်သူဆိုင်ရာ အဆောက် အအုံများ၊ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု နေရာများတွင် ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခဲ့ ပါကြောင်း။

ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန အနေ ဖြင့် ရည်မှန်းချက်တာဝန်များကို အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက် ရာ၌ ပြည်သူများ၏အကျိုးကို ရှေးရှု ပြီး တည်ဆဲဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေများ နှင့်အညီ အလေးထားဆောင်ရွက် လျက်ရှိပါကြောင်း၊ ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီး ဌာနရှိ တပ်ဖွဲ့/ဦးစီးဌာနများမှ ဝန်ထမ်း များသည် လုပ်ငန်းစွမ်းဆောင်ရည် စာမျက်နှာ ၈ သို့ ၀

ပြည်တွင်းရေးရာ

ဝ စာမျက်နှာ ၇ မှ မြင့်မားရေးအတွက် ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပ သင်တန်းများ၊ အစည်းအဝေးများနှင့် အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲများ စေလွှတ် တက်ရောက်လျက်ရှိပြီး ကျား/မ ခွဲခြား မှုမရှိဘဲ ရာထူးတာဝန်များပေးအပ်၍ လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါ ကြောင်း ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

ထို့နောက် သတင်းမီဒီယာ များက မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များကို ပြောင်းရွှေ့နေရာချထားရေး မူဝါဒ၊ ဦးစီးရုံးနှင့် ဦးလှဆွေတို့ကို ဖမ်းဆီး နိုင်ရေးဆောင်ရွက်နေမှု၊ အကျဉ်း ထောင်များနှင့် ပတ်သက်သည့် ဝေဖန်မှုများအပေါ် ဝန်ကြီးဌာန၏ သုံးသပ်ချက်၊ အကျဉ်းထောင်များ၏ လူဦးရေကျပ်တည်းမှု အခြေအနေ၊ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ စစ်ဆေးရာတွင် လက်လွန်ခြေလွန် မဖြစ်စေရေး ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုနှင့် ယင်းကိစ္စများ နှင့်ပတ်သက်၍ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များအား အရေးယူမှုကို ပွင့်လင်းမြင်သာမှု ရှိစေရေး စီမံဆောင်ရွက်နေမှု၊ ဗစ်တိုး ရိုးယားအမှုနှင့် ပတ်သက်၍ မြန်မာ နိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့အနေဖြင့် ဆက်လက် ဆောင်ရွက်သွားမည့် လုပ်ငန်းစဉ်များ၊ ရခိုင်ပြည်နယ်၌ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ အင်အားဖြည့်တင်း ဆောင်ရွက်ရေးနှင့် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ အရည်အသွေးမြှင့်မား ရေး ဆောင်ရွက်နေမှု၊ တိုင်းဒေသကြီး နှင့် ပြည်နယ်များတွင် မူးယစ်ဆေးဝါး များ ဖမ်းဆီးရမိမှုနှင့် ထိန်းချုပ်နိုင်ရေး ဆောင်ရွက်နေမှု၊ မီဒီယာများအနေဖြင့် အကြမ်းဖက်တိုက်ဖျက်ရေး ဥပဒေအရ အရေးယူခံရနိုင်မှု တို့နှင့်စပ်လျဉ်း၍ မေးမြန်းရာ ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးခိုင်ထွန်းဦး နှင့်တာဝန်ရှိသူများက ပြန်လည် ရှင်းလင်းဖြေကြားကြသည်။

တက်ရောက် ယင်းနောက် ကာကွယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန၏ ပြည်သူ့အတွက် စတုတ္ထ (၁) နှစ်တာကာလအတွင်း ဆောင်ရွက်ခဲ့မှုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အမြဲ တမ်းအတွင်းဝန် ဗိုလ်မှူးချုပ် အောင်ကျော်ဟိုးက ကာကွယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး စိန်ဝင်း ခေါင်းဆောင်သည့် မြန်မာကိုယ်စား လှယ်အဖွဲ့သည် ထိုင်းနိုင်ငံ ဗန်ကောက်မြို့တွင် ၂၀၁၉ ခုနှစ် ဇူလိုင် ၁၀ ရက်မှ ၁၂ ရက်အထိ (၁၃) ကြိမ်မြောက် အာဆီယံ ကာကွယ် ရေးဝန်ကြီးများ အစည်းအဝေး (13th

ASEAN Defence Ministers' Meeting) တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ ဟူဘောပြည်နယ် ဝူဟန်မြို့တွင် ၂၀၁၉ ခုနှစ် အောက်တိုဘာ ၁၈ ရက်တွင် ကျင်းပသည့် (၇)ကြိမ်မြောက် CISM Military World Games (Wuhan 2019) ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနား၊ ထိုင်းနိုင်ငံ ဗန်ကောက်မြို့တွင် ၂၀၁၉ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာ ၁၆ ရက်မှ ၁၉ ရက်အထိ အာဆီယံကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးများ သီးသန့်အစည်းအဝေး (ASEAN Defence Ministers' Meeting Retreat) နှင့် (၆)ကြိမ်မြောက် အာဆီယံ + ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးများ အစည်း အဝေး (6th ASEAN Defence Ministers' Meeting-Plus)၊ ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ ဟနိုင်းမြို့တွင် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၈ ရက်မှ ၂၀ ရက်အထိ အာဆီယံကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးများ သီးသန့်အစည်းအဝေး (ASEAN Defence Ministers' Meeting Retreat) နှင့် အာဆီယံ-ဩစတြေးလျ ကာကွယ် ရေးဝန်ကြီးများ အလွတ်သဘော အစည်းအဝေးတို့သို့ တက်ရောက်ခဲ့ပါ ကြောင်း။

အထက်ဖော်ပြပါ အစည်းအဝေး များသို့ တက်ရောက်ခြင်းဖြင့် ကာကွယ်ရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များ နှင့်စပ်လျဉ်း၍ မြန်မာနိုင်ငံ၏ ရပ်တည် ချက်ကို အခြားအာဆီယံနိုင်ငံများနှင့် အတူ ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာ အမြင်ချင်း ဖလှယ်ဆွေးနွေးနိုင်ခဲ့ခြင်း၊ ရခိုင် ပြည်နယ် အရေးကိစ္စနှင့်ပတ်သက် သည့် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ဆောင်ရွက်ချက် များကို ရှင်းလင်းပြောကြားနိုင်ခြင်း၊ အာဆီယံဒေသတွင်း လုပ်ငန်း ဖော်ဆောင်မှု ကိစ္စရပ်များနှင့်စပ်လျဉ်း ၍ မြန်မာနိုင်ငံ၏ ရပ်တည်မှုကို ဖော်ပြ နိုင်ခြင်းနှင့် ချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှုများ တိုးမြှင့်ဖော်ဆောင်နိုင်ခြင်း စသည့် အခွင့်အလမ်းများကို ရရှိစေခဲ့ပါ ကြောင်း။

သင်တန်းများ ဖွင့်လှစ် အရွယ်မရောက်သေးသူ ကလေး သူငယ်များ စစ်မှုထမ်းခြင်းမှ ကာကွယ် တားဆီးထိန်းသိမ်းရေး ဆင့်ပွား သင်တန်းများကို အရာရှိ ၆၈၁ ဦးနှင့် အခြားအဆင့် ၃၁၂ ဦးအား တိုင်းစစ် ဌာနချုပ်များ၏ အစီအစဉ်ဖြင့် ဖွင့်လှစ် ပို့ချခဲ့ပြီး ဆက်လက်၍ တိုင်းစစ်ဌာန ချုပ်အလိုက် နှစ်လတစ်ကြိမ် သင်တန်း များ ဖွင့်လှစ်လျက်ရှိပါကြောင်း။

တပ်မတော်သို့ ဝင်ရောက်စဉ် အသက် ၁၈ နှစ် ပြည့်မြောက်ခြင်း မရှိသေးကြောင်း စိစစ်တွေ့ရှိရသည့်



ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၏ စတုတ္ထ(၁)နှစ်တာကာလ ဆောင်ရွက်ခဲ့မှုများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဗိုလ်မှူးချုပ်အောင်ကျော်ဟိုး ရှင်းလင်းပြောကြားစဉ်။

စစ်သည် လေးဦးကို ၂၀၁၉ ခုနှစ် ဇွန် ၁၂ ရက်တွင်လည်းကောင်း၊ စစ်သည် ၁၈ ဦးကို ၂၀၁၉ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၁၃ ရက်တွင်လည်းကောင်း တပ်မတော်က လုပ်ထုံးလုပ်နည်းနှင့်အညီ နုတ်ထွက် ခွင့်ပြု၍ မိဘ/အုပ်ထိန်းသူများထံသို့ တစ်ဦးချင်း အစီအစဉ်ဖြင့် လွှဲပြောင်း ပေးခဲ့ပြီး လေးနှစ်တာကာလအတွင်း တပ်မတော်သို့ ဝင်ရောက်စဉ် အသက် ၁၈ နှစ် ပြည့်မြောက်ခြင်း မရှိသေး ကြောင်း စိစစ်တွေ့ရှိရသည့် စစ်သည် ၂၆၂ ဦးကို မိဘ/အုပ်ထိန်းသူများထံသို့ လွှဲပြောင်းပေးအပ်ပြီး ဖြစ်ကြောင်း၊ ၂၀၁၂ ခုနှစ်မှစ၍ အသက် ၁၈ နှစ် ပြည့်မြောက်ခြင်းမရှိသူ စစ်သည် စုစုပေါင်း ၁၀၀၆ ဦးကို မိဘ/အုပ်ထိန်း သူများထံ လွှဲပြောင်းပေးအပ်ပြီးဖြစ် ပါကြောင်း။

ထောက်ပံ့ပေးနိုင်ခဲ့ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ကျရောက် စဉ် ကူညီကယ်ဆယ်ရေးနှင့်ထောက်ပံ့ ရေး ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခဲ့မှုအနေဖြင့် စတုတ္ထ (၁) နှစ်တာကာလအတွင်း တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်လေးခုနှင့် မြို့နယ် ကိုးမြို့နယ်တို့တွင် မီးလောင် မှုဖြစ်ပွားခဲ့ရာ တပ်မတော်က လုံခြုံရေး ဆောင်ရွက်ပေးခြင်း၊ အိမ်ထောင်စု ၆၅ စုကို ကူညီရွှေ့ပြောင်းပေးခြင်း၊ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းတစ်ကျောင်းနှင့် အိမ်ခြေ ၆၂ လုံးတို့ကို ရှင်းလင်းပြုပြင် ပေးခြင်း၊ ပြည်သူ ၅၁၅၆ ဦးကို ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုပေးခြင်း များ ဆောင်ရွက်သည့်အပြင် တပ်မတော်(လေ)မှ လေယာဉ်နှင့် ရဟတ်ယာဉ်များဖြင့် ခေါက်ရေ လေး ခေါက်၊ ကုန်တန်ချိန် ၆ ဒသမ ၄ တန်ကျော် သယ်ယူပို့ဆောင်ပေးခြင်း တို့ကို ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ပြီး ကယ်ဆယ် ထောက်ပံ့ရေးပစ္စည်း စုစုပေါင်း တန်ဖိုးငွေကျပ် ၂၁၆ သိန်းကျော် ထောက်ပံ့ပေးနိုင်ခဲ့ပါကြောင်း။

လေပြင်းတိုက်ခတ်မှုကြောင့်တိုင်း ဒေသကြီးနှင့်ပြည်နယ် ခုနစ်ခုနှင့်

မြို့နယ် ၂၀ တို့တွင် သာသနိက အဆောက်အအုံများ၊ အစိုးရအဆောက် အအုံများနှင့် လူနေအိမ်များ ပျက်စီး ဆုံးရှုံးခဲ့ရာ တပ်မတော်က အိမ်ထောင်စု ၉၄၇ စုကို ကူညီရွှေ့ပြောင်းပေးခြင်း၊ စာသင်ကျောင်း ကိုးကျောင်း၊ ဘုရား/ စေတီ နှစ်ဆူ၊ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း ၁၃ ကျောင်း၊ အိမ်ခြေ ၅၈၈ လုံး၊ အစိုးရ ရုံး/ဌာန တစ်ခု၊ တံတား တစ်စင်းနှင့် ရေကန် တစ်ကန်တို့ကို ရှင်းလင်းပြုပြင် ပေးခြင်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ထောက်ပံ့ရေး ပစ္စည်း စုစုပေါင်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၀၄ သိန်းကျော် ထောက်ပံ့ပေးနိုင်ခဲ့ပါ ကြောင်း။

ရေကြီးမှုဖြစ်ပွားခဲ့သည့် တိုင်း ဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် ရှစ်ခုနှင့် မြို့နယ် ၂၁ မြို့နယ်တို့တွင် တပ်မတော် က အိမ်ထောင်စု ၆၆၅၅ စုနှင့် တိရစ္ဆာန် ကောင်ရေ ၁၇၀ တို့ကို ကူညီရွှေ့ပြောင်း ပေးခြင်း၊ တာ/တမံ ၁၇၃၅ ပေ၊ လမ်း ၁၄၈၅ ပေ၊ စာသင်ကျောင်း ကိုးကျောင်း၊ ဘုရား/စေတီ တစ်ဆူ၊ ဘုန်းတော်ကြီး ကျောင်း ၁၀ ကျောင်း၊ အိမ်ခြေ ၂၆ လုံးနှင့် တံတားလေးစင်းတို့ကို ရှင်းလင်း ပြုပြင်ပေးခြင်း၊ ပြည်သူ ၅၁၅၆ ဦးကို ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုပေးခြင်း များ ဆောင်ရွက်သည့်အပြင် တပ်မတော်(လေ)မှ လေယာဉ်နှင့် ရဟတ်ယာဉ်များဖြင့် ခေါက်ရေ လေး ခေါက်၊ ကုန်တန်ချိန် ၆ ဒသမ ၄ တန်ကျော် သယ်ယူပို့ဆောင်ပေးခြင်း တို့ကို ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ပြီး ကယ်ဆယ် ထောက်ပံ့ရေးပစ္စည်း စုစုပေါင်း တန်ဖိုးငွေကျပ်သိန်း ၁၀၈၀ ကျော် ထောက်ပံ့ပေးနိုင်ခဲ့ပါကြောင်း။

ငလျင်ဘေး ဖြစ်ပွားခဲ့သည့် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးရှိ ရွှေဘို၊ ခင်ဦး

နှင့် ရေဦးမြို့နယ်တို့တွင် တပ်မတော်က ဘုရား/စေတီ နှစ်ဆူနှင့် ဘုန်းတော်ကြီး ကျောင်း သုံးကျောင်းတို့ကို ရှင်းလင်း ပြုပြင်ပေးခြင်းများ ဆောင်ရွက်ပေး ခဲ့ပါကြောင်း၊ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် နှစ်ဆန်း တွင် တရုတ်ပြည်သူ့ သမ္မတနိုင်ငံတွင် စတင်ဖြစ်ပွားသည့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ တိုက်ဖျက်ရေးလုပ်ငန်းများ အတွက် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၅ ရက်တွင် စုစုပေါင်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၄၉၉၅ သိန်းကျော်တန်ဖိုးရှိ ဆေးဘက် ဆိုင်ရာ ပစ္စည်းများဖြစ်သည့် Surgical Masks (2 Ply)၊ Type-N95 (SM Particulate Respirator Masks) နှင့် Safety Goggles တို့ကို တစ်မျိုးလျှင် အရေအတွက် ၉၀၀၀၀ စီကို တရုတ် ပြည်သူ့ သမ္မတနိုင်ငံသို့ ပို့ဆောင် လွှဲပြောင်းပေးအပ် လှူဒါန်းထောက်ပံ့ ပေးနိုင်ခဲ့ပါကြောင်း။

ရှင်းလင်းပြောကြား ၂၀၁၆ ခုနှစ်မှ ယနေ့အချိန်အထိ နိုင်ငံတော်အစိုးရ၏ လေးနှစ်တာ သက်တမ်းကာလအတွင်း တိုင်းဒေသ ကြီးနှင့် ပြည်နယ်များတွင် ဖြစ်ပွားခဲ့ သည့် မီးဘေး၊ လေဘေး၊ ရေဘေး၊ ငလျင်ဘေးနှင့် ကပ်ရောဂါဘေးအတွက် ပြည်ပနိုင်ငံသို့ ပေးပို့လှူဒါန်းခဲ့မှု အပါအဝင် တပ်မတော်က အိမ်ထောင်စု ၄၁၀၅ စုနှင့် တိရစ္ဆာန် ၇၄၄၄ ကောင် တို့ကို ကူညီရွှေ့ပြောင်းပေးခြင်း၊ ဆန်စက် တစ်လုံး၊ တာတမံ ၄၃၄၉ ပေ၊ လမ်း ၁၁၈၃၅ ပေ၊ စာသင်ကျောင်း ၁၉၇ ကျောင်း၊ ဆေးရုံ ၁၇ ရုံ၊ ဘုရား/ စေတီ ၁၀၄၄ ဆူ၊ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း ၈၁၄ ကျောင်း၊ အိမ်ခြေ ၇၃၇၁ လုံး၊ အစိုးရရုံး/ဌာန ၁၅ လုံး၊ တံတား ၁၁ စင်း၊ တံတားချဉ်းကပ်လမ်း ၇၂၅ ပေ နှင့် ရေတွင်း/ရေကန် ၂၁၄၅ ကန်တို့ကို

ရှင်းလင်းပြုပြင်ပေးခြင်း၊ ပြည်သူ့ ၂၀၆၆၇ ဦးကို ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက် မှုပေးခြင်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး တပ်မတော်ပိုင် လေယာဉ်နှင့် ရဟတ် ယာဉ်များဖြင့် ခေါက်ရေ ၅၄ ခေါက်၊ ကုန်တန်ချိန် ၁၅၉ ဒသမ ၈၁ တန် သယ်ယူ ပို့ဆောင်ပေးခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက် ပေးခဲ့သည့်အပြင် ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ထောက်ပံ့ရေး ပစ္စည်း စုစုပေါင်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၉၆၇၈ သိန်းကျော်ကို ဘေးအန္တရာယ် ကျရောက်ခဲ့သော ဒေသများအတွက် လှူဒါန်းထောက်ပံ့ ပေးအပ်နိုင်ခဲ့ပါ ကြောင်း ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

မေးမြန်း ထို့နောက် သတင်းမီဒီယာများက မြန်မာ့စီးပွားရေး ကော်ပိုရေးရှင်းနှင့် မြန်မာ့စီးပွားရေး ဦးပိုင်လီမိတက်တို့၏ လုပ်ငန်းများနှင့် ငွေကြေးစီမံခန့်ခွဲမှု အခြေအနေ၊ ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီး ဌာနရှိ အဆောက်အအုံနှင့် မြေနေရာ ငှားရမ်းမှုများမှ ရငွေများ နိုင်ငံ့ဘဏ္ဍာ ငွေထံ ထည့်ဝင်နေမှု၊ ကလေးစစ်သား စုဆောင်းမှုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အရေးယူ ဆောင်ရွက်နေမှု၊ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ပါတီစုံ ဒီမိုကရေစီရွေးကောက်ပွဲတွင် ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနမှ အငြိမ်း စား တပ်မတော်အရာရှိကြီးများ ရွေးကောက်ပွဲ ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ရန် ရှိ၊ မရှိ၊ တပ်မတော်သားများနှင့် မိသားစုဝင်များ မဲပေးနိုင်ရေး ကြိုတင် ပြင်ဆင်ထားရှိမှု၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ကျော်ဆွေ အငြိမ်း စားယူမှုအခြေအနေ မြန်မာ့တပ်မတော် က လက်နက်ခဲယမ်းများ ထုတ်လုပ် နေမှုနှင့် ယင်းလက်နက်များအား ပြည်ပနိုင်ငံများသို့ ရောင်းချရန် ရှိ၊ မရှိ၊ တပ်မတော်က သိမ်းဆည်းထားသည့် မြေနေရာများ စွန့်လွှတ်၍ မူလ ပိုင်ရှင်များထံ ပြန်လည်အပ်နှံနေမှုနှင့် စီမံခန့်ခွဲမှု စသည်တို့ကို မေးမြန်းရာ ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနမှ အမြဲတမ်း အတွင်းဝန် ဗိုလ်မှူးချုပ် အောင်ကျော် ဟိုးနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ပြန်လည် ရှင်းလင်းဖြေကြားကြသည်။

နိုင်ငံတော်အစိုးရ၏ ပြည်သူ့ အတွက် စတုတ္ထ (၁) နှစ်တာကာလ အတွင်း ဆောင်ရွက်ခဲ့မှုများနှင့် ပတ်သက်သည့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် နိုင်ငံခြား စီးပွားဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီး ဌာနစီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ် ရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် စီမံကိန်း၊ ဘဏ္ဍာ ရေးနှင့် စက်မှုဝန်ကြီးဌာနတို့၏ သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲကို ဇွန် ၂၄ ရက် တွင် ဆက်လက်ကျင်းပသွားမည် ဖြစ်သည်။ ဟန်မျိုးစိုး၊ ကေတာ

ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးတင်လတ် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးနှင့် မကွေးတိုင်းဒေသကြီးတို့၌ ခရီးသွားများ ဘေးကင်းလုံခြုံစွာလည်ပတ်နိုင်ရေး ကွင်းဆင်းစစ်ဆေး

နေပြည်တော် ဇွန် ၂၂ ဟိုတယ်နှင့် ခရီးသွားလာရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးတင်လတ်သည် ကိုဗစ်-၁၉ အလွန်ခရီးသွားလုပ်ငန်းများ ပြန်လည်စတင်ချိန်တွင် ပြည်တွင်းခရီးသွားများ ဘေးကင်း လုံခြုံစွာ သွားလာလည်ပတ်နိုင်ရန် ဇွန် ၂၀ ရက် နံနက်ပိုင်း က စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး မုံရွာမြို့ရှိ ရွှေကော် စားသောက်ဆိုင်နှင့် လိုတရစားသောက်ဆိုင်သို့ သွားရောက် ကာ ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်မှု တားဆီးကာကွယ်ရေးဆိုင်ရာ သတ်မှတ်စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများ၊ Social Distancing ဆိုင်ရာ သတ်မှတ်ချက်များနှင့်အညီ ဖွင့်လှစ်၍ စားသုံးသူ များ လာရောက်စားသုံးနေမှုများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။

ထို့နောက် ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးတင်လတ်သည် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ချင်းတိုင်းရင်းသားရေးရာဝန်ကြီး ဦးလာခေါင်ထန်းနှင့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ဌာန ဆိုင်ရာများနှင့် ခရီးစဉ်ဒေသစီမံခန့်ခွဲမှုကော်တီ Destination Management Organization (DMO) တွင် ပါဝင်မည့်သူ များ၊ ဟိုတယ်နှင့် ခရီးသွားလုပ်ငန်းဆိုင်ရာ အသင်းအဖွဲ့များ မှ ကိုယ်စားလှယ်များအား မုံရွာမြို့ တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရ အဖွဲ့မှ အစည်းအဝေးခန်းမ၌ တွေ့ဆုံ၍ သက်ဆိုင်ရာ

နယ်မြေဒေသအလိုက် ခရီးစဉ်ဒေသစီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီ (DMO) များကို လိုအပ်သလို ဖွဲ့စည်းဆောင်ရွက်ရေးဆိုင်ရာ များ၊ ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါကြောင့် ရပ်တန့်သွားသည့် ခရီးသွားလုပ်ငန်းကို ပြန်လည်စတင်နိုင်ရန် ကိုဗစ်-၁၉ မြန်မာ့ခရီးသွားမဟာဗျူဟာ လမ်းပြမြေပုံကို ဝန်ကြီးဌာနက စိစစ်ရေးဆွဲထားမှုများနှင့် Tourism National Guidelines For COVID-19 Safe Services (Beta Version-IV) ကို ထုတ်ပြန်ထားမှုများ၊ ပြည်တွင်းခရီးသွားလုပ်ငန်းများ New Nomal အနေဖြင့် ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်နိုင်ရေးအတွက် ခရီး သည်များဘေးအန္တရာယ် ကင်းရှင်းစေရန် သတ်မှတ် ချက်များ၊ Social Distancing ဆိုင်ရာလုပ်ငန်းစဉ်များဖြင့် တစ်ဆင့်ချင်းဆောင်ရွက်ရာတွင် ထိထိရောက်ရောက် ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ဒေသဆိုင်ရာခရီးသွားလုပ်ငန်း ကော်မတီ၏ စီမံမှုဖြင့် ဒေသအာဏာပိုင်များ၊ လုပ်ငန်းရှင် များနှင့် မြို့မိမြို့ဖများ ပူးပေါင်းပါဝင်သည့် DMO များကို ခရီးစဉ်ဒေသအလိုက် လိုအပ်သလိုဖွဲ့စည်း ဆောင်ရွက်ရေး ဆိုင်ရာများကို ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

ထို့နောက် ဒုတိယဝန်ကြီးသည် Fancy 2 စားသောက် ဆိုင်၊ ချင်းတိုင်းဟိုတယ်၊ မိုးညှင်းသမ္မဒွေဘုရား၊ ဗောဓိ

တစ်ထောင်ဘုရားနှင့် စစ်ကိုင်းမြို့ ရာဇမဏိစတုရကောင်းမှု တော်စေတီ၊ Happy Hotel ကျော်သူ (ရေခဲမုန့်/ကိတ်မုန့်) စားသောက်ဆိုင်များသို့ သွားရောက်ကာ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ရေးဆိုင်ရာ သတ်မှတ်စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများ၊ Social Distancing ဆိုင်ရာ သတ်မှတ်ချက်များနှင့်အညီ ဖွင့်လှစ်၍ စားသုံးသူများ လာရောက်စားသုံးနေမှု အခြေအနေများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး ဂေါပကအဖွဲ့များသို့ အလှူငွေများ ပေးအပ်လှူဒါန်းသည်။

ဒုတိယဝန်ကြီးသည် ဇွန် ၂၁ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် မကွေးမြို့သို့ သွားရောက်ကာ High Class စားသောက် ဆိုင်တွင် Social Distancing ဆိုင်ရာ သတ်မှတ်ချက်များ နှင့်အညီ ဖွင့်လှစ်၍ စားသုံးသူများလာရောက် စားသုံးနေမှု အခြေအနေများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။

ဆက်လက်၍ မကွေးမြဲသလွန်ဘုရားသို့ သွားရောက် ကာ ဘုရားဂေါပကဖွဲ့အား တွေ့ဆုံ၍ အလှူငွေများပေးအပ် လှူဒါန်းခဲ့ပြီး Social Distancing ဆိုင်ရာ သတ်မှတ်ချက်များ နှင့်အညီ ဘုရားကြီးပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ရေး ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက် နေမှုများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုသည်။ ယင်းနောက် ကုံ့ကော်တစ်ထောင်ဘုရားသို့ သွားရောက်၍ ဆရာတော်၏

ဩဝါဒများခံယူကာ ဝတ္ထုငွေများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းသည်။ မွန်းလွဲပိုင်းတွင် ဒုတိယဝန်ကြီးသည် မကွေးတိုင်း ဒေသကြီး လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ် ဝန်ကြီး ဦးမြင့်အောင်နှင့် ဌာနဆိုင်ရာများ၊ ခရီးစဉ်ဒေသ စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီ (DMO) တွင် ပါဝင်မည့်သူများနှင့် ဟိုတယ်နှင့် ခရီးသွားလုပ်ငန်းဆိုင်ရာ အသင်းအဖွဲ့များမှ ကိုယ်စားလှယ်များအား မကွေးမြို့ နန်းထိုက်ဟိုတယ်၌ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးသည်။

ယင်းနောက် ဒုတိယဝန်ကြီးသည် Padartha Hotel နှင့် Riverview Hotel သို့ သွားရောက်ကာ ကိုဗစ်-၁၉ တားဆီးကာကွယ်ရေးဆိုင်ရာ သတ်မှတ်စည်းမျဉ်း စည်းကမ်းများ၊ Social Distancing ဆိုင်ရာသတ်မှတ် ချက်များနှင့်အညီ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ဆောင်ရွက်နေမှုများ ကိုလည်းကောင်း၊ Selection စားသောက်ဆိုင်သို့ သွားရောက်ကာ ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ရေးဆိုင်ရာ သတ်မှတ်ချက်များ၊ Social Distancing ဆိုင်ရာ သတ်မှတ် ချက်များနှင့်အညီ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်၍ စားသုံးသူများ လာရောက်စားသုံးနေမှု အခြေအနေများကိုလည်းကောင်း ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ဖားကန့်ရတနာမြေရှိ ဒေသခံများနှင့် ရွှေ့ပြောင်းအလုပ်သမားများဘဝ ဘေးကင်းလုံခြုံစွာ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များ ညှိနှိုင်းဆွေးနွေး

နေပြည်တော် ဇွန် ၂၂
ဖားကန့်ရတနာမြေရှိ ဒေသခံများနှင့် ရွှေ့ပြောင်း အလုပ်သမားများဘဝ ဘေးကင်းလုံခြုံစွာ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရေးလုပ်ငန်းစဉ်အတွက် ဖားကန့်ဒေသရှိ ရွှေ့ပြောင်းအလုပ် သမားများအတွက် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆိုင်ရာလုပ်ငန်းအဖွဲ့၏ (၈)ကြိမ်မြောက် ညှိနှိုင်းအစည်း အဝေးကို ယနေ့မနက်လွှဲပိုင်းက လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေး နှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန အစည်းအဝေး ခန်းမ၌ Video Conferencing ဖြင့် ကျင်းပသည်။



လုံခြုံရေးနှင့်တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အစည်းအဝေးတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ ဝင်းမြတ်အေးက ဖားကန့်ဒေသသည် အစိုးရတို့နိုင်သည့် ရတနာမြေတစ်ခုဖြစ်ပါကြောင်း၊ အဆိုပါဒေသတွင် အလုပ် လုပ်ကိုင်နေကြသည့် ဒေသခံနှင့် ရွှေ့ပြောင်းအလုပ်သမား များနှင့် ၎င်းတို့မိသားစုများလည်းရှိနေကြောင်း၊ ထိုသူများ သည်လည်း တန်ဖိုးရှိသည့် လူသားအရင်းအမြစ်များ ဖြစ်ကြပြီး နောင်မျိုးဆက်များအတွက်လည်း ဘေးကင်း လုံခြုံပြီး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ဖားကန့်ဒေသအတွင်းရှိ ရွှေ့ပြောင်းအလုပ်သမားများ အတွက် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးဆိုင်ရာလုပ်ငန်းအဖွဲ့ကို ၂၀၁၈ ခုနှစ် အောက်တိုဘာလတွင် ဖွဲ့စည်းခဲ့သည်မှာ တစ်နှစ် နှင့် ရှစ်လခန့်ကြာမြင့်ခဲ့ပြီဖြစ်ပါကြောင်း၊ ရွှေ့ပြောင်းအလုပ် သမားများအတွက် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးဟုဆိုသော် လည်း ဖားကန့်ဒေသတစ်ခုလုံးအတွက် အရေးကြီးသည့် လုပ်ငန်းစဉ်တစ်ခု ဖြစ်ပါကြောင်း၊ လုပ်ငန်းအဖွဲ့၏ ဆောင်ရွက်မှုများကို သုံးသပ်ကြည့်ရာတွင် ကောင်းသော အရွှေ့ များစွာရှိပါကြောင်း၊ ရေရှည်ဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်းဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဖားကန့်ဒေသ ဘေးကင်းလုံခြုံစွာ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်အတွက် ရည်ရွယ်ချက်ဖြင့် လုပ်ငန်းအဖွဲ့ခွဲ မြောက်ဖွဲ့ ကို ဖွဲ့စည်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါ ကြောင်း၊ အရေးအကြီးဆုံးကိစ္စသည် လုံခြုံရေးနှင့် တရား ဥပဒေစိုးမိုးရေး ဖြစ်ပါကြောင်း။

တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ သယံဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေး ဝန်ကြီးဌာနသည် ကျောက်မျက်နှာနည်းဥပဒေကို အမြန်ဆုံးပြဋ္ဌာန်းနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ နည်းဥပဒေ ပေါ်ပေါက် ပြီးပါက လုပ်ငန်းအဖွဲ့ခွဲများ၏ ဆောင်ရွက်မှုများ ပိုမိုပြင် လာမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ယခုအချိန်တွင် အထူးအရေးကြီး သည့် လုပ်ငန်းစဉ်တစ်ခုမှာ COVID-19 ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ တုံ့ပြန်ရေးဖြစ်ပြီး ဖားကန့်ဒေသတွင် ၂၀၂၀ ပြည့် နှစ် ဧပြီ ၂ ရက်က စတင်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာနက ထုတ်ပြန်ထား သော ညွှန်ကြားချက်များကို မမေ့မလျော့ လိုက်နာ ဆောင်ရွက်ရန် အရေးကြီးကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်အနေဖြင့် လည်း ပြည်ပမှဝင်ရောက်သူများကို စနစ်တကျစောင့်ကြည့် စစ်ဆေးနေခြင်းများရှိပြီး ပြည်တွင်းကူးစက်မှု မများပြား သေးသော်လည်း ဖားကန့်ဒေသသည် ကူးစက်ပျံ့နှံ့မှုမဖြစ် ပွားစေရန်အထူးအလေးထားရမည့် ဒေသတစ်ခုဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေး၊ မြေယာစီမံခန့်ခွဲရေး သည်လည်း အရေးကြီးပါကြောင်း၊ ဖားကန့်ဒေသအတွင်း သို့ ရွှေ့ပြောင်းအလုပ်သမားများသည် မျှော်လင့်ချက်ဖြင့် လာရောက်ကြခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း၊ သို့သော်လည်း မူးယစ် ဆေးဝါးအန္တရာယ်နှင့် ဘေးကင်းလုံခြုံမှုမရှိသော လုပ်ငန်း ခွင်အခြေအနေများကြောင့် ဒုက္ခမျိုးစုံကြုံတွေ့နေကြရ ကြောင်း၊ ဘေးကင်းလုံခြုံသော အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်း များဖော်ဆောင်ရေးနှင့် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများ ကို မဖြစ်မနေဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးရေးနှင့် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်ရာတွင် အရေးပါသည့် ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းအဖွဲ့ခွဲကိုလည်း ထည့်သွင်းဖွဲ့စည်းဆောင်ရွက် လျက်ရှိပါကြောင်း၊ ယခင်အစည်းအဝေးတွင် ဆုံးဖြတ်ချက် (၁၆)ချက် ချမှတ်ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး ဆောင်ရွက်ဆဲအနေဖြင့် အချက်(၁၃)ချက်နှင့် ဆောင်ရွက်ပြီးအနေဖြင့် (၃)ချက် ရှိခဲ့ပါကြောင်း၊ ဆောင်ရွက်နေဆဲဖြစ်သည့် လုပ်ငန်းများ

ရင်းလင်းတင်ပြ ထို့နောက် ဖားကန့်ဒေသရှိ ရွှေ့ပြောင်းအလုပ်သမား များအတွက် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းများဆိုင်ရာ (၇)ကြိမ်မြောက် အစည်းအဝေး ဆုံးဖြတ်ချက်အပေါ် ဆောင်ရွက်ထားရှိသည့် အခြေအနေများအား ပြန်လည် ထူထောင်ရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်က ရှင်းလင်း တင်ပြသည်။

ဆက်လက်၍ ဖားကန့်ဒေသလုံခြုံရေးနှင့်တရားဥပဒေ စိုးမိုးရေးလုပ်ငန်းအဖွဲ့ခွဲ၊ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်း ရေးလုပ်ငန်းအဖွဲ့ခွဲ၊ မြေယာစီမံခန့်ခွဲရေးလုပ်ငန်းအဖွဲ့ခွဲ၊ အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းသင်တန်းပေးရေးနှင့် အလုပ် အကိုင်ရှာဖွေပေးရေးလုပ်ငန်းအဖွဲ့ခွဲ၊ ပြန်လည်ထူထောင် ရေး လုပ်ငန်းအဖွဲ့ခွဲနှင့် ဘဏ္ဍာရေးလုပ်ငန်းအဖွဲ့ခွဲတို့၏ တာဝန်ရှိသူများက ဆောင်ရွက်ဆဲနှင့်ဆက်လက်ဆောင်ရွက် မည့်လုပ်ငန်းစဉ်များကို ကဏ္ဍအလိုက် ဆွေးနွေးခဲ့ကြ ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

အာဆီယံ အဆင့်မြင့်အရာရှိကြီးများ အကြံပြုညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး၊ အာဆီယံပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းရေးကောင်စီ လုပ်ငန်းအဖွဲ့အစည်းအဝေးနှင့် အာဆီယံ ပူးတွဲညှိနှိုင်းမှုအစည်းအဝေးများ ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇွန် ၂၂
အာဆီယံအဆင့်မြင့်အရာရှိကြီးများ အကြံပြုညှိနှိုင်းအစည်း အဝေး၊ အရေးပေါ် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ အာဆီယံ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းရေးကောင်စီလုပ်ငန်းအဖွဲ့၏ ဒုတိယ အကြိမ် အစည်းအဝေးနှင့် အာဆီယံပူးတွဲညှိနှိုင်းမှု အစည်း အဝေးများကို ယနေ့နံနက် ၇ နာရီခွဲတွင် Video Conferencing ဖြင့် ကျင်းပရာ မြန်မာကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ပါဝင် တက်ရောက်ခဲ့သည်။

(၂၀) ကြိမ်မြောက် အာဆီယံ နိုင်ငံရေးနှင့် လုံခြုံရေးအသိုက် အဝန်းကောင်စီအစည်းအဝေး၊ (၂၆) ကြိမ်မြောက် အာဆီယံ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းရေးကောင်စီ အစည်းအဝေးနှင့် (၃၆) ကြိမ်မြောက် အာဆီယံထိပ်သီးအစည်းအဝေးတို့အတွက် ကြိုတင်ပြင်ဆင်ထားရှိမှုအခြေအနေများနှင့် အာဆီယံ၏ ပြင်ပဆက်ဆံရေးကိစ္စရပ်များအပေါ် အမြင်ချင်းဖလှယ် ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။



အမြင်ချင်းဖလှယ် အာဆီယံအဆင့်မြင့်အရာရှိကြီးများ အကြံပြုညှိနှိုင်း အစည်းအဝေးသို့ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန အမြဲတမ်း အတွင်းဝန် ဦးစိုးဟန် တက်ရောက်ခဲ့ပြီး အစည်းအဝေးတွင် အာဆီယံအသိုက်အဝန်းထူထောင်ရေး ကြိုးပမ်းအားထုတ်မှု များ၊ အရှေ့တောင်အာရှ ချစ်ကြည်ရေးနှင့် ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ရေးစာချုပ်တွင် ပြင်ပနိုင်ငံများက ပါဝင် လက်မှတ်ရေးထိုးမည့် ကိစ္စရပ်များ၊ ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက် ရောဂါဆိုင်ရာ အာဆီယံအထူးထိပ်သီးအစည်းအဝေး နှင့် အာဆီယံ+၃ အထူးထိပ်သီးအစည်းအဝေး ဆုံးဖြတ်ချက်များ၏ ဖြစ်ပေါ်တိုးတက်မှုများ၊ အာဆီယံ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးများ အလွတ်သဘောအစည်းအဝေး

ဆွေးနွေး မွန်းလွှဲပိုင်းတွင် ပြုလုပ်သည့် အရေးပေါ်ပြည်သူ့ ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ အာဆီယံပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းရေး ကောင်စီလုပ်ငန်းအဖွဲ့၏ ဒုတိယအကြိမ် အစည်းအဝေးနှင့် အာဆီယံပူးတွဲညှိနှိုင်းမှုအစည်းအဝေးများသို့ အာဆီယံ ရေးရာဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးဟောကန်ဆုမ်း ခေါင်းဆောင်သော မြန်မာကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ တက်ရောက် ခဲ့သည်။ အရေးပေါ်ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ အာဆီယံ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းရေးကောင်စီလုပ်ငန်းအဖွဲ့၏ ဒုတိယ အကြိမ် အစည်းအဝေးတွင် အာဆီယံအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်ရောဂါ ဖြစ်ပွားမှုအခြေအနေ၊ ရောဂါပြန့်ပွားမှု ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးအတွက် အာဆီယံ၏ ကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်မှုများနှင့် ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ်များကို ဆွေးနွေးခဲ့ကြ သည်။ အာဆီယံပူးတွဲညှိနှိုင်းမှု အစည်းအဝေးတွင် အာဆီယံ

အသိုက်အဝန်း ထူထောင်ရေးကြိုးပမ်းအားထုတ်မှုများ၊ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်တွင် အကောင်အထည်ဖော်မည့် အာဆီယံ၏ ဦးစားပေးလုပ်ငန်းစဉ်များ၊ (၂၆) ကြိမ်မြောက် အာဆီယံ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းရေးကောင်စီအစည်းအဝေးနှင့် (၃၆) ကြိမ်မြောက် အာဆီယံထိပ်သီးအစည်းအဝေးတို့အတွက် ကြိုတင်ပြင်ဆင်ထားရှိမှုအခြေအနေများနှင့် အာဆီယံ မဏ္ဍိုင်အလိုက်နှင့် ကဏ္ဍအလိုက် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု

အခြေအနေများကို ဆွေးနွေးကြသည်။ အစည်းအဝေးများသို့ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် နိုင်ငံခြားစီးပွားဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီး ဌာန၊ သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာနနှင့် ကျန်းမာ ရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနတို့မှ အဆင့်မြင့် ကိုယ်စားလှယ်များ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။ သတင်းစဉ်

မွန်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ အိပ်မက်သစ်စာကြည့်တိုက် တိုးချဲ့ဆောက်လုပ်ရန် ငွေကျပ်သိန်း ၅၀ ထောက်ပံ့ပေးအပ်

မော်လမြိုင် ဇွန် ၂၂
မွန်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့က ကျိုက်ထိုမြို့နယ် သိမ်ဇရပ်မြို့ရှိ အိပ်မက်သစ်စာကြည့်တိုက်အား ကွန်ပျူတာစာသင်ခန်းအပေါ်မှ အလျား ၁၆

ပေ၊ အနံ ၃၈ ပေ၊ အမြင့် ၂၃ ပေရှိ အထပ်မြင့် RC နှစ်ထပ် အဆောက်အအုံ တိုးချဲ့ ဆောက်လုပ်နိုင်ရန်အတွက် ထောက်ပံ့ငွေကျပ် သိန်း ၅၀ ကို ယနေ့မွန်းလွှဲပိုင်းက မော်လမြိုင်

မြို့ပြည်နယ်ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံ ရေးဦးစီးဌာနမှ ပေးအပ်သည်။ ထိုသို့ပေးအပ်ရာတွင် မွန်ပြည်နယ်အစိုးရ အဖွဲ့ကိုယ်စား ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့

ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ပြည်နယ်ဦးစီးမှူးက ထောက်ပံ့ငွေကျပ်သိန်း ၅၀ ကို အိပ်မက်သစ် စာကြည့်တိုက်ကော်မတီ ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုးသက်ဦးနှင့် တာဝန်ရှိသူများထံ ပေးအပ်ခဲ့

သည်။ အဆိုပါ အိပ်မက်သစ် စာကြည့်တိုက် သည် မွန်ပြည်နယ်၌ အောင်မြင်လျက်ရှိသည့် စာကြည့်တိုက်များအနက် တစ်ခုအပါအဝင် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ပြည်နယ်(ပြန်/ဆက်)

လူ့အခွင့်အရေးကောင်စီ၏ (၄၃)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေးတွင် အီးယူမှ တင်သွင်းသည့် ဆုံးဖြတ်ချက်အဆိုမူကြမ်းအား မြန်မာနိုင်ငံက ပယ်ချခဲ့

နေပြည်တော် ဇွန် ၂၂

ဂျီနီဗာမြို့တွင် ယနေ့ကျင်းပသည့် ကုလသမဂ္ဂလူ့အခွင့်အရေးကောင်စီ၏ (၄၃) ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေးတွင် ဥရောပသမဂ္ဂ (အီးယူ)မှ မြန်မာနိုင်ငံကိုစွန့်ပတ်သက်၍ ဆုံးဖြတ်ချက်အဆို (Resolution) ကို တင်သွင်းခဲ့ရာ အဆိုပါ ဆုံးဖြတ်ချက်အဆိုအား မြန်မာနိုင်ငံက လက်မခံဘဲ ပယ်ချခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အမြဲတမ်းကိုယ်စားလှယ် ဦးကျော်မိုးထွန်းက ယင်းဆုံးဖြတ်ချက် အဆို မူကြမ်းအား အောက်ပါအဓိကအကြောင်းရင်းများကြောင့် လက်မခံဘဲ ပယ်ချခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်းကို ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့သည်။

ယင်းတို့မှာ နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံအပေါ် ဦးတည်ချမှတ်သည့် ဆုံးဖြတ်ချက်များ (country-specific resolutions) ချမှတ်ဆောင်ရွက်ခြင်းကို ရှောင်ရှားရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ လူ့အခွင့်အရေး ပြဿနာများကို ကိုင်တွယ်ဖြေရှင်းရာ၌ အပြုသဘော ဆောင်ရွက်၊ ထိပ်တိုက်မတွေ့ဆုံရေး၊ နိုင်ငံရေးသွတ်သွင်းမှုမရှိရေး၊ ဘက်လိုက်မှု မရှိရေး၊ တရားမျှတစွာ ဆွေးနွေးရေးနှင့် တရားမျှတပြီး တန်းတူညီမျှရေးတို့ အပေါ် အခြေခံရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံအပေါ် ဦးတည်သတ်မှတ်သည့် လုပ်ပိုင်ခွင့်အာဏာများ (country-specific mandates) သည် မြေပြင်အခြေ အနေ တိုးတက်ကောင်းမွန်လာရေးကို အားပေးရာမရောက်ဘဲ ပိုမိုဆိုးရွားစေမည်သာဖြစ်ကြောင်း၊ ကုလသမဂ္ဂ၏ ရှားပါးသော အရင်းအမြစ်များကို အချည်းအနီး အသုံးပြုသင့်ကြောင်း၊ ဇွန်လတွင် ကျင်းပမည့် လူ့အခွင့်အရေး ကောင်စီ၏ အထွေထွေဆွေးနွေးမှု အစီအစဉ်များကို ဖျက်သိမ်း၍ ကုလသမဂ္ဂ၏ ငွေကြေးလည်ပတ်မှု အခက်အခဲ ကိစ္စရပ်အား ဖြေရှင်းရန် ကောင်စီအနေဖြင့် ကြိုးပမ်းလျက်ရှိသော်လည်း နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံအပေါ် ဦးတည်သတ်မှတ်သည့် လုပ်ပိုင်ခွင့်အာဏာများ၌ အမေရိကန်ဒေါ်လာ သန်းပေါင်းများစွာ အသုံးပြု လျက်ရှိသည်မှာ ဝမ်းနည်းဖွယ်ဖြစ်ကြောင်း၊ အထူးသဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံ တစ်နိုင်ငံ တည်းအား စောင့်ကြည့်စစ်ဆေးရန် အမျိုးမျိုးသော ယန္တရားများဖွဲ့စည်း တည်ထောင်၍ အရင်းအမြစ် အမြောက်အမြား အသုံးပြုလျက်ရှိကြောင်း၊



မြန်မာအမြဲတမ်းကိုယ်စားလှယ် ဦးကျော်မိုးထွန်း

နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ၏ အချုပ်အခြာအာဏာကို ဝင်ရောက်စွက်ဖက်ခြင်းမပြုဘဲ လေးစားမှုရှိသင့်ကြောင်း၊ ရခိုင်ပြည်နယ်အရေးကိစ္စသည် မြန်မာနိုင်ငံ ရင်ဆိုင် နေရသည့် စိန်ခေါ်မှုများစွာအနက် တစ်ခုမျှသာဖြစ်ကြောင်း၊ လွတ်လပ်သော စုံစမ်းစစ်ဆေးရေးကော်မရှင်၏ နောက်ဆုံးအစီရင်ခံစာအရ ပြစ်မှုကျူးလွန်သူ များကို အရေးယူရေး ပြည်တွင်းတရားစီရင်ရေးယန္တရားဖြင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ ကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ၏ ပြည်တွင်းတာဝန်ခံမှု တာဝန်ယူမှုလုပ်ငန်းစဉ် ဆောင်ရွက်နေမှုကိုလည်း အသိအမှတ်ပြုရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဆုံးဖြတ်ချက် အဆိုမူကြမ်းသည် လက်တွေ့အမှန်တရားကို လုံးဝထင်ဟပ်မှုမရှိကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံသည် ခက်ခဲသည့်ဒီမိုကရေစီအသွင်ကူးပြောင်းမှုနှင့် ကြုံတွေ့နေရပြီး နိုင်ငံတစ်ဝန်း ရေရှည်ငြိမ်းချမ်းရေး၊ အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ကြိုးပမ်းမှုများတွင် စိန်ခေါ်မှုများစွာနှင့် ရင်ဆိုင်နေကြောင်း၊ စိန်ခေါ်မှုများရှိသော်ငြားလည်း ကဏ္ဍများစွာတွင် အောင်မြင်မှုများရရှိနေပြီ

ဖြစ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံတကာ အသိုက်အဝန်းအနေဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံပေါ်တွင် အဟန့် အတားများ ပြုလုပ်မည့်အစား လက်ကမ်းကူညီမှု ပြုလုပ်သင့်ကြောင်း၊ အထူး သဖြင့် လက်ရှိတွင် အခြားနိုင်ငံများနည်းတူ မြန်မာနိုင်ငံသည် ကိုဗစ်-၁၉ တစ်ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ ကပ်ရောဂါ၏ မမျှော်မှန်းနိုင်သည့် စိန်ခေါ်မှုများကို ကိုင်တွယ်ဖြေရှင်းနေကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် ကပ်ရောဂါကို တုံ့ပြန်ရာ တွင် “မည်သူတစ်ဦးတစ်ယောက်မျှ ကျန်ရစ်မှုမရှိစေရ” ဟူသည့် မူအပေါ် အခြေခံ၍ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်က ပြည်သူ့အာဏာအဓိကအချက်ကို ထောက်ပြ၍ “ပြည်သူကို တန်ဖိုးထား သလို ပြည်သူ့အားကိုးယူကာ တစ်ဦးအတွက် အားလုံး၊ အားလုံးအတွက် တစ်ဦး စိတ်ဓာတ်ကို တည်ဆောက်လျက် ရောဂါအန္တရာယ်ကို ရင်ဆိုင်ကျော်လွှားဖို့ ဆောင်ရွက်” နေမှုကို အလေးထားပြောကြားခဲ့ကြောင်း။

ဆက်လက်၍ မြန်မာအမြဲတမ်းကိုယ်စားလှယ်က အီးယူ၏ဆုံးဖြတ်ချက် အဆိုမူကြမ်းသည် မိမိတို့ရင်ဆိုင်နေရသည့် စိန်ခေါ်မှုများကို ကျော်လွှားရန် အဖြေရှာရာတွင် အထောက်အပံ့ မည်သို့မျှမဖြစ်ကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်းရှိ ပြည်သူများအားလုံး ငြိမ်းချမ်းတည်ငြိမ်ပြီး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုကို ဖော်ဆောင်သည့် မိမိတို့၏အားထုတ်မှုများကို ဆုံးဖြတ်ချက်အဆိုမူကြမ်းက ပိုမိုဆိုးရွားသော အဟန့်အတားများသာ ဖြစ်စေမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

ထို့နောက် လူ့အခွင့်အရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ဗင်နီဇွဲလားနိုင်ငံ အမြဲတမ်း ကိုယ်စားလှယ်က လူ့အခွင့်အရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံ၏ လုပ်ပိုင်ခွင့်ကို ကျင့်သုံး လျက် အဆိုမူကြမ်းအား မဲခွဲရန် တောင်းဆိုခဲ့သည်။

အဆိုမူကြမ်းအား လူ့အခွင့်အရေးကောင်စီတွင် မဲခွဲရာ၌ ကန့်ကွက်မဲ နှစ်မဲ၊ ကြားနေမဲ ရှစ်မဲနှင့် ထောက်ခံမဲ ၃၇ မဲဖြင့် အတည်ပြုခဲ့သည်။ ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံ နှင့် ဗင်နီဇွဲလားနိုင်ငံတို့က မြန်မာနိုင်ငံဘက်မှ ရပ်တည်လျက် ကန့်ကွက်မဲ ပေးခဲ့ကြပြီး အန်ဂိုလာ၊ ကင်မရွန်၊ ကွန်ဂိုဒီမိုကရက်တစ်သမ္မတနိုင်ငံ၊ အိန္ဒိယ၊ အင်ဒိုနီးရှား၊ ဂျပန်၊ နီပေါ၊ ဆီနီဂေါတို့က အီးယူ၏ ဆုံးဖြတ်ချက် အဆိုမူကြမ်း အား ထောက်ခံခြင်းမပြုဘဲ ကြားနေမဲပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

စွမ်းအားမြှင့်မီဖိုများဖြန့်ဖြူးခြင်းစီမံကိန်းဆိုင်ရာ လက်မှတ်ရေးထိုးပွဲကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇွန် ၂၂
မြန်မာနိုင်ငံတွင် ဆောင်ရွက်မည့် စွမ်းအားမြှင့် မီးဖိုများဖြန့်ဖြူးခြင်း ဆိုင်ရာစီမံကိန်း နှစ်ဖက်သဘောတူ လက်မှတ်ရေးထိုးခြင်း အစီအစဉ်ကို ယနေ့ ညနေပိုင်းတွင် Video Conferencing ဖြင့် ကျင်းပသည်။ အစီအစဉ်အရ ကိုရီးယားသမ္မတ

နိုင်ငံ ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှုဆိုင်ရာ ဗဟိုဌာန (Climate Change Center -CCC) ၏ ထောက်ပံ့ငွေ (Grant) အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၆ သန်းဖြင့် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်မှ ၂၀၂၆ ခုနှစ်အထိ ခုနှစ် နှစ်ကြာ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်သွားမည့် စွမ်းအားမြှင့် မီးဖိုများဖြန့်ဖြူးခြင်း စီမံကိန်းကို

စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာရဲတင့်ထွန်းနှင့် ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံ ရာသီဥတု ပြောင်းလဲမှုဆိုင်ရာ ဗဟိုဌာန (CCC) မှ အတွင်းရေးမှူးချုပ် Ms. Sohee Kim တို့က စီမံကိန်းဆိုင်ရာ သဘောတူညီမှု လက်မှတ်ရေးထိုး ခဲ့ကြသည်။

မြန်မာနိုင်ငံ တိုင်းဒေသကြီး ပြည်နယ်ခြောက်ခုရှိ ကျေးလက်ဒေသ များတွင် လောင်စာထင်းသုံးစွဲမှု လျှော့ချနိုင်ရန်၊ သစ်တောပြုန်းတီးမှု မှကာကွယ်နိုင်ရန်၊ မြန်မာနိုင်ငံအတွက် Carbon Credit ရရှိနိုင်ရန်၊ အလုပ် အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ပိုမိုရရှိလာ နိုင်ရန်၊ ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေး ကျေးရွာသစ်လှုပ်ရှားမှု စံပြုကျေးရွာ များ တိုးချဲ့ထူထောင်နိုင်ရန်စသည့် စီမံကိန်း၏ ရည်မှန်းချက်များဖြင့် စီမံကိန်းကာလ ခုနှစ်နှစ်အတွင်း နေပြည်တော်၊ ရန်ကုန်၊ ပဲခူး၊ ဧရာဝတီ တိုင်းဒေသကြီးများနှင့် မွန်ပြည်နယ်၊ ရှမ်းပြည်နယ်များရှိ အိမ်ထောင်စုပေါင်း ၁ ဒသမ ၇၂၈ သန်းကို စွမ်းအားမြှင့်မီဖိုများ အခမဲ့ ဖြန့်ဖြူးပေးသွားမည်ဖြစ်ပြီး ကျေးလက် ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေး ကျေးရွာသစ်လှုပ်ရှားမှု ရန်ပုံငွေ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၄ ဒသမ ၃၂၁ သန်းရရှိနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရ သည်။ ညီညီသန်း(နေပြည်တော်)



ဆည်ရေကို စနစ်တကျအကျိုးရှိစွာသုံးစွဲသွားရန် အသိပေးနှိုးဆော်ချက်

စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ဆည်မြောင်းနှင့် ရေအသုံးချမှု စီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာနမှ တည်ဆောက်ထိန်းသိမ်းထားသော ရေလှောင်တံ၊ ရေလှည့်ဆည်၊ ရေထိန်းတံခါးအပါအဝင် ဆည်ငယ်၊ ကန်ငယ် များတွင် သိုလှောင်ထားရှိသောရေများကို ဒေသအလိုက် စိုက်ပျိုးရေး သောက်သုံးရေလိုအပ်မှုများအတွက် စနစ်တကျ စီမံဆောင်ရွက်ပေးဝေ လျက်ရှိပါသည်။ ထိုကဲ့သို့ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာတွင် ဆည်တစ်ခုချင်းစီအလိုက် ရေပေးဝေနိုင်မည့် ရေပမာဏများကိုလည်း ဌာနမှ ထုတ်ပြန်ကြေညာသွား မည်ဖြစ်သည့်အပြင် စိုက်ခင်းအတွင်း ရေစီမံခန့်ခွဲမှု လုပ်ငန်းများကိုလည်း ရေအသုံးချသူများအဖွဲ့ (WUG)များနှင့်အတူ “ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်ခြင်း” ဖြင့် လက်တွဲဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိပါသည်။ အားလုံးသော ရေသုံးစွဲသူ တောင်သူများအနေဖြင့်လည်း ဆည်ရေကို စနစ်တကျ အကျိုးရှိစွာသုံးစွဲရန် ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် ရေလေလွင့်ဆုံးရှုံးမှုနည်းပါးကာ မိုးရာသီ ကာလအတွင်း စိုက်ပျိုးရေးနှင့် သောက်သုံးရေလိုအပ်ချက်များကို ထိရောက်စွာ ပေးဝေစီမံသွားနိုင်မည်ဖြစ်သည့်အတွက် တောင်သူများအားလုံး အထူး အလေးထားပြီး ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်ကြပါရန် အသိပေးနှိုးဆော်အပ် ပါသည်။

ဆည်မြောင်းနှင့် ရေအသုံးချမှုစီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာန စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန

SIM Card များ စနစ်တကျပြန်လည်မှတ်ပုံတင်နိုင်ရေးကိစ္စနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ထပ်မံအသိပေးကြေညာချက်

၁။ ပို့ဆောင်ရေးနှင့်ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ဆက်သွယ်ရေးညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာနသည် SIM Card များစနစ်တကျ ပြန်လည်မှတ်ပုံတင်နိုင်ရေးကိစ္စနှင့်စပ်လျဉ်း၍ သုံးစွဲသူများအနေဖြင့် သက်ဆိုင်ရာ မှတ်ပုံတင်အော်ပရေတာများက ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသော စစ်ဆေးနိုင်မည့် နည်းလမ်းများဖြင့် မိမိသုံးစွဲနေသော SIM Card သည် မိမိ၏ကိုယ်ရေး အချက်အလက်များဖြင့် မှတ်ပုံတင်ထားသော SIM Card မှန်/ မမှန်စစ်ဆေး၍ မမှန်ပါက သက်ဆိုင်ရာ မှတ်ပုံတင် အော်ပရေတာများ၏ Online ဝန်ဆောင်မှုဖြင့်လည်းကောင်း၊ အရောင်းဆိုင်များတွင်လည်းကောင်း၊ သတ်မှတ်ရက်အတွင်း ပြန်လည်မှတ်ပုံတင်ကြပါရန် (၂၃-၀၂-၂၀၂၀) ရက်နေ့ထုတ် နိုင်ငံပိုင်သတင်းစာများတွင် လည်းကောင်း၊ Website များ နှင့် လူမှုကွန်ရက်မီဒီယာများတွင်လည်းကောင်း အသိပေးကြေညာခဲ့ပြီးဖြစ်ပါသည်။

၂။ တည်ဆဲဥပဒေအရ ထုတ်ပေးထားသည့် သက်သေခံလက်မှတ် (နိုင်ငံသား/ဧည့်နိုင်ငံသား/ နိုင်ငံသားပြု/ နိုင်ငံသား စိစစ်ခံရမည့်သူ၏ သက်သေခံကတ်ပြား)၊ Passport (နိုင်ငံခြားသားများအတွက်) တစ်ခုခုဖြင့် (၂) ကတ်ထက်ပို၍ မှတ်ပုံတင်ထားသော SIM Card များနှင့် အချက်အလက် မှန်ကန်စွာဖြင့် မှတ်ပုံတင်ထားခြင်းမရှိသည့် SIM Card များ

ကို (၃၀-၄-၂၀၂၀) နောက်ပိုင်း မှတ်ပုံတင်ရေးကိစ္စများကိုစုံစမ်းနိုင်ရန် Call Center သို့ခေါ်ဆိုနိုင်ခြင်းမရှိ၍ အထွက် ခေါ်ဆိုမှု ပိတ်ထားခြင်းကို ပြုလုပ်ခဲ့ပြီးဖြစ်ပါသည်။ အဆိုပါ အထွက်ခေါ်ဆိုမှု ပိတ်ထားခြင်းခံရသည့် SIM Card များအား အပိုဒ် (၁) တွင် ဖော်ပြထားသည့် နည်းလမ်းများဖြင့် (၃၀-၆-၂၀၂၀) ရက်နေ့ နောက်ဆုံးထား၍ မှတ်ပုံတင်ကြပါရန်နှင့် မှတ်ပုံတင်ခြင်းမပြုလုပ်ပါက (၃၀-၆-၂၀၂၀) ရက်နေ့ နောက်ပိုင်း အပြီးသတ်ပိတ်သိမ်းသွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ထပ်မံ အသိပေးအပ်ပါသည်။

၃။ သို့ဖြစ်ပါ၍ သုံးစွဲသူများအနေဖြင့် မိမိတို့အမှန်တကယ်သုံးစွဲနေသော SIM Card များကို ပိတ်သိမ်းခံရမှု မရှိစေ ရေးအတွက် မိမိတို့၏ SIM Card များကို သတ်မှတ်ရက်အတွင်း မှန်ကန်စွာ မှတ်ပုံတင်နိုင်ရေးဆောင်ရွက်ကြပါရန် နှင့် ဈေးကွက်အတွင်း ရောင်းချနေသော အချက်အလက်မှန်ကန်စွာဖြင့် မှတ်ပုံတင်ထားခြင်းမရှိသည့် ကြိုတင်မှတ်ပုံ တင်ထားသော SIM Card များကို ဝယ်ယူသုံးစွဲခြင်းမပြုကြပါရန် အသိပေးနှိုးဆော်အပ်ပါသည်။

ဆက်သွယ်ရေးညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန

(၃၆)ကြိမ်မြောက် အာဆီယံထိပ်သီးအစည်းအဝေးကို ဗီယက်နမ်က ဗီဒီယိုကွန်ဖရင့်ဖြင့် ကျင်းပမည်

ဟန့်ဇင်း ဇွန် ၂၂
ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ဖြစ်ပွားမှုကြောင့် နှစ်လနီးပါးကြာ ရွှေ့ဆိုင်းခဲ့ရသည့် (၃၆)ကြိမ်မြောက် အာဆီယံ ထိပ်သီးအစည်းအဝေးကို ဇွန် ၂၆ ရက်တွင် အွန်လိုင်းမှတစ်ဆင့် ကျင်းပမည် ဖြစ်သည်။

ယခုနှစ် အာဆီယံအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌအနေဖြင့် ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ ဝန်ကြီးချုပ် ငွယ်ဝင်းဖုက ထိပ်သီးအစည်းအဝေး ဖွင့်လှစ်ပွဲ၊ မျက်နှာစုံညီအစည်းအဝေးနှင့် ဒစ်ဂျစ်တယ်ခေတ် အမျိုးသမီးများသို့ လုပ်ပိုင်ခွင့်အာဏာလွှဲပြောင်းခြင်း ဆိုင်ရာ အထူးအစည်းအဝေးများကို တာဝန်ယူကျင်းပမည် ဖြစ်သည်။ ထို့အပြင် ဝန်ကြီးချုပ် ငွယ်ဝင်းဖုက အာဆီယံ ခေါင်းဆောင်များနှင့် အာဆီယံလွှတ်တော်ညီလာခံ (AIPA)၊ အာဆီယံ လူငယ်ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် အာဆီယံစီးပွားရေး အကြံပေးကောင်စီကြား ဆွေးနွေးမှုများကို သဘာပတိ အဖြစ် ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်သည်။

ကြိုတင်ပြင်ဆင်ရေး အစည်းအဝေးများကို ဇွန် ၂၂ ရက်မှ ၂၄ ရက်အထိ ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။ ဒုတိယဝန်ကြီး ချုပ်နှင့် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး ဖန်ဘင်မင်က အလွတ်သဘော အာဆီယံနိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးများ အစည်းအဝေး၊ အာဆီယံ ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ရေးကောင်စီအစည်းအဝေးနှင့် အာဆီယံ

နိုင်ငံရေး-လုံခြုံရေးအသိုင်းအဝိုင်း ကောင်စီအစည်းအဝေး ကို သဘာပတိအဖြစ် ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်သည်။ အာဆီယံ အဖွဲ့၏ (၃၆)ကြိမ်မြောက် ထိပ်သီးဆွေးနွေးပွဲကို ဒါနန်း မြို့တော်၌ ဧပြီ ၆ ရက်မှ ၉ ရက်အထိကျင်းပရန် စီစဉ်ခဲ့သော်လည်း ဗီယက်နမ်အစိုးရက ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါကြောင့် အစည်းအဝေးကိုရွှေ့ဆိုင်းရန် ဆုံးဖြတ်ခဲ့သည်။

အာဆီယံ ထိပ်သီးအစည်းအဝေးမှာ စီးပွားရေး၊ နိုင်ငံရေး၊ လုံခြုံရေးနှင့် လူမှုယဉ်ကျေးမှုဆိုင်ရာ တိုးတက် ဖြစ်ထွန်းမှုများ ဆွေးနွေးရန် နှစ်စဉ်ကျင်းပသော အစည်းအဝေးဖြစ်သည်။ အခြားကမ္ဘာ့ခေါင်းဆောင်များကလည်း ကမ္ဘာ့ရေးရာများ ဆွေးနွေးရန်နှင့် ကိုင်တွယ်ဖြေရှင်းရာတွင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုတိုးမြှင့်ရန် အာဆီယံထိပ်သီး အစည်းအဝေးနှင့် ဆက်စပ်ဆွေးနွေးပွဲများကို တက်ရောက်ကြသည်။

အာဆီယံအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများမှာ ဘရူနိုင်း၊ ကမ္ဘောဒီးယား၊ အင်ဒိုနီးရှား၊ လာအို၊ မလေးရှား၊ မြန်မာ၊ ဖိလစ်ပိုင်၊ စင်ကာပူ၊ ထိုင်းနှင့် ဗီယက်နမ်တို့ဖြစ်ပြီး မိတ်ဖက်ရှစ်နိုင်ငံမှာ ဩစတြေးလျ၊ တရုတ်၊ အိန္ဒိယ၊ ဂျပန်၊ နယူးဇီလန်၊ ရုရှား၊ တောင်ကိုရီးယားနှင့် အမေရိကန်နိုင်ငံတို့ ဖြစ်သည်။

ကိုးကား - ဗီအင်အိတ်ချီကော ဘာသာပြန် - ကျော်ထိုက်စိုး



ဧပြီ ၁၄ ရက်က ကိုဗစ်-၁၉ ဆိုင်ရာ အထူးအာဆီယံထိပ်သီးအစည်းအဝေးကို ဗီဒီယိုကွန်ဖရင့်ဖြင့် ကျင်းပစဉ်။

ဒူဘိုင်းအစိုးရက ပြည်ပခရီးသွားများဝင်ရောက်မှုကို ဇူလိုင် ၇ ရက်တွင် စတင် ခွင့်ပြုမည်



ဒူဘိုင်းမြို့ရှိ ကမ်းခြေတစ်ခုတွင် အပန်းဖြေသူများကို တွေ့ရစဉ်။

ဒူဘိုင်း ဇူလိုင် ၂၂
ဒူဘိုင်းအစိုးရသည် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ အခြေအနေတည်ငြိမ်မှု ရှိပါက ပြည်ပခရီးသွားများဝင်ရောက်မှုကို ဇူလိုင် ၇ ရက်မှ စတင်ကာ ခွင့်ပြုပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

ဒူဘိုင်းသည် အာရပ်စော်ဘွားများ ပြည်ထောင်စု၏ လူဦးရေအများဆုံး မြို့တစ်မြို့ဖြစ်သည့်အပြင် စီးပွားရေး အချက်အချာကျသည့် နေရာလည်းဖြစ်သည်။ ဒူဘိုင်းအစိုးရသည် ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်ပျံ့နှံ့မှုကို တားဆီးကာကွယ်ရန် ပြည်ပမှဝင်ရောက်လာသည့် ခရီးသွားများကို မတ်လလယ်ကတည်းက တားမြစ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ အခြေအနေတည်ငြိမ်မှုရှိပါက ပြည်ပခရီးသွားများ ဝင်ရောက်ခွင့်ပြုမည်ဟု ဇွန် ၂၁ ရက်တွင် ကြေညာခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ပြည်ပခရီးသွားများအနေဖြင့် ဒူဘိုင်းလေဆိပ်သို့ ရောက်ရှိချိန်တွင် ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ဆိုင်ရာ စမ်းသပ်စစ်ဆေးမှုများ လုပ်ဆောင်ရန် လိုအပ်လိမ့်မည်ဖြစ်ကြောင်းလည်း

ဒူဘိုင်းအစိုးရက ပြောကြားခဲ့သည်။ အာရပ်စော်ဘွားများပြည်ထောင်စု၌ ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ် ကူးစက်ဖြစ်ပွားသူအရေအတွက်သည် မကြာသေးမီကာလကတည်းက ကျဆင်းခဲ့သည်။ နေ့စဉ် ကူးစက်မှု အရေအတွက်သည်လည်း ၄၀၀ အောက် လျော့နည်းလျက် ရှိခြင်းကြောင့် ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ် တိုက်ဖျက်ရေးဆိုင်ရာ အစီအမံများကို အကောင်အထည်ဖော်ခြင်းနှင့်အတူ ဒူဘိုင်းရှိ ကမ်းခြေများ၊ ဟိုတယ်များနှင့် ဖျော်ဖြေရေးကဏ္ဍများကို တဖြည်းဖြည်း ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ခွင့်ပြုလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ဒူဘိုင်းမြို့၏စီးပွားရေးသည်ခရီးသွားလုပ်ငန်းကဲ့သို့သော လုပ်ငန်းနယ်ပယ်များ၌သာ တည်တံ့နေသည့်အတွက် အာရပ်စော်ဘွားများပြည်ထောင်စု၏ အခြားသောဒေသများထက် ပြည်ပခရီးသွားဝင်ရောက်မှုကို စောစီးစွာ ပြန်လည်ခွင့်ပြုရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက်နေခြင်းဖြစ်သည်။

ကိုးကား - အင်အိတ်ချီကော ဘာသာပြန် - အလင်းသစ်

ဂျပန်နိုင်ငံက ကန့်သတ်ချက်များဖြေလျှော့ပေးခဲ့ပြီးနောက် နိုင်ငံအတွင်း ခရီးသွားလာသူအရေအတွက် မြင့်တက်

တိုကျို ဇွန် ၂၂
ဂျပန်နိုင်ငံအစိုးရက ခရီးသွားခွင့်ဆိုင်ရာကန့်သတ်ချက်များ ဖြေလျှော့ပေးခဲ့ပြီးနောက် ပထမ သီတင်းပတ် ကုန်ဆုံးရက်များတွင် နိုင်ငံအတွင်း ခရီးသွားလာသူအရေအတွက်သည် မြင့်တက်လာခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဆဲလ်ဖုန်းအချက်အလက်များ၏ ဖော်ပြချက်အရ စနေ၊ တနင်္ဂနွေရက်များ၌ တိုကျိုမှ အခြားသောခရိုင်များသို့ လာရောက်သည့် ခရီးသွားအရေအတွက်သည် ပြီးခဲ့သည့်တစ်ပတ်ကထက် ၁၁ ရာခိုင်နှုန်း မြင့်တက်ခဲ့ကြောင်းနှင့် အခြားသောခရိုင်များမှ တိုကျိုသို့ လာရောက်သည့် ခရီးသွားအရေအတွက် သည် ၁၄ ရာခိုင်နှုန်းမြင့်တက်ခဲ့ကြောင်း ဖော်ပြထားသည်။

ကာနာဂါဝါမှ အခြားသောခရိုင်များသို့ ခရီးသွားလာသူအရေအတွက်သည် ၁၂ ရာခိုင်နှုန်း မြင့်တက်ခဲ့ပြီး ကာနာဂါဝါသို့ လာရောက်သည့်ခရီးသွားအရေအတွက်မှာ ၁၉ ရာခိုင်နှုန်းမြင့်တက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ဟော့ကိုင်းဒိုးခရိုင်မြောက်ပိုင်းတွင်မူ ယင်းခရိုင်မှ ပြင်ပသို့ခရီးသွားသူ အရေအတွက် ခုနစ်ရာခိုင်နှုန်းမြင့်တက်ခဲ့ပြီး ဝင်ရောက်လာသည့် ခရီးသွားအရေအတွက်မှာ ၁၉ ရာခိုင်နှုန်းမြင့်တက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ကိုးကား - အင်အိတ်ချီကော ဘာသာပြန် - အလင်းသစ်



အိန္ဒိယနိုင်ငံမြောက်ပိုင်းရှိ ဂေဟာတစ်ခု၌ မိန်းကလေးငယ် ၅၇ ဦး ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရ

နယူးဒေလီ ဇွန် ၂၂
အိန္ဒိယနိုင်ငံမြောက်ပိုင်း ကန်ပူမြို့တော်ရှိ အစိုးရပိုင်ဂေဟာတစ်ခုတွင် မိန်းကလေးငယ် ၅၇ ဦး ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ် ကူးစက်ခံခဲ့ရကြောင်း တာဝန်ရှိသူများက ပြောကြားသည်။

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ မိန်းကလေးငယ်အများစုသည်ရောဂါလက္ခဏာ မပြသပေ။ ၎င်းတို့ကို သီးသန့်စောင့်ကြည့်ရေး ဌာနတစ်ခုသို့ ရွှေ့ပြောင်းခဲ့သည်။ မိန်းကလေးငယ် ၅၇ ဦးအနက် ငါးဦးတွင် ကိုယ်ဝန်ရှိကြောင်း တာဝန်ရှိသူများက ပြောသည်။ အမျိုးသမီးငယ်တစ်ဦး ပြီးခဲ့သည့် သီတင်းပတ်က အဖျားရောဂါကြောင့် ဆေးရုံတစ်ရုံသို့ ပို့ဆောင်ကာ စမ်းသပ်မှုများ ပြုလုပ်ခဲ့ရာ ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ပိုး တွေ့ရှိခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်မှု ၄၀၀၀၀ ကျော် ရှိသော အိန္ဒိယနိုင်ငံသည် ကမ္ဘာပေါ်တွင် စတုတ္ထမြောက် ကူးစက်မှုအမြင့်ဆုံးနိုင်ငံ ဖြစ်သည်။

ဂေဟာမှ ဝန်ထမ်းတစ်ဦးတွင်လည်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါပိုး တွေ့ရှိခဲ့ရာ ကူးစက်မှု ဖြစ်ပွားရသော အကြောင်းရင်းကို တာဝန်ရှိသူများက မသိရှိပေ။ အဆိုပါဂေဟာရှိ အမျိုးသမီး



ငယ်အများစုမှာ လိင်ပိုင်းဆိုင်ရာ ကျူးလွန် ခံခဲ့ရသူများဖြစ်ကြောင်း ကန်ပူမြို့တည်ရှိရာ ဥတာပရာဒေ့ရှ်ပြည်နယ် အမျိုးသမီးရေးရာ ကော်မရှင်က ပြောသည်။ ကိုယ်ဝန်ဆောင် မိန်းကလေးငယ် ငါးဦးကို ခရိုင်အသီးသီးမှ ဂေဟာသို့ ပို့ဆောင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး ၎င်းတို့၏ အမှုများကို စုံစမ်းစစ်ဆေးနေကြောင်း ရဲအရာရှိ ဒင်းနစ်ကူးမားက ပြောသည်။ ဂေဟာကို ချိတ်ပိတ်ကာ ဝန်ထမ်းအားလုံးကို သီးသန့် ခွဲ၍စောင့်ကြည့်နေကြောင်း သိရသည်။

“မိန်းကလေးငယ်တွေကို ဆေးရုံကိုပို့တဲ့ အခါ ကော်မရှင်ဝန်ထမ်းတွေကိုလည်း သူတို့နဲ့ အတူ ဆေးရုံကိုပို့ဆောင်ခဲ့ပါတယ်။ လူတစ်ဦးနဲ့ နဲ့ ထိတွေ့ပြီးတဲ့နောက် ကူးစက်မှုဖြစ်ပွားခဲ့တာ ဖြစ်နိုင်ပါတယ်”ဟု ပြည်နယ် အမျိုးသမီးရေးရာ ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင် ပိုနမ်းဆာဇီနာက ဒေသန္တရ မီဒီယာများသို့ ပြောကြားခဲ့သည်။

ကိုးကား - ဘီဘီစီ ဘာသာပြန် - ကျော်ထိုက်စိုး

ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ကြောင့် ပြည်သူများ နေအိမ်အတွင်း နေထိုင်စဉ် ဂျပန်နိုင်ငံ၌ ရေဒီယိုအသံလွှင့်လုပ်ငန်း ပြန်လည်အသက်ဝင်လာ

တိုကျို ဇွန် ၂၂
ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ဗိုင်းအသစ်သည် ကမ္ဘာတစ်ဝန်းလုံးရှိ လူပုဂ္ဂိုလ်များအားလုံးနှင့် ပတ်သက်၍ သက်ရောက်မှုများရှိသကဲ့သို့ လူတို့၏ ဖျော်ဖြေရေး ပုံသဏ္ဍာန်ခံစားမှုကို ပြန်လည်ပုံသွင်းပေးခဲ့သည်။

ဂျပန်နိုင်ငံတွင် ဖျော်ဖြေရေးပုံသဏ္ဍာန် အသစ် တစ်ဖန် ပုံသွင်းဖန်တီးမှုများအနက် တစ်ခုဖြစ်သည့် ရေဒီယိုအသံလွှင့်ခြင်းသည် ပြန်လည်သက်ဝင်အား ကောင်းလာခဲ့သည်။ တစ်ချိန်က လူကြိုက်များသည့် ဖျော်ဖြေရေးလုပ်ငန်းတစ်ခုဖြစ်သော ရေဒီယိုအသံလွှင့် ခြင်းများအား နားဆင်သူဦးရေ အလွန်အမင်းကျဆင်း သွားရာမှ ယခုအခါ အလွယ်တကူနားဆင်နိုင်မှုကြောင့် လူငယ်လူရွယ်များအကြားတွင် ပြန်လည်သက်ဝင်လာ ခဲ့ပြီဖြစ်သည်။

ပြည်သူများအနေဖြင့် အလုပ်ခွင်နှင့် စာသင် ကျောင်းများမှဝေးကွာကာ နေအိမ်အတွင်း နေထိုင်ရ သည့်အချိန်များ ပိုမိုများပြားလာခဲ့ခြင်းကြောင့် ရေဒီယို နားထောင်သည့်ပရိသတ် ပိုမိုတိုးမြှင့်လာခဲ့သည်။ ရေဒီယိုနားထောင်ခြင်းသည် ကျောင်းနေရွယ်ကလေး များအတွက် ဦးနှောက်ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ ကောင်းကျိုး များနိုင်သည်ဟု ကျွမ်းကျင်သူပညာရှင်များက ပြောကြား

သည်။

ရာဒီယိုအမည်ရှိ ရေဒီယိုအသံလွှင့်လုပ်ငန်းမှ အင်တာနက်ရေဒီယို လစဉ်ကြေး စုစည်းကောက်ခံသူ တစ်ဦး၏အဆိုအရ အသင်းဝင်ကြေးတစ်လလျှင် ၃၈၅ ယန်း ကောက်ခံသည့် ရေဒီယိုအသံလွှင့်လုပ်ငန်းတွင် ယခုနှစ် ဧပြီလတွင် ရေဒီယိုနားဆင်သူဦးရေပမာဏသည် ဖေဖော်ဝါရီလနှင့် နှိုင်းယှဉ်ပါက ၂၁ ရာခိုင်နှုန်း တိုးမြှင့်လာ ပြီး နားဆင်သူပရိသတ် ၉ ဒသမ ၁ သန်းရှိကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

ရေဒီယိုအသံလွှင့်အစီအစဉ်များ ထုတ်လွှင့်သည့် နေ့ပိုင်းအချိန်များဖြစ်သည့် နံနက် ၉ နာရီမှ ညနေ ၆ နာရီ အကြားတွင် ရေဒီယိုနားဆင်သည့် ပရိသတ် ၄၀ ရာခိုင်နှုန်း တိုးတက်ကြောင်း မှတ်တမ်းတင်နိုင်ခဲ့သည်။

ရေဒီယိုနားထောင်သူများသည် နေအိမ်များ အတွင်း အလုပ်လုပ်ကိုင်သူများဖြစ်ပြီး ၎င်းတို့၏ ကိုယ်ပိုင် ကွန်ပျူတာများမှ တေးသီချင်းများကို နားဆင်သူများ ဖြစ်ကြောင်း ယူဆသော်လည်း ရာဒီယို ကုမ္ပဏီဥက္ကဋ္ဌ ဆီဂိုအင်မိုတိုကမူ နားဆင်သူပရိသတ်များသည် အခြား သတင်းအချက်များကိုလည်း ဆာလောင်နေကြကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

ဂျပန်နိုင်ငံတွင် ရေဒီယိုနားဆင်မှု ရေပန်းစားနေခြင်း



မှာ ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ရောဂါပြန့်ပွားနေစဉ်အတွင်း လူအများစု မှာ အိမ်တွင်း၌ပင် အလုပ်အကိုင်များ ဆောင်ရွက်ရခြင်း ကြောင့် ယာယီမျှသာဖြစ်ကြောင်း လူအချို့က ပြောကြား သည်။ အိုဆာကာရှိ မိုင်အီနီချီ အသံလွှင့်ဌာနမှ ရုပ်မြင်သံကြားနှင့် ရေဒီယိုထုတ်လုပ်မှု အတွေ့အကြုံရှိ သည့် ဒိုရိုမာ အမျိုးသမီး အနုပညာကောလိပ်မှ ပါမောက္ခ တာကာဟိကို ကာဂေးယာမာကမူ ရေဒီယိုနားထောင်မှု အစပျိုးခြင်းက နေအိမ်တွင်း နေရမှုကြောင့် ဖြစ်ကောင်း ဖြစ်နိုင်သော်လည်း နေ့စဉ်ဘဝပုံမှန် ပြန်ဖြစ်လာလျှင် လည်း နားထောင်မှုကျဆင်းလာမည်မဟုတ်ဟု မျှော်လင့် ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။
ကိုးကား - ကျိုဒို၊ ဘာသာပြန် - ဇော်ဝင်း

လူအစုလိုက်အပြုံလိုက် ကူးစက်မည့်အခြေအနေကို ထိန်းချုပ်နိုင်ပါက

ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်မှုကိုလျှော့ချနိုင်မည်ဟု နီပေါကျန်းမာရေးတာဝန်ရှိသူများ ပြောကြား



ခရီးသွားလာခွင့်ပိတ်ပင်မှုများကို ဖြေလျှော့ပေးရန် ဂျပန်နိုင်ငံအား ဥရောပစီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များ တောင်းဆို

တိုကျို ဇွန် ၂၂
ဂျပန်နိုင်ငံအစိုးရအနေဖြင့် ဥရောပနှင့်ဆက်သွယ်မှုရှိသည့် ခရီးသွားလာခွင့်ဆိုင်ရာပိတ်ပင်မှုများကို တတ်နိုင်သမျှ မြန်မြန်ဖြေလျှော့ပေးရန် ဂျပန်နိုင်ငံ၌ လုပ်ငန်းလည်ပတ်လျက်ရှိသည့် ဥရောပကုမ္ပဏီများအုပ်စုတစ်ခုက တောင်းဆိုခဲ့သည်။

ဂျပန်နိုင်ငံရှိ ဥရောပစီးပွားရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ မိုက်ကယ်မရော့ဇက်က ဇွန် ၂၂ ရက်တွင် တိုကျိုမြို့၌ ကျင်းပသည့် သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲတစ်ရပ်တွင် အထက်ပါအတိုင်း တောင်းဆိုခဲ့သည်။ ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ် ကူးစက်ဖြစ်ပွားနေစဉ်ကာလ အတွင်း ဂျပန်နိုင်ငံနှင့် ဥရောပအကြား ချမှတ်ထားသည့် ခရီးသွားလာခွင့်ဆိုင်ရာ ကန့်သတ်ချက်များကြောင့် စီးပွားရေး လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုများအပေါ် အကျိုးသက်ရောက်မှုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ စိုးရိမ်ကြောင်းလည်း ၎င်းက ထုတ်ဖော်ပြောကြား ခဲ့သည်။

ဥရောပနိုင်ငံများကမူ ကျန်းမာရေးနှင့် စိုက်ပျိုးရေးနယ်ပယ်များ၌ ယာယီနေထိုင်ရေး သို့မဟုတ် အလုပ်လုပ်ကိုင်ရေး ဆိုင်ရာ ခွင့်ပြုချက်ရရှိသည့် ပြည်ပနိုင်ငံသားများကို အထူးခြင်းချက်အဖြစ် လက်ခံလျက်ရှိကြောင်းလည်း သိရသည်။ ထို့ပြင် ဥရောပနိုင်ငံများသည် ဥရောပနိုင်ငံများမှမဟုတ်သည့် ခရီးသွားများဝင်ရောက်ခွင့်ကို ဇူလိုင် ၁ ရက်မှစတင်ကာ ခွင့်ပြုပေးရန်လည်း မျှော်လင့်လျက်ရှိသည်။ သို့ရာတွင် ဂျပန်နိုင်ငံကမူ အပြန်အလှန်ခရီးသွားလာမှုပြန်လည်စတင်ရန် ဗီယက်နမ်ပြည်သူများကိုသာ အခြေအနေပေါ်မူတည်၍ ခွင့်ပြုသွားရန် လက်ရှိအချိန်တွင် သဘောတူညီထားခြင်းဖြစ်သည်။
ကိုးကား - အင်န်အီအိုချီကေ၊ ဘာသာပြန် - အလင်းသစ်

ခတ္တမန္တ ဇွန် ၂၂
နီပေါနိုင်ငံတွင် ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်မှု မြင့်တက်ခဲ့ရာ ရောဂါဖြစ်ပွားသူ ၉၅၆ ဦး ရှိလာခဲ့ပြီး သေဆုံးသူ ၂၃ ဦး ရှိခဲ့သည်။

နီပေါနိုင်ငံမှ ကျန်းမာရေးကျွမ်းကျင်သူများက ပြောကြားရာတွင် နိုင်ငံအတွင်း လူအစုလိုက်အပြုံလိုက် ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ် ကူးစက်မည့်အလားအလာများကို ထိန်းချုပ်နိုင်ပါက ရောဂါပြန့်ပွားမှုများကို တားဆီးနိုင်မည် ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။ ယခုအချိန်တွင် နိုင်ငံအတွင်း ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ် အစုလိုက်အပြုံလိုက် ကူးစက်မှုများမရှိ သေးဘဲ ရောဂါတွေ့ရှိသူများမှာ နိုင်ငံရပ်ခြားမှ ပြန်လည် ရောက်ရှိလာသူများဖြစ်ကြောင်း ကူးစက်ရောဂါနှင့် ရောဂါ ပိုးမွှားဌာနမှ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါက်တာဘာရူးဒက် ပန်ဒီက ပြောကြားသည်။

နိုင်ငံရပ်ခြားမှ ရောက်ရှိလာသူများ၏ ၉၅ ရာခိုင်နှုန်း တွင် ရောဂါကူးစက်ခံရကြောင်း တွေ့ရှိရပြီး ကူးစက်ခံရသူ များ၏ ၉၈ ရာခိုင်နှုန်းတွင် ရောဂါလက္ခဏာမတွေ့ရှိကြောင်း ၎င်းက ပြောကြားသည်။ နိုင်ငံအတွင်း လူအစုလိုက်အပြုံလိုက် ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ် ကူးစက်ခံရသော အရိပ်အယောင်မတွေ့ရ ကြောင်း၊ ရောဂါကူးစက်မှုများ နိုင်ငံအတွင်း အရှိန်ရ သွားပါက ရောဂါကူးစက်ခံရသူ များပြားလာမည်ဖြစ် ကြောင်း စူရာရတ် ကူးစက်ရောဂါဆေးရုံမှ တာဝန်ရှိသူ ဒေါက်တာဘာရူးဒက်က ပြောကြားသည်။

နိုင်ငံသားများအနေဖြင့် ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ကြောင့် သေဆုံးသူအရေအတွက်များပြားမည်ဟု မျှော်လင့်ခဲ့ကြ သော်လည်း အခြားနိုင်ငံများနှင့်စာလျှင် သေဆုံးသူဦးရေ နည်းပါးကြောင်း ကျန်းမာရေးကျွမ်းကျင်သူ ဆရာဝန်တို့က ပြောကြားသည်။ ရောဂါစစ်ဆေးမှုများကို ကန့်သတ်ထားပြီး အိန္ဒိယမှ လာရောက်သူ များပြားလာပါက ရောဂါတွေ့ရှိ သူအရေအတွက်များပြားလာမည်ဟု ဒေါက်တာဘာရူးဒက် က ပြောကြားသည်။

နီပေါတွင် အသွားအလာကန့်သတ်ချက်များကို ဖြေလျှော့ပေးခဲ့ပြီး စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများကို ပြန်လည် လုပ်ကိုင်ခွင့်ပြုခဲ့သည်။ ထို့ကြောင့် ကျန်းမာရေးတာဝန်ရှိသူ များက လက်ဆေးရန်၊ နှာခေါင်းစည်းဝတ်ဆင်ရန်နှင့် ခပ်ခွာခွာနေထိုင်ရေး အစီအစဉ်များကို လိုက်နာရန် နိုင်ငံ သားများအား ညွှန်ကြားခဲ့သည်။
ကိုးကား - ဆင်ဟွာ၊ ဘာသာပြန် - စိုးသူရ

သီရိလင်္ကာ၌ ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ရောဂါမှ ပြန်လည်ကျန်းမာလာသူ ၁၅၀၀ ကျော်ရှိ

ကိုလံဘို ဇွန် ၂၂
သီရိလင်္ကာနိုင်ငံတွင် ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ် ရောဂါဖြစ်ပွားပြီးနောက် ပြန်လည် ကျန်းမာလာသူ ၁၅၀၀ ကျော်ရှိ ကြောင်း ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက ပြောကြားသည်။

အဆိုပါ ဝန်ကြီးဌာနမှ ပြောကြား ချက်အရ နိုင်ငံအတွင်း ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ် ကူးစက်ခံရသူ ၁၉၅၀ ရှိပြီး ရောဂါဖြစ် ပွားရာမှ ပြန်လည်ကျန်းမာလာသူ ၁၅၀၀ ဦးရှိကြောင်းနှင့် သေဆုံးသူ ၁၁ ဦးရှိ ကြောင်း သိရသည်။

ခပ်ခွာခွာနေထိုင်ခြင်း၊ လက်ဆေး ခြင်းနှင့် နှာခေါင်းစည်းများ ဝတ်ဆင်



ခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသဖြင့် ဧပြီ တော့ကြောင်း သိရသည်။
၃၀ ရက်မှစတင်ပြီး လူအစုလိုက် အပြုံ လိုက် ရောဂါကူးစက်ခြင်းများ မရှိ ကိုးကား - ဆင်ဟွာ ဘာသာပြန် - စိုးသူရ

မြန်မာနိုင်ငံ နယ်ခြားစောင့်ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များကို AA အကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းသူအဖွဲ့များက ချောင်းမြောင်းတိုက်ခိုက်

နေပြည်တော် ဇွန် ၂၂ ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ရသေ့တောင်မြို့နယ် အတွင်း တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးနှင့် နယ်မြေ တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော မြန်မာ နိုင်ငံ နယ်ခြားစောင့် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင် များကို ယနေ့ ညနေပိုင်းတွင် AA အကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းသူအဖွဲ့ က ချောင်းမြောင်းတိုက်ခိုက်ခဲ့ ကြောင်း တပ်မတော်ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်ရုံး၏ သတင်းထုတ်ပြန် ချက်အရ သိရသည်။



အဆိုပါ သတင်းထုတ်ပြန်ချက် တွင် ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ရသေ့တောင် မြို့နယ်၊ ဒုံးပိုက်ကျေးရွာအနီး မောင်တော- အင်္ဂမာကားလမ်း၌ AA အကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းသူ အဖွဲ့များ ရောက်ရှိနေပြီး အများ ပြည်သူ အသုံးပြုလျက်ရှိသည့် ဆက်သွယ်ရေးလမ်းကြောင်းများကို မိုင်းထောင်၊ မိုင်းဆွဲတိုက်ခိုက်မှု များ ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ကြောင်း သတင်းရရှိသဖြင့် တရားဥပဒေ စိုးမိုးရေးနှင့် နယ်မြေတည်ငြိမ် အေးချမ်းရေးဆောင်ရွက်ရန်အတွက် နယ်ခြားစောင့် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များက ယနေ့ ညနေပိုင်းတွင် အင်းဒင် ရဲကင်းစခန်းမှ မော်တော်ယာဉ် များဖြင့် ထွက်ခွာလာခဲ့ကြောင်း၊ ညနေ ၅ နာရီ မိနစ် ၂၀ ခန့်တွင် ကိုးတန်ကောက်ကျေးရွာ အနီး အရောက်၌ AA အကြမ်းဖက်

သောင်းကျန်းသူအဖွဲ့က ချောင်းမြောင်း တိုက်ခိုက်ခဲ့သဖြင့် အပြန်အလှန် ပစ်ခတ်မှုဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး နယ်ခြားစောင့် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင် သုံးဦး ကျဆုံးခဲ့ကာ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင် လေးဦး ဒဏ်ရာရရှိခဲ့ ကြောင်း၊ ထို့ပြင် မော်တော်ယာဉ် လိုက်ပါမောင်းနှင် ပို့ဆောင်သည့် အရပ်သားယာဉ်မောင်း တစ်ဦး သေဆုံး ခဲ့ပြီး ယာဉ်နောက်လိုက် တစ်ဦး ဒဏ်ရာ ရရှိခဲ့ကြောင်း၊ ဖြစ်စဉ်ဖြစ်ပွားရာနေရာ

သို့ တပ်မတော်စစ်ကြောင်းများက အချိန်မီသွားရောက် ပူးပေါင်း၍ စစ်ကူပစ်ကူဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ပြီး ဆက်ခွာ ထွက်ပြေးသွားသော AA အကြမ်းဖက် သောင်းကျန်းသူအဖွဲ့များအား ထက်ကြပ် လိုက် စစ်ဆင်လျက်ရှိကြောင်း။ AA အကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းသူ အဖွဲ့များအနေဖြင့် အများပြည်သူ အသုံးပြုလျက်ရှိသော ဆက်သွယ်ရေး လမ်းကြောင်းများကို မိုင်းထောင်၊

မိုင်းဆွဲတိုက်ခိုက်မှုများ ဆောင်ရွက် လျက်ရှိပြီး ဒေသတည်ငြိမ်အေးချမ်း ရေးပျက်ပြားအောင် ဆောင်ရွက် လျက်ရှိသည့်အပြင် တရားဥပဒေ စိုးမိုးရေးနှင့် နယ်မြေတည်ငြိမ် အေးချမ်းရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ သည့်ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များကိုပါ ယခုကဲ့သို့ ချောင်းမြောင်း တိုက်ခိုက်လျက်ရှိ ကြောင်း ဖော်ပြထားသည်။ သတင်းစဉ်

ပန်းဘဲတန်းမြို့နယ်၌ သုံးထပ်အဆောက်အအုံ ပထမထပ် မီးဖိုချောင်ကြမ်းခင်း ပြိုကျ

ရန်ကုန် ဇွန် ၂၂ ရန်ကုန်မြို့ ပန်းဘဲတန်းမြို့နယ် အမှတ်(၆)ရပ်ကွက် လမ်း ၃၀ အောက်လမ်း တွင် ယမန်နေ့ည ၁၀ နာရီ မိနစ် ၂၀ က နှစ်ခန်းတွဲ သုံးထပ်အဆောက်အအုံ ပထမထပ် နောက်ဖေးမီးဖိုချောင်ကြမ်းခင်း ပေ ၂၀ x ၁၀ ပေခန့် မြေညီထပ်သို့ ပြိုကျမှုဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါအဆောက်အအုံသည် လွန်ခဲ့သော ခုနှစ်နှစ်ခန့်က ဒုတိယထပ်မှ ပထမထပ်သို့ ပြိုကျမှုဖြစ်ပွားစဉ်ကတည်းက မြို့နယ်စည်ပင်သာယာက အန္တရာယ်ရှိ အဆောက်အအုံအဖြစ် သတ်မှတ်ထားကြောင်း သိရသည်။ အခင်းဖြစ်ပွားရာနေရာသို့ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးနှင့် တာဝန်ရှိသူများ သွားရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ပြီး လူထုခိုက်ဒဏ်ရာရရှိမှုမရှိကြောင်းနှင့် အဆောက်အအုံပထမထပ်(ဝဲဘက်)တွင် အိမ်ငှားနေထိုင်သူမိသားစုများ အန္တရာယ်ကင်းဝေးစေရန်အတွက် ဆက်လက်နေထိုင်ခြင်းမပြုရန် မှာကြားခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။ နေခြည်(ပြန်/ဆက်)

ရေပူနှင့်မရမ်းချောင်းအမြဲတမ်းစစ်ဆေးရေးစခန်းများတွင် တရားမဝင်ကုန်စည်များ တားဆီးထိန်းချုပ်ရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

နေပြည်တော် ဇွန် ၂၂ တရားမဝင်ကုန်စည်များ တားဆီးထိန်းချုပ်ရေးအတွက် ရေပူနှင့်မရမ်းချောင်း အမြဲတမ်းစစ်ဆေးရေးစခန်းတို့ကို ဌာနဆိုင်ရာပူးပေါင်းအဖွဲ့များဖြင့် ၂၀၁၇ ခုနှစ် မတ် ၁ ရက်တွင် စတင်ဖွင့်လှစ်ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး ဇွန် ၂၁ ရက်တွင် မန္တလေး-မူဆယ် ပြည်ထောင်စုလမ်းမကြီးတစ်လျှောက် ကုန်သွယ်မှုယာဉ် ပို့ကုန် ၄၃၇ စီး၊ သွင်းကုန် ၃၈၃ စီး၊ ရန်ကုန်-မြဝတီလမ်းမကြီးတစ်လျှောက် ကုန်သွယ်မှုယာဉ် သွင်းကုန် ၂၄၉ စီး ကုန်စည်များသယ်ယူပို့ဆောင်လျက်ရှိသည်။ အဆိုပါ စစ်ဆေးရေးစခန်းများက တင်သွင်း/တင်ပို့သော ကုန်ပစ္စည်းများကို စစ်ဆေးမှုပြုလုပ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ဇွန် ၂၁ ရက်တွင် မရမ်းချောင်း အမြဲတမ်း စစ်ဆေးရေးစခန်းက တားဆီးမှုနှစ်ခု ခန့်မှန်း တန်ဖိုးငွေကျပ် ၄ ဒသမ ၇၇ သန်း တန်ဖိုးရှိ တရားဝင် စာရွက်စာတမ်း အထောက်အထားတစ်စုံတစ်ရာ တင်ပြ နိုင်ခြင်းမရှိသည့် ကွမ်းစားဆေးနှင့် စားသောက်ကုန်(အချိုရည်)များအား သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ဥပဒေတော်အတွင်း နေထိုင်ခြင်း ဘေးကင်းရန်ကွာ လွန်ချမ်းသာ



ရွှေပေါက်ကံစက်မှုဇုန်မှ မော်တော်ယာဉ် ခိုးယူသူအား သက်သေခံယာဉ်နှင့်အတူ ဆိုင်ကယ်လေးစီး ထပ်မံသိမ်းဆည်းရမိ

နေပြည်တော် ဇွန် ၂၂ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ရွှေပေါက်ကံစက်မှုဇုန်မှ မော်တော် ယာဉ် ခိုးယူသူအား ဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးရာ ခိုးရပါဆိုင်ကယ် လေးစီး ထပ်မံဖော်ထုတ်သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ဖြစ်စဉ်မှာ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး မြောက်ဥက္ကလာပ မြို့နယ် ရွှေပေါက်ကံမြို့နယ်ရှိ 'ဆုစုံ' မုန့်ချိုးစုံ စက်ရုံပိုင်ရှင် ဦးစိတ်ဖုန်းသည် ဇွန် ၄ ရက် ညနေ ၆ နာရီတွင် ၎င်းပိုင် လိုက်ထရပ်ယာဉ်အား စက်ရုံရှေ့လမ်းမပေါ်၌ စက်ရုံပိုင် အခြားယာဉ် ၁၀ စီးနှင့်အတူ ရပ်တန့်ထားခဲ့ကြောင်း၊ ဇွန် ၅ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် မုန့်ချိုးပို့ဆောင်ရန် စစ်ဆေးစဉ် လိုက်ထရပ်ယာဉ်မှာ ပျောက်ဆုံးနေသဖြင့် ရွှေပေါက်ကံ

နယ်မြေ ရဲစခန်းတွင် အမှုဖွင့်တိုင်တန်းခဲ့သည်။ အမှုမှ ပြစ်မှုကျူးလွန်သူအား ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ရဲတပ်ဖွဲ့နှင့် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးရဲတပ်ဖွဲ့တို့က ပူးပေါင်း စုံစမ်းဖော်ထုတ်ခဲ့ရာ ပြစ်မှုကျူးလွန်သူ ပုသိမ်မြို့နေ ချစ်လင်းကို(ခ)ဇော်ရှဲ့ အား သက်သေခံယာဉ်နှင့် အတူ ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ပြီး စစ်မေးရာ ၎င်းသည် ဆိုင်ကယ်လေးစီး အား ခိုးယူထားကြောင်း ထပ်မံစစ်ဆေးပေါ်ပေါက်သဖြင့် သက်သေခံဆိုင်ကယ်များအား လိုက်လံသိမ်းဆည်းရမိခဲ့၍ ရွှေပေါက်ကံနယ်မြေရဲစခန်းက အမှုဖွင့် ဆောင်ရွက်လျက် ရှိကြောင်း သိရသည်။ ရဲပြန်ကြား

ကြက်ပိုင်းလောင်းကစားသူ လေးဦးအား ဆက်စပ်ပစ္စည်းများနှင့်အတူ ဖမ်းဆီးရမိ

ပေါက် ဇွန် ၂၂ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ပေါက်မြို့နယ်တွင် တာချောက်ရိုး အတွင်း ကြက်တိုက်လောင်းကစားပြုလုပ်သူ လေးဦးနှင့် ဆိုင်ကယ် ၅၄ စီးအား ရဲတပ်ဖွဲ့က ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ပေါက်မြို့မရဲစခန်းမှ ဒုတိယရဲအုပ် ပြည့်ဖြိုးအောင် ဦးစီး

အဖွဲ့သည် ဇွန် ၂၀ ရက်က သတင်းအရ ကျားသိုက်ကျေးရွာ (ဒေသအခေါ်) တာချောက်ရိုးအတွင်းသို့ ဝင်ရောက် ရှာဖွေရာ အောင်ကျော်စိုး၊ တင့်လွင်၊ မင်းဇော်ဦးနှင့် ပြည့်ဖြိုးအောင်တို့ လေးဦးနှင့်အတူ ကြက်ပိုင်းပြုလုပ်ရာမှ တိုက်ကြက်ဖ နှစ်ကောင်၊ ဖုန်း ခြောက်လုံး၊ ဆိုင်ကယ် ၅၄ စီး၊ လေးစားကစားရာတွင် အသုံးပြုသော ဆက်စပ်ပစ္စည်းများ၊ ငွေစက္ကူရောရာတို့အား သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ပြီး အောင်ကျော်စိုးပါ လေးဦးအား ပေါက်မြို့မရဲစခန်းက အမှုဖွင့်အရေးယူထား ကြောင်း သိရသည်။ ဇေယျတူ(မကွေး)

MRTV		SCHEDULE Tuesday June 23 2020	
6:00 AM	ရတနာသုတ် ဖရိုတ်တရားတော်		သိပ္ပံပညာနှင့် ယနေ့တမ္ဘာ 5:35 PM
7:00 AM	BREAKFAST NEWS		ပြည်တွင်းသတင်း 6:00 PM
8:35 AM	ပြည်သူ့အကျိုးပြု မှတ်တိုင်ပြပွဲ		'ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ကြပါလေ မြန်မာ့သင်္ဘော' 6:25 PM
10:00 AM	သတင်းထဲက သတင်း		ကြာမနက်သမီးရဲ့ ချစ်သူ (၂၀၁၆-၁၇) 7:15 PM
11:35 AM	ဘဝထဲကဝတ္ထု၊ ဝတ္ထုထဲကဘဝ 'ထိုနေ့က ကားကျော်သည်'		၁၀၀ ရက်ပြည့်စီမံခန့်ခွဲရေး တက္ကသိုလ်ရာပြည့် ရက်ပြု စားသောက်များ 7:50 PM
3:20 PM	မြန်မာ့စာတတ်လမ်းဆွဲ 'ပန်းစွယ်ပွင့်စီချင်း' (အပိုင်း-၈)		ပြည်တွင်းသတင်း၊ နိုင်ငံတကာသတင်း 8:00 PM
5:05 PM	ဒေသတစ်ခု ထုတ်ကုန်တစ်ခု		တက္ကသိုလ်ရာပြည့်စီမံခန့်ခွဲရေး 'မိန်းလေးချင်ချင်အဖွဲ့' ညွှန်ပေး ဖိတ်ခေါ်သူ 9:00 PM

www.mrtv.gov.mm www.facebook.com/mrtvwebmediaportal

COVID-19 ရောဂါ စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုမှုနှင့်ပတ်သက်၍ သတင်းထုတ်ပြန်ခြင်း

(၂၂-၆-၂၀၂၀) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀)နာရီ

- ၁။ (၂၂-၆-၂၀၂၀) ရက်နေ့အတွက် COVID-19 ရောဂါ ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးရာတွင် -
 - အမျိုးသားကျန်းမာရေးဓာတ်ခွဲခွဲဆိုင်ရာဌာန (ရန်ကုန်) (NHL) မှ (ပထမအသုတ်) ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးမှု (၃၇၂) ခု၊
 - ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန (DMR) မှ ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးမှု (၁၉၉) ခုနှင့်
 - ရန်ကုန်မြို့၊ အမှတ်(၁)တပ်မတော်ဆေးရုံကြီး (ခုတင် ၁၀၀၀) မှ ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးမှု ၂၅၂ ခု၊ စုစုပေါင်း ၈၂၃ ခုအား ယနေ့၊ ညနေတွင် စစ်ဆေးပြီးစီးခဲ့ရာ-
 - COVID-19 ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ် မတွေ့ရှိရပါ။
- ၂။ (၂၂-၆-၂၀၂၀) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀)နာရီအထိ မြန်မာနိုင်ငံတွင် COVID-19 ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာ ၂၉၀ ဦးရှိပါသည်။

COVID-19 ရောဂါအတွက် ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးခဲ့မှုအခြေအနေထုတ်ပြန်ချက် (၂၂-၆-၂၀၂၀) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီ

(၂၂-၆-၂၀၂၀) ရက်နေ့တွင် အမျိုးသားကျန်းမာရေးဓာတ်ခွဲခွဲဆိုင်ရာဌာန (ရန်ကုန်) မှ (ပထမအသုတ်) ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးပြီးစီးခဲ့သည့် ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးမှု	(၃၇၂) ခု
(၂၂-၆-၂၀၂၀) ရက်နေ့တွင် ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာနမှ ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးပြီးစီးခဲ့သည့် ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးမှု	(၁၉၉) ခု
(၂၂-၆-၂၀၂၀) ရက်နေ့တွင် ရန်ကုန်မြို့ အမှတ်(၁)တပ်မတော်ဆေးရုံကြီး (ခုတင် ၁,၀၀၀) မှ ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးပြီးစီးခဲ့သည့် ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးမှု	(၂၅၂) ခု
COVID-19 (SARS-CoV-2) တွေ့ရှိ (ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ်)	(၀) ဦး

- ၃။ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြု လူနာဟောင်း (old confirmed case) များ၏ ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးမှုများတွင် (၂) ကြိမ်ဆက်တိုက် ပိုးမတွေ့ရှိသူ စုစုပေါင်း ၂၀၀ ဦးရှိပြီး ၎င်းတို့အနက် ၁၈၆ ဦးအား ဆေးရုံမှ ဆင်းခွင့်ပြုခဲ့ပြီးဖြစ်ကာ သတ်မှတ်နေရာ များတွင် အသွားအလာဆက်လက်ကန့်သတ်၍ စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုလျက်ရှိပါသည်။
- ၄။ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာများအနက် သေဆုံးသူ ၆ ဦး ရှိပါသည်။
- ၅။ (၂၁-၆-၂၀၂၀) ရက်နေ့၊ နေ့လယ် (၁၂:၀၀) နာရီမှ (၂၂-၆-၂၀၂၀)ရက်နေ့၊ နေ့လယ် (၁၂:၀၀) နာရီအတွင်း တွေ့ရှိရသော စောင့်ကြည့်လူနာအသစ် (၂၃) ဦး ရှိပါသည်။

COVID-19 ရောဂါအတွက် ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးခဲ့မှုအခြေအနေထုတ်ပြန်ချက် (၂၂-၆-၂၀၂၀) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီ

	အသစ်	ယခုအထိ စုစုပေါင်း
COVID-19 ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာ စုစုပေါင်း (confirmed)	(၁) ဦး	(၂၉၀) ဦး
ကုသမှုခံယူပြီး ရောဂါပိုးကင်းစင်လာသူ (recovered)	(၁) ဦး	(၂၀၀) ဦး
သေဆုံးလူနာ (death)	(၀) ဦး	(၆) ဦး

ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန

COVID-19 ရောဂါ စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုမှုနှင့်ပတ်သက်၍ သတင်းထုတ်ပြန်ခြင်း

(၂၂-၆-၂၀၂၀) ရက်နေ့၊ နံနက်(၈:၀၀)နာရီ

- ၁။ (၂၁-၆-၂၀၂၀) ရက်နေ့အတွက် COVID-19 ရောဂါ ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးရာတွင် -
 - အမျိုးသားကျန်းမာရေးဓာတ်ခွဲခွဲဆိုင်ရာဌာန (ရန်ကုန်) (NHL) မှ ထပ်မံစစ်ဆေးပြီးစီးခဲ့သော ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးမှု (၅၆၆) ခု၊
 - ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဓာတ်ခွဲခွဲဆိုင်ရာဌာန(မန္တလေး) မှ စစ်ဆေးပြီးစီးခဲ့သော ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးမှု (၁၉၅) ခု၊ စုစုပေါင်း ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးမှု (၇၆၁) ခုတို့တွင် -
 - COVID-19 ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ် မတွေ့ရှိပါ။
- ၂။ သို့ဖြစ်ရာ (၂၁-၆-၂၀၂၀) ရက်နေ့အတွက် COVID-19 ရောဂါ ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးရာတွင် -
 - အမျိုးသားကျန်းမာရေးဓာတ်ခွဲခွဲဆိုင်ရာဌာန(ရန်ကုန်)(NHL) မှ ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးမှု (၁၁၃၀) ခု၊
 - ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန(DMR) မှ ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးမှု (၂၄၅) ခု၊
 - ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဓာတ်ခွဲခွဲဆိုင်ရာဌာန(မန္တလေး) မှ ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးမှု (၁၉၅) ခု၊ စုစုပေါင်း ၁၅၇၀ ခုအား စစ်ဆေးခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး COVID-19 ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြု လူနာသစ် (၃) ဦးတွေ့ရှိခဲ့ပါ သည်။ (ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ် (၃) ဦးတွေ့ရှိကြောင်းကို (၂၁-၆-၂၀၂၀) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီသတင်းတွင် ထုတ်ပြန်ပြီးဖြစ်ပါသည်။)

- ၃။ (၂၂-၆-၂၀၂၀)ရက်နေ့၊ နံနက်(၈:၀၀)နာရီအထိ မြန်မာနိုင်ငံတွင် COVID-19 ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာ ၂၉၀ ဦးရှိပါသည်။

COVID-19 ရောဂါအတွက် ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးမှုအခြေအနေ (၂၂-၆-၂၀၂၀) ရက်နေ့၊ နံနက် (၈:၀၀) နာရီ

(၂၁-၆-၂၀၂၀) ရက်နေ့အတွက် အမျိုးသားကျန်းမာရေးဓာတ်ခွဲခွဲဆိုင်ရာဌာန (ရန်ကုန်) (NHL) မှ ထပ်မံစစ်ဆေးပြီးစီးခဲ့သည့် ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးမှုစုစုပေါင်း	(၅၆၆) ခု
(၂၁-၆-၂၀၂၀) ရက်နေ့အတွက် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဓာတ်ခွဲခွဲဆိုင်ရာဌာန (မန္တလေး) မှ စစ်ဆေးပြီးစီးခဲ့သည့် ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးမှုစုစုပေါင်း	(၁၉၅) ခု
COVID-19 (SARS-CoV-2) တွေ့ရှိ (ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ်) (positive)	(၃) ဦး

ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန

မြဝတီတံတား အမှတ် (၂) မှ မြန်မာရွှေ့ပြောင်းလုပ်သား ၈၄၈ ဦး ဆက်လက်ဝင်ရောက်

မြဝတီ ဇွန် ၂၂
ထိုင်းနိုင်ငံမှ မြန်မာရွှေ့ပြောင်းလုပ်သား ၈၄၈ ဦးသည် မြဝတီ အမှတ်(၂) ချစ်ကြည်ရေးတံတားမှတစ်ဆင့် ယနေ့ ဆက်လက်ဝင်ရောက်လာခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
ထိုသို့ပြန်လည်ဝင်ရောက်လာသူများသည် ထိုင်းနိုင်ငံ ဆိုင်ရာ မြန်မာသံရုံး၏ ခွင့်ပြုချက်ရယူကာ ထိုင်းနိုင်ငံ ဒေသအသီးသီးမှ ၎င်းတို့၏ အစီအစဉ်ဖြင့် ပြန်လည် ဝင်ရောက်လာသူများဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
ပြန်လည်ဝင်ရောက်လာသူများအား ကျန်းမာရေး စစ်ဆေးမှုနှင့် အခြားသောလိုအပ်ချက်များကို ဆောင်ရွက် နိုင်ရန်အတွက် ကရင်ပြည်နယ် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးသန့်ဇင်အောင်၊ ခရိုင်/မြို့နယ်တို့မှ တာဝန်ရှိသူများက ကြီးကြပ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။
ပြန်လည်ဝင်ရောက်လာသူများအနေဖြင့် မေ ၁ ရက် တွင် ၆၀၊ မေ ၂ ရက်တွင် ၅၄ ဦး၊ မေ ၃ ရက်တွင် ၆၀ ဦး၊ မေ ၄ ရက်တွင် ၄၄ ဦး၊ မေ ၅ ရက်တွင် ၂၃ ဦး၊ မေ ၈ ရက် တွင် ၁၀၀၊ မေ ၁၀ ရက်တွင် ၄၄ ဦး၊ မေ ၁၁ ရက်တွင် ၁၃ ဦး၊ မေ ၁၂ ရက်တွင် ၄၁ ဦး၊ မေ ၁၃ ရက်တွင် ၁၆ ဦး၊

၁၄ ရက်တွင် ၃၈ ဦး၊ မေ ၁၅ ရက်တွင် ၁၂၀၊ မေ ၁၆ ရက်တွင် ၇၆ ဦး၊ မေ ၁၇ ရက်တွင် ၉၀၊ မေ ၁၉ ရက်တွင် ၆၄ ဦး၊ မေ ၂၂ ရက်တွင် ၃၆ ဦး၊ မေ ၂၃ ရက်တွင် ၆၀၄ ဦး၊ မေ ၂၄ ရက်တွင် ၁၁၁၈ ဦး၊ မေ ၂၅ ရက်တွင် ၁၂၇၇ ဦး၊ မေ ၂၆ ရက်တွင် ၁၃၉၄ ဦး၊ မေ ၂၇ ရက်တွင် ၁၄၃၄ ဦး၊ မေ ၂၈ ရက်တွင် ၁၁၆၈ ဦး၊ မေ ၂၉ ရက်တွင် ၁၂၀၂ ဦး၊ မေ ၃၀ ရက်တွင် ၁၁၅၂ ဦး၊ မေ ၃၁ ရက်တွင် ၁၅၁၁ ဦး၊ ဇွန် ၁ ရက်တွင် ၁၀၄၃ ဦး၊ ဇွန် ၂ ရက်တွင် ၁၅၁၇ ဦး၊ ဇွန် ၃ ရက်တွင် ၁၅၄၇ ဦး၊ ဇွန် ၄ ရက်တွင် ၁၂၀၄ ဦး၊ ဇွန် ၅ ရက် တွင် ၁၁၉၀၊ ဇွန် ၆ ရက်တွင် ၁၇၈၄ ဦး၊ ဇွန် ၇ ရက်တွင် ၁၆၃၅ ဦး၊ ဇွန် ၈ ရက်တွင် ၉၄၆ ဦး၊ ဇွန် ၉ ရက်တွင် ၁၀၉၄ ဦး၊ ဇွန် ၁၀ ရက်တွင် ၉၉၄ ဦး၊ ဇွန် ၁၁ ရက်တွင် ၆၇၀ ဦး၊ ဇွန် ၁၂ ရက်တွင် ၈၂၃ ဦး၊ ဇွန် ၁၃ ရက်တွင် ၇၇၅ ဦး၊ ဇွန် ၁၄ ရက်တွင် ၆၀၀၊ ဇွန် ၁၅ ရက်တွင် ၅၀၆ ဦး၊ ဇွန် ၁၆ ရက်တွင် ၆၄၄ ဦး၊ ဇွန် ၁၇ ရက်တွင် ၈၇၇ ဦး၊ ဇွန် ၁၈ ရက် တွင် ၆၉၈ ဦး၊ ဇွန် ၁၉ ရက်တွင် ၄၉၄ ဦး၊ ဇွန် ၂၀ ရက်တွင် ၆၅၇ ဦး၊ ဇွန် ၂၁ ရက်တွင် ၆၄၂ ဦး၊ ယနေ့တွင် ၈၄၈ ဦး ပြန်လည်ဝင်ရောက်ခဲ့ပြီး စုစုပေါင်း ၃၂၈၆၈ ဦးအထိ



ပြန်လည်ဝင်ရောက်ခဲ့ပြီး ဖြစ်သည်။ အမျိုးသမီး ၃၃၅ ဦး၊ စုစုပေါင်း ၈၄၈ ဦးဖြစ်ကြောင်း သိရ သည်။ ယနေ့ ပြန်လည်ဝင်ရောက်သူများအနေဖြင့် တိုင်း သည်။ ဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်အသီးသီးမှ အမျိုးသား ၅၁၃ ဦး၊ ထိန်လင်းအောင်(ပြန်/ဆက်)

အိမ်ထဲမှာနေ.... အသက်ရှည်

ဒေါက်တာနီလာသိန်း (လင်းရောင်သစ်)

ကမ္ဘာတစ်ဝန်းမှာ ကိုဗစ်-၁၉ ဝင်ရောက်ခဲ့တာ ခြောက်လရှိခဲ့ပြီ။ မြန်မာနိုင်ငံကို ရောက်တဲ့ကာလ သုံးလအတွင်းမှာ 'စတေးဟုမ်း' ကာလတွေကို စိတ်ရှည်လက်ရှည်ဖြတ်သန်းခဲ့ကြပြီ။ တစ်ကမ္ဘာလုံးမှာ ဆူညံနေတဲ့ ကိုဗစ်အသံတွေ၊ ဆူပူအုံကြွမှုတွေနဲ့ ဟိုဘက်ကိုနားစွင့်ကြည့်လိုက်၊ ဒီဘက်ကို စောင်းငဲ့ကြည့်လိုက်နဲ့ မိမိကိုယ်တိုင်လည်း အသက်ရှင်ကျန်ရစ်ခဲ့ဖို့အရေး ခံစစ်တွေ၊ တိုက်စစ်တွေနဲ့ ရင်ဆိုင်ဖြတ်ကျော်ခဲ့ဖူးပြီ။

အနည်းဆုံးရက်ပေါင်း ၂၈ ရက်ဆက်တိုက် ပိုးတွေ့လူနာလုံးဝမတွေ့ရပါမှ ဒီနိုင်ငံမှာ ရောဂါပိုးကင်းစင်ပြီလို့ ကြေညာနိုင်မယ်။ အဲဒီအချိန်မှာ ကျန်းမာရေးအတွက် ခြေချုပ်ကာလတွေ၊ စတေးဟုမ်းကာလတွေကို ဖြေလျော့နိုင်ကြမယ်ဆိုတော့လည်း ညတိုင်း၊ မနက်တိုင်း နေ့များရက်ဆက် ပိုးမတွေ့ပါစေနဲ့လို့သာ ဆုတောင်းနေကြရပါတယ်။

ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ရဲ့ ရောဂါပျိုးချိန်ဖြစ်တဲ့ မိုင်းရပ်စ်စတင်ထိတွေ့သည်မှ ရောဂါလက္ခဏာပြတဲ့ အချိန်ကြားကာလက ပျမ်းမျှအားဖြင့် ခြောက်ရက်ကနေ ၁၄ ရက်အထိ ကြာမြင့်ပါတယ်။ အဲဒီကာလက ရောဂါပြန့်ပွားဖို့ အလားအလာရှိတဲ့ ကာလဖြစ်ပါတယ်။ ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့ရဲ့ ကြေညာချက်မှာ ရောဂါပိုးစွန့်ထုတ်ကာလ ရောဂါလက္ခဏာမပြမီ နှစ်ရက်မှပိုပြီး လက္ခဏာပြပြီး ၂၈ ရက်အထိ အဲဒီကာလအတွင်းမှာ အခြားသောသူတွေကို ကူးစက်နိုင်ကြောင်း ထုတ်ပြန်ထားပါတယ်။ ဒါကြောင့်လည်း ရောဂါပိုးတွေ့တဲ့သူတိုင်းကို ၂ ရက် ကွာရန်တင်းထားပြီး ရောဂါပိုးမရှိတော့ဘူးဆိုမှ အိမ်မှာ ခုနစ်ရက်စုစုပေါင်း ၂၈ ရက် ကွာရန်တင်း ဝင်ကြရပါတယ်။

နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံနဲ့တစ်နိုင်ငံ မတူညီကြကူးစက်ရောဂါပျံ့နှံ့မှုကို ထိန်းချုပ်ကာကွယ်တဲ့ နေရာမှာ နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံနဲ့တစ်နိုင်ငံ မတူညီကြပါဘူး။ ဒါပေမဲ့ ရောဂါပိုးကူးစက်ပျံ့နှံ့ပုံ ကွင်းကြီးခြောက်ကွင်းနဲ့ ဆက်စပ်သုံးသပ်ကုသပုံတွေကတော့ တူညီကြပါတယ်။ အဲဒီကွင်းကြီး ခြောက်ကွင်းမှာ ပထမကွင်းက ရောဂါဖြစ်ပွားစေတဲ့အကောင် 'ရောဂါပိုး' ဖြစ်ပါတယ်။ ဒုတိယကွင်းက 'လက်ခံကောင်' ဆိုတဲ့ ရောဂါပိုးရှိသူ၊ ရောဂါပိုးသယ်ဆောင်သူ ဖြစ်ပါတယ်။ တတိယကွင်းကတော့ ရောဂါပိုးရှိသူရဲ့ ခန္ဓာကိုယ်က ထွက်ရှိတဲ့ အရည်၊ အမှန်အမှားတွေ ဖြစ်ပါတယ်။ ချောင်းဆိုးရာမှာ နှာချေရာမှာ တစ်ဆင့် လက်ခံကောင်ထံမှ ထွက်တဲ့လမ်းကြောင်းဖြစ်ပါတယ်။ စတုတ္ထကွင်းကတော့ ရောဂါပိုးပျံ့နှံ့ခြင်းဖြစ်ပါတယ်။ ရောဂါပိုးရှိသူမှ ချောင်းဆိုးခြင်း၊ နှာချေခြင်းကြောင့် ထွက်လာတဲ့ အမှန်အမှားတွေကတစ်ဆင့် ပျံ့နှံ့ခြင်းဖြစ်ပါတယ်။ ပဉ္စမကွင်းကတော့ ရောဂါဝင်ပုံဝင်နည်းပါ။ ဘယ်လိုနည်းနဲ့ ကူးစက်သလဲ။ ရှူရှိုက်ရာမှလည်းကောင်း၊ လက်မှတ်ဆင့်ထိတွေ့ရာမှလည်းကောင်း ဝင်ရောက်ခြင်းဖြစ်ပါတယ်။ ဆဋ္ဌမကွင်းကတော့ ဖြစ်နိုင်ခြေရှိတဲ့ အုပ်စုတွေဖြစ်ပါတယ်။ ဘယ်လိုလူမျိုးတွေ ရောဂါ ဖြစ်နိုင်ပါသလဲ။ ဥပမာ ကိုယ်ခံအားကျဆင်းတဲ့သူတွေ၊ မူလက ဆီးချို၊ သွေးတိုး၊ နှလုံး၊ ကျောက်ကပ်စတဲ့ ရောဂါရှိသူတွေ၊ အသက်ကြီးသူတွေ၊ ပိုးရှိလူနာတွေနဲ့ ထိတွေ့ဆက်စပ်သူတွေပဲ ဖြစ်ပါတယ်။

အဲဒီကွင်းကြီး ခြောက်ကွင်းထဲက အရေးကြီးတဲ့ကွင်းသုံးကွင်းဖြစ်တဲ့ ဒုတိယ၊ စတုတ္ထနဲ့ ဆဋ္ဌမ ကွင်းတွေကို ကောင်းစွာထိန်းနိုင်ပြီဆိုရင် စိတ်ချရပြီဖြစ်ပါတယ်။ ဒုတိယကွင်းဖြစ်တဲ့ ပိုးရှိသူ၊ ပိုးသယ်ဆောင်ထားသူ 'လက်ခံကောင်' ကွင်းကို ဖြတ်တဲ့နည်းက ပိုးတွေ့လူနာကို ရှာဖွေခြင်း၊ ဆေးရုံပို့ခြင်း၊ ကုသပေးခြင်းတို့ဖြစ်ပါတယ်။ စတုတ္ထကွင်းကို ဖြတ်ဖို့အတွက် ပိုးရှိသူရဲ့ ခန္ဓာကိုယ်က ထွက်တဲ့အရည်တွေ၊ နှာစေး၊ ချောင်းဆိုးရာက ထွက်တဲ့ နှပ်ရည်တွေ၊ နှာရည်တွေ၊ ရောဂါပိုးရှိသူရဲ့ လက်နဲ့ထိတွေ့မိရာက ထပ်ဆင့် ကူးစက်ပျံ့နှံ့တာတွေကို တားဆီးရမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် မကြာခဏ လက်ဆေးခြင်း၊ နှာခေါင်းစည်းဝတ်ခြင်း၊ ခပ်ခွာခွာနေထိုင်ခြင်းတွေကို ပြုလုပ်ရခြင်းဖြစ်ပါတယ်။

အရေးကြီးတဲ့ နောက်ဆုံးကွင်းကတော့ ဆဋ္ဌမကွင်းပါ။ အဲဒီကွင်းကို ဖြတ်တောက်ဖို့ဆိုရင် ကိုယ်ခံအားနည်းသူ

တွေ၊ ဆီးချို၊ သွေးတိုး၊ နှလုံးရောဂါ အခံရှိသူတွေ၊ အသက်ကြီးတဲ့သူတွေ၊ ပိုးရှိလူနာရဲ့ အိမ်သားတွေ၊ ထိတွေ့ဆက်စပ်မှုရှိသူတွေကို 'စတေးဟုမ်း' နေထိုင်ခြင်းအားဖြင့် ရောဂါပိုးပျံ့နှံ့မှုကို တားဆီးဖြတ်တောက်ရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

မြန်မာနိုင်ငံအနေနဲ့ အဲဒီကွင်းတွေကို စနစ်တကျ ဖြတ်တောက်နိုင်ခဲ့လို့ ယနေ့ကမ္ဘာမှာ ကိုဗစ်-၁၉ ဖြစ်ပွားတဲ့ နိုင်ငံပေါင်း ၂၁၅ နိုင်ငံရှိတဲ့အနက်မှာ ဖြစ်ပွားမှု အနည်းအများ စာရင်းဇယားရဲ့ အောက်ဆုံးနေရာလောက်မှာ ရှိနေခဲ့ပါတယ်။ ရောဂါပိုးတွေ့ရှိပြီး အဆိုးရွားဆုံးနိုင်ငံ အစဉ်လိုက်ကြည့်တဲ့အခါ လက်ရှိအချိန်မှာ (၁) အမေရိကန်၊ (၂) ဘရာဇီး၊ (၃) ရုရှား၊ (၄) အိန္ဒိယ၊ (၅) ဗြိတိန်နဲ့ ပြီးရင် စပိန်၊ ပီရူး၊ ချီလီ၊ အီတလီ၊ အီရန်၊ ဂျာမနီ၊ တာဂီ၊ ပါကစ္စတန်၊ မက္ကဆီကို၊ ပြင်သစ်၊ ဆော်ဒီအာရေဗျ၊ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်၊ ကနေဒါ၊ တောင်အာဖရိကစသဖြင့်ရှိနေပြီး မြန်မာနိုင်ငံကတော့ အမှတ်စဉ် (၁၅၉) မှာ ရှိနေပါတယ်။

အဲဒီလို ဇယားရဲ့အောက်ဆုံးမှာနေရာယူနေရတာက စတေးဟုမ်းကာလရဲ့ အကျိုးကျေးဇူးကြောင့်ပဲ ဖြစ်ပါတယ်။ မြန်မာနိုင်ငံမှာ ပထမလှိုင်း လူနာစေ့တွေ တယ်ဆိုတာက နိုင်ငံတော်နဲ့ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနရဲ့ အစီအမံတွေကောင်းခဲ့တယ်။ လက်ဆေးဖို့၊ နှာခေါင်းစည်း

သုတေသနလုပ်ငန်းတွေ တိုးချဲ့လုပ်ဆောင်နေကြပါတယ်။ လူထုရဲ့ ကိုယ်ခံစွမ်းအား၊ ခံနိုင်ရည်စွမ်းအားတွေရပြီး ရောဂါဖြစ်နှုန်းကျသွားမလား ဆိုတာ စောင့်ကြည့်ရပါတယ်။ ကာကွယ်ဆေးတွေ အောင်အောင်မြင်မြင် ထုတ်လုပ် သုံးစွဲနိုင်တဲ့နေ့အထိ စောင့်ကြည့်ရပါမယ်။ ဒါကြောင့် စတေးဟုမ်းကာလကို ဘယ်လိုပဲ တိုးမြှင့်လိုက်သည်ဖြစ်စေ ပြည်သူ့ လူထုအတွက်၊ မိမိအတွက် ထည့်တွေးပြီး စိတ်ရှည်ကြရပါမယ်။

ဝတ်ဖို့၊ အိမ်ထဲမှာနေဖို့၊ လူစုလူဝေးမလုပ်ဖို့ စသဖြင့် ပြည်တွင်းကူးစက်မှုမရှိအောင် ထိန်းထားနိုင်ခဲ့တယ်။ ဒုတိယလှိုင်းကတော့ ပြည်တော်ပြန်တွေပြန်လာတယ်။ ပိုးတွေ့လူနာတွေ ပါလာတယ်။ သူတို့ကို ကွာရန်တင်းထားပြီး ထိန်းချုပ်တယ်။ နိုင်ငံတော်အနေနဲ့ ပြည်ပပြန်တွေ၊ လွှဲပြောင်းလုပ်သားတွေကို စနစ်တကျလက်ခံစစ်ဆေးပြီး ထိန်းချုပ်နေတယ်။

တရားမဝင်နယ်စပ်ဖြတ်ကျော် ဝင်ရောက်လာတဲ့ အန္တရာယ်ကိုလည်း ပိုင်းဝန်းကာကွယ် တားဆီးနေကြပါတယ်။ အဲဒီလို တိတ်တဆိတ် ခိုးဝင်လာသူတွေက ကွာရန်တင်းမဝင်ကြတော့ အန္တရာယ်ကြီးလှပါတယ်။ ခိုးဝင်သူတွေကို လက်သင့်ခံ၊ ဖုံးကွယ်ထားကြဖို့ နိုင်ငံတော်က အထူးဂရုပြုဆောင်ရွက်နေပါတယ်။ ဒါကြောင့် ဒုတိယလှိုင်းနဲ့ပတ်သက်ပြီး နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ကိုယ်တိုင်က ဒုတိယလှိုင်းဟာ ပိုခက်ခဲနိုင်မယ်၊ အကောင်းဆုံးကိုမျှော်လင့်ပြီး အဆိုးဆုံးအတွက် အသင့်ပြင်ဆင်ထားဖို့ နှိုးဆော်တာဖြစ်ပါတယ်။

အိမ်မှာနေကြတာက ပိုပြီးလုံခြုံစေ

ဒီကာလမှာ စက်ရုံ၊ အလုပ်ရုံတွေဖွင့်တယ်။ ဈေးတွေ၊ ရှေ့ပင်းမောတွေ၊ ရုံးတွေဖွင့်တယ်ဆိုတော့ တတိယလှိုင်းအတွက် စိုးရိမ်လာရပါတော့မယ်။ ခိုးဝင်လာကြသူတွေက ကွာရန်တင်းမဝင်ကြတဲ့ မြို့ထဲ၊ ရွာထဲ လျှောက်သွားကြမယ်။ သူတို့မှာ ရောဂါပါလာခဲ့ရင် ရောဂါပြန့်ပွားသွားဖြစ်မယ်။ အဲဒီအခါ ကူးစက်ပျံ့နှံ့သူတွေကို လိုက်ရှာဖို့က "ငှက်ခြေရာလေမှာ ရှာရသလို" ခက်ရပါတော့မယ်။ ကွင်းခြောက်ကွင်းထဲက ဆဋ္ဌမကွင်းကိုဖြတ်ရမယ်ဆိုတဲ့ကဏ္ဍနဲ့ သက်ဆိုင်သွားပါပြီ။ ဒါကြောင့် စတေးဟုမ်းနေတာက စိတ်ချရတယ်။ အိမ်မှာနေကြတာက ပိုပြီးလုံခြုံစေပါတယ်။

ဒါပေမဲ့ စတေးဟုမ်းကာလက သုံးလအထိ ကြာလာ

တော့ ပြည်သူတွေဘက်က သံပတ်လျော့လာပြီ။ စိတ်မရှည်သလိုလိုဖြစ်လာပြီ။ နည်းနည်းထုံလာကြပြီ။ တစ်ပတ်ကနေ တစ်လ၊ တစ်လကနေ နှစ်လဆိုတော့ အသံနည်းနည်း ထွက်လာပြီး နှစ်လကနေ သုံးလဆိုတော့ စိတ်က ထိန်းမရတော့ဘူး။ အပြင်ထွက်ကို ထွက်မှဖြစ်တော့မယ်ပေါ့။ အကြောင်းရှိသူကလည်း အလုပ်အကြောင်းပြပြီး ထွက်ချင်တယ်။ အကြောင်းမရှိတဲ့သူကလည်း အကြောင်းမရှိအကြောင်းရှာ ထွက်တယ်။ စိတ်ကထွက်ပေါက်ပိတ်နေတာ မခံနိုင်တော့ဘူး။

သတိပြုလိုက်နာကြရ

အရင်က တစ်နေရာရာခိုင်းရင် ဆင်ခြေအမျိုးမျိုးနဲ့ ဖင်လှည့်ခေါင်းလှည့်နေခဲ့သူတွေက အခုအချိန်မှာတော့ သိပ်ကို ဖင်ပေါ့လှတယ်။ လှုပ်ခနဲဆို အပြင်ကိုရောက်သွားပြီ။ လှုပ်ခနဲဆို ဈေးရောက်သွားပြီ။ စားဝတ်နေရေးမှာ စားရေးက အဓိက၊ စားမှ အသက်ရှင်မယ်။ စားဖို့ဟင်းချက်စရာတွေ ဝယ်ရမယ်။ ဝယ်ဖို့ ငွေလိုတယ်။ ဒီတော့ အလုပ်ထွက်လုပ်မှ ရမယ်။ အပြင်ထွက်တာက ဟုတ်ပြီ။ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနက ထုတ်ပြန်တဲ့စည်းကမ်းတွေကို တိတိကျကျလိုက်နာရဲ့လား။ နှာခေါင်းစည်းကို စနစ်တကျ ဝတ်ရဲ့လား။ လိုအပ်ရင် လက်အိတ်စွတ်၊ မျက်မှန်တပ်၊

အိမ်ပြန်ရောက်တာနဲ့ ဆံပင်ကအစ ဖိနပ်အဆုံး သေသေချာချာ ဆေးကြောသန့်စင်ရဲ့လားစသဖြင့် သတိပြုလိုက်နာကြရပါမယ်။

နိုင်ငံတော်အနေနဲ့ ရောဂါပိုးကူးစက်ပျံ့နှံ့မှုကို ဆက်လက်ထိန်းချုပ်ဆောင်ရွက်ဖို့ လိုအပ်ချက်အရ မူလက ထုတ်ပြန်ထားခဲ့တဲ့ ညွှန်ကြားချက်နဲ့စွဲမှသည် ရက်ထပ်မံတိုးမြှင့်ရတယ်ဆိုတဲ့နေရာမှာ ဒါတွေကို အများကြီး ကြိုတင်မြင်မြင်ပြီး ဖြစ်နိုင်ခြေတွေ၊ ကာကွယ်တားဆီးရေးတွေ စသဖြင့် ထောက်ထားတွက်ချက်ပြီးမှ ကြေညာရပါတယ်။ ဗိုင်းရပ်စ်အပေါ်မှာ လူတိုင်းအတွက် စိတ်ချရပြီဆိုတဲ့ အချိန်ကို စောင့်ရပါတယ်။

ကမ္ဘာ့လူဦးရေရဲ့ တစ်ဝက်ဟာ မိုင်းရပ်စ်အသစ်ကို ခံနိုင်ရည်ရှိတဲ့ ကိုယ်ခံအားစနစ် ပြည့်ဝလာချိန်မှာ နောက်ထပ် မိုင်းရပ်စ်ပြန်ပေါ်လာတာကို တားဆီးနိုင်တဲ့ အချိန်ရောက်မှ စိတ်ချရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ အဲဒီအချိန်ဆိုတာ ကလည်း ရောဂါရှိတဲ့သူတွေ ပြန်လည်ကောင်းမွန်သွားချိန်နဲ့ ကာကွယ်ဆေးတွေထိုးပေးနိုင်ပြီဆိုတဲ့ အချိန်ပဲဖြစ်ပါတယ်။ နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံနဲ့တစ်နိုင်ငံ ရောဂါလှိုင်းတွေက မတူညီကြတော့ သတိမှတ်ချက်တွေ၊ ပေါ်လစီတွေကလည်း မတူညီနိုင်ပါဘူး။ ကူးစက်ရောဂါအသွင် ပျံ့နှံ့နှုန်းမြန်ရင်မြန်သလို ဆိုးဆိုးရွားရွား ရင်ဆိုင်ကြရပါတယ်။

ရောဂါပိုးအသစ်ကို တိုက်တဲ့စစ်ပွဲမှာ လွန်ဆွဲနေတဲ့ ကြိုးသုံးချောင်းရှိပါတယ်။ ရောဂါကို ဆန့်ကျင်တိုက်ခိုက်တဲ့ နည်းလမ်း၊ စီးပွားရေးအကာအကွယ်ပြည့်စုံခြင်းနဲ့ လူ့အဖွဲ့အစည်းတစ်ရပ်လုံး ဟန့်ချက်ညီမှုဆိုတဲ့ ကြိုးတွေပဲ ဖြစ်ပါတယ်။ စတေးဟုမ်းတွေ၊ ကွာရန်တင်းတွေ၊ လော့ဒေါင်းတွေ၊ ခပ်ခွာခွာနေခြင်းတွေ အားလုံးဟာ ရောဂါမပြန့်ပွားစေဖို့ ဟန့်တားပေးတဲ့ အကြောင်းတရားတွေသာ ဖြစ်ပါတယ်။ ကိုဗစ်ရောဂါကြီးက ဆက်လက်လေ့လာနေရဆဲဖြစ်ကြောင်း

ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့ချုပ်ကြီးက ကြေညာထားပါတယ်။ ရောဂါပိုးရှိပြီး ရောဂါလက္ခဏာမပြတဲ့ ရောဂါပိုး သယ်ဆောင်ထားသူတွေ ပြည်သူတွေကြားမှာ ရော့နော့ ရှိနေမလား၊ ဘယ်လောက်ရှိနေမလဲ မခန့်မှန်းနိုင်ပါဘူး။ ဒီတော့ သုတေသနလုပ်ငန်းတွေ တိုးချဲ့လုပ်ဆောင်နေကြပါတယ်။ လူထုရဲ့ ကိုယ်ခံစွမ်းအား၊ ခံနိုင်ရည်စွမ်းအားတွေရပြီး ရောဂါဖြစ်နှုန်းကျသွားမလားဆိုတာ စောင့်ကြည့်ရပါတယ်။ ကာကွယ်ဆေးတွေ အောင်အောင်မြင်မြင် ထုတ်လုပ်သုံးစွဲနိုင်တဲ့နေ့အထိ စောင့်ကြည့်ရပါမယ်။ ဒါကြောင့် စတေးဟုမ်းကာလကို ဘယ်လိုပဲတိုးမြှင့်လိုက်သည်ဖြစ်စေ ပြည်သူ့လူထုအတွက်၊ မိမိအတွက် ထည့်တွေးပြီး စိတ်ရှည်ကြရပါမယ်။

ယနေ့ကမ္ဘာမှာ ကိုဗစ်ရောဂါပိုး တွေ့ရှိသူပေါင်း ၉၀၈၀၇၉၅ ဦး၊ သေဆုံးသူ ၄၇၁၃၀၆ ဦး ဖြစ်နေပါတယ်။ အိန္ဒိယမှာဆိုရင် တစ်နေ့တည်းမှာ ပိုးတွေ့သူ တစ်သောင်းကျော်ဖြစ်ပြီး အမြင့်ဆုံးစိုးရိမ်မှတ်ကို ရောက်နေခဲ့ပါပြီ။ အမေရိကန်မှာ အာဖရိကမှာ၊ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်မှာ စသဖြင့် ပိုးတွေ့လူနာစာရင်းက တရိပ်ရိပ်တက်နေပါတယ်။ ပြည့်စုံချမ်းသာတိုးတက်ပါတယ်ဆိုတဲ့ နိုင်ငံကြီးတွေ တောင် ဆုံးရှုံးမှုတွေနဲ့ အကြီးအကျယ်ရင်ဆိုင်နေကြရပါတယ်။ တစ်ကမ္ဘာလုံး ထိခိုက်နစ်နာကြရတယ်။ အဓိကက လူ့အသက်ပေါင်းများစွာ သေကျေပျက်စီးကြရတယ်။ တစ်ဖက်ကလည်း ကပ်ရောဂါကာလတစ်လျှောက်လုံး နိုင်ငံရဲ့ယန္တရားတွေ ရပ်ဆိုင်းသွားကြတယ်။ စက်ရုံ၊ အလုပ်ရုံတွေ၊ ခရီးသွားလုပ်ငန်းတွေ၊ သွင်းကုန်၊ ထုတ်ကုန် ကုန်စည်စီးဆင်းမှုတွေ၊ လေကြောင်းလိုင်းတွေ ရပ်ဆိုင်းထားကြရတယ်။ တက္ကသိုလ်တွေ၊ စာသင်ကျောင်းတွေ ပိတ်ထားရတယ်။

မြန်မာနိုင်ငံအနေနဲ့က ပြည်တွင်းသယ်ယာပို့ဆောင်ရေး၊ စားသောက်ကုန်တွေ၊ ဆန်၊ ဆီ၊ ဆား၊ ငရုတ်၊ ကြက်သွန်၊ ပဲ၊ ပြောင်း၊ နှမ်း၊ ဝါ၊ အသား၊ ငါး၊ သစ်သီးဝလံတွေ ပေါကြွယ်ဝတယ်။ ဒီကာလလောက်နဲ့တော့ အငတ်ဘေးနဲ့ ခက်ခက်ခဲခဲရင်ဆိုင်ရဖို့ မရှိဘူး။ အလှူရှင်တွေကလည်း မျှဝေပေးကြတယ်။ ကျေးလက်တောရွာတွေမှာဆိုရင် လယ်ထဲယာထဲ၊ ချောင်းထဲ၊ မြောင်းထဲကရတဲ့ အသား၊ ငါး၊ သစ်သီးသစ်ရွက်တွေနဲ့ အလှူပို့မိမိ စားသောက်နိုင်ကြတယ်။ ဒါကြောင့် မြန်မာနိုင်ငံမှာလူဖြစ်ရတာ အင်မတန် ကုသိုလ်ကောင်းလှပါတယ်။

ပြောင်းလဲတတ်ကြ

ဒါပေမဲ့ အိမ်ထဲမှာ နေရတာကြာလာတဲ့အခါ၊ ပြင်ပလောကကို လွတ်လပ်စွာ သွားလာခွင့်မရတဲ့အခါ၊ စိတ်သွားတိုင်း ကိုယ်မပါရတဲ့အခါ လူတိုင်းဟာ စိတ်ဆတ်နေတတ်ကြတယ်။ စိတ်ထွက်ပေါက် ပိတ်နေတဲ့အခါ အားနည်းသူကို အနိုင်ယူတတ်တာ၊ အိမ်တွင်းအကြမ်းဖက်မှုတွေများလာတတ်တာဆိုတဲ့ အချက်အလက်တွေကိုတော့ သတိပြုကြရပါတယ်။ စိတ်ဆိုတာလည်း အသက်အရွယ်၊ အခြေအနေ၊ အချိန်အခါနဲ့ ပတ်ဝန်းကျင်အပေါ်မှာမူတည်ပြီး ပြောင်းလဲတတ်ကြပါတယ်။

ဘယ်လိုပဲဖြစ်ဖြစ် မိမိအသက်ရှင်သန်ကျန်ရစ်ဖို့အတွက် နောက်ထပ် တစ်နှစ်ဖြစ်ပါစေ၊ နှစ်နှစ်ဖြစ်ပါစေ စိတ်ရှည်သည်းခံစွာနဲ့ ကိုဗစ်ကာလရဲ့ စည်းကမ်းတွေ၊ အမူအကျင့်တွေကို ဆက်လက်ထိန်းသိမ်းရင်း အသက်ရှင်သန်သွားကြရပါမယ်။

ဒါကြောင့်လည်း 'နယူးနော်မယ်' ဆိုတဲ့စကားလုံးက ဒီကာလမှာ အဓိပ္ပာယ်ရှိတဲ့ စကားလုံးဖြစ်လာခဲ့တယ်။ ကိုဗစ်ဆိုတဲ့ ကမ္ဘာ့ကပ်ရောဂါဟာ လူသားတွေရဲ့ အမူအကျင့်ဟောင်းတွေကို ပြောင်းလဲပေးခဲ့တယ်။ ပုံမှန်သွားလာနေထိုင်နိုင်ပါပြီလို့ ကြေညာချက်ထွက်လာသည် ကာလထိတိုင်အောင် လူ့အချင်းချင်းဆက်ဆံမှု၊ သွားလာနေထိုင်မှုပုံစံတွေက မူလအတိုင်း ပြန်မဖြစ်နိုင်တော့ပါဘူး။ လူတစ်ဦးနဲ့တစ်ဦး ပူးပူးကပ်ကပ်၊ နီးနီးစပ်စပ်၊ တိုးတိုးငွေငွေ၊ ကြက်ပျံမကျ လူစုလူဝေး၊ တအံ့တမကြီးနဲ့ အသင်းအဖွဲ့တွေ အတူတကွ သီဆိုကခုန်၊ တွေ့ဆုံမြူးထူးပျော်ပါးကြဖို့ကို မသိစိတ်က အလိုလိုတုန့်ဆုတ်သွားကြပါတော့မယ်။

မြန်မာနိုင်ငံအတွင်း ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ် စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုမှု အခြေအနေ

ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးသူစုစုပေါင်း	ပိုးတွေ့လူနာပေါင်း
၆၃၄၁၈	၂၉၀
ရောဂါပိုးကင်းစင်လာသူ	သေဆုံးသူ
၂၀၀	၆

စောင့်ကြည့်လူနာ စုစုပေါင်း - ၅၇၃၆

ရောဂါကင်းစင်၍ ဆေးရုံမှ ဆင်းခွင့်ရရှိသူ - ၁၆၆ ဦး (အသွားအလာ ဆက်လက်ကန့်သတ်ထားရှိ)

✦ ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီးများ၌ ရောဂါပိုး တွေ့ရှိမှုနှင့် သေဆုံးသူ စာရင်းဖော်ပြမှု

စဉ်	ပြည်နယ်/တိုင်းဒေသကြီး	ပိုးတွေ့ရှိသူ	သေဆုံးသူ
၁	ရန်ကင်း	၂၂၃	၅
၂	ချင်း	၁၀	
၃	စစ်ကိုင်း	၉	
၄	ရခိုင်	၉	
၅	ပဲခူး	၈	၁
၆	ဗွဲ့နီ	၆	
၇	ရှမ်း(တောင်)	၄	
၈	မန္တလေး	၃	
၉	ရှမ်း(မြောက်)	၃	
၁၀	ရခိုင်(မြောက်)	၃	
၁၁	မကွေး	၃	
၁၂	နေပြည်တော်	၂	
၁၃	ကရင်	၂	
၁၄	ဧရာဝတီ	၂	
၁၅	ကချင်	၂	
၁၆	တနင်္သာရီ	၁	
စုစုပေါင်း		၂၉၀	၆

✦ ယနေ့အချိန်ထိ ကယားပြည်နယ်တွင် ရောဂါပိုးတွေ့ရှိသူ မရှိပါ။

ကိုးကား - ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာန ၂၂-၆-၂၀၂၀ ရက်၊ ည(၈) နာရီ

ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများမှ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက် / သေဆုံးမှု အများဆုံး ၁၀ နိုင်ငံ

နိုင်ငံအမည်	ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ပိုးတွေ့ရှိသူ	ရောဂါပိုး ကင်းစင်သွားသူ	ပိုးတွေ့ သေဆုံးလူနာ
အမေရိကန်	၂၃၅၇၃၃	၉၈၀၃၆၇	၁၂၂၅၉
ဘရာဇီး	၁၀၈၆၉၉၀	၅၇၉၂၆	၅၀၆၅၉
ရုရှား	၅၉၂၂၀၀	၃၄၄၄၁၆	၈၂၀၆
အိန္ဒိယ	၄၂၇၀၄၆	၂၃၇၉၂၉	၁၃၇၀၇
ဗြိတိန်	၃၀၄၃၃၁	စိစစ်ဆဲ	၄၂၆၃၂
စပိန်	၂၉၃၃၅၂	စိစစ်ဆဲ	၂၈၃၂၃
ပီရူး	၂၅၄၉၃၆	၁၄၁၉၆၇	၈၀၄၅
ချီလီ	၂၄၂၃၅၅	၂၀၀၅၆၉	၄၄၇၉
အီတလီ	၂၃၈၄၉၉	၁၈၂၈၉၃	၃၄၆၃၄
အိရန်	၂၀၇၅၅၅	၁၆၆၄၂၇	၉၇၄၂

အာဆီယံနိုင်ငံများမှ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်

နိုင်ငံအမည်	ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ပိုးတွေ့ရှိသူ	ရောဂါပိုး ကင်းစင်သွားသူ	ပိုးတွေ့ သေဆုံးလူနာ
အင်ဒိုနီးရှား	၄၆၈၄၅	၁၈၇၃၅	၂၅၀၀
စင်ကာပူ	၄၂၃၃၃	၃၄၉၄၂	၂၆
ဖိလစ်ပိုင်	၃၀၆၈၂	၈၁၄၃	၁၁၇၇
မလေးရှား	၈၅၈၇	၈၁၇၇	၁၂၁
ထိုင်း	၃၁၅၁	၃၀၂၂	၅၈
ဗီယက်နမ်	၃၄၉	၃၂၇	၀
မြန်မာ	၂၉၀	၂၀၀	၆
ဘရူနိုင်း	၁၄၁	၁၃၈	၃
ကမ္ဘောဒီးယား	၁၂၉	၁၂၇	၀
လာအို	၁၉	၁၉	၀

မန္တလေးမြို့ရှိ သဘင်ပညာရှင်၊ စာရေးဆရာ၊ ပန်းချီဆရာ၊ ကာတွန်းဆရာနှင့် ဆိုင်းပညာရှင်များအား ကိုဗစ်ကာလ ထောက်ပံ့ငွေများ အိမ်တိုင်ရာရောက် ထောက်ပံ့ပေးအပ်လျက်ရှိ



○ စာမျက်နှာ ၁၆ မှ လူအချင်းချင်း ခပ်ခွာခွာနေကြဖို့ဆိုတာ စည်းကမ်းတစ်ခု၊ အလေ့အထတစ်ခုအဖြစ် ရှိနေပါလိမ့်မယ်။ ယခင်က ပြုမူလုပ်ကိုင်နေကျ လူမှုဆက်ဆံရေးဆိုင်ရာ အမူအကျင့်တွေနေရာမှာ အပြုအမူအသစ်၊ နည်းလမ်းအသစ်တွေနဲ့ အလိုလိုအစားထိုးသွားကြမှာက 'နယူးနော်မယ်' အသွင်တွေပဲ ဖြစ်လာပါလိမ့်မယ်။ အပြင်ထွက်တာနဲ့ နှာခေါင်းစည်းဝတ်တာ အလေ့အထတစ်ခုဖြစ်လာပါလိမ့်မယ်။ လူစုလူဝေးကို ရှောင်ကြဉ်ရတာဆိုတာကို သင်ယူစရာမလိုဘဲ အလိုလိုလက်ခံသွားကြရင်းနဲ့ လူသားတွေရဲ့ 'နယူးနော်မယ်' ပုံမှန်ပုံစံအသစ်က အလိုလိုနေရာယူလာကြပါလိမ့်မယ်။ အဲဒီမှာတင် ကျွန်ုပ်တို့နေထိုင်တဲ့အတွေး

မန္တလေး ဇွန် ၂၂ မန္တလေးမြို့ရှိ သဘင်ပညာရှင်၊ စာရေးဆရာ၊ ပန်းချီဆရာ၊ ကာတွန်းဆရာနှင့် ဆိုင်းပညာရှင်များအား ကိုဗစ်ကာလ ထောက်ပံ့ငွေများကို သက်ဆိုင်ရာမြို့နယ်များရှိ အထွေထွေ အုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနများမှ တာဝန်ရှိသူများက ယနေ့နံနက်ပိုင်းမှစတင်ကာ အိမ်တိုင်ရာရောက် သွားရောက်ထောက်ပံ့ပေးအပ်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

အိမ်တိုင်ရာရောက်
ထိုသို့ ဆောင်ရွက်ရာတွင် သက်ဆိုင်ရာမြို့နယ် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနများမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ မြို့နယ်အဆင့်ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများက ကိုဗစ်ကာလ ထောက်ပံ့ငွေအဖြစ် မန္တလေးမြို့ရှိ သဘင်ပညာရှင်၊ စာရေးဆရာ၊ ပန်းချီဆရာ၊ ကာတွန်းဆရာနှင့် ဆိုင်းပညာရှင်များအား တစ်ဦးလျှင် ငွေကျပ် ၁၅၀၀၀ နှုန်းဖြင့် အိမ်တိုင်ရာရောက် သွားရောက်ထောက်ပံ့ပေးခဲ့သည်။

“ကျွန်တော် အသက် (၆၉)နှစ်ရှိပါပြီ။ ဒီလောကမှာ ကျင်လည်ခဲ့တဲ့ သက်တမ်းတစ်လျှောက်မှာ နိုင်ငံတော်အဆင့် အုပ်ချုပ်ရေးအပိုင်းက ပုဂ္ဂိုလ်တွေက ထောက်ပံ့ပေးတာတစ်ခုမှ မရခဲ့ဖူးပါဘူး။ အခုလို လာရောက်ထောက်ပံ့ပေးတဲ့အတွက် အလွန်ဝမ်းသာတီဖြစ်ရပါတယ်” ဟု မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ပန်းချီအစည်းအရုံး ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ပန်းချီဆရာကြီး ဦးလှထွန်းက ပြောသည်။

ပေးအပ်သွားမည်
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ သဘင်ပညာရှင် ၅၅၃၀၊ စာရေးဆရာ ၇၅၂ ဦး၊ ပန်းချီဆရာ ၃၇၂ ဦး၊ ကာတွန်းဆရာ ၆၃ ဦးနှင့် ဆိုင်းပညာရှင် ၈၆၃ ဦး စုစုပေါင်း ၇၅၈၀ တို့အား ကိုဗစ်ကာလထောက်ပံ့ငွေအဖြစ် တစ်ဦးလျှင် ငွေကျပ် ၁၅၀၀၀ နှုန်းဖြင့် အိမ်တိုင်ရာရောက် သွားရောက်ထောက်ပံ့ပေးအပ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သန်းဇော်မင်း(ပြန်/ဆက်)

ကာလမှာ လူစုလူဝေးရှိတဲ့နေရာ၊ နိုင်ငံရပ်ခြားတိုင်းတစ်ပါး၊ နေရာအနှံ့ကို ခြေဆန့်လိုက်ရင်တော့ နောက်ဆုံးနိဂုံး ခရီးအဆုံးမှာ ပြန်လမ်းမှန်ပါမလား။ 'မေးပါများစကားရ' ဆိုတိုင်း အခုလက်ရှိ ကာလမှာတော့ မိတ်ဆွေသူငယ်ချင်းအပေါင်းအသင်းတွေနဲ့ မလိုအပ်ဘဲ စကားတွေများများမပြောလေကောင်းလေပါ။ တစ်ယောက်နဲ့တစ်ယောက် ပါးစပ်ထဲက၊ နှာခေါင်းထဲက၊ လေထဲက အမှုန်အမွှားတွေကြောင့် ရောဂါပိုးတွေက မမြင်နိုင်ဘဲ ဝင်လာကြတော့မယ်။ 'မအိပ်မနေ အသက်ရှည်' ဆိုတိုင်း တစ်နေ့လုံး၊ တစ်ညလုံး တစ်ချိန်လုံး မအိပ်မနေ မှစ်ဘွတ်သုံး၊ အင်တာနက်ကြည့်၊ တီဗွီကြည့်မယ်ဆိုရင် တော့ အအိပ်ပျက်မယ်။ အစားပျက်မယ်။ အစားပျက်တော့ ကိုယ်ခံအားနည်းမယ်။ ကိုယ်ခံအားနည်းတော့ ရောဂါပိုးတွေဝင်လွယ်မယ်... ဆိုတော့ကာ ဒီကာလမှာဖြင့် ရှေးထုံးစကားကြီး သုံးခွန်းကို မဖြစ်မနေ ပယ်ရပါတော့မယ်။

စကားလေးတစ်ခွန်း
ဒါကြောင့်လည်း 'အိမ်ထဲမှာနေ...အသက်ရှည်' ဆိုတဲ့ စကားလေးတစ်ခွန်းကို 'နယူးနော်မယ်' စကားလေးတစ်ခွန်းအဖြစ်နဲ့ မိဘပြည်သူတွေကို ကျွန်မက လက်ဆောင်ပေးလိုက်ချင်ပါတယ်။ မဖြစ်မနေ အလုပ်ကိစ္စကလွဲလို့ အတတ်နိုင်ဆုံး အိမ်ထဲမှာနေထိုင်ကြရင်း အသက်ရှည်ရာအနာမဲ့ရေး ရန်ဘေးကင်းကြောင်း ကောင်းမှုမင်္ဂလာအပြာဖြာနဲ့ ပြည့်စုံနိုင်ကြပါစေလို့သာ ဆုမွန်တောင်းလိုက်ရပါတော့တယ်။

။

နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနက မလေးရှားနိုင်ငံ၌ အခက်အခဲတွေ့နေကြသည့် တရားမဝင်မြန်မာအလုပ်သမားများကိစ္စနှင့်ပတ်သက်၍ မလေးရှားသံအမတ်ကြီးအား ခေါ်ယူဆွေးနွေး

နေပြည်တော် ဇွန် ၂၂
နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန မဟာဗျူဟာလေ့လာရေးနှင့် လေ့ကျင့်ရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးအောင်မြင်သည် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ မလေးရှား သံအမတ်ကြီး Mr. Datuk Zahairi Bin Baharim အား ယနေ့ မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် ရန်ကုန်မြို့ရှိ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန၌ တွေ့ဆုံခဲ့သည်။

ထိုသို့တွေ့ဆုံစဉ် ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါအခြေအနေကြောင့် ကန့်သတ်မှု များ၊ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်း အခက်အခဲတို့ကြောင့် မလေးရှားနိုင်ငံ၌ အခက်အခဲမျိုးစုံ ကြုံတွေ့နေကြရသည့် မြန်မာနိုင်ငံသားများ ရှိနေပါကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံအစိုးရအနေဖြင့် တရားဝင်သွားရောက်သူများဖြစ်စေ၊ တရားမဝင်

သွားရောက်သူများဖြစ်စေ ကူညီပံ့ပိုးပေးရန် တာဝန်ရှိပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် မလေးရှားနိုင်ငံသို့ ရောက်ရှိနေကြပြီး အခက်အခဲကြုံတွေ့နေကြရသည့် အထောက်အထားမဲ့ မြန်မာနိုင်ငံသားများကို မြန်မာအစိုးရမှ မြန်မာနိုင်ငံသို့ ပြန်လည်ခေါ်ယူနိုင်ရေးအတွက် မလေးရှားအစိုးရနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများ ပြုလုပ်သွားရန် နည်းလမ်းရှာဖွေလိုပါကြောင်း၊ မြန်မာအစိုးရအနေဖြင့် မြန်မာ နိုင်ငံသားစိစစ်ပြီးသူများအား မည်သူမည်ဝါဖြစ်ကြောင်း သက်သေခံလက်မှတ် (Certificate of Identity - C of I) ထုတ်ပေးသွားနိုင်ပါကြောင်း၊ ကိုဗစ်-၁၉ ကာလအတွင်း အခက်အခဲကြုံတွေ့နေရသည့် မြန်မာနိုင်ငံသားများအား မလေးရှားအစိုးရက ဒဏ်ကြေးကောက်ခံခြင်းမှ ကင်းလွတ်ခွင့်ပြုပေးစေလို

ကြောင်း၊ မလေးရှားဘက်မှ ခွင့်ပြုပါက မြန်မာအစိုးရအနေဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံသား များအား ကယ်ဆယ်ရေးလေယာဉ်များစေလွှတ်၍ မြန်မာနိုင်ငံသို့ ပြန်လည် ခေါ်ယူသွားရေးအတွက် ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်သွားလိမ့်ကြောင်း ဆွေးနွေးပြောကြား သည်။

မလေးရှားသံအမတ်ကြီး Mr. Datuk Zahairi Bin Baharim က မြန်မာ အစိုးရ၏ မေတ္တာရပ်ခံချက်ကို မလေးရှားနိုင်ငံ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနများသို့ ဆက်လက်တင်ပြပြီး အကြောင်းပြန်ကြားပေး မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ဆွေးနွေးပြောကြားသည်။

သတင်းစဉ်



ရေကြည်မြို့နယ်၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ အသိပညာပေးပို့စတာစိုက်ထူခြင်းနှင့် လက်ကမ်းစာစောင်များဖြန့်ဝေ

ရေကြည် ဇွန် ၂၂
ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ရေး ငါးရိက္ခာစားသုံးပေး အသိပညာပေးပို့စတာ စိုက်ထူခြင်းနှင့် လက်ကမ်းစာစောင်များ ဖြန့်ဝေခြင်းကို ယနေ့တွင် ရေကြည် မြို့နယ် ပိတောက်ချောင်လမ်းဆုံ၌ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။

အဆိုပါအခမ်းအနားသို့ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးမင်းခိုင်ဝင်း၊ မြို့နယ်

ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ဦးအောင်ကံညွန့်၊ ဌာနဆိုင်ရာများ၊ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ မြို့နယ် ငါးလုပ်ငန်း ကြီးကြပ်ရေးကော်မတီဝင်များ၊ မြို့နယ်ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနမှ ဒုတိယဦးစီးမှူး ဒေါ်ဥမ္မာဝင်းနှင့် ဝန်ထမ်းများ တက်ရောက်ခဲ့ကြပြီး ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ရေး အသိပညာပေးလက်ကမ်းစာစောင်များ ဖြန့်ဝေပေးခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

COVID-19 ရောဂါ ကူးစက်ပြန့်ပွားမှုကို ဆက်လက်ထိန်းချုပ်နိုင်ရန် ပြည်သူများအား နှိုးဆော်ခြင်း

မိမိတို့နိုင်ငံတွင် COVID-19 ရောဂါကူးစက် ပြန့်ပွားမှုအား ဆက်လက်ထိန်းချုပ်ထားနိုင်ရန် အတွက် အနည်းဆုံး အောက်ပါအချက်(၄)ချက်ကို ကိုယ်တိုင်မဖြစ်မနေ လိုက်နာကျင့်သုံးရုံသာမက မိမိ၏မိသားစုဝင်များနှင့် အခြားသူများပါ လိုက်နာ ကျင့်သုံးစေရန် တိုက်တွန်းပေးပါ။

- (က) တတ်နိုင်သမျှ မိမိတို့၏ နေအိမ်တွင်သာ နေထိုင်ပြီး လူစုလူဝေးရှိရာ နေရာများသို့ မလိုအပ်ဘဲ (လုံးဝ)မသွားကြပါရန်။
- (ခ) ပါးစပ်နှင့် နှာခေါင်းစည်း(Mask)ကို လူစု လူဝေးရှိရာ နေရာများသို့ သွားသည့်
- (ဂ) အခါတိုင်း မဖြစ်မနေ တပ်ဆင်ကြပါရန်။ အခြားသူများနှင့် တတ်နိုင်သမျှ ခပ်ခာခာ နေထိုင်ပါရန်။ ဖြစ်နိုင်ပါက အနည်းဆုံး (၆) ပေအကွာမှသာ နေထိုင်ပြောဆို ဆက်ဆံကြ ပါရန်။
- (ဃ) လက်ကို ရေနှင့် ဆပ်ပြာအသုံးပြု၍ စက္ကန့် (၂၀) ကြာအောင် စနစ်တကျ မကြာခဏ ဆေးကြောရန် (သို့မဟုတ်) လက်သန့်စင် ဆေးရည်နှင့် ဆေးကြောကြပါရန်။

ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန



ပြတိုက်နှင့် ဥရောပနိုင်ငံများတွင် အခက်အခဲကြုံတွေ့နေရသည့် မြန်မာသင်္ဘောသားများနှင့် နိုင်ငံသားများအား ပြန်လည်ခေါ်ဆောင်

နေပြည်တော် ဇွန် ၂၂
ပြတိုက်နိုင်ငံရှိ ဆိပ်ကမ်းများတွင် ကျောက်ချရပ်နား ထားသည့် သင်္ဘောကုန်စည်နှင့် ဘရာဇီးနှင့် ဂျာမနီ နိုင်ငံတို့၌ တာဝန်ထမ်းဆောင်မှု ပြီးဆုံး၍ မြန်မာနိုင်ငံသို့ ပြန်လည်ထွက်ခွာရန် စောင့်ဆိုင်းနေသည့် မြန်မာသင်္ဘော အမှုထမ်း ၁၇၈ ဦးနှင့် ပြတိုက်နိုင်ငံ၌ အကြောင်း အမျိုးမျိုးဖြင့် ရောက်ရှိနေရသည့် မြန်မာနိုင်ငံသား ၇၂ ဦး စုစုပေါင်း ၂၅၀ တို့အား သက်ဆိုင်ရာသင်္ဘောကုမ္ပဏီများ၏ အစီအစဉ်ဖြင့် ကာတာလေကြောင်းလှိုင်း (Qatar Airways) ကယ်ဆယ်ရေးလေယာဉ်ဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံသို့ ပြန်လည် ပို့ဆောင်နိုင်ရေးအတွက် မြန်မာသံရုံး လန်ဒန်မြို့မှ ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ရာ ယင်းတို့သည် ယနေ့နံနက် ၁၁ နာရီ မိနစ် ၅၀ တွင် ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လေဆိပ်သို့ အဆင်ပြေချောမွေ့စွာ ပြန်လည်ရောက်ရှိခဲ့ကြ သည်။

ယင်းတို့ ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်သို့ ရောက်ရှိချိန်တွင် လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေး၊ ကျန်းမာရေး စစ်ဆေးရေးနှင့် ၂၀ ရက်တာ အသွားအလာကန့်သတ်နေထိုင် ရေးတို့ကို အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့ အင်အားဝန်ကြီးဌာန၊ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီး

ဌာနနှင့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့တို့က သက်ဆိုင် ရာအခန်းကဏ္ဍအလိုက် တာဝန်ယူဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။

နိုင်ငံတကာကုန်သွယ်သင်္ဘောများ၊ အပျော်စီးသင်္ဘော များပေါ်တွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်လျက်ရှိကြသည့် မြန်မာ သင်္ဘောသားများသည် ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်ရောဂါ ကာကွယ် ထိန်းချုပ်ရေးအစီအမံများကြောင့် တာဝန်မှရပ်စဲခံရခြင်း၊ ဆိပ်ကမ်းကပ်ရာနိုင်ငံများ၌ Lockdown နှင့် ကြုံတွေ့ရ ခြင်း၊ ပြည်ဝင်ခွင့်မရခြင်း၊ နိုင်ငံတကာခရီးသည်တင် လေယာဉ်များ ပျံသန်းပြီးဆုံးရှုံးမှု ယာယီရပ်ဆိုင်းခြင်းနှင့်အတူ ရောက်ရှိရာနေရာဒေသများတွင် အခက်အခဲကြုံတွေ့နေရ ခြင်း၊ လူစားလဲလှယ်ပြုလုပ်ရန် အခက်အခဲများရှိခြင်း တို့ကြောင့် သက်ဆိုင်ရာ သင်္ဘောကုမ္ပဏီများ၏ အစီအစဉ် ဖြင့်လည်းကောင်း၊ မြန်မာသံရုံးများ၏ အစီအစဉ်ဖြင့် လည်းကောင်း နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနသို့ တင်ပြလျက် ကယ်ဆယ်ရေးလေယာဉ်များ၊ အထူးလေယာဉ်များဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံသို့ ပြန်လည်ခေါ်ဆောင်ပေးလျက်ရှိရာ ယနေ့ အထိ မြန်မာသင်္ဘောသား စုစုပေါင်း ၁၀၀၀ ခန့်အား ပြန်လည်ခေါ်ဆောင်ခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။

သတင်းစဉ်



ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဖို့ စနစ်တကျ လက်ဆေးစို့

ဝ စာမျက်နှာ ၁၉ မှ

၁၈၁၅	PK Myanmar Trading Co.,Ltd	Yangon- Insein Rd, No28/B, B&13-3rd floor, Mayangone Tsp, Yangon, Myanmar
၁၈၁၆	မြန်မာ့စွယ်စုံစာရင်း	A-76၊ မောင်မြလမ်း၊ ဘုရင့်မောင်တန်း၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး
၁၈၁၇	ARK Store	၅၆ နိုင်ငံတော်လမ်း၊ စမ်းချောင်းမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး
၁၈၁၈	MCC (သန့်ရှင်း) ကုန်ပစ္စည်းနှင့် နေရာအသုံးပြုရေးကုမ္ပဏီ အလုပ်သမားအဖွဲ့	အမှတ်- ၂၀၊ သီရိလွင်လမ်း၊ အမှတ် ၈၀၊ ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ရန်ကင်းတိုင်း
၁၈၁၉	မောင်အောင်စွယ်စုံ	MO (122), ဝဟိုး၊ နိုင်ငံတော်လမ်း၊ အမှတ် ၂၃၊ အမှတ် (D) မှုမောင်း၊ နိုင်ငံတော်လမ်း၊ ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး
၁၈၂၀	စာရင်းစနစ်	အမှတ်- ၇၊ မြို့သစ်ရပ်ကွက်၊ ပြင်ဦးလွင်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး
၁၈၂၁	Total Logistics Services Co.,Ltd	No.205/ E, Amara Street Industrial Ward North Okkalapa Township Yangon
၁၈၂၂	မြန်မာ့စွယ်စုံစာရင်း	မြို့ပေါ်အမှတ်(၁၆၆)၊ ရွှေဘိုလမ်း၊ ရွှေဘိုမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး
၁၈၂၃	LUXURY HUB MYANMAR TRADING COMPANY LIMITED	အမှတ် (၂၀၆)၊ နိုင်ငံတော်လမ်း၊ နိုင်ငံတော်လမ်း၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး
၁၈၂၄	Live Life CO.,Ltd	No. 76 A, 1st Street, South Okkalapa Industrial Zone, 8 Quarter, South Okkalapa Tsp, YGN
၁၈၂၅	HCG Co., Ltd.	လမ်း- ၄၀၊ ၇၃/၇၊ ဝမ်းဗိုင်းလမ်း၊ မောင်အောင်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး
၁၈၂၆	ANT Group	အမှတ်(၂၃၄)၊ ဝဟိုး၊ နိုင်ငံတော်လမ်း၊ အမှတ် ၈၀၊ ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး
၁၈၂၇	မောင်အောင်	လမ်း- ၇၀၊ ၇၃/၇၊ ဝမ်းဗိုင်းလမ်း၊ မောင်အောင်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး
၁၈၂၈	Myanmar MC Co.,Ltd	No.383(B), Ground Floor, Banyardala Street, Tamwe Township Yangon, Myanmar
၁၈၂၉	ပြည်ထောင်စုကုမ္ပဏီ လီမိတက်	အမှတ် (၁၄၅)၊ ၃၀၀လမ်း၊ ရွှေမင်း (၁၄) လမ်း(အမှတ်) (၁)၊ ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်
၁၈၃၀	The Explorer Group (ICT Service Provider) Co., Ltd.	အမှတ်(၁၆)၊ (B-3-4) Greatwall Shopping Center, Corner of 33rd Street & 18th Street, Mandalay
၁၈၃၁	မြန်မာ့စွယ်စုံစာရင်း	အမှတ် (၅၇၇)၊ ၂ လမ်း၊ ဝမ်းဗိုင်းလမ်း၊ မောင်အောင်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်
၁၈၃၂	MCC ကိုယ်ပိုင် အလုပ်သမားအဖွဲ့	အမှတ် (၁၀၀/၂၀)၊ (၁၀၀/၂၀) မှုမောင်း၊ ပြည်ထောင်စု မောင်အောင်
၁၈၃၃	Medical Shwe Bhan Co., Ltd	အမှတ်(၅၇၇)၊ ၅၅ မောင်အောင်လမ်း၊ မောင်အောင်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်
၁၈၃၄	Green Age Film Production	196/200 ဘုရင့်မောင်လမ်း၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်
၁၈၃၅	ရွှေမင်းစာရင်းစနစ်	မြို့ပေါ်အမှတ်(၁၆၆)၊ ရွှေဘိုလမ်း၊ ရွှေဘိုမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး
၁၈၃၆	မောင်အောင်	အမှတ်(၂၃၄)၊ ဝဟိုး၊ နိုင်ငံတော်လမ်း၊ မောင်အောင်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး
၁၈၃၇	Biomed Myanmar CO.,Ltd	No.151, Room (B-302), Myawady Bank Luxury Comlex, Corner ofBogyoke Aung San Road and Warden Street, Linnadaw Tsp. Yangon.
၁၈၃၈	MYANMAR MARITIME EXCELLENT STARS COMPANY LIMITED	No(2) Zone, Department of Marine Administration Compound Dablon
၁၈၃၉	နောင်မြို့စာရင်းစနစ်/ My FEEL စာရင်းစနစ်	မောင်အောင်မြို့နယ်၊ မောင်အောင်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး
၁၈၄၀	Royal Shine Star Co., Ltd	No(၁-1), 22 Street, Bet8&87 Street Mandalay
၁၈၄၁	Sithar Coffee Co.,Ltd	No.477, Ground Floor, Aye Yek Thar(2) Street, Bahan Township, Yangon-03-088490
၁၈၄၂	WM Power Co., Ltd	အမှတ်- ၁၀၆၊ သမိုင်းဥက္ကဋ္ဌလမ်း၊ ၂ ရပ်ကွက်၊ မောင်အောင်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်
၁၈၄၃	Precision Focus Co., Ltd	C 1/002, Zawtika Housing, Laydaunthan Road, Thinganlyung Tsp, Yangon
၁၈၄၄	OK Computer Center	မြို့ပေါ် (၂) လမ်း၊ ဝမ်းဗိုင်းလမ်း၊ မောင်အောင်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး
၁၈၄၅	Burman Barbeshop	No-06, Bogyay Zay Street, Botahtaung Township, Yangon
၁၈၄၆	မြန်မာ့စွယ်စုံစာရင်း	အမှတ် (၅၇၇)၊ ၅၅ မောင်အောင်လမ်း၊ မောင်အောင်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး
၁၈၄၇	MCC (Mingalar Education Center)	အမှတ်- ၂၀၊ ဝမ်းဗိုင်းလမ်း၊ စမ်းချောင်းမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး
၁၈၄၈	၅၅ မောင်အောင်	အမှတ် 38 (B)၊ ၅၅ မောင်အောင်လမ်း၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်
၁၈၄၉	အိမ်ထောင်ရေး နိုင်ငံတော်	အမှတ် ၆၄၂၊ ၆ လမ်း (၁) ရပ်ကွက်၊ မောင်အောင်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်
၁၈၅၀	အိမ်ထောင်ရေး နိုင်ငံတော်	၃/၆ မောင်အောင်လမ်း၊ မောင်အောင်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်
၁၈၅၁	Mawtaung Landscape Co.,Ltd	No.(Tha)764, Pyithaung Su (1st) Street, Ayetharyar Quarter, Mawtaung Township, Thantlaryi, Myanmar
၁၈၅၂	မြန်မာ့စွယ်စုံစာရင်း	နောင်မြို့စာရင်းစနစ်၊ ပြည်ထောင်စု မောင်အောင်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး
၁၈၅၃	Discount Corner (Furniture Shop)	Tuzano Plaza, 4th Floor
၁၈၅၄	Queen Telecom Mobile Phone	အမှတ်- ၅၅၊ သတင်းဌာနလမ်း၊ ရွှေဘိုမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး
၁၈၅၅	Everdare Company Ltd	No.(51E), (42) Street, between 80 and 81 Street, Mandalay.
၁၈၅၆	ရွှေမင်းစာရင်းစနစ်	No.586, 127 လမ်း၊ စမ်းချောင်းမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး
၁၈၅၇	ဝင်းလှကုမ္ပဏီ	အမှတ်- ၄၊ စာရင်းစနစ်၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်
၁၈၅၈	K & Associates Company Limited	No. Pa- 74-75, Myomazy, Pyae Yone Tan, Zabuthiri Township, Naypyitaw
၁၈၅၉	San San Training Centre	ဘုရင့်မောင်လမ်း၊ မောင်အောင်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး
၁၈၆၀	မောင်အောင်	မောင်အောင်မြို့နယ်၊ ရွှေမင်းစာရင်းစနစ်၊ အမှတ် (၄) ရပ်ကွက်၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်
၁၈၆၁	PST Design Studio	အမှတ်(၂၃၂)၊ ၁ လမ်း၊ ဝမ်းဗိုင်းလမ်း၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်

၁၈၆၂	Dior By Heart (DIOH)	No.၈၊ မေတ္တာတိုင်းရပ်ကွက်၊ ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး
၁၈၆၃	မြန်မာ့စွယ်စုံစာရင်း	အလှအဆူ ဝမ်းဗိုင်းလမ်း၊ စမ်းချောင်းမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး
၁၈၆၄	Gloria Cakes & Coffee Shwe Pyl Hein Co.,Ltd	1-2 Myakhanthar Shop House, Myakhanthar Lane, Kamayut
၁၈၆၅	မန္တလေး ကုန်ပစ္စည်း	အလှအဆူ မေတ္တာတိုင်းရပ်ကွက်၊ ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး
၁၈၆၆	Mighty Grace Co.,Ltd	458-460, Yathar Condo, 7A, 7F1, 31st Street, Pabedan Township, Yangon
၁၈၆၇	Thini Silk Collection	အမှတ်(၃၁-၁)၊ ဘိုလှလမ်း (အလယ်)၊ မေတ္တာတိုင်းရပ်ကွက်၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်
၁၈၆၈	WY Z Private Limited	No. 41/F, Yan Nang Swe Street, Thaketa Industrial Zone, Yangon
၁၈၆၉	Kyawzay Digital Co.,Ltd	အမှတ် (၂၂)၊ ရွှေဘိုလမ်း (၁) ရပ်ကွက်၊ မောင်အောင်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်
၁၈၇၀	Royal Ayeyarwaddy Co.,Ltd	အမှတ် (7) 87 လမ်း၊ ဝမ်းဗိုင်းလမ်း၊ မောင်အောင်မြို့နယ်
၁၈၇၁	Hyper Power Co., Ltd	သီရိလွင်လမ်း၊ ရွှေမင်းစာရင်းစနစ်၊ အမှတ်- ၅၅ မောင်အောင်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်
၁၈၇၂	Do No No Furniture	မောင်အောင်မြို့နယ်၊ မောင်အောင်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး
၁၈၇၃	တက်ဆေး	အမှတ် (၁၁၁)၊ ရွှေမင်းစာရင်းစနစ်၊ မောင်အောင်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်
၁၈၇၄	Great Learning Hub	၆၅၇၇၀၀၀၀ အမှတ်(၁၀)၊ ရွှေမင်းစာရင်းစနစ်၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်
၁၈၇၅	Future တံဆိပ်ရောင်း	အမှတ် (၁၂)၊ (၆)၊ ပြည်ထောင်စု မောင်အောင်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်
၁၈၇၆	Pwc 385	52, 6th Floor, 53rd Street, Middle, Paontaung Township, Yangon
၁၈၇၇	JUSTIC Air Con, Sales & Service	၄၁၅၅၊ ပိတောက်လမ်း၊ သမိုင်းဥက္ကဋ္ဌလမ်း၊ မောင်အောင်မြို့နယ်
၁၈၇၈	GEO Smart Company Limited	BAHAR BAWGA STREET NO. 18, KYETKAW QUARTER, MINGALAR TAUNG NYUNT TOWNSHIP
၁၈၇၉	The Innoraddy	No (၅) , Aung Thiri (3) Street, (20) Block, North Dagon.
၁၈၈၀	KL - ICT Solution	No.2164, 36 Street (Upper Block) kyauktada Township Yangon
၁၈၈၁	Zer Ni Kids Fashion	အမှတ် (၃၀၈)၊ ၂၇၅၅၅၊ ၃၀၀လမ်း၊ မောင်အောင်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်
၁၈၈၂	မောင်အောင်	11၃၇ တနင်္သာရီလမ်း၊ ၁၀၀လမ်း၊ မောင်အောင်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်
၁၈၈၃	ရွှေမင်းစာရင်းစနစ်	အလှအဆူ မေတ္တာတိုင်းရပ်ကွက်၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်
၁၈၈၄	Byemaso Group Co.,Ltd	အမှတ်- ၅၇၇၊ မောင်အောင်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်
၁၈၈၅	Knowledge Centrality Education and Consulting Company Ltd	Hlaing University Campus Floor - 2, Building 3 Hlaing Township, Yangon Region, Myanmar
၁၈၈၆	April Myanmar CO.,Ltd	Building(12+1)RoomNo. 1201, Parami Condo, Parami Road, Ward No.16, Hlaing Township
၁၈၈၇	Lucky Six	အမှတ်(၁၆)၊ မောင်အောင်လမ်း၊ အမှတ် (၄) ရပ်ကွက်၊ ပြည်ထောင်စု မောင်အောင်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်
၁၈၈၈	MCC ICT Services Co., Ltd	Thingyi Bazaar Block C, Ward 3-4, 3rd Floor Pabedan Township, Yangon
၁၈၈၉	Aung Pyl Co.,Ltd	No (13), Yoe Da Yar Street, 9 Hika, Mayangone Township, Yangon
၁၈၉၀	Youth International College Co.,Ltd	No.205, Building 16, MICT Park, Hlaing Tsp, Yangon
၁၈၉၁	Prime Living Co.,Ltd	54/B, Kabaraya Pagoda Road, Mayangone Township, Yangon.
၁၈၉၂	ရွှေမင်းစာရင်းစနစ်	အမှတ် (၄၆၆)၊ အမှတ် (၂၂-၁)၊ စမ်းချောင်းလမ်း၊ မောင်အောင်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်
၁၈၉၃	အိမ်ထောင်ရေး နိုင်ငံတော်	အမှတ်- ၁၄၇၊ ၃-၄၅၊ မောင်အောင်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်
၁၈၉၄	KSL Fashion Shop	Dagon Center 2, Level 3, 867/808, Kabaraya Ganone Pwrt, No.25
၁၈၉၅	Phyu Thin Beauty Saloon and Hair Extensions Services	အမှတ် (၂၃)၊ မောင်အောင်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်
၁၈၉၆	မောင်အောင်	အမှတ်- ၁၀၁၊ ၁ လမ်း၊ ၁ ရပ်ကွက်၊ မောင်အောင်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်
၁၈၉၇	DELTA SCIENCE COMPANY LIMITED	No.21, Nyan St Thar st, (Nga)Ward, North Okkala Industrial Zone North Okkala Township,0943192675
၁၈၉၈	ရွှေမင်းစာရင်းစနစ်	အမှတ် (၁၆)၊ မောင်အောင်လမ်း၊ စမ်းချောင်းမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်
၁၈၉၉	S & C INTERNATIONAL TRADING & SERVICES MYANMAR LIMITED	No.21/22, Level 3, 13 Quarter, Hlaing Township, Yangon.
၁၉၀၀	True Light Insight Trading Co.,Ltd	မြို့ပေါ်(၁၃)၊ မောင်အောင်လမ်း (၁၄)၊ ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်
၁၉၀၁	Nice Vacation Tourist Company Limited	No 7, Myaing Street, Ward No 14, Fankin Township, Yangon
၁၉၀၂	Shwe Yadanar Thin Kha Co., Ltd	နောင် (၁၄)၊ ရွှေမင်းစာရင်းစနစ် (၄)၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်
၁၉၀၃	Moe Thisar Myay Co.,Ltd	No.(700), Yananay (4) Street, (34) Quarter, North Dagon Township, Yangon.
၁၉၀၄	Vinny Fitness Equipment	မောင်အောင်မြို့နယ်၊ ၁၄၁ (၁)၊ မောင်အောင်လမ်း
၁၉၀၅	Tun Myat Saydanan Co.,Ltd	No. 82, Myo Shuang Street, Dine Win Kwin Qtr, Mawlamyine Tsp, Mon State

၁၉၀၆	သစ်သစ်အိမ်ထောင်ရေး	No. 319, thisar street, thapaykhone ward, zabuthiri township, Naypyitaw
၁၉၀၇	Junior Thangyi	အမှတ် (၂၃)၊ မောင်အောင်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်
၁၉၀၈	ဝင်းလှကုမ္ပဏီ	နိုင်ငံတော်လမ်း၊ မောင်အောင်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်
၁၉၀၉	Strength Business Group Co., Ltd	No (238/8), Byemaso Road, (8) Quarter, South Okkalapa, Yangon
၁၉၁၀	ရွှေမင်းစာရင်းစနစ်	မောင်အောင်မြို့နယ် (၇) ရပ်ကွက်၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၈)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၉)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁၀)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁၁)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁၂)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁၃)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁၄)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁၅)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁၆)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁၇)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁၈)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁၉)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၂၀)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၂၁)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၂၂)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၂၃)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၂၄)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၂၅)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၂၆)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၂၇)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၂၈)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၂၉)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၃၀)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၃၁)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၃၂)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၃၃)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၃၄)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၃၅)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၃၆)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၃၇)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၃၈)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၃၉)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၄၀)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၄၁)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၄၂)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၄၃)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၄၄)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၄၅)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၄၆)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၄၇)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၄၈)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၄၉)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၅၀)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၅၁)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၅၂)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၅၃)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၅၄)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၅၅)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၅၆)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၅၇)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၅၈)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၅၉)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၆၀)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၆၁)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၆၂)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၆၃)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၆၄)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၆၅)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၆၆)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၆၇)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၆၈)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၆၉)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၇၀)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၇၁)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၇၂)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၇၃)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၇၄)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၇၅)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၇၆)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၇၇)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၇၈)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၇၉)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၈၀)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၈၁)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၈၂)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၈၃)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၈၄)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၈၅)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၈၆)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၈၇)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၈၈)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၈၉)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၉၀)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၉၁)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၉၂)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၉၃)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၉၄)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၉၅)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၉၆)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၉၇)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၉၈)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၉၉)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁၀၀)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁၀၁)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁၀၂)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁၀၃)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁၀၄)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁၀၅)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁၀၆)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁၀၇)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁၀၈)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁၀၉)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁၁၀)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁၁၁)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁၁၂)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁၁၃)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁၁၄)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁၁၅)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁၁၆)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁၁၇)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁၁၈)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁၁၉)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁၂၀)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁၂၁)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁၂၂)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁၂၃)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁၂၄)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁၂၅)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁၂၆)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁၂၇)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁၂၈)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁၂၉)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁၃၀)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁၃၁)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁၃၂)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁၃၃)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁၃၄)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁၃၅)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁၃၆)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁၃၇)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁၃၈)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁၃၉)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁၄၀)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁၄၁)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁၄၂)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁၄၃)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁၄၄)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁၄၅)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁၄၆)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁၄၇)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁၄၈)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁၄၉)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁၅၀)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁၅၁)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁၅၂)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁၅၃)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁၅၄)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁၅၅)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁၅၆)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁၅၇)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁၅၈)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁၅၉)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁၆၀)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁၆၁)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁၆၂)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁၆၃)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁၆၄)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁၆၅)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁၆၆)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁၆၇)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁၆၈)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁၆၉)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁၇၀)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁၇၁)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁၇၂)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁၇၃)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁၇၄)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁၇၅)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁၇၆)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁၇၇)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁၇၈)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁၇၉)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁၈၀)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁၈၁)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁၈၂)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁၈၃)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁၈၄)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁၈၅)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁၈၆)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁၈၇)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁၈၈)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁၈၉)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁၉၀)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁၉၁)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁၉၂)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁၉၃)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁၉၄)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁၉၅)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁၉၆)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁၉၇)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁၉၈)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၁၉၉)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၂၀၀)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၂၀၁)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၂၀၂)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၂၀၃)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၂၀၄)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၂၀၅)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၂၀၆)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၂၀၇)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၂၀၈)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၂၀၉)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၂၁၀)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၂၁၁)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၂၁၂)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၂၁၃)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၂၁၄)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၂၁၅)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၂၁၆)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၂၁၇)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၂၁၈)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၂၁၉)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၂၂၀)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၂၂၁)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၂၂၂)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၂၂၃)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၂၂၄)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၂၂၅)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၂၂၆)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၂၂၇)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၂၂၈)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၂၂၉)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၂၃၀)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၂၃၁)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၂၃၂)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၂၃၃)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၂၃၄)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၂၃၅)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၂၃၆)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၂၃၇)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၂၃၈)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၂၃၉)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၂၄၀)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၂၄၁)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၂၄၂)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၂၄၃)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၂၄၄)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၂၄၅)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၂၄၆)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၂၄၇)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၂၄၈)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၂၄၉)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၂၅၀)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၂၅၁)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၂၅၂)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၂၅၃)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၂၅၄)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၂၅၅)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၂၅၆)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၂၅၇)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၂၅၈)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၂၅၉)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၂၆၀)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၂၆၁)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၂၆၂)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၂၆၃)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၂၆၄)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၂၆၅)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၂၆၆)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၂၆၇)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၂၆၈)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၂၆၉)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၂၇၀)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၂၇၁)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၂၇၂)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၂၇၃)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၂၇၄)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၂၇၅)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၂၇၆)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၂၇၇)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၂၇၈)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၂၇၉)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၂၈၀)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၂၈၁)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၂၈၂)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၂၈၃)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၂၈၄)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၂၈၅)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၂၈၆)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၂၈၇)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၂၈၈)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၂၈၉)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၂၉၀)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၂၉၁)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၂၉၂)၊ မောင်အောင်မြို့နယ် (၂၉၃)

○ အစိုးရမှ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးတင်မောင်ဝင်း၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်ဦးမြင့်(ခ)ဦးဌေးဝင်းအောင်၊ ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင်အကြံပေးအဖွဲ့ဝင်များဖြစ်ကြသည့် ဦးလှမောင်၊ ဦးမိုးဇော်ဦးနှင့် နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံရုံးဝန်ကြီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးဇော်ဌေးတို့ တက်ရောက်ကြပြီး NCA-S EAO ကိုယ်စားလှယ်များအဖြစ် အပစ်အခတ် ရပ်စဲမှု ခိုင်မာရေးဆိုင်ရာ ညှိနှိုင်းရေးအဖွဲ့ခေါင်းဆောင် ပဒိုစောဆဲ ဂေ၊ ညှိနှိုင်းရေးမှူး စိုင်းလှနန်း၊ ညှိနှိုင်းရေးအဖွဲ့ဝင်များဖြစ်ကြသည့် စစ်ဆောင်းဟန်၊ ဒေါက်တာရွှေခါးရီ၊ စောတာမလာ သော၊ ခွန်အောင်မန်းနှင့် နိုင်ငံပညာချွန်နီတို့ တက်ရောက်ကြပြီး ကိုဗစ်-၁၉ ကြောင့် အစည်းအဝေးသို့ မတက်ရောက်နိုင်သည့် အဝေးရောက် ကိုယ်စားလှယ်များသည် Online Video Conferencing ဖြင့်တက်ရောက်သည်။

ဟန်ချက်ညီအကောင်အထည်ဖော် အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေး ဗဟိုဌာန ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ၊ ပြည်ထောင်စုရေနေချုပ် ဦးထွန်းထွန်းဦးက အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားရာတွင် အစိုးရနှင့် NCA-S EAO ညှိနှိုင်းရေးကိုယ်စားလှယ်များသည် လုံခြုံရေးကဏ္ဍနှင့် ပတ်သက်၍ ၂၀၁၈ ခုနှစ်အတွင်းတွင် အလွတ်သဘော သုံးကြိမ် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးထားပြီးဖြစ်ကြောင်း၊ တွေ့ဆုံမှုသုံးကြိမ်လုံးတွင် လုံခြုံရေးကဏ္ဍနှင့်ပတ်သက်၍ နှစ်ဖက် လက်ခံနိုင်သည့်သဘောထားစုစည်းချက်များ ရရှိထားပြီး ဖြစ်ပါကြောင်း၊ NCA တွင် အဓိကအပိုင်း နှစ်ပိုင်းဖြစ်သည့် နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးမှုအပိုင်းနှင့် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးဆိုင်ရာအပိုင်းတို့ရှိပြီး NCA လမ်းပြမြေပုံအတိုင်း အပိုင်းနှစ်ပိုင်းစလုံး ဟန်ချက်ညီ အကောင်အထည်ဖော်ရန် သဘောတူညီခဲ့ကြပြီးလည်း ဖြစ်ပါကြောင်း။

နိုင်ငံရေး ဆွေးနွေးပွဲများကျင်းပရန်၊ လုံခြုံရေးဆိုင်ရာ ပြန်လည်ပေါင်းစည်းခြင်းကိစ္စရပ်များနှင့် လုပ်ငန်းစဉ်များကို ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးပြီး နှစ်ဖက်သဘောတူညီသည့် ကြိုတင်ဆောင်ရွက်ဖွယ်ရာများ လုပ်ဆောင်ကြမည်ဆိုသည်ကို NCA တွင် သဘောတူထားပြီးဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထိုသို့ သဘောတူရန်မပြုဘဲ လက်တွေ့ မည်သို့အကောင်အထည်ဖော်ကြမည်ဆိုသည်ကို နှစ်ဖက်ညှိနှိုင်း၍ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ အကြောင်းအမျိုးမျိုးကြောင့် ယခုကဲ့သို့ ဟန်ချက်ညီ ဖော်ဆောင်နိုင်ခြင်းမရှိသည့်အတွက် အစိုးရနှင့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အချို့အကြားတွင် NCA ပါ ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေးဆိုင်ရာအပိုင်းတွင် ကျေကျလည်လည်မရှိဘဲ မြေပြင်အခက်အခဲများ၊ ထိတွေ့မှုများ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့ခြင်းပင် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ဆောင်ရွက်ရာတွင် ယခုကဲ့သို့ မပြေလည်မှုများ ဖြစ်ပေါ်လာသည်နှင့်အမျှ နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးမှုအပိုင်းတွင် သက်ရောက်မှုများ ရှိနေသည်ကိုလည်း ဖြစ်စဉ်များအား ပြန်လည်ကြည့်ရှုပါက မြင်တွေ့နိုင်ပါကြောင်း၊ နှစ်ဖက်ညှိနှိုင်း၍မရမူ များလာသည်နှင့်အမျှ ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးတွင် သက်ရောက်မှုများ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့ရပါကြောင်း။

အဆိုပါအကြောင်းတရားများကို ဖြေရှင်းရန်အတွက် တစ်နှစ်ကျော်ကြာ ရပ်ဆိုင်းသွားသည့် တရားဝင်ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးပွဲများကို ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ဇန်နဝါရီလအတွင်း ကျင်းပခဲ့သည့် (၈) ကြိမ်မြောက် JICM အစည်းအဝေးမှ အစပြု၍ နှစ်ဖက်ညှိနှိုင်းမှုများ ပြန်လည်စတင်ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ပါကြောင်း၊ ကျင်းပပြီးစီးခဲ့သည့် (၈) ကြိမ်မြောက် JICM အစည်းအဝေးတွင် NCA အခန်း(၃) ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ၊ NCA အခန်း(၄) ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး ခိုင်မာအောင်လုပ်ဆောင်ခြင်း၊ NCA အခန်း(၆) ကြားကာလအတွင်း ဆောင်ရွက်

ရမည့်အစီအစဉ်များနှင့်ပတ်သက်၍ NCA ပါ သဘောတူညီချက်များအတိုင်း နှစ်ဖက်ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးရမည့် အချက်များကို ဦးစားပေးလုပ်ငန်းစဉ်အဖြစ်ချမှတ်၍ ဆွေးနွေးအကောင်အထည်ဖော်ရန် သဘောတူခဲ့ကြပါကြောင်း၊ ယခုလို ဆွေးနွေးမှုများနှင့်အပြိုင် JICM အစည်းအဝေးကို ကျင်းပသွားရန် သဘောတူခဲ့ကြပြီး ဖြစ်ပါကြောင်း။

JICM ဆုံးဖြတ်ချက်အမှတ်(၁)ကို ဆက်လက်အကောင်အထည်ဖော်ရန်အတွက် နှစ်ဖက်ညှိနှိုင်းရေးကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့များသည် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆ ရက်တွင် NRPC ရန်ကုန်၌ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း၊ ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးမည့် ခေါင်းစဉ်များနှင့် ဆွေးနွေးမှုပုံစံကို နှစ်ဖက် အပြန်အလှန် အဆိုပြုထားပြီးဖြစ်ပါကြောင်း၊ နှစ်ဖက်ကြီးကြီးမားမား သဘောတူလွှဲမှုမရှိသည်ကို တွေ့ရပြီး ယနေ့အစည်းအဝေးတွင် ညှိနှိုင်းအတည်ပြုသွားရန် ရှိပါကြောင်း၊ ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်မှု အကန့်အသတ်များကြောင့် မကျင်းပနိုင်သေးသည့် JICM အစည်းအဝေး ပြန်လည်ကျင်းပရန်လည်း ယနေ့အစည်းအဝေးတွင် အတည်ပြုမည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ကာလရှည်ကြာ ရပ်နားထားသည့် JICM လုပ်ငန်းများ ပြန်လည် စတင်လာနိုင်မည် ဖြစ်ပါကြောင်း။

များစွာအထောက်အကူပြုနိုင်မည် ယနေ့ အစည်းအဝေးမှ ရရှိလာမည့် သဘောတူညီချက်များ ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး ခိုင်မာစေရန်အပြင် အနာဂတ်လုံခြုံရေးဆိုင်ရာ ပြန်လည်ပေါင်းစည်းခြင်း လုပ်ငန်းစဉ်များ လုပ်ဆောင်နိုင်ရန် များစွာအထောက်အကူပြုနိုင်မည်ဆိုသည်ကို ယုံကြည်ပါကြောင်း၊ ၂၀၂၀ အလွန် ဘက်ပေါင်းစုံ အကောင်အထည်ဖော်ရာတွင် နှစ်ဖက်လက်ခံထားသည့် သဘောတူညီချက်များကို တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့ တစ်ဖွဲ့ချင်းအလိုက်၊ အစုအဖွဲ့အလိုက် ညှိနှိုင်းပြီး အကောင်အထည်ဖော်မည်ဖြစ်သည့်အတွက် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးလုပ်ငန်းများသည် ယခုထက် ပိုမိုဆောင်ရွက်လာနိုင်မည် ဖြစ်ပါကြောင်း။

ယနေ့အစည်းအဝေးကို ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးဆောင်ရွက်နေသည့် ကာလတွင် ကျင်းပရသည့်အတွက် မျက်နှာစုံညီ တက်ရောက်နိုင်သည့်ပုဂ္ဂိုလ်များရှိသလို အဝေးရောက်ပုဂ္ဂိုလ်များကလည်း Online မှ တက်ရောက်ဆွေးနွေးကြမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ မည်သည့်အကန့်အသတ်၊ အခက်အခဲမျိုးစုံကို ကြုံတွေ့ရသည်ဖြစ်စေ အားလုံးရည်မှန်းထားသည့် ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲသော ငြိမ်းချမ်းရေးအပေါ် ထားရှိသည့် စိတ်ရင်းစေတနာမှန် သဘောထားကို ရည်ညွှန်းဖော်ပြကြခြင်းပင် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယနေ့ကျင်းပသည့် အစည်းအဝေးတွင် နားလည်မှုရှိရှိ ပွင့်ပွင့်လင်းလင်း ဆွေးနွေးပေးကြရန်နှင့် လက်တွေ့ကျသည့် သဘောတူညီချက်များ ရယူနိုင်ကြမည်ဟု မျှော်လင့်ပါကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

ဆက်လက်၍ အပစ်အခတ်ရပ်စဲမှုဆိုင်ရာ ညှိနှိုင်းရေးအဖွဲ့ခေါင်းဆောင် ပဒိုစောဆဲဂေက အမှာစကားပြောကြားရာတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်ရောဂါကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးအတွက် အစိုးရအနေဖြင့်သော်လည်းကောင်း၊ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများအနေဖြင့်သော်လည်းကောင်း စွမ်းစွမ်းတစ်လုပ်ဆောင်နေကြသည်ကို တွေ့ရပါကြောင်း၊ ယခုလိုလုပ်ဆောင်နေစဉ်ကာလအတွင်း ဌာပင် တစ်နိုင်လုံးပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ် အကောင်အထည်ဖော်မှုကို ရပ်တန့်နေ၍မရကြောင်း၊ ယခုတွေ့ဆုံညှိနှိုင်းမှုများသည် JICM ပါ သဘောတူညီချက်များနှင့်အညီ တစ်ဖက်နှင့်တစ်ဖက် ယုံယုံကြည်ကြည်နှင့် မိမိတို့မျှော်မှန်းသည့် ပန်းတိုင်ရောက်

ရှိရန်အတွက် လိုအပ်ရင် လိုအပ်သလို တစ်ဖွဲ့ချင်းအလိုက် သာမက အစုအဖွဲ့လိုက်ပါ ဆောင်ရွက်သွားရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

မိမိတို့၏ အန္တရာယ်တိုင်သည် တစ်နိုင်လုံးအပစ်အခတ်ရပ်စဲရေးကို ဦးတည်၍ ဆောင်ရွက်နေခြင်းပင် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ NCA ပါ သဘောတူညီချက်များနှင့်အညီ အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေးလုပ်ငန်းစဉ်ကို လုပ်ဆောင်ရမည်မှာ မိမိတို့တာဝန်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ မိမိတို့တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများအနေဖြင့် ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲသည့် ငြိမ်းချမ်းရေးကို ဖော်ဆောင်ရန်အတွက် အားသွန်ခွန်စိုက်ကြိုးစား အားထုတ်နေပြီး အပစ်ခတ်ရပ်စဲရေးဆိုင်ရာဆွေးနွေးဆောင်ရွက်ရန် ဆက်လက်အကောင်အထည်ဖော်ရမည် ဖြစ်ပါကြောင်း။

နိုင်ငံရေးစိတ်ဓာတ်ရှိရှိ NCA စာချုပ်အကောင်အထည်ဖော်မှု ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်နေသည့်ကာလတွင် ပဋိပက္ခများ ဖြစ်ပေါ်နေခြင်းသည် အလွန်စိတ်မကောင်းစရာဖြစ်ပါကြောင်း၊ အဆိုပါကိစ္စများကို ညှိညှိနှိုင်းနှိုင်းဆောင်ရွက်သွားရမည် ဖြစ်ကြောင်း၊ (၈) ကြိမ်မြောက် JICM အစည်းအဝေး ဆုံးဖြတ်ချက် အမှတ် (၁) အရ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများအနေဖြင့် အစိုးရနှင့်သော်လည်းကောင်း၊ တပ်မတော်နှင့်သော်လည်းကောင်း၊ စုပေါင်း၍သော်လည်းကောင်း၊ တစ်ဖွဲ့ချင်း၊ အစုအဖွဲ့အလိုက် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယခုလိုညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်သည့်နေရာတွင် မိမိတို့အနေဖြင့် ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲသည့် ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် မိမိတို့ ဆန္ဒကို ရှေ့တန်းမတင်ဘဲ ပြည်သူ့အကျိုးအတွက် သက်ဆိုင်ရာအဖွဲ့အစည်းများ၏ တာဝန်ပေးချက်အရ နိုင်ငံရေးစိတ်ဓာတ်ရှိရှိဖြင့် ဆက်လက်ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးကြဖို့ ပြောကြားလိုကြောင်း ပြောကြားသည်။

အစိုးရနှင့် NCA-S EAO ယနေ့အစည်းအဝေးတွင် NCA စာချုပ် အခန်း(၃)ပါ ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စများနှင့် အခန်း(၄) ပါ ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ အောင်လုပ်ဆောင်ခြင်း ကိစ္စရပ်များ၊ ပြည်ထောင်စုအဆင့် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေးကော်မတီ (JMC-U) အစည်းအဝေး ကျင်းပရေးကိစ္စရပ်များ၊ သဘောတူညီချက်ရယူခြင်း ကိစ္စရပ်များနှင့် အထွေထွေကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ယနေ့ကျင်းပသည့် အစည်းအဝေးအပြီး ပဒိုစောဆဲဂေက နိဂုံးချုပ်အမှာစကား ပြောကြားရာတွင် ယနေ့ဆွေးနွေးပွဲအပြီးတွင် NCA အခန်း (၃)၊ (၄) နှင့် ပတ်သက်၍ ရှေ့ဆက် မည်သို့ဆက်လက် ဆွေးနွေးဆောင်ရွက်မည်ကို နှစ်ဖက်အပြန်အလှန် အချေအတင် ဆွေးနွေးနိုင်ခဲ့ကြကြောင်း၊ အဆိုပါ အချက်များအား JICM တွင် အတည်ပြုရန် လိုအပ်သကဲ့သို့ NCA မူဘောင်ညှိနှိုင်းရေး အဖွဲ့တွင်လည်း ဆက်လက်ညှိနှိုင်းရန် ဆွေးနွေးနိုင်ခဲ့ကြောင်း၊ ရလဒ်အနေဖြင့် အပစ်ရပ်ခိုင်းမအောင် ဆောင်ရွက်နိုင်စေရေးကို အခြေခံသည့်အပေါ်တွင် အတူတကွလက်တွဲ၍ အမှန်တကယ်ခိုင်မာသည့် အပစ်ရပ်စဲရေးဖြစ်စေရန်နှင့် တိုင်းပြည်ငြိမ်းချမ်းစေရန် ဆက်လက်ညှိနှိုင်းသွားရန် တိုက်တွန်းလိုကြောင်း ထည့်သွင်းပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုရေနေချုပ်ဦးထွန်းထွန်းဦးက ယနေ့အစိုးရနှင့် NCA-S EAO အစည်းအဝေးတွင် NCA ပါ ဆွေးနွေးမည့်အကြောင်းအရာများ၊ ဆွေးနွေးမည့်ပုံစံများကို သဘောတူညီခဲ့ကြပါကြောင်း၊ အဆိုပါ အချက်များကို NCA အကောင်အထည်ဖော်မှုဆိုင်ရာ မူဘောင်တွင် သဘောတူညီချက်တစ်ချက်အနေဖြင့် ထည့်သွင်းရန်

ညှိနှိုင်းနိုင်ခဲ့ကြောင်း၊ JMC အစည်းအဝေးကို ဇူလိုင် ၇ ရက်၊ ၈ ရက်များတွင် ကျင်းပရန် သဘောတူညီခဲ့ကြကြောင်း၊ အစိုးရအနေဖြင့် ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးရန် ရှိနေသည်များကို ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ တွေ့ကြုံနေရသည့် အခက်အခဲများ ပြေလည်နိုင်ရန်အတွက် ဆက်လက်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း နိဂုံးချုပ်အမှာစကားတွင် ထည့်သွင်းပြောကြားသည်။

NCA-S EAO မှ အပစ်အခတ် ရပ်စဲမှုဆိုင်ရာဆွေးနွေးဆိုင်ရာ ညှိနှိုင်းရေးအဖွဲ့ဝင် ဒေါက်တာရွှေခါးရီက “ ဒီနေ့ကတော့ အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေးဆိုင်ရာဆွေးနွေးပွဲ ပတ်သက်ပြီးတော့ ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းတာ ဖြစ်တယ်။ အားလုံးက သိတဲ့အတိုင်းပဲ အကြောင်းအမျိုးမျိုးကြောင့် ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်က ရပ်တန့်ခဲ့တယ်။ ဒီကနေ့မှာတော့ NCA အကောင်အထည်ဖော်ရေးဆိုင်ရာမူဘောင် ညှိနှိုင်းဖို့တွေ့ဆုံတယ်။ အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေးဆိုင်ရာဆွေးနွေးအတွက် NCA စာချုပ်မှာ အခန်း (၃) နဲ့ (၄) ပါတယ်။ အခန်း (၃) နဲ့ (၄) ကို အကောင်အထည်ဖော်ဖို့ ဒီထက်ပိုပြီး ပြည့်စုံအောင်လုပ်ဖို့ ဘယ်လိုပုံစံနဲ့ ဆွေးနွေးမယ်ဆိုတာကို သဘောတူညီမှုရခဲ့တယ်။ နောက် ဒီနေ့သဘောတူညီချက်တွေကို ဘယ်လိုပုံစံနဲ့ အတည်ပြုချက်ရယူမလဲ။ ပြီးတော့ NCA အကောင်အထည်ဖော်ရေးဆိုင်ရာ မူဘောင်ထဲမှာ ထည့်ဖို့သဘောတူခဲ့တယ်။ နောက် နှစ်နှစ်နီးပါးကြာ ရပ်တန့်ခဲ့တဲ့ JMC-U ကိုလည်း အစည်းအဝေးခေါ်ယူနိုင်ဖို့အတွက် ဆွေးနွေးကြပါတယ်။ ဇူလိုင် ၇ ရက်နဲ့ ၈ ရက်တွေမှာ အစည်းအဝေးကျင်းပဖို့ လျာထားပါတယ်။ ဆွေးနွေးမယ့်အပေါ်မှာ မူတည်ပြီး ဘယ်နှရက်ကျင်းပမယ်ဆိုတာတော့ ပြန်လည်သတ်မှတ်မှာ ဖြစ်ပါတယ်” ဟု ပြောသည်။

ပြည်ထောင်စုအဆင့် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေးကော်မတီ၏ (၁၈) ကြိမ်မြောက် အစည်းအဝေးကို ၂၀၁၈ ခုနှစ် စက်တင်ဘာ ဒုတိယပတ်တွင် နောက်ဆုံးကျင်းပခဲ့သည်။

အောင်မြင်မယ်လို့ ယူဆ ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင် အကြံပေးအဖွဲ့ဝင် ဦးလှမောင်ရွှေက “ဒီနေ့ အစိုးရကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့နဲ့ NCA လက်မှတ်ရေးထိုးထားတဲ့ ၁၀ ဖွဲ့က ဖွဲ့စည်းပေးထားတဲ့ အပစ်အခတ်ရပ်စဲမှုဆိုင်ရာဆွေးနွေးဆိုင်ရာ ညှိနှိုင်းရေးအဖွဲ့နဲ့ ဆွေးနွေးတယ်။ NCA အခန်း (၃) နဲ့ (၄) မှာ ပါဝင်တဲ့ အချက်တွေကို ဆွေးနွေးခဲ့တယ်။ EAO ဘက်က အများစုက online ကနေ ဆွေးနွေးတယ်။ အကြိတ်အနယ်ဆွေးနွေးတယ်။ နောက်ဆုံးမှာတော့ ကောင်းမွန်တဲ့ဆွေးနွေးချက်တွေ ရရှိခဲ့ပါတယ်။ အဲဒီအထဲမှာ ဝမ်းသာစရာက တစ်နှစ်နဲ့ ဆယ်လကြာ ကျင်းပနိုင်ခြင်းမရှိတဲ့ JMC-U ကို ဇူလိုင် ၇ ရက်နဲ့ ၈ ရက်မှာ ကျင်းပမယ်ဆိုတော့ ဝမ်းသာစရာကောင်းတယ်။ မနက်ဖြန် အစိုးရ ကိုဦးကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့နဲ့ EAO က ၁၄ ဦးပါတဲ့ NCA အကောင်အထည်ဖော် အလုပ်အဖွဲ့တို့ ဆက်ဆွေးနွေးပါမယ်။ ဒါတွေကလည်း အောင်မြင်မယ်လို့ ယူဆတယ်။ ဒါကြောင့် ညီလာခံကို ဩဂုတ်လလောက်မှာ ကျင်းပနိုင်မယ်လို့ ယုံကြည်ပါတယ်” ဟုပြောသည်။

ယနေ့အစည်းအဝေးတွင် NCA ပါ ဆွေးနွေးမည့်အကြောင်းအရာများနှင့် ဆွေးနွေးမည့်ပုံစံများကို သဘောတူညီမှုရရှိခဲ့ကြပြီး အဆိုပါ ဆွေးနွေးမည့် အကြောင်းအရာများနှင့် ဆွေးနွေးမည့် ပုံစံများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ NCA အကောင်အထည်ဖော်မှုဆိုင်ရာ မူဘောင်သဘောတူညီချက်တွင် အချက်တစ်ချက်အဖြစ် ထည့်သွင်းရန်၊ JICM အစည်းအဝေးသို့ တင်ပြအတည်ပြုချက် ရယူရန်နှင့် JMC-U အစည်းအဝေးကို ဇူလိုင် ၇ ရက်နှင့် ၈ ရက်တို့တွင် ကျင်းပသွားရန် သဘောတူညီခဲ့ကြသည်။

သတင်း-ရဲခေါင်ညွန့်၊ ဓာတ်ပုံ-ဖိုးထောင်

အင်းစိန်မြို့နယ် တည်းကုန်းရှိ ရေမြောင်းများ ရေစီးရေလာကောင်းမွန်ရေး ကွင်းဆင်းကြည့်ရှု

ရန်ကုန် ဇွန် ၂၂ ရန်ကုန်မြောက်ပိုင်းခရိုင် အင်းစိန်မြို့နယ်၏ ရေစီးရေလာကောင်းမွန်စေရေး ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ယမန်နေ့ မွန်းလွဲပိုင်းတွင် ရွှေပြည်သာစက်မှုဇုန် (၂/၃/၄) စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီရုံး ကနောင်အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးသို့ အင်းစိန်မြို့နယ် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးမောင်မောင်ဦး၊ တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များဖြစ်ကြသည့် ဦးသာအောင်၊ ဦးဝေမြိုးဟန်၊ ရွှေပြည်သာမြို့နယ် တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်

ကိုယ်စားလှယ် ဦးရန်အောင်မင်း၊ ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီဝင် (၁၀) ဒေါ်နန်းစုရွှေစင် (၁) မပိုင်၊ မြို့တော် ရေစီးရေလာ(တာဝန်ခံ)၊ အင်းစိန်မြို့နယ် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးဝင်းအောင်၊ ခရိုင်နှင့်မြို့နယ် ရေစီးရေလာတာဝန်ခံ၊ အင်းစိန်မြို့နယ် စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ၊ အတွင်းရေးမှူး၊ ရွှေပြည်သာမြို့နယ် စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီဝင်နှင့် ရွှေပြည်သာစက်မှုဇုန် (၂/၃/၄) စီမံခန့်ခွဲမှု ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌနှင့် အတွင်းရေးမှူး၊ ကော်မတီဝင်များ တက်ရောက်ကြပြီး ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းခဲ့ကြသည်။



ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးအပြီးတွင် တည်းကုန်း ကုန်စိမ်းဈေးသစ်ကြီးရှေ့နှင့် ပုလဲလမ်းမကြီး (၁၄) လမ်းဆုံအနီးရှိ ရေမြောင်းကြီးများ ရေစီးရေလာကောင်းမွန်ရေး ကွင်းဆင်းကြည့်ရှုခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ဉာဏ်ဟိန်း

ကုန်အမှတ်တံဆိပ်အမည်အမှတ်အသားကို မှီခိုခြင်းကြောင်း

ကုန်အမှတ်တံဆိပ်အမည်အမှတ်အသားကို မှီခိုခြင်းကြောင်း သတိပေးကြေညာချက်

ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ လမ်းမတော်မြို့နယ်၊ ၅-လမ်း၊ အမှတ် (၃၁)၊ မြေညီထပ်



မှတ်ပုံတင်အမှတ် - ၂၈၄၆၆၊ မှတ်ပုံတင်အမှတ် - ၂၈၄၆၇၊ မှတ်ပုံတင်အမှတ် - ၂၈၄၆၈

အထက်ဖော်ပြပါ အမှတ်တံဆိပ်အမည်အမှတ်အသားကို ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ မြေညီထပ်

မှတ်ပုံတင်အမှတ် - ၂၈၄၆၆/၂၀၁၉၊ ၂၈၄၆၇/၂၀၁၉၊ ၂၈၄၆၈/၂၀၁၉

တစ်ဦးတည်းဖြစ်ကြောင်း၊ ဖခင်အမည်မှန်၊ တစ်ဦးတည်းဖြစ်ပါကြောင်း

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာ

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာ

အများသိစေရန်ကြေညာခြင်း

ရန်ကင်းမြို့၊ ဒဂုံမြို့သစ်(တောင်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်-၁၄၆၊

အများသိစေရန်ကြော်ငြာ

သမီးအဖြစ်မှ အမွေပြတ်စွန့်လွှတ်ခြင်းကို

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာ

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာ

အများသိစေရန် ကြေညာချက်

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာ

ဒဂုံမြို့သစ်(တောင်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်-၂၄၇ မြေကွက်အမှတ်-

ပြန်လည်ရုပ်သိမ်းကြောင်းကြော်ငြာ

အများသိစေရန် ကြော်ငြာခြင်း

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာ

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာ

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာခြင်း

အမှတ် (၁၀၅၁)မြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်(၃၃/တိုးချဲ့)

အမှတ်(၄၆)တွင် (၁)ခန်းတည်း (၈)ထပ်တိုက် (List) အဆောက်အအုံ

ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ (၉)ရပ်ကွက်၊

ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ သန်လျင်မြို့နယ်၊ အောင်ချမ်းသာရပ်ကွက်၊ ဗိုလ်မြင့်အောင်လမ်း၊ အမှတ်-၁၂၆၊ ပေ(၂၀x၆၀)ရှိ မြေကွက်နှင့် တစ်ထပ် တိုက်နှင့် ပတ်သက်သော မြေပေါ်မြေအောက် ပိုင်ဆိုင်မှုအားလုံးကို ဦးလှမြင့် [၁၂/သလန(နိုင်)၁၂၆၆၆]ထံမှ အပြီးအပြတ်ဝယ်ယူရန် စရန်ငွေတစ်စိတ် တစ်ဒေသကို ပေးထားပြီးဖြစ်ပါသည်။

ဦးထွန်းလှအောင် [၁၂/ဒဂန(နိုင်)၀၁၉၇၇] ဖုန်းနံပါတ်-၀၉-၅၁၃၁၄၈၄

ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်

ရွှေပြည်သာမြို့နယ်၊ ဈာ/၃၄ (၁၀)ရပ်ကွက်၊ ဇွန်ပင်လမ်း၊ မြေအမှတ်(၁၂၅၀) ဟုခေါ်တွင်သော မြေကွက်မှ(ခေါင်းရင်း)ဘက်ခြမ်း ပေ(၂၀-၆၀)အကျယ်အဝန်းရှိ မြေကွက်နှင့် ယင်းမြေပေါ်ရှိ အဆောက်အအုံကို ယခုလက်ရှိဝယ်ယူပိုင်ဆိုင်နေ ထိုင်လျက်ရှိသော ဒေါ်စန်းအေး[၃/ကကရ(နိုင်)၁၂၀၈၇၇]က အရပ်အရင်း ကင်းစွာဖြင့် လက်ရှိပိုင်ဆိုင်ပါကြောင်းနှင့် လွှဲပြောင်းရောင်းချခွင့်ရှိပါကြောင်း ဝန်ခံကတိပြုသည့်အတွက် ကျွန်ုပ် ဒေါ်မူယာခင်[၁၂/အစန(နိုင်)၂၁၁၉၃၇]က အပြီးအပိုင်ဝယ်ယူရန် စရန်ငွေပေးပေးထားပြီးဖြစ်၍ ကန့်ကွက်လိုပါက ဤကြော်ငြာပါသည့်နေ့မှ (၇)ရက်အတွင်း တိကျခိုင်လုံသော စာရွက်စာတမ်း မှုရင်းများနှင့်တကွ လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။

ဒေါ်မူယာခင် [၁၂/အစန(နိုင်)၂၁၁၉၃၇] ဖုန်း-၀၉-၄၂၀၂၀၅၄၄၊ ၀၉-၄၂၁၇၃၇၃

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းအများသိစေရန်ကြေညာခြင်း

ရန်ကုန်မြို့၊ တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ (၁၃)ရပ်ကွက်၊ အနော်မာ(၂)လမ်း၊ အမှတ်-၄၉/က၊ အကျယ်အဝန်းပေ(၂၀x၆၀)ရှိ ပေ(၁၈x၅)၊ (၁၅)၊ (မြေညီထပ်)၊ တိုက်ခန်းနှင့်ရင်းတိုက်ခန်း၏ အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်အားလုံးကို ပိုင်ဆိုင်ပြီး လွှဲပြောင်းရောင်းချခွင့်ရှိသည်ဟု ဝန်ခံသည့်အတွက် ကျွန်ုပ်တို့ ဒေါ်မူယာခင် [၁၂/ရနခ(နိုင်)၀၇၇၄၁၄]ထံမှ ကျွန်ုပ် ဒေါ်သန်းမြင့်[၁၄/ပသန(နိုင်)၂၀၇၇၃၈]က အပြီးအပြတ်ဝယ်ယူရန်အတွက် စရန်ငွေတစ်စိတ်တစ်ဒေသကို ပေးချေထားပြီး ဖြစ်ပါ၍ ကန့်ကွက်လိုသူများရှိပါက ဤကြော်ငြာပါသည့်နေ့မှ (၇)ရက်အတွင်း တိကျခိုင်လုံသောစာရွက်စာတမ်း(မှုရင်း)များနှင့်တကွ ကျွန်ုပ်တို့ ကိုယ်တိုင် လာရောက်ကန့်ကွက် နိုင်ပါသည်။

ဒေါ်သန်းမြင့် ဖုန်း-၀၉-၇၈၁၉၆၅၉၀၊ ၀၉-၄၃၁၇၉၅၂

ဒေါက်တာ ဦးအောင်ကို

နားပေါက်ကျယ်ချုပ်သည်။ နားပေါက်ဖောက်သည်။ နဂိုအတိုင်းဖြစ်အောင် လှပ စွာချုပ်ပေးသည်။ တစ်ပေါက် (၇၅၀၀၀ကျပ်)၊ နှစ်ပေါက်(၁၅၀၀၀ကျပ်) ဖုန်း-09-77747223

ပျောက်ဆုံး

ကျွန်တော် မောင်နှမ်းထွေး၏ DMA အသိအမှတ်ပြု PSCRB Certificate No 47040/14 ပျောက်ဆုံးသွားပါ သဖြင့် တွေ့ရှိပါက အကြောင်းကြား ပေးပါရန်။ Ph:09-978747811

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာ

ဒဂုံမြို့သစ်(အရှေ့ပိုင်း)မြို့နယ်၊ မြေတိုင်း ရပ်ကွက်အမှတ်-၁၃၊ မြေကွက်အမှတ်-၈၅၂ မြေကွက်တည်နေရာအမှတ်-၈၅၂ (၁၃) ရပ်ကွက်၊ ဗိုလ်လင်းယုန်လမ်း၊ ဒဂုံမြို့သစ် (အရှေ့ပိုင်း)မြို့နယ် (ဒေါ်မြမြင့်) [၁၂/တမန (နိုင်)၀၃၈၇၆] အမည်ပေါက် နှစ် (၆၀) ဂရုနိမြေအား အမည်ပေါက် ဒေါ်မြမြင့် [၁၂/ တမန(နိုင်)၀၃၈၇၆] နှီး ကွယ်လွန်သဖြင့် ခင်ပွန်းဖြစ်သူ ဒေါ်မြမြင့် [၁၂/တမန(နိုင်) ၀၃၈၇၆]မှ တစ်ဦးတည်းသော ခင်ပွန်း တော်စပ်ကြောင်း ကျွမ်းကျင်လွှာ၊ ထောက်ခံ ကျမ်းကျိန်လွှာ၊ သေစာရင်း၊ သန့်ခေါင်စာရင်း နှင့် နှစ် (၆၀) မြေငှားစာချုပ် ဂရုနိမြေအား တိုင်ပြု၍ ပိုင်ဆိုင်ကြောင်း မြေပုံကူးလျှောက် ထားလာခြင်းအား ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးရာ ၂ ထပ် အတိတ်ကတည်းက အဆောက်အအုံတစ်လုံး ရှိပြီး အိမ်ငှားနေထိုင်ပါသည်။

ဌာနမှူး(ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်) ဖြစ်စိမ်းကုံးလုပ်ငန်းတာဝန်ခံအဖွဲ့ ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေး ကော်မတီ

YAN PAE Corn Starch ရန်ပယ်ပြောင်းပူးကော်မရှင်

ပြောင်းပိုက်ကောင်သူများ၏ အနာဂါတို ခိုင်ခံ့ကျန်းမာ ချမ်းသာကြပါစေကြောင်း ဆုမွန်ကောင်း ဝိုင်းသွင်းပေးပါသည်။ လုပ်ငန်းသုံးပြောင်းကော်မရှင် စားသောက်ကုန် ကုန်ကြမ်းများ ဝယ်ယူရရှိနိုင်ပါသည်။

၁၀၀% ပြောင်းကော်မရှင်စစ်စစ်ဖြစ်ကြောင်းအာမခံပါသည်။



ပြောင်းပူးကော်မရှင် အသုံးဝင်ပုံအဆင့်များ

- ❖ ပြောင်းပူးကော်မရှင်ကို ခေါက်ဆွဲ၊ ကြော်နံ၊ ကျောက်ကျော၊ ကိုက်ဖုန်း၊ အထွတ် အကြော် အဟောင်း၊ သားငါး၊ အခွံကပ်ကြော်ခြင်း၊ ဝဲတို့ဟူး၊ သက်သတ်လွတ်အစားအစာ၊ ကြက်သွန်ကြော်လုပ်ငန်း၊ ဟင်းခတ်မှုန့် ထုတ်လုပ်ရန် ကုန်ကြမ်းများအဖြစ် အသုံးပြုနိုင်ပါသည်။
❖ ဆေးထိုးထုတ်လုပ်ရန်ဆေးပြားဆေးတောင့်ပြုလုပ်ရာတွင် B.P Grade Corn Starch အသုံးပြုနိုင်ပါသည်။
❖ စက္ကူ ကာတွန်းပုံများကော်ကပ်ခြင်း၊ အပြားကော်ကပ်လုပ်ငန်းများတွင် အဆင့်မီ စံချိန်စံညွှန်း အသုံးပြုနိုင်ပြီး ဈေးနှုန်းသက်သာစွာဖြင့် လက်လီ၊ လက်ကား ဖြန့်ချိ ရရှိပါသည်။
❖ တိရစ္ဆာန်အစားအစာအဖြစ် ပြောင်းပေးရန် (Protein)၊ ပြောင်းဖိုင်ဘာ (Fiber)၊ ပြောင်းကြိုတ်ဇော် (Corn Pressed Cake) များကိုလည်းဝယ်ယူရရှိနိုင်ပါသည်။

** ဘေးထွက်ပြောင်းစေတီများ တိရစ္ဆာန်အစားအစာချက်ရရှိရောင်းချပေးပါသည် **



Product & Marketed By - SuperOne Holdings Co., Ltd. အမှတ် - ၂၃၊ ဗိုလ်တထောင်ဇေယျာလမ်း၊ ပုဇွန်တောင်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်။ ဖုန်း - 01- 202295, 09 452554668, 09 5413291
Manufacturing By - ပြောင်းပူးကုန်ကြမ်းကုန်ဈေးထုလုပ်ကော်မရှင်(ရန်ပယ်)၊ ပုဇွန်တောင်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်။ ဖုန်း - 01- 202256, 09 421040243

ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ ရန်ကုန်မြို့၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်-၃၈A၊ မြေကွက်အမှတ်-၄၄၆/၃B, ၃A, ၃A၊ ဇန့်ယာ-၁-၁၂၃၄ စကန့် ရန်ကုန်မြို့၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ရွှေတောင်ကြား(၂)ရပ်ကွက်၊ အင်းယားလှိုင် လမ်းညွှန်၊ အမှတ်-(၂၃၂) ဟုခေါ်တွင်သော မြေပိုင်မြေကွက်နှင့် ယင်းမြေပေါ်ရှိ အထူးခံစားခွင့် အရပ်ရပ်ကို အမည်ပေါက်ပိုင်ဆိုင်သူ ဦးစောဌာ (၁၂/တမန(နိုင်)၀၃၈၇၆)ထံမှ ကျွန်ုပ်တို့ ဒေါ်မူယာခင် [၁၂/ရနခ(နိုင်)၀၇၇၄၁၄]ထံမှ အပြီးအပြတ်ဝယ်ယူရန်အတွက် စရန်ငွေတစ်စိတ်တစ်ဒေသကို ပေးချေထားပြီး ဖြစ်ပါ၍ ကန့်ကွက်လိုသူများရှိပါက ဤကြော်ငြာပါသည့်နေ့မှ (၇)ရက်အတွင်း တိကျခိုင်လုံသောစာရွက်စာတမ်း(မှုရင်း)များနှင့်တကွ ကျွန်ုပ်တို့ ကိုယ်တိုင် လာရောက်ကန့်ကွက် နိုင်ပါသည်။

ရွှေမျိုင်းဖြူကုမ္ပဏီလီမိတက်နှင့် ပတ်သက်ပြီး အများသိစေရန် ကြေညာချက်

ရန်ကုန်မြို့၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ရွှေတောင်ကြားလမ်း၊ ရွှေတောင်ကြား(၂)ရပ်ကွက်၊ အမှတ် -၁၆တွင် ရုံးချုပ်ဖွင့်လှစ်ထားသော ရွှေမျိုင်းဖြူကုမ္ပဏီလီမိတက်၏ လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ သိစေအပ် သည်မှာ- ရွှေမျိုင်းဖြူကုမ္ပဏီလီမိတက်သည် နိုင်ငံတော်သို့ တာဝန်ကျေအခွန်များ အများဆုံးပေးဆောင် နေပြီး စက်သုံးဆီ သိုလှောင် ဖြန့်ဖြူးရောင်းချခြင်းလုပ်ငန်းကို တရားဝင်ဆောင်ရွက်နေသော ကုမ္ပဏီ ဖြစ်ပါသည်။ ယခုရက်ပိုင်းတွင် ရွှေမျိုင်းဖြူကုမ္ပဏီလီမိတက်နှင့် ပတ်သက်သော မမှန်မကန်ရေးသားထား သည့် သတင်းအချက်အလက်များကို နိုင်ငံတော်အကြီးအကဲများထံ တင်ပြတိုင်တန်းစာများ ပူးတွဲလျက် လူမှုကွန်ရက် Facebook စာမျက်နှာများတွင် ဖော်ပြရေးသား ဖြန့်ဝေနေသည်ကို တွေ့ရပါသည်။ ထိုသို့မဟုတ်မမှန်လုပ်ကြံသောသတင်းများကို ကုမ္ပဏီတို့ထံ မန်နေဂျာတာဝန် ထမ်းဆောင်သူ ဦးကိုကိုဝင်းမှ စတင်ရေးသားပြီး အခြားသောလူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာများတွင် ရေးတင်ဖြန့်ဝေ နေခြင်း ဖြစ်ပါသည်။ အဖြစ်မှန်မှာ ဦးကိုကိုဝင်း၏ ဇနီး ဒေါ်ဖြူနွယ်နှင့် ဝန်ထမ်းအချို့တို့သည် ကုမ္ပဏီပိုင်ငွေကြေး များကို အလှဲသုံးစား ပြုထားသည်ကို စစ်ဆေးတွေ့ရှိရသဖြင့် ကမာရွတ်မြို့နယ် ရဲတပ်ဖွဲ့ စခန်းတွင် (၀) ၆၅၃/၂၀၂၀ဖြင့် တိုင်တန်းအမှုဖွင့်ပြီး၊ ဥပဒေနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်နေခြင်းဖြစ်ပါသည်။ ထိုသို့ဆောင်ရွက်ထားသည့်အဖြစ်မှန်ကို ဖုံးကွယ်ပြီး ကုမ္ပဏီဂုဏ်သိက္ခာကျဆင်းကာ စီးပွားရေး လုပ်ငန်းများ ထိခိုက်စေရန် ရည်ရွယ်၍ မမှန်မကန် လုပ်ကြံရေးသား ဖြန့်ဝေနေခြင်း ဖြစ်ပါသည်။ သို့ပါသောကြောင့် ယနေ့မှစ၍ ရွှေမျိုင်းဖြူကုမ္ပဏီလီမိတက်နှင့် ပတ်သက်သော မဟုတ်မမှန် သည့် သတင်းများကိုလူမှုကွန်ရက်များ ဆက်သွယ်ရေးနည်းလမ်းများကို အသုံးပြုပြီး ရေးသားခြင်း၊ ဖြန့်ဝေခြင်းများ လုံးဝ(လုံးဝ)မပြုလုပ်ကြရန် တားမြစ်ပါသည်။ ရေးသားဖြန့်ဝေပြီးသောကြောင့် အရာများကိုလည်း ပြန်လည်ဖျက်သိမ်းကြရန် တောင်းဆိုပါသည်။ လိုက်နာခြင်းမရှိပါက တည်ဆဲဥပဒေများအရ အရေးယူသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ကြေညာအပ်ပါ သည်။

လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ ဦးသန်းစောအောင် တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(စဉ်-၁၁၀၆၅) ဖုန်း-၀၉-၇၉၅၅၈၆၃၆

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာခြင်း

နေပြည်တော်၊ ပျဉ်းမနားမြို့၊ ရွှေကောက်ရပ်ကွက်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်-၃၂/ ပေါင်းလောင်း-၂၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၆၅၇)၊ ရေယာ(၀.၀၅၅)စကရီ ဦးဝင်းအောင် အမည်ပေါက် ပါမစ်မြေကွက်အား ဒေါ်သန်းလင်းခိုင်(ဘ)ဦးခင်လှိုင် [၈/မကန(နိုင်)၀၀၃ ၆၁၁]မှ မြေကွက်ချထားပေးသည့် စလစ်၊ အရောင်းအဝယ်စာချုပ်၊ ရောင်းသူ/ဝယ်သူ ကျမ်းကျိန်လွှာ၊ နှစ်ဦးနှစ်ဖက်သဘောတူဝန်ခံကတိပြုချက်၊ နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြား၊ အိမ်ထောင်စုလွှဲရေးစာရင်း၊ ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံးထောက်ခံချက်၊ ရဲစခန်း ထောက်ခံချက်၊ မှုရင်းများတင်ပြပြီး မြေငှားစာချုပ် လျှောက်ထားလာမှုအပေါ် ကန့်ကွက် လိုသူများအနေဖြင့် တရားဝင်ပိုင်ဆိုင်မှုစာတမ်းများ၊ တရားရုံးအမိန့်ဒီကရီများဖြင့် အထောက်အထားခိုင်လုံစွာတင်ပြ၍ ယနေ့မှစ၍ (၁၅)ရက်အတွင်း နေပြည်တော် စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ၊ မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့် မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာနသို့ လာရောက်ကန့် ကွက်နိုင်ကြောင်းနှင့် သတ်မှတ်ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်မှုမရှိပါက ဌာနမှလုပ်ထုံး လုပ်နည်းနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အသိပေးကြေညာ အပ်ပါသည်။

မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့် မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန၊ နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာ

သယံဇာတမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်-၄၅၊ မြေကွက်အမှတ်-၄၃/၁ မြေကွက်တည်နေရာအမှတ် (၁၃၄)၊ လွတ်လပ်ရေးလမ်း၊ (ဃ)ရပ်ကွက်၊ သယံဇာတမြို့နယ်၊ (ဒေါ်ကျင်စော) အမည်ပေါက် မြေအမျိုးအစား (H) RSDO အမှန်ပါတ်-၈/ ၁၉၆၀-၆၁ အရ (၁၃-၂-၆၀) (၁၂-၂-၆၀)ထိ ဂရုနိပေးဟု မှတ်သားထားသော မြေကွက် ကို အမည်ပေါက် ဒေါ်ကျင်စောနှင့် ဒေါ်သန်းသိန်းစိန် တို့ကို (တရားပြိုင်) ထားကာ ဦးလှမြင့်မှ (တရားလို) ပြုလုပ်၍ အရောင်းအဝယ်စာချုပ် ချုပ်ပေးစေလိုမှုဖြင့် စွဲဆိုရရှိ သည့် ရန်ကုန်အရှေ့ပိုင်းခရိုင် တရားရုံး တရားမကြီးမှုအမှတ်(၁၀၀/၂၀၀၉)၏ စီရင်ချက်/ ဒီကရီ၊ တရားမစာရိယူအမှတ်(၈/၂၀၀၉) နှင့် (၅၅၈/၂၀၀၉)၏ အမိန့်များ (H) ဂရုနိ သက်ကုန် စာရွက်စာတမ်းပျောက်ဆုံးကြောင်း ကျမ်းကျိန်လွှာ/ရပ်ကွက်နှင့် ရဲစခန်း ထောက်ခံချက်၊ (၁၁-၂-၂၀၂၀) ရက်စွဲပါ တရားရုံးဘီလစ်ခန့်စာတိုင်ပြု၍ ဘီလစ် ဒေါ်နီနီဝင်းကို [၇/ညလပ(နိုင်)၁၃၇၃၆၄]မှ အရောင်းအဝယ်စာချုပ် ချုပ်ဆိုရန် မြေပုံကူးလျှောက်ထားလာခြင်းအပေါ် တရားဝင်ခိုင်လုံသော အထောက်အထား များဖြင့် ဤကြော်ငြာပါသည့်နေ့မှစ၍ (၇)ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် ကန့်ကွက်မှု မရှိပါက လုပ်ထုံးလုပ်နည်းအတိုင်း ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ပါကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

ဌာနမှူး(ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်) ဖြစ်စိမ်းကုံးလုပ်ငန်းတာဝန်ခံအဖွဲ့ ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

ငြင်းချက်ထုတ်ရန်သမ္မန်စာ

(တရားမကျင့်ထုံးကိုဥပဒေအမိန့်-၅၊ နည်းဥပဒေ-၂၀) ရန်ကုန်မြောက်ပိုင်းခရိုင်တရားရုံး ၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ တရားကြီးမှုအမှတ်-၂၂၈

ဒေါ်နန်းခမ်းမိုင် နှင့် ဒေါ်နန်းဂရောင်ပါ-၂ (တရားလို) (တရားလို) ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ မှော်ဘီမြို့နယ်၊ ဘွဲ့ကြီးကျွန်းကျေးရွာ၊ ကွင်းအမှတ်(၅၄)နေ တရားပြိုင် ဒေါ်နန်းဂရောင် (ယခုနေရပ်လိပ်စာမသိ) သိစေရမည်။ သင့်အပေါ်ဥပဒေမကျင့်ထုံးကို ကာကွယ်ပညာအတိုင်း အရောင်းအဝယ်ပြုလုပ် သည့်မြေကွက်များကို လက်ရောက်ပေးအပ်စေရန် (သို့မဟုတ်) ရောင်းကြေးငွေ စုစုပေါင်းငွေကုန်သိန်း (၁၀၀၀)၊ နှစ်နာကြေး ငွေကုန်သိန်း(၁၀၀)၊ စုစုပေါင်း ငွေကုန်သိန်း(၁၀၀၀) ရလို့မှု" လျှောက်ထားစွဲဆိုချက်ရှိသည့်ဖြစ်၍ သင်ကိုယ်တိုင် ဖြစ်စေ သို့မဟုတ် ၎င်းအမှုနှင့် စပ်လျဉ်း၍ အရေးကြီးသည့် စကားအရပ်ရပ်တို့ကို ချေပပြောဆိုနိုင်သူ သင့်ကိုယ်စားလှယ်၊ ရုံးအခွင့်အမိန့်ရရှိနေခြင်းစေ သို့တည်း မဟုတ် ၎င်းအမှုနှင့်စပ်ဆိုင် သည့် အချက်များကို ချေပပြောဆိုနိုင်သူတစ်ဦးတစ် ယောက် ၎င်းရှေ့နေနှင့်ပုံစံဖြင့် ဖြစ်စေ၊ ၂၀၂၀ ခုနှစ် ဇူလိုင်လ ၁၀ ရက် (၁၃.၂.၂၀၂၀) ပထမပေါ်ဆိုလပြည့်ကျော် ၆ရက်) မွန်းမတည့်မီ ၁၀:၀၀ နာရီတွင် အထက်က အမည်ရေးသားပါရှိသူ တရားလိုစွဲဆိုချက်ကို ထုထုရှင်းလင်းရန် ရုံးသို့ လာရောက် ရမည်။ ၎င်းအပြင် သင်သိစေရမည့်မှာ အထက်ကဆိုခဲ့သည့် နေ့ရက်တွင် သင်မလာမရောက် ပျက်ကွက်ခဲ့လျှင် သင့်ကွယ်ရာ၌ ငြင်းချက်များကို ထုတ်ပေး လိမ့်မည်။ ၎င်းအပြင်တရားလိုက ကြည့်ရှုလိုသည့် စာချုပ်စာတမ်းများနှင့် သင်က ထုချေတင်ပြ အချိန်ပြုလိုသည့် စာချုပ်စာတမ်းများကို သင်နှင့်အတူ ယူဆောင်လာရမည်။ သို့တည်းမဟုတ် သင့်ကိုယ်စားလှယ် ရှေ့နေကလွတ် တည့်အပ်ပို့လိုက်ရမည်။ သင်ကထုချေချာတင်သွင်းလိုလျှင် အမှုမဆိုင်မီ (၆) ရက်က တင်သွင်းရမည်။ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ ဇွန်လ ၁၂ ရက်တွင် ဤရုံးတော်ဆိပ်ရိုက်နှိပ်၍ ကျွန်ုပ် လက်မှတ်ရေးထိုး ထုတ်ပေးလိုက်သည်။ (ခင်ဝင်း) ဒုတိယခရိုင်တရားသူကြီး(၃) ရန်ကုန်မြောက်ပိုင်းခရိုင်တရားရုံး

သယံဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီးဌာန
အမှတ် (၂) သတ္တုတွင်းလုပ်ငန်း အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း

၁။ အောက်ဖော်ပြပါသတ္တုများအား ဒေသအလိုက်၊ Lot အလိုက် အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူရောင်းချသွားမည်ဖြစ်သဖြင့် ဈေးနှုန်း အဆိုပြုလျှာ များပေးသွင်းနိုင်ပါကြောင်း အသိပေးအကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။

စဉ်	သတ္တုအမျိုးအစား	အလေးချိန် (မက်ထရစ်တန်)	(F.O.B)	တင်ဒါပိတ်မည့် နေ့ရက်/အချိန်
၁	ခဲဖြူသတ္တုသန့်စင်	၁၀၀.၃၅၀	ထားဝယ်	၂၂-၇-၂၀၂၀ ၁၂:၀၀ နာရီ
၂	အဖြူကန်နက်သတ္တုသန့်စင်	၆.၂၃၃		
၃	ခဲဖြူအဖြူကန်နက်ရောသတ္တုသန့်စင်	၁၀၄.၁၆၉	ထားဝယ်	
၄	ခဲဖြူသတ္တုသန့်စင်	၁၀၄.၃၇၄	မြိတ်	
၅	ခဲဖြူအဖြူကန်နက်ရောသတ္တုသန့်စင်	၁.၃၂၇		
၆	ခဲဖြူအဖြူကန်နက်ရိုက်ရောသတ္တု(≥ ၅၅%)	၉၁.၄၄၄	လွိုင်ကော်	
၇	ခဲဖြူအဖြူကန်နက်ရိုက်ရောသတ္တု(≥ ၅၅%)	၁၀၃.၃၃၀	လွိုင်ကော်	
၈	ခဲဖြူအဖြူကန်နက်ရောသတ္တု(နိမ့်)(ဖမ်းဆီး)	၂၅.၁၂၆	လွိုင်ကော်	
၉	ခဲဖြူအဖြူကန်နက်ရောသတ္တု(နိမ့်)(ဖမ်းဆီး)	၅.၆၀၀	လားရှိုး	
၁၀	ခဲဖြူအဖြူကန်နက်ရောသတ္တု(နိမ့်)(ဖမ်းဆီး)	၃၆.၁၄၂	ပျဉ်းမနား	
၁၁	ခဲဖြူသတ္တု(နိမ့်)(ဖမ်းဆီး)	၁.၉၄၄	ရန်ကုန်	
၁၂	ခဲဖြူအဖြူကန်နက်ရောသတ္တု(နိမ့်)(ဖမ်းဆီး)	၃.၂၈၀	မြိတ်	

၂။ အသေးစိတ်သိရှိလိုပါက အမှတ် (၂) သတ္တုတွင်းလုပ်ငန်း၊ သယံဇာတနှင့်သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေး ဝန်ကြီးဌာန၊ ရုံးအမှတ်(၁၉)၊ နေပြည်တော်၊ ဖုန်း-၀၆၇-၃၄၀၉၃၅၁ သို့ ရုံးချိန်အတွင်း ဆက်သွယ်မေးမြန်းနိုင်ပါသည်။ **တင်ဒါခေါ်ယူမှု အမှတ်(၂)သတ္တုတွင်းလုပ်ငန်း**

မိုးခံ (လင်း) ကုမ္ပဏီ
(open daily) (ဖုန်းနံပါတ်) မှ အမြန်စေရမ်းမည်။

၁။ ရန်ကင်း Mercure Hotel နံရံ (65x95)	2RC 1Sqft 1.8L
၂။ အင်းစိန်မင်းကြီးလမ်းမပေါ် (120x200)	မြေ 1Sqft 1.5L
၃။ (၇)ပိတ်ကုန်းမြိုင်ရိပ်သာ (90x100)	မြေ 13500L
၄။ ယောကျာ္တေအလင်းမနိူဇော် (70x80)	မြေ 12000L
၅။ ပရမ်းကုန်းပိရမီဒီယံသာ (50x100)	2RC 8000L
၆။ မ/အုပ်ပင်လုံလမ်းမပေါ် (40x60)	2RC 4600L
၇။ ကမာရွတ်လှည်းတန်း (59x70)	မြေ 4500L
၈။ သယံဇာတ Snow Garden (30x80)	မြေ 2500L
၉။ လှိုင်ရွာမကျောင်းလမ်းနီး (3000Sqft)	မြေ 1700L
၁၀။ လေးထောင့်ကန်လမ်းအနီး (28x60)	IRC 1500L

Facebook Page - ရိုးလင်းဆက်သွယ်ရေးစင်တာ ကုမ္ပဏီ ဖုန်းနံပါတ်
ဖုန်းနံပါတ်: ၀၆-၅၅၂၇၄၂, ၀၆-၅၅၂၇၄၃, ၀၉-၅၀၆၀၉၃၈, ၀၉-၅၀၆၀၉၃၉

အထောက်အပံ့ တစ်ခုလုံး (သို့) တစ်လွှာလုံး

New World Office Page
ထိသည့် အထောက်အပံ့ တစ်ခုလုံး

မှားမည်

၀၉ 515 7160, ၀၉ 96 515 7160

ကျွန်ုပ်တို့အား ဘုရားလမ်း၊ ဝဟန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်

ပန်းဘဲတန်းမြို့နယ်၊ ၂၅-လမ်း၊ အမှတ်(၁၂၄)၊ ၄-လွှာ (ယာ) တိုက်ခန်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အရောင်းအဝယ်ကို ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာစာ

အထက်ပါတိုက်ခန်းကို တစ်ဦးတည်း တရားဥပဒေနှင့်အညီ ပိုင်ဆိုင်ပြီး တရားဝင် ရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိသည့်အပြင် အဆိုပြုကမ်းလှမ်းလာသူ ဦးမင်းမင်းဦး [၁၂/ပတ်(နိမ့်)၀၂၆၂၅၁] ထံမှ ဦးကျော်ဝင်းညွန့် [၁၂/ပတ်(နိမ့်)၀၀၄၈၇၀] က ဝယ်ယူရန် သဘောတူညီပြီး ရောင်းဖိုးခွင့်အစီ တစ်စိတ်တစ်ဒေသကို စရန်အဖြစ် ပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါသည်။ အထက်ပါတိုက်ခန်းအရောင်းအဝယ်ကို ပိုင်ဆိုင်ရန်နှင့် ဆိုင်ရောင်းခွင့်ရှိသူ မည်သူမဆို ကန့်ကွက်လိုပါက ခိုင်လုံသောစာရွက်စာတမ်းများနှင့်အတူ ကျွန်ုပ်တို့ထံသို့ (၁၄)ရက်အတွင်း လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ သတ်မှတ်ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်သူမရှိပါက အရောင်းအဝယ်ကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်ညွှန်ကြားသူ ဦးကျော်ဝင်းညွန့် [၁၂/ပတ်(နိမ့်)၀၀၄၈၇၀]

လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ ဦးလှပေ(စလွန်) အထက်တန်းရှေ့နေ (စဉ်-၅၈၉၄) အမှတ်(၁၇)၊ ဒုတိယထပ်(ယာ)၊ (၅၄)လမ်း၊ ပုဇွန်တောင်မြို့နယ်၊ ဖုန်း-၀၉၅၁၂၁၆၆၇

ဖျံ-၅-ကောင် အမှတ်တံဆိပ်

ဆီးချို-သွေးချိုကျဆေးနှင့် သွေးတိုးကျဆေးကို ရန်ကုန်မြို့၊ မန္တလေးနှင့် တောင်ကြီးမြို့ရှိ မြန်မာဆေးအရောင်းဆိုင်ကြီးများမှ တာဆင့် တစ်ပြည်လုံးသို့ ဖြန့်ချိလိုက်ပါပြီ။

ပင်ရင်း - ဒေါက်တာစိုးမြင့်အောင် (ဝါးဝယ်မ) Ph.D (Alternative Medicines)

ဖျံ-၅-ကောင် တိုင်းရင်းဆေးခန်း၊ အမှတ်-၁၃၉ (မြေညီထပ်)၊ ၄၂ လမ်း၊ ပိတ်တောက်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ဖုန်း- 01- 838 0175 / 839 2594

ပျိုမြေတို့တစ်တွေ

အသားအရေ ဝါဝါဝင်း နုရိုရည်ထက် ဝိပျဉ်က သွေးသားသန့်ရှင်းရောဂါကင်းစေပို့ ကော့မာမှ နှလုံးလုံး ကို အစဉ်သုံးပါ

ဖုန်း-၅၄၉၁၁၆

Cho Sin Account ပိုင်ရှင်နှင့်အများသိစေရန်

ကျွန်ုပ်တို့၏အဖွဲ့ ဖော်ဝါဝါထပ် (၁၂/သယံဇာ(နိမ့်)၂၀၀၁၃၀) ၏ လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက် အရ -

အများသတ္တု ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုနိုင်သော လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက် (FB) ၌ Cho Sin Account ပိုင်ရှင်သည် "ရွှေစိုင်း Group နှင့်ရွှေစိုင်းအဖွဲ့အစည်း ဖော်ပြသည်" Page နှင့်အခြား Page တို့တွင် ကျွန်ုပ်တို့၏အဖွဲ့အစည်း ဖော်ပြသည်ကို အများပြည်သူ အထိအမြင် လွှဲပေးရန်၊ ဝက်ဘ်ဆိုက်ပေါ်တွင် အဖွဲ့အစည်း ဖော်ပြသည်ကို မပုန်သတင်းများကို Online Media မှတစ်ဆင့် ဖော်ပြပါထက် ပိုမို ဝီဒီယို မာတပ်နှင့် စာသားများ ဖော်ပြလျက် ဖော်ပြခြင်း၊ မြန်မာ့စွယ်စုံစာတိုက် မှာ ပုံနှိပ်သတင်းများ ကို လူအများက Account မှာတွင် ထပ်ဆင့် Share ခြင်း၊ Comment များဝင်ရောက် ဖော်ပြခြင်းတို့ တွေ့ရှိရန် ကျွန်ုပ်တို့၏အဖွဲ့ ဖော်ပြပါထက်မှ အထောက်အထားများ ရယူ သိမ်းဆည်းထားပြီး ဖြစ်ပါသည်။

ကျွန်ုပ်တို့၏အဖွဲ့ ဖော်ပြပါထက်မှ မာတပ်နှင့် ဝီဒီယိုများ လိုင်းပေါ်တင်၍ မပုန်မတန် ဖော်ပြချက် များကို မြန်မာ့စွယ်စုံစာတိုက် မှာ ပုံနှိပ်သတင်းများ ထုတ်ဝေသည် ကျွန်ုပ်တို့၏အဖွဲ့အစည်း ဝက်ဘ်ဆိုက်ပေါ်တွင် ထပ်ဆင့်ဖော်ပြခြင်းများကို မှတ်တမ်း ဖော်ပြခြင်း၊ ထပ်မံဖော်ပြခြင်းနှင့် ဖြစ်ပေါ်လာ တည်ဆဲဥပဒေများအရ အရေးယူ သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။ လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ ဖော်ဝါဝါထပ် (LLB, LLM, DBL) တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (စဉ်-၈၀၁၄) ဖုန်း- ၀၉ ၅၀၄၇၈၉၃

ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ သန့်လှိုင်မြို့နယ်၊ အောင်ချမ်းသာတိုင်းချဲ့အရှေ့ဘက်" မြတ်ရတနာဓာတ်စိတနန်းနည်းအိမ်ရာစီမံကိန်း" ရှိ ဦးထွန်းဝေ (MLGN-၀၁၀၀၄၅) အမည်ပေါက်လက်ရှိသော လူနေထိုင်ရာ မြေကွက်မှတ်(၁၅၆)၊ ဧရိယာပေ(၄၀၈၆၀) ကျယ်ဝန်းသော မြေကွက်နှင့် ၎င်းမြေကွက်ပေါ်ရှိအိမ်ကို ဝယ်ယူပိုင်ဆိုင်ပြီး တရားဝင် ပြန်လည်ရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိသူ ဦးနေစော်အောင် [၉/ပတ်(နိမ့်)၀၀၁၆၁၀] ထံမှ အပြီးအပိုင် ဝယ်ယူရန် ကျွန်ုပ်တို့၏အဖွဲ့အစည်း ပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါသည်။ စရန်ငွေ ပေးချေထား ခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ မည်သူမဆို ကန့်ကွက်လိုပါက ယနေ့စွဲဖြင့် (၇)ရက်အတွင်း ခိုင်လုံသော အထောက်အထားစာရွက် စာတမ်းများနှင့် ကျွန်ုပ်တို့ထံသို့လာရောက် ကန့်ကွက်နိုင်ပါ သည်။ ကန့်ကွက်မည့်သူမရှိပါက ဥပဒေနှင့်အညီ အရောင်းအဝယ်စာချုပ်ကို ဆက်လက် ချုပ်ဆို၍ အထက်ပါတိုက်ခန်းနှင့်အညီ ဝယ်ယူသွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ ဦးမောင်မောင်မျိုးလှိုင် (LLB) တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (စဉ်-၁၄၆၀၄)

အခန်း(၁၈) အမှတ်(၆၂/ပတ်(နိမ့်)၀၀၀၀၀၀) လာကန်တိုက်၊ ပန်းဆိုးတန်းလမ်းနှင့် ကုန်သည်လမ်းတော်၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။ ဖုန်း-၀၉-၄၂၀၄၁၇၁၊ ၀၉-၇၈၃၆၅၉၆၆

ဝန်ထမ်းအလိုရှိသည်

စက်မှုတာဝန်ခံ ကျား (၂)ဦး

(၁) B.E/B Tech (or) AGTI (MP,MC,EP,EC)

(၂) ပလတ်စတစ်လုပ်ငန်းတွင် အတွေ့အကြုံရှိသူ ဦးစားပေးမည်။

(၃) မည်သည့်အသက်အရွယ်မဆို လျှောက်ထားနိုင်သည်။ (မှတ်ချက်-အသက်(၄၀)နှစ်အထက်ဖြစ်ရမည်။)

လျှပ်စစ်ကျွမ်းကျင် ကျား (၂)ဦး

- မည်သည့်အသက်အရွယ်မဆို လျှောက်ထားနိုင်သည်။ (မှတ်ချက်-အသက်(၄၀)နှစ်အထက်ဖြစ်ရမည်။)

လိပ်စာ - Natural Treasure Light Co.,Ltd
အမှတ်(၁၉)၊ အုတ်ကျင်းဘူတာရုံလမ်း၊ (၁၃) ရပ်ကွက်၊ လှိုင်မြို့နယ်။
ဖုန်းနံပါတ် - ၀၉ - ၈၉၄၀၇၄၄၇၇

ဦးကျော်စင်မြင့်နှင့် အများသိစေရန်ကြေညာခြင်း

ကျွန်ုပ်တို့၏အဖွဲ့အစည်း ဦးကျော်စင်မြင့်နှင့်အဖွဲ့အစည်း (၂၄-၉-၂၀၁၃) ရက်နေ့တွင် အကြင်လင်မယားအဖြစ် ပေါင်းသင်းနေထိုင်ခဲ့ပြီး သမီးတစ်ဦး ထွန်းကားခဲ့ပါသည်။ ထိုနေ့က ကျွန်ုပ်တို့၏အဖွဲ့အစည်း ဦးကျော်စင်မြင့်နှင့်အဖွဲ့အစည်း (၂၄-၁-၂၀၁၇) ရက်နေ့ တွင် သန့်လှိုင်မြို့နယ်တရားရုံး မြို့နယ်တရားသူကြီးအဖွဲ့ အဖွဲ့အစည်းအရောက် တွင် အကြင်လင်မယားအဖြစ် ကွဲပြားပြတ်စဲခြင်းကတ်စာချုပ်အား ချုပ်ဆို၍ ကွဲပြားခဲ့ကြပါသည်။ ယခုအခါ ကျွန်ုပ်တို့အဖွဲ့အစည်းအရ ဦးကျော်စင်မြင့်နှင့်အဖွဲ့အစည်း လင်မယားအဖြစ်မှ တရားဝင်ကွဲပြားပြတ်စဲခြင်းဖြစ်၍ ဦးကျော်စင်မြင့်နှင့်အဖွဲ့အစည်း လင်မယားအဖြစ်အနေဖြင့် တရားဝင်ကွဲပြားပြတ်စဲခြင်းဖြစ်၍ ဦးကျော်စင်မြင့်နှင့်အဖွဲ့အစည်း လင်မယားအဖြစ်အနေဖြင့် တရားဝင်ကွဲပြားပြတ်စဲခြင်းဖြစ်၍ ကျွန်ုပ်တို့၏အဖွဲ့အစည်းအရ တရားဝင်ကွဲပြားပြတ်စဲခြင်းဖြစ်ပါသည်။ ထို့အပြင် ကျွန်ုပ်တို့၏အဖွဲ့အစည်းအရ တရားဝင်ကွဲပြားပြတ်စဲခြင်းဖြစ်ပါသည်။

လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ - ဦးသက်လွင်ဦး (ဥပဒေအဖွဲ့) တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (စဉ်-၈၁၉၅) အမှတ်-၅၊ ဒုတိယထပ် (၈) အခန်း (၉) ဘက်လမ်း၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။ ဖုန်း - ၀၉-၅၀၂၁၄၂၂

သည်းခြေကျောက်တည်ခြင်း အတွက်

သည်းခြေကျောက်ပျော်သေး သာဂါ-စီ

FAME

FAME မှ ထုတ်လုပ်သော ဆေးဝါးအားလုံးကို ရန်ကုန်မြို့တွင်း အိမ်အရောက် ပို့ပေးနေပါပြီ။

၀၉-752721908, ၀၉-954271908

Cholecrush For gallstones

Nature-C Natural Vitamin C Supplement

တိုင်းရင်းဆေးဝါးမှတ်တံအမှတ် - TMR 010682 (0822)

တိုင်းရင်းဆေးဝါးမှတ်တံအမှတ် - TMR 007782 (1020)

ရန်ကုန်မြို့၊ ၁၉၀မြို့၊ သစ်၊ အရှေ့ပိုင်း မြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက် အမှတ် (၉) ဆရာတင်လမ်းနှင့်ခနာခမ်းဦးလမ်းထောင့် မြေကွက်အမှတ် (၇၉၇) / က ခရီးယာ (၂၀ပေ x ၂၀ပေ) မြေ ဦးတင်မင်းလှိုင် (၁၂/ဥပဒေ(နိမ့်)၀၀၂၁၃၂) အမည်ပေါက် နှစ် (၆၀) ဝယ်ယူရန်အရောင်းအဝယ်ကို ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း

အထက်ဖော်ပြပါမြေကွက်ကို (၆၀) ခြောက်ရက်အတွင်း တရားဝင်အမည်ပေါက် နေသူဦးတင်မင်းလှိုင် (၁၂/ဥပဒေ(နိမ့်)၀၀၂၁၃၂) က အချုပ်အခြားထားပြီး ဦးတင်မင်းလှိုင် မှ လက်ရှိထားပိုင်ဆိုင်ပါကြောင်းနှင့် လွှဲပြောင်းရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိပါကြောင်း ဝန်ခံကတ်ပြုသည့်အတွက် ကျွန်ုပ်တို့၏အဖွဲ့အစည်း အပြီးအပိုင် ဝယ်ယူရန် (စရန်ငွေ) ပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါသည်။ အဆိုပါမြေကွက်နှင့်ပတ်သက်၍ ပိုင်ဆိုင် အကျိုးခံစားခွင့်ရှိသဖြင့် ကန့်ကွက်လိုသူများရှိပါက ဤကြေညာပါသည့်နေ့မှ (၁၄) ရက်အတွင်း တိုက်ခန်းခိုင်လုံသောစာရွက်စာတမ်းများနှင့်အတူ တရားလွှတ်တော် ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ သတ်မှတ်ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်သူမရှိပါက ဥပဒေနှင့်အညီ အရောင်းအဝယ် စာချုပ်ကို ဆက်လက် ချုပ်ဆို၍ အထက်ပါတိုက်ခန်းနှင့်အညီ ဝယ်ယူသွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။ (လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ)

ဦးသန့်ဇင် (LLB) အထက်တန်းရှေ့နေ (စဉ်-၂၅၀၆၆) Ph-09 253995848 , 09-798420119
ခေါ်ဟန်ခွေနိုင် (LLB) အထက်တန်းရှေ့နေ (စဉ်-၂၇၂၅၄) Ph-09-4200 73685 အမှတ်(၅၀) ဝ-ထပ်၊ အခန်း(D-2)၊ ဘက်လမ်း၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။

ကျေးဇူးတင်လွှာ

ရန်ကုန်မြို့၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ရွှေတောင်ကြား(၂) ရပ်ကွက်၊ ဗောဓိရိပ်သာလမ်း၊ အမှတ်(၈)နေ (ဦးလှတင်)-ဒေါ်ရုပ်စောမွေတို့၏သမီး၊ (ဦးချစ်စိန်ဝင်း-ဒေါ်ချိန်ဆွိချို)တို့၏သမီးချွေးမ၊ ဦးဇော်မင်း (ခ) လှလှ၏ချစ်လှစွာသောဇနီး၊ ဦးချမ်းငြိမ်းဇော်-ဒေါ်အိအိသွယ်၊ ဒေါက်တာကျော်ထွန်းဝင်း-ဒေါ်ပိုး သဲ၊ ဒေါ်အိအိတို့၏ ချစ်လှစွာသောမွေးသမီးခင်၊ မောင်ဇေယျာ၊ မဲလဲလဲလာလှဝင်းတို့၏အဘွားဖြစ်သူ ဒေါ်အေးအေး (ခ) လီအဟောင် အသက် (၆၄) နှစ်သည် ၂၀-၆-၂၀၂၀ (စနေနေ့)တွင် ဘဝတစ်ပါးသို့ ပြောင်းရွှေ့ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ကွယ်လွန်သူအား ပြုစုစောင့်ရှောက်ကုသပေးခဲ့ကြသော အာရှ တော်ဝင်ဆေးရုံကြီးမှ ဆရာဝန်ကြီးများနှင့် ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများအားလည်းကောင်း၊ ၂၀-၆-၂၀၂၀ (တနင်္ဂနွေနေ့) ဈာပနအခမ်းအနားသို့ လိုက်ပါပို့ဆောင်ပေးသော အဘဦးအောင်ဖုန်း၊ ဗိုလ်ချုပ် ဝင်းလှိုင် (ငြိမ်း)နှင့် စစ်ဘက်နယ်ဘက်အရာရှိကြီးများ၊ Yangon Golf Clubမှ အဖွဲ့ဝင်အသင်းသူ၊ အသင်းသားများ၊ ဌာနဆိုင်ရာအကြီးအကဲများ၊ ကုမ္ပဏီအသီးသီးမှ အကြီးအကဲများ၊ ဆွေမျိုး မိတ်သဟာများ၊ လွမ်းသူပန်းခြင်း၊ လွမ်းသူပန်းခွေပေးပို့သူများနှင့် ရည်စူးကုသိုလ်အတွက် လှူဖွယ် ပစ္စည်း ပေးပို့သူများအားလုံးကိုလည်းကောင်း၊ ကွယ်လွန်သူ၏အရိုးပြာအိုးအား ရန်ကုန်ပင်လယ်ဝင်တွင် ရေမျှော်နိုင်ရန် Cruise စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးသော ဦးကျော်ထွန်း (Yangon River Cruise)အား လည်းကောင်း၊ ဝမ်းနည်းကြေကွဲကြောင်း လူကိုယ်တိုင်သော်လည်းကောင်း၊ ဖုန်းဖြင့်လည်းကောင်း၊ လူမှုကွန်ယက်တို့မှ သတင်းမေးမြန်းအားပေးစကားပြောကြားပေးကြသော ရပ်နီးရပ်ဝေးမှ ဆွေမျိုး မိတ်သဟာများ၊ မိတ်ဆွေသူငယ်ချင်းများအားလည်းကောင်း၊ ဈာပနအခမ်းအနားအတွက် အဘက် ဘက်မှ လိုလေသေးမရှိအောင် မေတ္တာအပြည့်ဖြင့် စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးသော ဦးတေဇ(Htoo Group of Companies)နှင့် ဝန်ထမ်းများ အားလုံးကိုလည်းကောင်း၊ ဈာပနကိစ္စအဝဝကို အဆင်ပြေချောမွေ့ အောင် ကူညီဆောင်ရွက်ပေးသော ဦးမင်းသိန်းနှင့် အခြားကျေးဇူးတင်ထိုက်သူများအားလုံးကို နွေးထွေးလှိုက်လှစွာ ကျေးဇူးတင်ရှိပါကြောင်း။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း

Pristine Global Finance Company ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဇော်မင်း (ခ) ဦးလှလှ၏ဇနီး ဖြစ်သူ ဒေါ်အေးအေး @ Le Ah Haung အသက် (၆၄)နှစ်သည် ၂၀-၆-၂၀၂၀ ရက် နံနက် ၈:၃၀ နာရီတွင် ကွယ်လွန်အနိစ္စ ရောက်သွားပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်အတူ ထပ်တူ ထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။ Pristine Global Finance Company ဝန်ထမ်းမိသားစု

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း

ဒေါ်အေးအေး @ LE AH HAUNG အသက်(၆၄)နှစ် ရန်ကုန်မြို့၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ရွှေတောင်ကြား(၂) ရပ်ကွက်၊ ဗောဓိရိပ်သာလမ်း၊ အမှတ်(၈)နေ HT00 Group of Company ၏ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဇော်မင်း(ခ)ဦးလှလှ၏ ချစ်လှစွာသောဇနီး ဒေါ်အေးအေး @ LE AH HAUNG သည် ၂၀-၆-၂၀၂၀ ရက် နံနက် ၈:၃၀ နာရီတွင် ရွှေတောင် ကြား (၂)ရပ်ကွက်၊ ဗောဓိရိပ်သာလမ်း နေအိမ်၌ ကွယ် လွန်သွားကြောင်းသိရှိရပါသဖြင့် ကျန်ရစ်သူမိသားစုနှင့် အတူ ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။ Mottama Holdings Limited မိသားစု

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း ဒေါ်အေးအေး @ Le Ah Haung အသက် (၆၄) နှစ်

ရန်ကုန်ဂေါက်အသင်း၏ဥက္ကဋ္ဌ Captain ဦးဇော်မင်း (ခ) ဦးလှလှ ၏ချစ်လှစွာသောဇနီးဖြစ်သူ ဒေါ်အေးအေး @ LE AH HAUNG အသက် (၆၄) နှစ်သည် ၂၀-၆-၂၀၂၀ (စနေနေ့)နံနက် ၈:၃၀ နာရီတွင် ရန်ကုန်မြို့၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ရွှေတောင်ကြား(၂) ရပ်ကွက်နေအိမ်၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ကျန်ရစ်သူမိသားစုနှင့် ထပ်တူထပ်မျှ အထူး ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။ ရန်ကုန်ဂေါက်အသင်း အလုပ်အမှုဆောင်အဖွဲ့နှင့် အသင်းသားများ ဝန်ထမ်း/ကယ်ဒီများ

FAME Since 1996 Air Con, ရေခဲသေတ္တာ၊ အဝတ် လျှော်စက်များကို အိမ်အရောက် ဝန်ဆောင်မှုပေးပါသည်။ Ph: 09-780207945, 09-692731408

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း ဒေါ်ခင်စန်းချစ် (အတာ) အသက်(၉၅)နှစ် ရွှေကြေးကြာမိသားစုအသင်း ဥက္ကဋ္ဌ ဦးနိုင်မင်းထွဋ်- ဒေါ်ခိုင်ခိုင်ကျော် တို့၏ ကျေးဇူးရှင်မိခင်ကြီး ဒေါ်ခင်စန်းချစ် (အတာ)အသက်(၉၅)နှစ်သည် ၁၈-၆-၂၀၂၀ ရက် (ကြာသ ပတေးနေ့)တွင် ကွယ်လွန်ကြောင်းသိရှိရပါသဖြင့် ကျန်ရစ်သူ မိသားစုနှင့် ထပ်တူထပ်မျှ အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။ ရွှေကြေးကြာမိသားစု

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း ဒေါ်အေးအေး @ LE AH HAUNG အသက်(၆၄)နှစ် ရန်ကုန်မြို့၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ရွှေတောင်ကြား(၂) ရပ်ကွက်၊ ဗောဓိရိပ်သာလမ်း၊ အမှတ်(၈)နေ HT00 Group of Company ၏ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဇော်မင်း(ခ)ဦးလှလှ၏ ချစ်လှစွာသောဇနီး ဒေါ်အေးအေး @ LE AH HAUNG သည် ၂၀-၆-၂၀၂၀ ရက် နံနက် ၈:၃၀ နာရီတွင် ရွှေတောင် ကြား(၂)ရပ်ကွက်၊ ဗောဓိရိပ်သာလမ်း နေအိမ်၌ ကွယ် လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် ကျန်ရစ်သူမိသားစုနှင့် အတူ ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။ Grand Yangon Public Co.,Ltd. မိသားစု

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း ဒေါ်အေးအေး @ Le Ah Haung အသက် (၆၄) နှစ် မြန်မာနိုင်ငံဆက်သွယ်ရေး ဝန်ဆောင်မှု လုပ်ငန်းရှင်များအသင်း ဒုတိယ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဇော်မင်း (ခ) ဦးလှလှ ၏ဇနီး၊ ကိုချမ်းငြိမ်းဇော်-မအိအိ သွယ်၊ မပိုးသဲ-ကိုကျော်ဝင်းထွန်း၊ မအိအိတို့၏ချစ်လှစွာသောမိခင် ဒေါ်အေး အေး @ LE AH HAUNG အသက် (၆၄) နှစ်သည် ၂၀-၆-၂၀၂၀ (စနေနေ့) နံနက် ၈:၃၀ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့် ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။ ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အလုပ်အမှုဆောင်အဖွဲ့ဝင်များ MTSEA မြန်မာနိုင်ငံဆက်သွယ်ရေးဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းရှင်များအသင်း

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယကာကြီး ဒေါ်အေးအေးမြင့် (ခ) ဒေါ်မြင့်မြင့် အသက် (၆၃) နှစ် စိုက်ပျိုးရေးမွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန၊ ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးရုံးမှ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် (ငြိမ်း) ဒေါက်တာခင်စော်၏ ချစ်လှစွာ သောဇနီး ဒေါ်အေးအေးမြင့် (ခ) ဒေါ်မြင့်မြင့် အသက် (၆၃) နှစ်သည် ၂၀-၆-၂၀၂၀ ရက် နံနက် ၁၀:၄၆ နာရီတွင် နေပြည်တော်၊ ဇမ္ဗူသိရိအထူးကု ဆေးရုံကြီး၌ ကွယ်လွန်သွားကြောင်းကြားသိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူ ထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။ ဦးမြဟန်-ဒေါ်ခင်စပယ်ကြည် Fortune Group of Companies မိသားစု

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း သီဟသူမွေသိင်္ဂီ ဒေါ်ခင်ခင်ဝင်း အသက်(၇၉)နှစ် Golden Land Co.,Ltd (Dawei) ဦးသုရိန်သန်းဆွေ (Director)၏ ကျေးဇူးရှင် မိခင်ဒေါ်ခင်ခင်ဝင်းသည် ၂၀-၆-၂၀၂၀ ရက် (တနင်္ဂနွေနေ့)တွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်းသိရှိ ရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့် ထပ်တူဝမ်းနည်းကြေကွဲ ရပါသည်။ Golden Land Co.,Ltd (Dawei)

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း ဦးဇော်ဇော်နိုင် (ခ) ဦးဘာဘူ အသက် (၅၃) နှစ် (မန်နေဂျာ၊ ဇေယျာသူခပုံနှိပ်တိုက်) ရန်ကုန်မြို့၊ မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ်၊ ၉၃-လမ်း၊ အမှတ်(၉၉) နေ ဒေါ်တင်တင်ဝင်း၏ ခင်ပွန်း၊ မလ္လိင်ပပ -B.E(Civil)၊ မောင်ထွန်းဝင်း - 4th year, B.E(Mechanical) နှင့် မမေသင် - 1st year, B.A(Myanmar) တို့၏ချစ်လှစွာသော မခင် ဦးဇော်ဇော်နိုင် (ခ) ဦးဘာဘူ သည် ၂၀-၆-၂၀၂၀ ရက် (တနင်္ဂနွေနေ့)တွင် နေအိမ်၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ကျန်ရစ်သူ မိသားစုနှင့်အတူ ထပ်တူထပ်မျှ အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။ ဇေယျာသူခပုံနှိပ်တိုက်မိသားစု

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဦးမြင့်ဆွေ (ခ) ဦးမောင်မြင့်
 ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး (ငြိမ်း)
မြန်မာ့အထွေထွေနှင့်ပြင်ဆင်ရေးအဖွဲ့ဝင်များ (၁)
အသက် (၇၇) နှစ်
 နိုင်ငံတော်ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေဆိုင်ရာအဖွဲ့ဝင် ဒေါ်ခင်ဌေးကြွယ်၏ အစီအစဉ်အရ ဦးမြင့်ဆွေ (ခ) ဦးမောင်မြင့် အသက် (၇၇)နှစ်သည် ၂၀-၆-၂၀၂၀ (စနေနေ့) နံနက် ၁:၀၄ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် ကျန်ရစ်သူမိသားစုနှင့်ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များ
နိုင်ငံတော်ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေဆိုင်ရာအဖွဲ့ဝင်များ

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဦးမြင့်ဆွေ (ခ) ဦးမောင်မြင့်
 ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး (ငြိမ်း)
မြန်မာ့အထွေထွေနှင့်ပြင်ဆင်ရေးအဖွဲ့ဝင်များ (၁)
အသက် (၇၇) နှစ်
 နိုင်ငံတော်ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေဆိုင်ရာအဖွဲ့ဝင် ဒေါ်ခင်ဌေးကြွယ်၏ အစီအစဉ်အရ ဦးမြင့်ဆွေ (ခ) ဦးမောင်မြင့် အသက် (၇၇)နှစ်သည် ၂၀-၆-၂၀၂၀ (စနေနေ့) နံနက် ၁:၀၄ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် ကျန်ရစ်သူမိသားစုနှင့်ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်နှင့် ဝန်ထမ်းများ
နိုင်ငံတော်ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေဆိုင်ရာအဖွဲ့ဝင်များ

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
 ရန်ကုန်မြို့၊ ဒဂုံမြောက်ပိုင်းမြို့နယ်၊ (၄၅) ရပ်ကွက်၊ ကြေးတိုင်လမ်း၊ အမှတ်(၁၂၃)နေ United Friends Abilities Co.,Ltd မှနေထွက်ပြီး ဒါရိုက်တာ ဦးတင်ဝင်းအောင်၏အဖေဖြစ်သူ ဦးမောင်ဝင်း အသက်(၇၇)နှစ်သည် ၂၀-၆-၂၀၂၀ (တနင်္ဂနွေနေ့) ညနေ ၆:၃၅ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူ အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

ဖွဲ့စည်းတည်ထောင်သော ဒါရိုက်တာအဖွဲ့
United Friends Abilities Co.,Ltd

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ပါမောက္ခ ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီး သိန်းအောင် (ငြိမ်း)
 ပါမောက္ခ၊ ဌာနမှူး (ငြိမ်း)
မျက်စိရောဂါပညာဌာန၊ တပ်မတော်ဆေးတက္ကသိုလ်
အကြံပေးပုဂ္ဂိုလ်၊ အမှတ်(၂) တပ်မတော်ဆေးရုံ(ခုတင်-၅၀၀)
အသက် (၇၅) နှစ်
 သည် ၂၀-၆-၂၀၂၀ (တနင်္ဂနွေနေ့) ည ၁၀:၃၅ နာရီတွင် အမှတ်(၁) တပ်မတော်ဆေးရုံကြီး(ခုတင်-၁၀၀၀)၌ ကွယ်လွန်အနိစ္စရောက်သွားပါကြောင်း ကြားသိရပါသဖြင့် မျက်စိရောဂါပညာဌာန၊ တပ်မတော်ဆေးတက္ကသိုလ်နှင့် မျက်စိကုသမှုပါရဂူများ (ဆေးဝန်ထမ်းတပ်ဖွဲ့)အနေဖြင့် မိသားစုနှင့်အတူ ထပ်တူဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
Htoo Group of Companies ၏ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ
ဦးဇော်မင်း(ခ)ဦးလှလှ၏ ဇနီးဖြစ်သူ ဒေါ်အေးအေး(ခ) LE AH HAUNG အသက်(၆၄)နှစ်သည် ၂၀-၆-၂၀၂၀ ရက် နံနက် ၈:၃၀ နာရီတွင် နေအိမ်၌ ကွယ်လွန်အနိစ္စရောက်ကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့် ထပ်တူထပ်မျှ အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

ဦးအေးအေးနှင့် ဒေါ်နွယ်နီတင် မိသားစု

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဒေါ်အေးအေး @ Le Ah Haung
အသက် (၆၄) နှစ်
 ရန်ကုန်ဂေါက်သီးရိုက်အသင်း (YGC)၏ Captain ဦးဇော်မင်း (ခ) ဦးလှလှ၏ဇနီး ဒေါ်အေးအေး @ LE AH HAUNG သည် ၂၀-၆-၂၀၂၀ (စနေနေ့)တွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူ အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

OTS (30) သူငယ်ချင်းများ

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယကာမကြီး
ဒေါ်အေးအေးမြင့် (ခ) ဒေါ်မြင့်မြင့်
အသက် (၆၃) နှစ်
 စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာနပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးရုံး(မွေး/ကျေးလက်)မှ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်(ငြိမ်း) ဒေါက်တာခင်ဇော်၏ ဇနီး ဒေါ်အေးအေးမြင့်(ခ)ဒေါ်မြင့်မြင့် အသက် (၆၃)နှစ်သည် ၂၀-၆-၂၀၂၀ ရက် နံနက် ၁၀:၄၆ နာရီတွင် နေပြည်တော်၊ ဧရာဝတီအထူးကုဆေးရုံကြီး၌ ကွယ်လွန်သွားကြောင်း ကြားသိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်အတူ ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်နှင့် ဝန်ထမ်းမိသားစုများ
သမဝါယမဦးစီးဌာန

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ ကျောင်း ဒါယကာမကြီး
တျိုတင်ကြူး (ခ) ဒေါ်တူး
အသက် (၉၇) နှစ်
 ညောင်လေးပင်မြို့၊ ဈေးအနောက်လမ်းနေ (ဦးလှောင်စန်း-ဒေါ်ကြင်မြင့်)တို့၏ သမီး၊ ဒေါ်ရင်ရင်မြင့်၊ ဦးဟန်ထွန်း-ဒေါ်ခင်ဌေးမြင့်၊ ဦးလှမြင့်၊ ဒေါ်ဌေးဌေးမြင့်၊ ဦးဝင်းစိန်-ဒေါ်ခင်ခင်လှတို့၏ မွေးသမီးခင်ကျေးဇူးရှင်၊ မြေးသုံးယောက်၊ မြစ်နွယ်ယောက်တို့၏ အဘွား၊ [တန်မြန်းလှောင်(ခ) ဦးမြောက်ထောင်]၏ ချစ်လှစွာသောဇနီး တျိုတင်ကြူး(ခ)ဒေါ်တူးသည် ၂၀-၆-၂၀၂၀ (တနင်္ဂနွေနေ့)တွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၃-၆-၂၀၂၀ (အင်္ဂါနေ့) မွန်းတည့် ၁၂ နာရီတွင် ညောင်လေးပင်မြို့၊ တရုတ်သုသာန်သို့ ပို့ဆောင်သင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ဆွေမျိုး မိတ်သဟာအပေါင်းအား အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။

ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဒေါ်ကြူကြူ
အသက်(၉၂)နှစ်
လ/ထ ညွှန်ကြားရေးမှူး(ငြိမ်း)
အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန
 ရန်ကုန်မြို့၊ 10(F)သာလှသာဝတီလမ်းနေ (ဦးမောင်မောင်ခင်) ၏ ဇနီး၊ ဦးမျိုးဆက်၊ ဦးတင်အောင်ထွန်း-ဒေါ်ခင်မိုးမိုးသင်းတို့၏ မိခင်၊ သက်ထားသူဇာ၊ မင်းခန့်မောင်၊ ဆုသစ္စာ တို့၏ အဘွားသည် ၂၀-၆-၂၀၂၀ ရက် ည ၇:၁၅ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၂-၆-၂၀၂၀ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်၌ မီးသင်္ဂြိုဟ် ပြီးဖြစ်ပါကြောင်း။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယကာမကြီး
ဒေါ်သန်းမေ (ဖျာပုံ)
အသက် (၈၈) နှစ်
 ရန်ကုန်မြို့၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ တက္ကသိုလ်ရိပ်သာလမ်းသစ်၊ စိမ်းလှ ရိပ်သာဝန်း၊ အမှတ်(၄၂-E, G 4)နေ (ဦးချစ်စိန်)၏ဇနီး၊ ဦးနေအောင်-ဒေါ်ခင်အေးမြင့် (အမျိုးသားမုန့်တိုက်-ပခုက္ကူ)၊ ဦးစိန်ဌေး-ဒေါ်အေးအေးမော် (MAM Construction)၊ ဒေါ်စန္ဒာသိင်္ဂီ၊ ဒေါ်နီနီစိန်(အမက-၁၊ ဗဟန်း)၊ ဦးသန်းဇော်ဦး (ညွှန်ကြားရေးမှူး၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ရုံး)-ဒေါ်မြမြစိန်၊ ဦးဌေးမင်းသန်း-ဒေါ်လှလှမြတ်(ဆန်းစတားပြက္ခဒိန်နှင့် ပုံနှိပ်လုပ်ငန်း)တို့၏ ချစ်လှစွာသောမိခင်ကြီး၊ မြေးကိုးယောက်၊ မြစ်လေးယောက်တို့၏အဘွား ဒေါ်သန်းမေသည် ၂၂-၆-၂၀၂၀ ရက် မွန်းလွဲ ၁၂:၂၀ နာရီတွင် (၉၆) ပါးသောရောဂါဖြင့် ကွယ်လွန်အနိစ္စရောက်သွားပါသဖြင့် ကြွင်းကျန်သောရုပ်ကလာပ်ကို ၂၄-၆-၂၀၂၀ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်သင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ဆွေမျိုး မိတ်သဟာများအား အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဦးမောင်ဝင်း
အသက် (၇၇) နှစ်
 ရန်ကုန်မြို့၊ မြောက်ဒဂုံမြို့နယ်၊ (၄၅) ရပ်ကွက်၊ ကြေးတိုင်လမ်း၊ အမှတ်(၁၂၃)နေ (ဦးပိန်-ဒေါ်အုန်းရှင်)တို့၏သား၊ (ဦးဘရွှေ-ဒေါ်လှရွှေ)တို့၏သားသမက်၊ (ဒေါ်သန်းချစ်)၏ ချစ်လှစွာသော ခင်ပွန်း၊ ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီး တင်ဝင်းအောင်(ငြိမ်း)-ဒေါ်ခင်ပြုံးမော်၊ (ဦးမိုးကျော်)၊ (ဦးခင်ဇော်)၊ ဒေါ်လှလှဝင်းတို့၏ ချစ်လှစွာသောမိခင်၊ မြေး ငါးယောက်၊ မြစ်တစ်ယောက်တို့၏အဘိုး ရဟန်း၊ ကျောင်း ဒါယကာကြီး ဦးမောင်ဝင်း အသက် (၇၇)နှစ်သည် ၂၀-၆-၂၀၂၀ (တနင်္ဂနွေနေ့) ညနေ ၆:၃၅ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၂-၆-၂၀၂၀ ရက် ညနေ ၃ နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်၌ သင်္ဂြိုဟ်ပြီးစီးပါကြောင်း။

ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဦးအောင်ကျော်ဇော (စစ်တွေ)
အသက်(၇၁)နှစ်
 ရန်ကုန်မြို့၊ တာမွေမြို့နယ်၊ ကျောက်မြောင်းအရှေ့ရပ်ကွက်၊ ကျောက်မြောင်းလမ်းနှင့်မြို့သစ်(၁)လမ်းထိပ်၊ အမှတ်(၈၄)၊ ခုနစ်လွှာ(A)နေ (ဦးအောင်ထွန်းဦး-ဒေါ်ခင်ခင်ဦး)တို့၏ သား၊ ဒေါ်မခင်သန်း၏ ခင်ပွန်း၊ ဦးတင်မောင် (Chief Accountant, NPGPG Ltd.)-ဒေါ်ခင်စောဦး(Manager, UAB, PZD-Yekyaw)ကိုမောင်သားအေး(ကိုသားအေး စာရေးကိရိယာနှင့်အထွေထွေရောင်းဝယ်ရေး)-မသန်းသန်းဌေး တို့၏ မိခင်၊ မြေးလေးယောက်တို့၏ အဘိုးရှင်သည် ၂၂-၆-၂၀၂၀ (တနင်္ဂနွေနေ့) နံနက် ၇:၃၀ နာရီတွင် နေအိမ်၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၄-၆-၂၀၂၀ (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့) မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရုပ်ဝေးရုပ်နိမ့်မှ ဆွေမျိုးမိတ်သဟာအပေါင်းတို့အား အသိပေးအကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။(နေအိမ်မှ ကားများ မွန်းတည့် ၁၂ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။)

ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဒေါ်အေးအေးမြင့် (ခ) ဒေါ်မြင့်မြင့်
LL.B (81 Batch)
အသက် (၆၃) နှစ်
 မြန်မာနိုင်ငံမွေးမြူရေးလုပ်ငန်းအဖွဲ့ချုပ်၏နာယက၊ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်(ငြိမ်း) ဒေါက်တာခင်ဇော်၏ချစ်လှစွာသောဇနီး ဒေါ်အေးအေးမြင့် (ခ) ဒေါ်မြင့်မြင့် အသက် (၆၃) နှစ်သည် ၂၀-၆-၂၀၂၀ ရက် နံနက် ၁၀:၄၆ နာရီတွင် ဧရာဝတီအထူးကုဆေးရုံကြီး၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ကျန်ရစ်သူမိသားစုနှင့် ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်နှင့် ဗဟိုအလုပ်အမှုဆောင်များ
မြန်မာနိုင်ငံမွေးမြူရေးလုပ်ငန်းအဖွဲ့ချုပ်

သီဟသူဓမ္မသီရိ ဒေါ်ခင်ခင်ဝင်း (ထားဝယ်)
အသက် (၇၉) နှစ်
 ထားဝယ်မြို့၊ တလိုင်ထိန်ရပ်နေ (ဦးဘိန်ကြည်-ဒေါ်သောင်းစိန်)တို့၏ သမီး၊ ရန်ကုန်မြို့၊ မြန်မာ့သမိုင်းအဖွဲ့ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ(၁) ဦးသန်းဆွေ (ယဉ်ကျေးမှုဒုဝန်ကြီး-ငြိမ်း)၏ ဇနီး၊ ရန်ကုန်မြို့၊ စီးပွားရေးတက္ကသိုလ်စာရင်းအင်းဌာန ပါမောက္ခ ဒေါက်တာမြသန္တာ၊ မနုဿဗေဒဌာနကထိက(ငြိမ်း) ဒေါ်အေးစန္ဒီ-ဗိုလ်မှူးကြီးကျော်ထွေး (တပ်မတော်-ရေး)၊ အင်္ဂလိပ်စာဌာန ကထိက ဒေါ်ဝင်းမဇူ၊ ဦးသူရိန်သန်းဆွေ-ဒေါ်ရင်ရင်သက်တို့၏ မိခင်၊ မောင်အောင်ဘုန်းပြည့်၊ မခင်သူဇွန်ဦး၊ မောင်ဟိန်းသူရိန်ဆွေတို့၏အဘွား ဒေါ်ခင်ခင်ဝင်းသည် ၂၀-၆-၂၀၂၀ (တနင်္ဂနွေနေ့) ညနေ ၄:၄၅ နာရီတွင် ရန်ကုန်ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး၌ တဝတစ်ပါးသို့ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၅-၆-၂၀၂၀ (ကြာသပတေးနေ့) မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် ထားဝယ်မြို့၊ ကူးတိုသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်ဂူသင်းမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရုပ်ဝေးရုပ်နိမ့်မှ ဆွေမျိုး မိတ်သဟာများအား အသိပေး အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။

ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီး သိန်းအောင် (ငြိမ်း)
ပါမောက္ခ၊ ဌာနမှူး (ငြိမ်း)
မျက်စိရောဂါပညာဌာန၊ တပ်မတော်ဆေးတက္ကသိုလ်
အကြံပေးပုဂ္ဂိုလ်၊ အမှတ်(၂) တပ်မတော်ဆေးရုံ(ခုတင်-၅၀၀)
အသက် (၇၅) နှစ်
 ရန်ကုန်မြို့၊ မြေလမ်း၊ မြေနီကုန်း၊ 2 A ရွှေပိတောက်ကုန်ဒီဇေ (ဦးတင်-ဒေါ်သန်းစိန် (ကျောင်းကုန်း))တို့၏သား၊ ဒေါ်ခင်ခင်မြင့်၊ ဦးထွန်းဝေ-ဒေါ်တိုးတိုးကြည်၊ ဒေါ်ချိုချိုတင်တို့၏ မောင်၊ ကိုမြတ်မင်းသူ-ဒေါက်တာအိအိခိုင်၊ ကိုလင်းချိုထွန်း-ဒေါက်တာဖြူဖြူသိမ်း၊ ကိုမျိုးမင်းအောင်-မင်းဝင်းဝင်းအေးတို့၏ ကျေးဇူးရှင်ဖခင်ကြီး၊ ဒေါက်တာမြသီတာအေး၏ခင်ပွန်းသည် ၂၀-၆-၂၀၂၀(တနင်္ဂနွေနေ့) ည ၁၀:၃၅ နာရီတွင် အမှတ်(၁) တပ်မတော်ဆေးရုံကြီး(ခုတင်-၁၀၀၀)၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၃-၆-၂၀၂၀ (အင်္ဂါနေ့) မွန်းတည့် ၁၂ နာရီတွင် အမှတ်(၁)တပ်မတော်ဆေးရုံကြီး(ခုတင်-၁၀၀၀)ရှိ ငြိမ်းအေးရေပျံ၌ တရားတော်နာ ရေစက်ချပြီး ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း။ [ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၂၅-၆-၂၀၂၀ (စနေနေ့) နံနက်တွင် ရန်ကုန်မြို့၊ မြေလမ်း၊ မြေနီကုန်း၊ 2 A ရွှေပိတောက်ကုန်ဒီဇေ ဒေါက်တာမြသီတာအေး၏နေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေး တရားတော်နာကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။]

ကျန်ရစ်သူမိသားစု

အနိစ္စ
ဦးကျော်ခိုင်သန်း(ခ)ဦးပေါက်စ
အသက်(၇၄)နှစ်
TUNN STAR Co.,Ltd
 ရန်ကုန်မြို့၊ ဗိုလ်တထောင်မြို့နယ်၊ (၉)ရပ်ကွက်၊ အမှတ်(၇၀/၇၂)၊ (၄၈) လမ်းနေ ဦးဌေးသန်း(တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ)-ဒေါ်ခင်သန်းထိုက်တို့၏ သားလတ်၊ (ဦးမြင့်ခိုင်သန်း)၏ ညီ၊ ဒေါ်မြမျိုးသန်း၊ ဒေါက်တာအေးမင်းသန်း(တွဲဖက်ပါမောက္ခ၊ သမိုင်းဌာန၊ ရန်ကုန်အစိုးရတက္ကသိုလ်)-ဦးရဲထွန်း၊ (ဦးဘိုသန်းဌေး)-ဒေါ်နီလှဝင်းတို့၏အစ်ကို၊ ဦးကျော်ခိုင်သန်း၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ (၂)ရပ်ကွက်၊ အမှတ်(၂၃/က)၊ မိသားစုလမ်းနေ ဒေါ်အေးအေးနိုင်မြင့်၏ ခင်ပွန်း၊ မောင်ကောင်းထက်၏ မိခင်၊ တူ/တမ သုံးယောက်တို့၏ ဘကြီးသည် ၂၀-၆-၂၀၂၀ ရက် ညနေ ၆:၄၈ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၂-၆-၂၀၂၀ ရက်တွင် ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင် မီးသင်္ဂြိုဟ်ပြီးစီးပါကြောင်း ရုပ်နိမ့်ရုပ်ဝေးမှ ဆွေမျိုးမိတ်သဟာများအား အသိပေး အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။

ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ခရစ်တော်၌ အိပ်ပျော်ခြင်း
SAMUEL ဦးရှင်းသန့်ထွင်
အသက်(၄၄)နှစ်
BE (Civil)
လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး (မြို့ပြ)၊ တံတားအထူးအဖွဲ့(၆)
 နေပြည်တော်၊ ပုဗ္ဗသိရိမြို့နယ်၊ ကလေးကွက်သစ်ရပ်ကွက်၊ အမှတ်(၀-233/A)နေ (ဦးချင်ထွင်မိတ်)-ဒေါ်ညွန့်ညွန့်ထွင်တို့၏ ချစ်လှစွာသောသားထွေး၊ (ဦးဝင်းလှ)-ဒေါ်အေးအေးခိုင်တို့၏ သားသမက်၊ ဒေါ်ဖူးသန္တာလှိုင်၏ ခင်ပွန်း၊ မသန်းဆုရတီထွင်၏ မိခင်၊ ဒေါ်သန္တာထွင်၊ ဦးမိလစ်ရှင်ထွင်၊ ဒေါ်နန္ဒာထွင်-ဦးဌေးစန်း၊ ဦးစတီဗင်ရှင်ထွင်-ဒေါ်အေးအေးကြည်၊ ဒေါ်လှလှလှထွင်၊ ဦးခင်ကြယ်ထွင်-ဒေါ်စုစုဟိန်း၊ ဦးပီတာစိုးထွင်-ဒေါ်တင်တင်မာ၊ ကိုမာကလင်းထွင်၊ ဒေါ်နန်းနန်းထွင်တို့၏ ချစ်လှစွာသော မောင်လေး/ညီလေးသည် ၂၂-၆-၂၀၂၀ (တနင်္ဂနွေနေ့)တွင် ခရစ်တော်၌အိပ်ပျော်သွားပါသဖြင့် ၂၄-၆-၂၀၂၀ (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့) နံနက် ၁၀ နာရီတွင် ခုတင် ၁၀၀၀ ဆေးရုံကြီး အအေးတိုက်မှ ကျွေးကြီးနှစ်ခြင်းခရစ်ယာန်သုသာန်သို့ ပို့ဆောင်ဝတ်ပြုဆုတောင်းပြီး ဂူသွင်းသင်္ဂြိုဟ်ပါမည်။

ကျန်ရစ်သူမိသားစု

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
သီဟသူဓမ္မသီရိ ဒေါ်ခင်ခင်ဝင်း (ထားဝယ်)
အသက်(၇၉)နှစ်
 ချစ်ခင်လေးစားရပါသော မမဝင်းသည် ၂၀-၆-၂၀၂၀ ရက် (တနင်္ဂနွေနေ့)တွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

ဦးမောင်ယု၊ ဒေါ်ရီရီသက် မိသားစု (ရန်ကုန်)

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဦးရှင်းသန့်ထွင်
BE (Civil)
အသက်(၄၄)နှစ်
 တံတားအထူးအဖွဲ့(၆)၊ နေပြည်တော်မှ လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး(မြို့ပြ)ဖြစ်သူ ဦးရှင်းသန့်ထွင်သည် ၂၂-၆-၂၀၂၀ (တနင်္ဂနွေနေ့)တွင် ခရစ်တော်၌အိပ်ပျော်သွားပါသဖြင့် ကျန်ရစ်သူမိသားစုနှင့် ထပ်တူဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

တံတားအထူးအဖွဲ့(၆)မှ ဝန်ထမ်းမိသားစုများ

သင့် သွေးဖြင့်
အသက်
ကယ်ပါ

နိုင်ငံတော်အစိုးရ၏ ပြည်သူ့အတွက် စတုတ္ထ(၁)နှစ်တာ ကာလအတွင်း ဆောင်ရွက်ခဲ့မှုများနှင့်ပတ်သက်သည့် သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇွန် ၂၂

ပြည်သူ့အတွက် စတုတ္ထ(၁)နှစ်တာကာလအတွင်း ဆောင်ရွက်ခဲ့မှုများနှင့် ပတ်သက်သည့် ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာန၊ ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနတို့၏ သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲကို ယနေ့မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။



ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာန၏ စတုတ္ထ(၁)နှစ်တာကာလ ဆောင်ရွက်ခဲ့မှုများနှင့်ပတ်သက်သည့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမြင့်ထွေး ရှင်းလင်းပြောကြားစဉ်။

သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲ၌ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန၏ ပြည်သူ့အတွက် စတုတ္ထ(၁)နှစ်တာ ကာလအတွင်း ဆောင်ရွက်ခဲ့မှုနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမြင့်ထွေးက ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

ထို့နောက် သတင်းမီဒီယာများက မြန်မာနိုင်ငံတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ဒုတိယလှိုင်း မကူးစက်ရေးအတွက် ဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ကြိုတင်ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်ထားမှုနှင့် စပ်လျဉ်း၍ မေးမြန်းရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမြင့်ထွေးက ကိုဗစ်-၁၉ ဒုတိယလှိုင်းအတွက် အထွေထွေပြင်ဆင်ရန် မလိုအပ်ကြောင်း၊ ယခုပုံစံအတိုင်း လူတိုင်းသည် ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနမှ ထုတ်ပြန်ထားသည့် ဆောင်ရန်၊ စာမျက်နှာ ၇ ကော်လံ ၁ သို့ ❖

သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲ ကျင်းပမည်

နေပြည်တော် ဇွန် ၂၂

ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် နိုင်ငံခြားစီးပွားဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ စီမံကိန်း၊ ဘဏ္ဍာရေးနှင့် စက်မှုဝန်ကြီးဌာနတို့၏ စတုတ္ထ(၁) နှစ်တာကာလအတွင်း ဆောင်ရွက်ခဲ့မှုများနှင့် ပတ်သက်သည့် သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲကို ဇွန် ၂၄ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် နေပြည်တော် ရုံးအမှတ်(၇) ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ဝန်ကြီးရုံး စုပေါင်းအစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစာ

အစိုးရနှင့် NCA-S EAO ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေး ခိုင်မာရေးဆိုင်ရာ အလုပ်အဖွဲ့အစည်းအဝေး ကျင်းပ

ရန်ကုန် ဇွန် ၂၂

အစိုးရနှင့် NCA လက်မှတ်ရေးထိုးထားသည့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင် အဖွဲ့အစည်းများ (NCA-S EAO) ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး ခိုင်မာရေးဆိုင်ရာအလုပ်အဖွဲ့ အစည်းအဝေးကို ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီတွင် ရန်ကုန်မြို့ ရွှေလီလမ်းရှိ အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေး ဗဟိုဌာန (NRPC) ၌ ကျင်းပသည်။ ယနေ့ကျင်းပသည့် အစည်းအဝေးသို့ အစိုးရ ကိုယ်စားလှယ်များအဖြစ် အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဗဟိုဌာန ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ် ဦးထွန်းထွန်းဦး၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း)မှ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ရာပြည့်၊ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးမင်းနောင်နှင့် စာမျက်နှာ ၂၁ ကော်လံ ၁ သို့ O

ကြေးမုံ ယနေ့ ဖတ်စရာ
တိုင်ကြားပေးပို့လာသော မူးယစ်ဆေးဝါးသတင်းများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ထပ်မံဖော်ထုတ်ရရှိမှုများ ထုတ်ပြန် စာမျက်နှာ » ၆
လူ့အခွင့်အရေးကောင်စီ၏ (၄၃) ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေးတွင် အီးယူမှ တင်သွင်းသည့် ဆုံးဖြတ်ချက်အဆိုမှုကြမ်းအား မြန်မာနိုင်ငံက ပယ်ချခဲ့ စာမျက်နှာ » ၁၀
ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ကြောင့် ပြည်သူများ နေအိမ်အတွင်း ဆက်လက်နေထိုင်စဉ် ဂျပန်နိုင်ငံ၌ ရေဒီယိုအသံလွှင့် လုပ်ငန်း ပြန်လည်အသက်ဝင်လာ စာမျက်နှာ » ၁၃



အစိုးရနှင့် NCA လက်မှတ်ရေးထိုးထားသည့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများ (NCA-S EAO) ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး ခိုင်မာရေးဆိုင်ရာအလုပ်အဖွဲ့ အစည်းအဝေးကျင်းပစဉ်။

KBZ LIFE Insurance
BEST LIFE INSURANCE COMPANY IN MYANMAR
01-2307001 | 09-957-777-999
Awarded by World Finance (2015) | (2016) Asian Banking & Finance (2017, 2018, 2019)